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Ulla Palomäki, etäyhteys
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Ulla Rosenqvist, etäyhteys
Annika Lappalainen, etäyhteys, saapui 15:18
Arto Nätkynmäki
Heli Udd, etäyhteys, saapui 21:59
Kaj Malmlund, etäyhteys, saapui 21:46
Sarianna Laitinen, etäyhteys, saapui 15:24, poistui 17:00
Vesa Lundberg, etäyhteys
Elina Väänänen, etäyhteys

Muut saapuvilla olleet
Tuula Hyttinen, vs. hallintojohtaja, sihteeri
Harri Lipasti, kansliapäällikkö
Paula Miettinen, viestintäpäällikkö, etäyhteys
Markku Vehmas, talousjohtaja, poistui 23:35
Virpi Lehmusvaara, etäyhteys, sivistysjohtaja, poistui 23:35
Tuija Reinikainen, etäyhteys
Pentti Mattila, etäyhteys
Eemi Vaherlehto, nuorisovaltuuston edustaja
Heikki Lonka, kuntakehitysjohtaja
Aila Toivonen, hallintopalvelusihteeri
Pasi Perkiö, ICT-asiantuntija, poistui 20:45

Poissa
Jerry Airikka
Jukka Ahlgren
Ruut Sjöblom

Allekirjoitukset

Kati Lepojärvi
Puheenjohtaja

Tuula Hyttinen
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

11.12.2020

Karita Mäensivu
 

11.12.2020

Eeva-Liisa Nieminen
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Pöytäkirjan nähtävänäolo
Julkaistu yleisessä tietoverkossa 11.12.2020
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§ 126
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Kunnanvaltuuston kokouksen koollekutsumista koskeva kuulutus on julkipantu 
kunnan verkkosivuille, ilmoitustaululle sekä julkaistu Keski-Uusimaa- ja Viikkouutiset 
Keski-Uusimaa -lehdissä.

Puheenjohtaja toteaa tämän kokouksen koollekutsumisen laillisuuden sekä saapuvilla 
olevien valtuutettujen lukumäärän perusteella päätösvaltaisuuden.

Ehdotus

Todetaan läsnä olevat ja mahdolliset poissaolevat valtuutetut ja heidän sijaisensa.

Seuraavat valtuutetut ovat ilmoittaneet esteestä

Jukka Ahlgren
Ruut Sjöblom
Jerry Airikka
Taina Ketvel (este kokouksen alussa)

 

Todetaan, että

Jukka Ahlgrenin tilalla on Kokoomuksen 1. varavaltuutettu Arto Nätkynmäki
Ruut Sjöblomin tilalla on Kokoomuksen 2. varavaltuutettu Vesa Lundberg
Jerry Airikan tilalla on Sosialidemokraattien 1. varavaltuutettu Elina Väänänen
Taina Ketvelin tilalla on keskiryhmän 2. varavaltuutettu Pentti Mattila

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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§ 127
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Valitaan tämän kokouksen pöytäkirjan tarkastajiksi jäsenet

Karita Mäensivu ja Eeva-Liisa Nieminen.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Kunnanhallitus, § 469,23.11.2020
Valtuusto, § 128, 07.12.2020

§ 128
Valtuutettujen lukumäärä valtuuston toimikaudella 2021-2025

TUUDno-2020-2703

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 469

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Kurtti
kirsi.kurtti@tuusula.fi
kunnanlakimies

Vuonna 2021 Suomessa toimitetaan kuntavaalit, joissa valitaan kuntien valtuustojen jäsenet 
toimikaudelle 1.6.2021-31.5.2025. Osana kuntavaaleihin valmistautumista tulee ratkaista 
kysymys siitä, mikä on kuntavaaleissa Tuusulan kunnanvaltuustoon valittavien 
valtuutettujen lukumäärä. Tehtävä ratkaisu on voimassa uuden valtuuston koko 
toimikauden ajan eli 31.5.2025 saakka.

Kuntalain (410/2015) 16 §:n 1 momentissa on säädetty seuraavaa: ”Valtuutettujen 
lukumäärästä päättää valtuusto. Valtuutettuja valitaan pariton lukumäärä kunnan 
asukasluvun perusteella seuraavasti: 

Asukasluku Valtuutettuja vähintään
enintään 5 000 13
5 001–20 000 27
20 001–50 000 43
50 001–100 000 51
100 001–250 000 59
250 001–500 000 67
yli 500 000 79
Kuntalain 16 §:n 2 momentin mukaan jollei valtuusto tee päätöstä valtuutettujen 
lukumäärästä, valtuutettuja valitaan laissa säädetty vähimmäismäärä. Valtuuston päätös 
vähimmäismäärää suuremmasta lukumäärästä tai aiemman päätöksen muuttamisesta on 
ilmoitettava oikeusministeriölle vaalivuotta edeltävän vuoden loppuun mennessä. 
Valtuuston päätös valtuutettujen määrästä voidaan panna täytäntöön ennen kuin sitä 
koskeva päätös on saanut lainvoiman. Täytäntöönpanoon ei kuitenkaan saa ryhtyä, jos 
hallintotuomioistuin kieltää täytäntöönpanon.

Jos valtuusto on vuonna 2016 päättänyt kuntalain 16 §:n mukaista vähimmäismäärää 
suuremmasta valtuutettujen lukumäärästä eikä valtuusto vuonna 2020 käsittele eikä tee 
päätöstä valtuutettujen lukumäärästä, kevään 2021 kuntavaaleissa, noudatetaan valtuuston 
vuonna 2016 tekemää päätöstä. Tällöin valtuutettuja valitaan sama määrä kuin edellisissä 
kuntavaaleissa.

Valtuuston päätös vähimmäismäärää suuremmasta valtuutettujen lukumäärästä tai 
aiemman päätöksen muuttamisesta on ilmoitettava oikeusministeriölle viimeistään 
31.12.2020.



Tuusulan kunta Pöytäkirja 8/2020 8 ( )162
Valtuusto 07.12.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Tuusulan kunnanvaltuusto on päättänyt 6.6.2016 § 58, että valtuutettujen lukumäärä on 51.

Tuusulan hallintosäännön 7 §:n mukaan valtuustossa on 51 valtuutettua.

Valtuuston vuonna 2016 tekemää päätöstä (6.6.2016 § 58) valtuutettujen määrästä ei ole 
tarvetta muuttaa. Valtuutettuja valitaan sama määrä kuin edellisissä kuntavaaleissa.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

että vuoden 2021 kuntavaaleissa Tuusulan kunnanvaltuustoon valitaan 51 valtuutettua.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 07.12.2020, § 128

Ehdotus

Valtuusto päättää

että vuoden 2021 kuntavaaleissa Tuusulan kunnanvaltuustoon valitaan 51 
valtuutettua.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Kunnanhallitus, § 181,21.05.2018
Kasvatus- ja sivistyslautakunta, § 47,22.05.2018
Kunnanhallitus, § 202,28.05.2018
Valtuusto, § 63,04.06.2018
Tekninen lautakunta, § 92,16.10.2018
Kasvatus- ja sivistyslautakunta, § 103,23.10.2018
Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, § 70,25.10.2018
Kunnanhallitus, § 362,29.10.2018
Kunnanhallitus, § 380,05.11.2018
Valtuusto, § 124,12.11.2018
Kunnanhallitus, § 26,21.01.2019
Kunnanhallitus, § 470,25.11.2019
Valtuusto, § 172,09.12.2019
Tekninen lautakunta, § 125,17.11.2020
Kasvatus- ja sivistyslautakunta, § 97,17.11.2020
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta, § 44,17.11.2020
Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, § 78,19.11.2020
Kunnanhallitus, § 464,23.11.2020
Kunnanhallitus, § 485,30.11.2020
Valtuusto, § 129, 07.12.2020

§ 129
Tuusulan palveluverkkosuunnitelman päivittäminen

TUUDno-2018-752

Kunnanhallitus, 21.05.2018, § 181

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Harri Lipasti, Markku Vehmas, Ritva Lappalainen
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, harri.lipasti@tuusula.fi, markku.vehmas@tuusula.fi
sivistysjohtaja, kansliapäällikkö, talousjohtaja, projektijohtaja

Kasvatus- ja sivistyslautakunta 22.5.2018

Tuusulan kunnan palveluverkon kehittäminen on välttämätöntä talouden, 
kiinteistöjen kunnon ja sisäilmaongelmien johdosta.  Kunnan palveluverkon keskeisen 
rungon muodostavat varhaiskasvatuksen ja koulujen palveluverkko. 
Varhaiskasvatuksen suunnitelmien ja perusopetuksen opetussuunnitelmien 
asettamat vaateet puoltavat palveluverkon kehittämistä. Osa kouluista ei myöskään 
enää sijaitse tarkoituksenmukaisissa paikoissa väestön sijoittumiseen nähden ja 
niiden tilalliset suunnitteluratkaisut ovat opetuksen näkökulmasta katsottuina 
vanhentuneet.

Sosiaali- ja terveystoimen käytössä olevien tilojen osalta ei Tuusulan kunnan 
näkökulmasta ole tässä vaiheessa tarkoituksenmukaista tehdä erityisiä 
kehittämistoimia, koska palveluverkkoon liittyvät ratkaisut tehdään käytännössä Keski-
Uudenmaan sote- kuntayhtymässä ja mahdollisesti vuoden 2020 alussa voimaan 
tulevassa maakunnassa. Sosiaali- ja terveystoimen tilojen osalta on 
tarkoituksenmuikaista ylläpitää niiden käytettävyyttä nykyisiin toimintoihin.    
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Tuusulan kunnan kiinteistösalkkuun kohdistuva laskennallinen korjausvelka on noin 
21 milj. Euroa (Trellum raportti 2017). Rakennuksen korjausvelka kuvaa sitä 
rahamäärää, joka rakennuksen kunnossapidosta on tingitty, jotta se olisi 
kohtuullisessa, mutta kuitenkin käyttökelpoisessa kunnossa. Korjausvelan 
laskennassa nykykunnon lähtö- ja tavoitetasona käytetään 75 % kuntoluokkaa. Kun 
rakennuksen kuntoluokka laskee alle määritellyn 75 % tavoitetason, lasketaan kuinka 
paljon rahaa tekniseen arvoon ja nykykuntoon tulisi lisätä, jotta määritelty 75 % 
tavoitetaso saavutetaan. Tästä nykykunnon ja tavoitekunnon erotuksesta voidaan 
määrittää yksittäisen rakennuksen korjausvelka.

Kiinteistösalkkuun kohdistuva peruskorjaustarve on noin 23 milj. euroa ja välitön 
perusparannustarve noin 43 milj. euroa. Peruskorjaus- ja perusparannustarve 
lasketaan sitten, kun rakennusten nykykunto alittaa 60 prosentin. Tämän jälkeen 
lasketaan, kuinka paljon rahaa näihin rakennuksiin tulisi investoida, jotta rakennukset 
saataisiin alkuperäiseen (peruskorjaustarve) tai tämän päivän täysin uuden 
käyttötarkoitukseltaan vastaavan rakennuksen mukaiseen tavoitekuntoon 
(perusparannustarve). Peruskorjaustarve sisältää fyysisen kulumisen johdosta 
tarvittavat investoinnit (tavoitekunto 90%) ja perusparannustarve (tavoitekunto 
yleensä 120%) fyysisen kulumisen lisäksi myös ajanmukaistamisen vaatimat 
investoinnit eli toiminnalliset muutokset, jolla rakennuksen laatutasoa nostetaan 
alkuperäistä tasoa korkeammaksi. Rakennuskannan korjausvelkalaskenta on suuntaa 
antava arvio rakennuskannan tilasta eikä välttämättä kuvaa kovin tarkasti yksittäisen 
rakennuksen tilannetta.

Yksittäisen rakennuksen todellinen kunto saattaa poiketa laskennallisesta riippuen 
mm. rakennuksen käytöstä ja ylläpidon asteesta. Tarkempaan tarkasteluun tulee 
käyttää esim. rakennuskohtaisia kuntotutkimuksia ja rakennusosakohtaisia 
kuntoarviointeja.

Tilakonsultit Oy;n tekemän varhaiskasvatuksen ja koulujen palveluverkkoselvityksen 
(7.2.2018) johtopäätösten mukaan Tuusulan kunnan palveluverkko on vanhentunut 
teknisesti, toiminnallisesti ja suhteessa kunnan väestörakenteeseen. 
Palvelukapasiteettia on liikaa pienissä kyläkouluissa, jotka eivät kykene tarjoamaan 
uudistetun opetussuunnitelman mukaisia tiloja. Taajamien koulut ovat täynnä ja niihin 
kohdistuu laajentamistarvetta. Vanhentuneen kouluverkon uudistaminen on järkevää 
palvelun laadun, koulujen sisältämien riskirakenteiden ja talouden kannalta. 
Tilakonsultit esittivät kolme vaihtoehtoista mallia palveluverkon kehittämiseksi. Kaikki 
muutetut tulivat nykyistä palveluverkkoa edullisimmiksi (liite 1).

Jos palveluverkkoa ei saada uudistettua ja supistettua, niin yhä useamman 
rakennuksen kohdalla joudutaan tinkimään ylläpidosta, jolloin riskinä on, että 
korjausvelka ja sisäilmaongelmat lisääntyvät. Kiinteistönylläpidon saattaminen 
kestävälle pohjalle edellyttää, että palveluverkko on mitoitettu vastaamaan 
kuntalaisten tarpeita sekä kunnan taloudellista kantokykyä. Tilankäytön tehostaminen 
vaikuttaa ajan mittaan vähentävästi myös investointitarpeisiin. Lisäksi säästöjä 
saadaan aikaan, kun rakennusten energiatehokkuus paranee uusinvestointien myötä. 
Uusilla rakennushankkeiden toteuttamismalleilla on mahdollisuus saada aikaan 
kustannussäästöjä sekä parantaa rakennusten koko elinkaaren aikaista hoitoa ja 
ylläpitoa. Kaikkiaan uusilla rakennushankkeilla voidaan parantaa kunnan 
palveluverkon kokonaistehokkuutta ja -kustannuksia. Tilankäytön tehostuminen 
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vaikuttaa ajan mittaan vähentävästi investointitarpeisiin. Lisäksi säästöjä saadaan 
aikaan, kun rakennusten energiatehokkuus paranee uusinvestointien myötä.

Uusilla rakennushankkeiden toteuttamismalleilla on mahdollisuus saada aikaan 
kustannus-säästöjä sekä parantaa rakennusten koko elinkaaren aikaista hoitoa ja 
ylläpitoa. 

Uutta päiväkotia suunniteltaessa lähtökohtana on vähintään 9-ryhmäinen päiväkoti, 
jonka yhteyteen voidaan toteuttaa tilat myös perhekeskustoiminnalle tai avoimen 
varhaiskasvatuksen toiminnoille ja esimerkiksi taiteen perusopetukselle- Vastaavasti 
luovutaan pienistä ja huonokuntoisista yksiköistä. Uusien rakentuvien asuinalueiden 
päiväkodit sijoitetaan koulujen tai muiden palveluiden läheisyyteen esimerkiksi 
ikäihmisten palveluiden läheisyyteen. Päiväkotien tila- ja rakennesuunnittelussa 
huomioidaan myös mahdollisuus varhaiskasvatuksen ja vanhusten asumispalvelujen 
yhdistämisestä tulevaisuudessa. 

Uudet päiväkotien tilalliset ratkaisut suunnitellaan siten, että ne ovat monimuotoisia ja 
tehokkaita toiminnan ja tilankäytön suhteen. Piha-alueiden ja ympäristön 
kasvatukselliseen sisältöön ja käytön turvallisuuteen kiinnitetään erityistä huomiota 
helppohoitoisuuden ohella.

Tuusulan kunnan perusopetuksen palveluverkon lähtökohtana on, että erillistä ala- ja 
yläkouluista siirrytään kohti yhtenäisiä peruskouluja, jossa annetaan kaikkien luokka-
asteiden opetusta turvaten mahdollisimman yhtenäisen koulupolku.

Perusopetusryhmien muodostamisen lähtökohtana ovat vähintään 22 oppilaan 
ryhmät. Opetusryhmien sijoittelu tehdään huomioiden tilojen tehokas käyttö. 
Koululaisten iltapäivätoiminta sekä koulukerhotoiminta järjestetään pääsääntöisesti 
alakouluilla ja myös esiopetusryhmät pyritään sijoittamaan koulujen tiloihin 
alaluokkien läheisyyteen.

Kouluverkkoselvitys ja uusinvestoinnit perustuvat pääosin 4 sarjaisiin 
yhtenäiskouluihin ja 22 oppilaan perusopetusryhmiin. Myös iltapäivätoiminnalle ja 
esiopetusryhmille varataan toimitilat kouluilta. Nykyisiä hyväkuntoisia 
koulukiinteistöjä hyödynnetään mahdollisimman paljon kuitenkin siten, että 
tilaratkaisuissa otetaan huomioon sisäilmaan liittyvät riskit. Suunniteltaessa 
yhtenäiskoulu-investointeja tarkastellaan myös lähikoulujen oppilasvirtoja uudelleen 
ja samalla arvioidaan mahdollisuutta luopua korjaustarpeessa olevista kiinteistöistä.

Koulunjohtajakoulut on yhdistetty lähikouluun. Pienien yksiköiden tulee olla vähintään 
kahden ryhmän kokoisia eli oppilasmäärän tulee olla vähintään 40 oppilasta. Koulun 
ylläpito tulee tarkasteluun, jos rakennus vaatii isoja korjausinvestointeja.

Kasvatus- ja sivistystoimessa on yhteistyössä tilakeskuksen kanssa laatinut kevään 
2018 aikana aiempien selvitysten pohjalta ehdotuksen, jossa Tuusulan kunnan 
varhaiskasvatuksen ja perusopetuksen palveluverkko kehitetään seuraavien 
rakennushankkeiden kautta:

Etelä –Tuusulan päiväkoti uudisrakennus (10 ryhmää)
Kirkonkylän kampukseen päiväkoti uudisrakennus (9 ryhmää)
Kirkonkylän kampus uudisrakennus(vuosiluokat 1-6)
MONIO lukio-kulttuurikeskus uudisrakennus
Riihikallion koulun peruskorjaus ja laajennus (nelisarjaisuus)
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Rykmentinpuiston monitoimitalo uudisrakennus
Lahelan monitoimitalo uudisrakennus
Jokelan koulukeskus (yhtenäinen peruskoulu / yläkoulu + lukio, mahdollisesti 
kuudennet vuosiluokat) peruskorjaus ja laajennus (oletus)
Jokaisen päiväkoti- ja kouluyksikön toiminnalliset muutokset (kalustus, pihat) 
perus- ja vuosikorjaukset

Hankkeet toteutuisivat ns. kahdessa aallossa. Ensin rakentuisivat Etelä-Tuusulan 
päiväkoti, Kirkonkylän koulukampus, lukio- ja kulttuuritalo Monio ja Riihikallion koulun 
peruskorjaus ja laajennus. Toisessa aallossa Rykmentinpuiston monitoimitalo, Lahelan 
monitoimitalo ja Jokelan koulukeskuksen peruskorjaus. Koko investointikaudelle 
varataan määrärahaa muidenkin päiväkoti- ja koulutilojen oppimisympäristöjen 
kehittämiseen vuosittain.  Liitteessä 3 on perustelut jokainen hanke erikseen.

Uudistetun palveluverkon myötä kunta luopuu seuraavista koulu- ja 
päiväkotikiinteistöistä: Mattilan päiväkoti, Hyrylän ja Väinölän päiväkodit, Etelärinteen 
päiväkoti, Kievarin päiväkoti, Mikkolan päiväkoti, Hyrylän koulukeskus, Hyökkälän 
koulukeskus ja Vaunukankaan koulu.

Tilakeskuksen laatiman koulu- ja päiväkotitonttien karkean jalostusarvoarvion mukaan 
poistuvista kiinteistöistä ja tonteista voidaan saada 16-23 M€ riippuen 
rakennusoikeuksien määrittelyistä, rakennustyypeistä ja markkinatilanteesta.

Hallinnon palveluverkossa on kyse lähinnä kunnantaloon sijoittuvien toimintojen 
tulevasta sijoittumisesta. 1980-luvun alussa valmistunut Tuusulan kunnantalo on 
peruskorjauksen tarpeessa. Erityisesti sisäilmaongelmat ovat talossa yleisiä, 
ilmanvaihto ei ole riittävä ja rakenneosissa on vaurioita. Rakennuksen talotekniikka on 
tullut teknisen käyttöikänsä loppuun ja erilaisia korjaussuunnitelmia on tehty jo viiden 
vuoden ajan. Talon toimivuus ei vastaa tämän hetken tavoitteita (energiatehottomuus, 
kunnan toimintojen hajauttaminen, tilan käytön tehottomuus ja 
muuntojoustamattomuus). Valtuusto on kokouksessaan 29.5.2017 § 
88 päättänyt luopua kunnantalon peruskorjaamisesta ja jatkossa budjetoida 
kunnantalolle ylläpitokorjauksia ja mahdollisia toiminnan tehostamisen edellyttämiä 
muutostöitä varten tilakeskukselle noin 60.000– 100.000 €/vuosi, kunnes on löydetty 
uusi ratkaisu Tuusulan kunnan toimitiloiksi. Lisäksi valtuusto valtuutti kuntakehityksen 
ja tekniikan toimialan käynnistämään teoreettisen tilatarpeen laadinnan sekä 
sijaintivaihtoehtojen ja pysäköintitarpeen selvityksen sekä hakemaan nykyisen 
kunnantalon purkulupaa.  Kunnan hallinnollisten toimintojen ratkaisu liittyy vireillä 
olevaan Hyrylän keskustan yleissuunnitelman valmisteluun, jossa kunnantalon 
toiminnot sijoitettaisiin keskustan uusien kaupallisten palvelujen yhteyteen 
ja vuokraamalla tarvittavat tilat kunnan hallinnon käyttöön.  

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-
2028
ehdottaa kunnanhallitukselle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-2028
__________

Kunnanhallitus 21.5.2018
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Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää

ottaa asian 4.6.2018 pidettävän valtuuston kokouksen  esityslistalle
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 28.5.2018 pidettävässä kokouksessa.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kasvatus- ja sivistyslautakunta, 22.05.2018, § 47

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Markus Torvinen, Hannamari Halinen, Ritva Lappalainen
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, markus.torvinen@tuusula.fi, hannamari.
halinen@tuusula.fi
sivistysjohtaja, opetuspäällikkö, varhaiskasvatuspäällikkö, projektijohtaja

Tuusulan kunnan palveluverkon kehittäminen on välttämätöntä talouden, 
kiinteistöjen kunnon ja sisäilmaongelmien johdosta.  Kunnan palveluverkon keskeisen 
rungon muodostavat varhaiskasvatuksen ja koulujen palveluverkko. 
Varhaiskasvatuksen suunnitelmien ja perusopetuksen opetussuunnitelmien 
asettamat vaateet puoltavat palveluverkon kehittämistä. Osa kouluista ei myöskään 
enää sijaitse tarkoituksenmukaisissa paikoissa väestön sijoittumiseen nähden ja 
niiden tilalliset suunnitteluratkaisut ovat opetuksen näkökulmasta katsottuina 
vanhentuneet. Sosiaali- ja terveystoimen käytössä olevien tilojen osalta ei Tuusulan 
kunnan näkökulmasta ole tässä vaiheessa tarkoituksenmukaista tehdä erityisiä 
kehittömistoimia, koska palveluverkkoon liittyvät ratkaisut tehdään käytännössä Keski-
Uudenmaan sote-kuntayhtymässä ja mahdollisesti vuoden 2020 alussa voimaan 
tulevassa maakunnassa. Sosiaali- ja terveystoimen tilojen osalta on 
tarkoituksenmuikaista ylläpitää niiden käyettävyyttä nykyisiin toimintoihin.    

Tuusulan kunnan kiinteistösalkkuun kohdistuva laskennallinen korjausvelka on noin 
21 milj. Euroa (Trellum raportti 2017). Rakennuksen korjausvelka kuvaa sitä 
rahamäärää, joka rakennuksen kunnossapidosta on tingitty, jotta se olisi 
kohtuullisessa, mutta kuitenkin käyttökelpoisessa kunnossa. Korjausvelan 
laskennassa nykykunnon lähtö- ja tavoitetasona käytetään 75 % kuntoluokkaa. Kun 
rakennuksen kuntoluokka laskee alle määritellyn 75 % tavoitetason, lasketaan kuinka 
paljon rahaa tekniseen arvoon ja nykykuntoon tulisi lisätä, jotta määritelty 75 % 
tavoitetaso saavutetaan. Tästä nykykunnon ja tavoitekunnon erotuksesta voidaan 
määrittää yksittäisen rakennuksen korjausvelka.

Kiinteistösalkkuun kohdistuva peruskorjaustarve on noin 23 milj. euroa ja välitön 
perusparannustarve noin 43 milj. euroa. Peruskorjaus- ja perusparannustarve 
lasketaan sitten, kun rakennusten nykykunto alittaa 60 prosentin. Tämän jälkeen 
lasketaan, kuinka paljon rahaa näihin rakennuksiin tulisi investoida, jotta rakennukset 
saataisiin alkuperäiseen (peruskorjaustarve) tai tämän päivän täysin uuden 
käyttötarkoitukseltaan vastaavan rakennuksen mukaiseen tavoitekuntoon 
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(perusparannustarve). Peruskorjaustarve sisältää fyysisen kulumisen johdosta 
tarvittavat investoinnit (tavoitekunto 90%) ja perusparannustarve (tavoitekunto 
yleensä 120%) fyysisen kulumisen lisäksi myös ajanmukaistamisen vaatimat 
investoinnit eli toiminnalliset muutokset, jolla rakennuksen laatutasoa nostetaan 
alkuperäistä tasoa korkeammaksi. Rakennuskannan korjausvelkalaskenta on suuntaa 
antava arvio rakennuskannan tilasta eikä välttämättä kuvaa kovin tarkasti yksittäisen 
rakennuksen tilannetta.

Yksittäisen rakennuksen todellinen kunto saattaa poiketa laskennallisesta riippuen 
mm. rakennuksen käytöstä ja ylläpidon asteesta. Tarkempaan tarkasteluun tulee 
käyttää esim. rakennuskohtaisia kuntotutkimuksia ja rakennusosakohtaisia 
kuntoarviointeja.

Tilakonsultit Oy;n tekemän varhaiskasvatuksen ja koulujen palveluverkkoselvityksen 
(7.2.2018) johtopäätösten mukaan Tuusulan kunnan palveluverkko on vanhentunut 
teknisesti, toiminnallisesti ja suhteessa kunnan väestörakenteeseen. 
Palvelukapasiteettia on liikaa pienissä kyläkouluissa, jotka eivät kykene tarjoamaan 
uudistetun opetussuunnitelman mukaisia tiloja. Taajamien koulut ovat täynnä ja niihin 
kohdistuu laajentamistarvetta. Vanhentuneen kouluverkon uudistaminen on järkevää 
palvelun laadun, koulujen sisältämien riskirakenteiden ja talouden kannalta. 
Tilakonsultit esittivät kolme vaihtoehtoista mallia palveluverkon kehittämiseksi. Kaikki 
muutetut tulivat nykyistä palveluverkkoa edullisimmiksi (liite 1).

Jos palveluverkkoa ei saada uudistettua ja supistettua, niin yhä useamman 
rakennuksen kohdalla joudutaan tinkimään ylläpidosta, jolloin riskinä on, että 
korjausvelka ja sisäilmaongelmat lisääntyvät. Kiinteistönylläpidon saattaminen 
kestävälle pohjalle edellyttää, että palveluverkko on mitoitettu vastaamaan 
kuntalaisten tarpeita sekä kunnan taloudellista kantokykyä. Tilankäytön tehostaminen 
vaikuttaa ajan mittaan vähentävästi myös investointitarpeisiin. Lisäksi säästöjä 
saadaan aikaan, kun rakennusten energiatehokkuus paranee uusinvestointien myötä. 
Uusilla rakennushankkeiden toteuttamismalleilla on mahdollisuus saada aikaan 
kustannussäästöjä sekä parantaa rakennusten koko elinkaaren aikaista hoitoa ja 
ylläpitoa. Kaikkiaan uusilla rakennushankkeilla vidaan parantaa kunnan palveluverkon 
kokonasitehokkuutta ja -kustannuksia. Tilankäytön tehostuminen vaikuttaa ajan 
mittaan vähentävästi investointitarpeisiin. Lisäksi säästöjä saadaan aikaan, kun 
rakennusten energiatehokkuus paranee uusinvestointien myötä.

Uusilla rakennushankkeiden toteuttamismalleilla on mahdollisuus saada aikaan 
kustannus-säästöjä sekä parantaa rakennusten koko elinkaaren aikaista hoitoa ja 
ylläpitoa. 

Uutta päiväkotia suunniteltaessa lähtökohtana on vähintään 9-ryhmäinen päiväkoti, 
jonka yhteyteen voidaan toteuttaa tilat myös perhekeskustoiminnalle tai avoimen 
varhaiskasvatuksen toiminnoille ja esimerkiksi taiteen perusopetukselle- Vastaavasti 
luovutaan pienistä ja huonokuntoisista yksiköistä. Uusien rakentuvien asuinalueiden 
päiväkodit sijoitetaan koulujen tai muiden palveluiden läheisyyteen esimerkiksi 
ikäihmisten palveluiden läheisyyteen. Päiväkotien tila- ja rakennesuunnittelussa 
huomioidaan myös mahdollisuus varhaiskasvatuksen ja vanhusten asumispalvelujen 
yhdistämisestä tulevaisuudessa. 
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Uudet päiväkotien tilalliset ratkaisut suunnitellaan siten, että ne ovat monimuotoisia ja 
tehokkaita toiminnan ja tilankäytön suhteen. Piha-alueiden ja ympäristön 
kasvatukselliseen sisältöön ja käytön turvallisuuteen kiinnitetään erityistä huomiota 
helppohoitoisuuden ohella.

Tuusulan kunnan perusopetuksen palveluverkon lähtökohtana on, että erillistä ala- ja 
yläkouluista siirrytään kohti yhtenäisiä peruskouluja, jossa annetaan kaikkien luokka-
asteiden opetusta turvaten mahdollisimman yhtenäisen koulupolku.

Perusopetusryhmien muodostamisen lähtökohtana ovat vähintään 22 oppilaan 
ryhmät. Opetusryhmien sijoittelu tehdään huomioiden tilojen tehokas käyttö. 
Koululaisten iltapäivätoiminta sekä koulukerhotoiminta järjestetään pääsääntöisesti 
alakouluilla ja myös esiopetusryhmät pyritään sijoittamaan koulujen tiloihin 
alaluokkien läheisyyteen.

Kouluverkkoselvitys ja uusinvestoinnit perustuvat pääosin 4 sarjaisiin 
yhtenäiskouluihin ja 22 oppilaan perusopetusryhmiin. Myös iltapäivätoiminnalle ja 
esiopetusryhmille varataan toimitilat kouluilta. Nykyisiä hyväkuntoisia 
koulukiinteistöjä hyödynnetään mahdollisimman paljon kuitenkin siten, että 
tilaratkaisuissa otetaan huomioon sisäilmaan liittyvät riskit. Suunniteltaessa 
yhtenäiskoulu-investointeja tarkastellaan myös lähikoulujen oppilasvirtoja uudelleen 
ja samalla arvioidaan mahdollisuutta luopua korjaustarpeessa olevista kiinteistöistä.

Koulunjohtajakoulut on yhdistetty lähikouluun. Pienien yksiköiden tulee olla vähintään 
kahden ryhmän kokoisia eli oppilasmäärän tulee olla vähintään 40 oppilasta. Koulun 
ylläpito tulee tarkasteluun, jos rakennus vaatii isoja korjausinvestointeja.

Kasvatus- ja sivistystoimessa on yhteistyössä tilakeskuksen kanssa laatinut kevään 
2018 aikana aiempien selvitysten pohjalta ehdotuksen, jossa Tuusulan kunnan 
varhaiskasvatuksen ja perusopetuksen palveluverkko kehitetään seuraavien 
rakennushankkeiden kautta:

Etelä –Tuusulan päiväkoti uudisrakennus (10 ryhmää)
Kirkonkylän kampukseen päiväkoti uudisrakennus (9 ryhmää)
Kirkonkylän kampus uudisrakennus(vuosiluokat 1-6)
MONIO lukio-kulttuurikeskus uudisrakennus
Riihikallion koulun peruskorjaus ja laajennus (nelisarjaisuus)
Rykmentinpuiston monitoimitalo uudisrakennus
Lahelan monitoimitalo uudisrakennus
Jokelan koulukeskus (yhtenäinen peruskoulu / yläkoulu + lukio, mahdollisesti 
kuudennet vuosiluokat) peruskorjaus ja laajennus (oletus)
Jokaisen päiväkoti- ja kouluyksikön toiminnalliset muutokset (kalustus, pihat) 
perus- ja vuosikorjaukset

Hankkeet toteutuisivat ns. kahdessa aallossa. Ensin rakentuisivat Etelä-Tuusulan 
päiväkoti, Kirkonkylän koulukampus, lukio- ja kulttuuritalo Monio ja Riihikallion koulun 
peruskorjaus ja laajennus. Toisessa aallossa Rykmentinpuiston monitoimitalo, Lahelan 
monitoimitalo ja Jokelan koulukeskuksen peruskorjaus. Koko investointikaudelle 
varataan määrärahaa muidenkin päiväkoti- ja koulutilojen oppimisympäristöjen 
kehittämiseen vuosittain.  Liitteessä 3 on perustelut jokainen hanke erikseen.

Uudistetun palveluverkon myötä kunta luopuu seuraavista koulu- ja 
päiväkotikiinteistöistä: Mattilan päiväkoti, Hyrylän ja Väinölän päiväkodit, Etelärinteen 
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1.  
2.  
3.  
4.  
5.  

päiväkoti, Kievarin päiväkoti, Mikkolan päiväkoti, Hyrylän koulukeskus, Hyökkälän 
koulukeskus ja Vaunukankaan koulu.

Tilakeskuksen laatiman koulu- ja päiväkotitonttien karkean jalostusarvoarvion mukaan 
poistuvista kiinteistöistä ja tonteista voidaan saada 16-23 M€ riippuen 
rakennusoikeuksien määrittelyistä, rakennustyypeistä ja markkinatilanteesta.

Hallinnon palveluverkossa on kyse lähinnä kunnantaloon sijoittuvien toimintojen 
tulevasta sijoittumisesta. 1980-luvun alussa valmistunut Tuusulan kunnantalo on 
peruskorjauksen tarpeessa. Erityisesti sisäilmaongelmat ovat talossa yleisiä, 
ilmanvaihto ei ole riittävä ja rakenneosissa on vaurioita. Rakennuksen talotekniikka on 
tullut teknisen käyttöikänsä loppuun ja erilaisia korjaussuunnitelmia on tehty jo viiden 
vuoden ajan. Talon toimivuus ei vastaa tämän hetken tavoitteita (energiatehottomuus, 
kunnan toimintojen hajauttaminen, tilan käytön tehottomuus ja 
muuntojoustamattomuus). Valtuusto on kokouksessaan 29.5.2017 § 
88 päättänyt luopua kunnantalon peruskorjaamisesta ja jatkossa budjetoida 
kunnantalolle ylläpitokorjauksia ja mahdollisia toiminnan tehostamisen edellyttämiä 
muutostöitä varten tilakeskukselle noin 60.000– 100.000 €/vuosi, kunnes on löydetty 
uusi ratkaisu Tuusulan kunnan toimitiloiksi. Lisäksi valtuusto valtuutti kuntakehityksen 
ja tekniikan toimialan käynnistämään teoreettisen tilatarpeen laadinnan sekä 
sijaintivaihtoehtojen ja pysäköintitarpeen selvityksen sekä hakemaan nykyisen 
kunnantalon purkulupaa.  Kunnan hallinnollisten toimintojen ratkaisu liittyy vireillä 
olevaan Hyrylän keskustan yleissuunnitelman valmisteluun, jossa kunnantalon 
toiminnot sijoitettaisiin keskustan uusien kaupallisten palvelujen yhteyteen 
ja vuokraamalla tarvittavat tilat kunnan hallinnon käyttöön.  

Oheismateriaali:

Tilakonsultit; palveluverkkoselvitys 7.2.2018
Tilakeskus; Koulu- ja päiväkotitonttien jalostusarvoarvio
Kasvatus- ja sivistystoimi; varhaiskasvatuksen ja opetuksen palveluverkko 2018
Aikataulu keskeisille hankkeille
Etelä-Tuusulan varhaiskasvatuksen palveluverkon tulevaisuus

 

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Lehmusvaara, sivistysjohtaja

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-
2028
ehdottaa kunnanhallitukselle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-2028

Päätös
__________

Puheenjohtaja avasi keskustelun. Keskustelun ja neuvottelutauon päätteeksi 
lautakunta päätti yksimielisesti tehdä seuraavan muutosesityksen:
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Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää tehdä seuraavat linjaukset Tuusulan kunnan 
palveluverkkosuunnitelmasta:

1
Lautakunta merkitsee tiedoksi pykälän liitteenä olevat selvitykset ja palveluverkosta 
tehdyn muun valmisteluaineiston.

2
Lautakunta linjaa, että Kasvatus- ja sivistystoimen kiireisimpänä kokonaisuutena 
eteläisessä Tuusulassa edetään kolmen yhtenäiskoulun mallilla. Yhtenäiskoulut 
sijoittuvat Riihikallioon, Rykmentinpuistoon ja Lahelan alueelle.

3
Lautakunta edellyttää, että kolmen yhtenäiskoulun hankkeita valmistellaan pikaisesti 
tekemällä tarvittavat asemakaavat/asemakaavan muutokset ja ryhtymällä 
hankesuunnitteluun ja muihin tarvittaviin toimiin hankkeiden toteuttamiseksi.

4
Uudisrakentamishankkeissa ensimmäisenä on Kirkonkylän koulukampuksen 
rakennushanke sekä eteläisen Tuusulan päiväkoti. Muiden hankkeiden osalta 
päätöksiä voidaan tehdä vielä avoinna olevien sisäilmatutkimusten valmistuttua, 
väistötilaratkaisujen selvittyä sekä tarkentuvien väestöennusteiden myötä.

5
Palveluverkkosuunnitelman jatkovalmistelu ja muut tarvittavat päätökset tehdään 
myöhemmin mm kohdassa 4 esitettyjen seikkojen tultua selvemmiksi.

6
Jatkovalmistelun yhteydessä ennen lopullisten päätösten tekemistä järjestetään 
kuntalaisten kuuleminen alueellisesti Kellokoskella, Jokelassa ja Hyrylässä.

 

Lautakunta päätti yksimielisesti hyväksyä tehdyn muutosesityksen.

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päätti yksimielisesti

hyväksyä yllämainitut linjaukset Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelmasta
ehdottaa kunnanhallitukselle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä yllämainitut linjaukset Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelmasta.
 

Lautakunta päätti tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän asian osalta välittömästi 
kokouksessa.

Lautakunta piti neuvottelutauon asian käsittelyn yhteydessä klo 19.20-19.54.
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Kunnanhallitus, 28.05.2018, § 202

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Ritva Lappalainen, Markus Torvinen, Hannamari Halinen
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, markus.torvinen@tuusula.fi, hannamari.
halinen@tuusula.fi
sivistysjohtaja, projektijohtaja, opetuspäällikkö, varhaiskasvatuspäällikkö

Liitteet
1 Valt 7.5.2018 § 49 Etelä-Tuusulan varhaiskasvatuksen palveluverkko 2018-2025
2 Palveluverkon kehittäminen 2018-2028, luonnos 24.5.2018
3 Palveluverkko, kasvatus- ja sivistystoimi, kasvun ja oppimisen palvelut 16.5.2018

 

Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelmaa vuosille 2018 - 2028 on kevään 2018 
aikana valmisteltu tehtyjen selvitysten ja aiempien linjausten pohjalta toimialojen 
yhteistyönä. Palveluverkkosuunnitelma on perusta mm. kunnan 10 vuoden 
investointiohjelmalle. Palveluverkon kehittäminen on välttämätöntä talouden, 
kiinteistöjen kunnon ja sisäilmaongelmien johdosta.  Kunnan palveluverkon keskeisen 
rungon muodostavat varhaiskasvatuksen ja koulujen palveluverkko. 

Valtuusto on jo kokouksessaan 7.5.2018 § 49 päättänyt Etelä-Tuusulan 
varhaiskasvatuksen palveluverkon osalta, että 

Tuusulaan rakennetaan kaksi (2) uutta päiväkotia, Etelä-Tuusulan päiväkoti ja 
Kirkonkylän kampuksen päiväkoti, korvaamaan seuraavat kuusi (6) päiväkotia: 
Mikkola, Etelärinne, Mattila, Hyrylä, Väinölä ja Kievari.
Etelä-Tuusulan päiväkoti sijoitetaan Mikkolan koulun eteläpuoliselle alueelle.

Koko kunnan palveluverkon kattava palveluverkosuunnitelma 2018 - 2028 on jo hyvin 
pitkälle edenneessä luonnosvaiheessa.  Koulujen palveluverkon osalta suunnitelma on 
jo hyvinkin valmis ja sen perusteella on mahdollista linjata kouluverkon välttämätöntä 
kehittämistä. Keskeiset perusteet koulujen palveluverkon kehittämiselle on 
kuvatttu palveluverkkosuunnitelman kohdissa 5.1. ja 6.

Varhaiskasvatuksen ja koulujen palveluverkon ensimmäisen vaiheen (v. 2018 - 2021) 
kaavoituksen, suunnittelun ja toteuttamisen vaatimat resurssit on 
arvioitu. Kaavoituksen osalta on mahdollista edetä suunnitelman kohdassa 6. kuvatun 
mukaisesti. Hankesuunnittelun, kilpailutuksen ja toteuttamisen osalta on tarve 
lisäresurssille.  Arvion mukaan lisäresurssitarve olisi kuluvana vuonna yksi lisäresurssi 
ja vuoden 2019 alusta lukien toinen lisäresurssi toteuttamaan suunnittelua, 
kilpailutusta ja toteutusten valvontaa.  Lähtökohtana resurssiarviolle on se, että 
Monion lukio- ja kulttuuritalo -hanke toteutetaan elinkaarimallilla.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää
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merkitä tiedoksi liitteenä olevat luonnoksen kunnan 
palveluverkkosuunnitelmaksi vuosille 2018 - 2028 sekä  palveluverkosta laaditut 
selvitykset ja muun valmisteluaineiston
että kasvatus- ja sivistystoimen palveluverkon uudisrakentamishankkeista 
Kirkonkylän koulukampuksen, Monion lukio- ja monitoimitalon, sekä Riihikallion, 
Rykmentinpuiston ja Lahelan yhtenäiskoulujen suunnittelun ja toteutuksen 
osalta sekä Jokelan koulukeskuksen laajennus- ja peruskorjaushankkeen esi- ja 
hankesuunnittelun osalta edetään liitteenä olevan 
palveluverkkosuunnitelmaluonnoksen 6. kohdasta ilmenevän aikataulun 
mukaisesti
että muilta osin palveluverkkosuunnitelman valmistelua jatketaan ja se tuodaan 
erikseen valtuuston hyväksyttäväksi
että jatkovalmistelussa ja toteutuksissa järjestetään vielä tarpeen mukaisesti 
kuntalaisten kuulemisia ja osallistamista.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Jussi Salonen teki seuraavan 
muutosesityksen:

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi liitteenä olevat luonnoksen kunnan 
palveluverkkosuunnitelmaksi vuosille 2018 - 2028 sekä palveluverkosta laaditut 
selvitykset ja muun valmisteluaineiston
että kasvatus- ja sivistystoimen palveluverkon uudisrakentamishankkeista 
ensimmäisiä ovat Kirkonkylän koulu- ja päiväkotikampus nykyiselle paikalleen, 
Etelä-Tuusulan päiväkoti sekä Monion lukio- ja monitoimitalo
että lisäksi kiireisenä kokonaisuutena eteläisessä Tuusulassa edetään kolmen 
yhtenäiskoulun mallilla. Yhtenäiskoulut sijoittuvat Riihikallioon, 
Rykmentinpuistoon ja Lahelan alueelle
että näitä hankkeita valmistellaan pikaisesti tekemällä tarvittavat asemakaavat
/asemakaavan muutokset ja ryhtymällä hankesuunnitteluun ja muihin 
tarvittaviin toimiin hankkeiden toteuttamiseksi. Palveluverkkosuunnitelman 
jatkovalmistelu ja muut tarvittavat päätökset tehdään vielä avoinna olevien 
sisäilmatutkimusten valmistuttua, väistötilaratkaisujen selvittyä sekä 
tarkentuvien väestöennusteiden myötä
että Jokelan koulukeskuksen laajennus- ja peruskorjaushankkeessa edetään esi- 
ja hankesuunnittelun osalta
että jatkovalmistelun yhteydessä ennen lopullisten päätösten tekemistä 
järjestetään kuntalaisten kuuleminen alueellisesti Kellokoskella, Jokelassa ja 
Hyrylässä.

Päätös
Kunnanhallitus päätti ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää
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merkitä tiedoksi liitteenä olevat luonnoksen kunnan 
palveluverkkosuunnitelmaksi vuosille 2018 - 2028 sekä  palveluverkosta laaditut 
selvitykset ja muun valmisteluaineiston
että kasvatus- ja sivistystoimen palveluverkon uudisrakentamishankkeista 
ensimmäisiä ovat Kirkonkylän koulu- ja päiväkotikampus nykyiselle paikalleen, 
Etelä-Tuusulan päiväkoti sekä Monion lukio- ja monitoimitalo
että lisäksi kiireisenä kokonaisuutena eteläisessä Tuusulassa edetään kolmen 
yhtenäiskoulun mallilla. Yhtenäiskoulut sijoittuvat Riihikallioon, 
Rykmentinpuistoon ja Lahelan alueelle
että näitä hankkeita valmistellaan pikaisesti tekemällä tarvittavat asemakaavat
/asemakaavan muutokset ja ryhtymällä hankesuunnitteluun ja muihin 
tarvittaviin toimiin hankkeiden toteuttamiseksi. Palveluverkkosuunnitelman 
jatkovalmistelu ja muut tarvittavat päätökset tehdään vielä avoinna olevien 
sisäilmatutkimusten valmistuttua, väistötilaratkaisujen selvittyä sekä 
tarkentuvien väestöennusteiden myötä
että Jokelan koulukeskuksen laajennus- ja peruskorjaushankkeessa edetään esi- 
ja hankesuunnittelun osalta
että jatkovalmistelun yhteydessä ennen lopullisten päätösten tekemistä 
järjestetään kuntalaisten kuuleminen alueellisesti Kellokoskella, Jokelassa ja 
Hyrylässä.

Virpi Lehmusvaara, Marko Härkönen ja Markku Vehmas olivat asiantuntijoina 
kokouksessa.

Valtuusto, 04.06.2018, § 63

Liitteet
1 Kouluverkkotarkastelu, päivitetty 7.2.18
2 22.3.2018: kiinteistönjalostuslaskelma koulut ja päiväkodit
3 Palveluverkko Aikataulu keskeisille hankkeille
4 Valt 7.5.2018 § 49 Etelä-Tuusulan varhaiskasvatuksen palveluverkko 2018-2025
5 Palveluverkko, kasvatus- ja sivistystoimi, kasvun ja oppimisen palvelut 16.5.2018
6 Palveluverkon kehittäminen 2018-2028, luonnos 24.5.2018

Ehdotus

Valtuusto päättää

merkitä tiedoksi liitteenä olevat luonnoksen kunnan 
palveluverkkosuunnitelmaksi vuosille 2018 - 2028 sekä  palveluverkosta laaditut 
selvitykset ja muun valmisteluaineiston
että kasvatus- ja sivistystoimen palveluverkon uudisrakentamishankkeista 
ensimmäisiä ovat Kirkonkylän koulu- ja päiväkotikampus nykyiselle paikalleen, 
Etelä-Tuusulan päiväkoti sekä Monion lukio- ja monitoimitalo
että lisäksi kiireisenä kokonaisuutena eteläisessä Tuusulassa edetään kolmen 
yhtenäiskoulun mallilla. Yhtenäiskoulut sijoittuvat Riihikallioon, 
Rykmentinpuistoon ja Lahelan alueelle
että näitä hankkeita valmistellaan pikaisesti tekemällä tarvittavat asemakaavat
/asemakaavan muutokset ja ryhtymällä hankesuunnitteluun ja muihin 
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tarvittaviin toimiin hankkeiden toteuttamiseksi. Palveluverkkosuunnitelman 
jatkovalmistelu ja muut tarvittavat päätökset tehdään vielä avoinna olevien 
sisäilmatutkimusten valmistuttua, väistötilaratkaisujen selvittyä sekä 
tarkentuvien väestöennusteiden myötä
että Jokelan koulukeskuksen laajennus- ja peruskorjaushankkeessa edetään esi- 
ja hankesuunnittelun osalta
että jatkovalmistelun yhteydessä ennen lopullisten päätösten tekemistä 
järjestetään kuntalaisten kuuleminen alueellisesti Kellokoskella, Jokelassa ja 
Hyrylässä.

---

Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun Kati Lepojärvi esitti Sanna Tuhkusen 
kannattamana, että päätökseen lisätään seuraava toimenpidealoite:
"Esitän, että korjataan valmisteluaineistoa niiltä osin, että Lahelan yhtenäiskoulun 
rakentamista aikaistetaan siten, että kuten valmisteluaineistossa määritellään, 
Lahelan yhtenäiskoulu ja Rykmentinpuiston yhtenäiskoulu lähtevät liikkeelle samassa 
aallossa, eli samaan aikaan, koska - Lahelan koulujen kohdalla ei suunnitelmassa 
vastata Lahelan tämänhetkisten koulutilojen ongelmiin (mm. Ruotsinkylän suurilta 
osin suljettu koulu ja Vaunukankaan koulun sisäilmaoireiluihin vastaaminen); - 
Kouluhankkeita suunnitellaan näin alusta lähtien yhdessä; - Kaavoitus alueella on 
lähdössä liikkeelle, joten kaavoitus ei estä hankkeen aikaistamista (vrt. Mikkolan 
päiväkodin alueella ei kaavaa, mutta päiväkoti taas on aikajanalla merkitty 
valmistuvaksi 2021) - Lahelan koululaiset menevät Koulukeskuksen yhtenäiskouluun, 
mutta valmisteluaineiston mukaan Koulukeskuksesta luovutaan Rykmentinpuiston 
yhtenäiskoulun valmistuttua, joten Lahelan koululaisille ei ole Rykmentinpuiston 
valmistuttua yläkoulua tarjolla. - Lahelan koululaiset ovat valmistelussa jääneet 
epätasa-arvoiseen asemaan."

Pekka Heikkinen esitti Seppo Noron kannattamana, että päätökseen lisätään seuraava 
toimenpidealoite:

 "Valtuusto edellyttää, että palveluverkkosuunnitelman jatkovalmistelussa selvitetään 
ja tehdään esitykset Tuusulan tavoitteellisesta sosiaali- ja terveydenhuollon 
palveluverkosta ja, että palveluverkkosuunnitelmaa täydennetään tekemällä 
kokonaisuuteen arvioi kunnan investointiohjelmasta seuraavalle kymmenelle 
vuodelle."

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Lisäksi valtuusto hyväksyi seuraavat toimenpidealoitteet:

korjataan valmisteluaineistoa niiltä osin, että Lahelan yhtenäiskoulun 
rakentamista aikaistetaan siten, että, kuten valmisteluaineistossa määritellään, 
Lahelan yhtenäiskoulu ja Rykmentinpuiston yhtenäiskoulu lähtevät liikkeelle 
samassa aallossa, eli samaan aikaan, koska - Lahelan koulujen kohdalla ei 
suunnitelmassa vastata Lahelan tämänhetkisten koulutilojen ongelmiin (mm. 
Ruotsinkylän suurilta osin suljettu koulu ja Vaunukankaan koulun 
sisäilmaoireiluihin vastaaminen); - Kouluhankkeita suunnitellaan näin alusta 
lähtien yhdessä; - Kaavoitus alueella on lähdössä liikkeelle, joten kaavoitus ei 
estä hankkeen aikaistamista (vrt. Mikkolan päiväkodin alueella ei kaavaa, mutta 
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päiväkoti taas on aikajanalla merkitty valmistuvaksi 2021) - Lahelan koululaiset 
menevät Koulukeskuksen yhtenäiskouluun, mutta valmisteluaineiston mukaan 
Koulukeskuksesta luovutaan Rykmentinpuiston yhtenäiskoulun valmistuttua, 
joten Lahelan koululaisille ei ole Rykmentinpuiston valmistuttua yläkoulua 
tarjolla. - Lahelan koululaiset ovat valmistelussa jääneet epätasa-arvoiseen 
asemaan
valtuusto edellyttää, että palveluverkkosuunnitelman jatkovalmistelussa 
selvitetään ja tehdään esitykset Tuusulan tavoitteellisesta sosiaali- ja 
terveydenhuollon palveluverkosta ja, että palveluverkkosuunnitelmaa 
täydennetään tekemällä kokonaisuuteen arvioi kunnan investointiohjelmasta 
seuraavalle kymmenelle vuodelle.

 

Tekninen lautakunta, 16.10.2018, § 92

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Ritva Lappalainen, Harri Lipasti, Markku Vehmas, Marko Härkönen
projektijohtaja, kuntakehitysjohtaja

Liitteet
1 Tuusulan kunnan palveluverkon kehittäminen vuosina 2019–2026

Kuvaus

Palveluverkkosuunnitelman valmistelua on jatkettu valtuuston 4.6.2018 § 63 käsittelyn 
perusteella. Valmistelussa on otettu huomioon valtuuston hyväksymissä 
toimenpidealoitteissa ehdotettu muutos Lahelan yhtenäiskoulun valmistelun 
aikaistamisesta samaan aikatauluun Rykmentinpuiston yhtenäiskoulun valmistelun 
kanssa. Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
tulevan 10 vuoden investointiohjelmasta. 10 vuoden investointiohjelma laaditaan 
vuoden 2019 talousarvion laadinnan osana. 

Palveluverkkosuunnitelma ohjaa kunnan palveluverkon pitemmän aikavälin 
suunnittelua ja antaa perustan keskeiselle osalle pidemmän aikavälin 
investointisuunnitelmaa. Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä 
investoinneista tehdään aina erikseen. Palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan 
aina vähintään vuosittain talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelmaan sisältyy myös ehdotuksia vapautuvien tilojen 
jatkojalostamisesta, käytöstä ja myynnistä (kohta 8.). Linjaukset ohjaavat 
jatkovalmistelua. Näiltäkin osin varsinaiset päätökset tehdään erikseen. 

Toimenpidealoitteessa esitettiin selvityksen ja esitysten laatimista kunnan 
tavoitteelliseksi sosiaali- ja terveystoimen palveluverkoksi. Kunnan palveluverkosta 
tältä osin päättää Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä. Sen vuoksi tulevan 
sotepalveluverkon perusteiden ja sisällön määrittely on viime kädessä kuntayhtymän 
tehtävä. Tuusulan kunnan omistajaohjauksessa tullaan kiinnittämään erityistä 
huomiota tulevan sotepalveluverkon valmisteluun ja päätöksentekoon.



Tuusulan kunta Pöytäkirja 8/2020 23 ( )162
Valtuusto 07.12.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Kuntalaiskuulemiset on jo järjestetty Jokelassa ja Riihikalliossa, ja järjestetään tämän 
vuoden loppuun mennessä vielä ennen valtuuston päätöksentekoa Kellokoskella ja 
Hyrylässä.

Suunnitelma kunnan puistojen ja liikuntapaikkojen pidemmän aikavälin 
kehittämisestä ja niihin kohdistuvista investointitarpeista laaditaan erikseen.

Ehdotus
Esittelijä: Ritva Lappalainen, projektijohtaja

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-
2028
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-2028.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kasvatus- ja sivistyslautakunta, 23.10.2018, § 103

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Ritva Lappalainen, Marko Härkönen, Harri Lipasti, Markku Vehmas
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi
sivistysjohtaja

Liitteet
1 Tuusulan kunnan palveluverkon kehittäminen vuosina 2019–2026

Kuvaus

Palveluverkkosuunnitelman valmistelua on jatkettu valtuuston 4.6.2018 § 63 käsittelyn 
perusteella. Valmistelussa on otettu huomioon valtuuston hyväksymissä 
toimenpidealoitteissa ehdotettu muutos Lahelan yhtenäiskoulun valmistelun 
aikaistamisesta samaan aikatauluun Rykmentinpuiston yhtenäiskoulun valmistelun 
kanssa. Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
tulevan 10 vuoden investointiohjelmasta. 10 vuoden investointiohjelma laaditaan 
vuoden 2019 talousarvion laadinnan osana. 

Palveluverkkosuunnitelma ohjaa kunnan palveluverkon pitemmän aikavälin 
suunnittelua ja antaa perustan keskeiselle osalle pidemmän aikavälin 
investointisuunnitelmaa. Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä 
investoinneista tehdään aina erikseen. Palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan 
aina vähintään vuosittain talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelmaan sisältyy myös ehdotuksia vapautuvien tilojen 
jatkojalostamisesta, käytöstä ja myynnistä (kohta 8.). Linjaukset ohjaavat 
jatkovalmistelua. Näiltäkin osin varsinaiset päätökset tehdään erikseen. 
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Toimenpidealoitteessa esitettiin selvityksen ja esitysten laatimista kunnan 
tavoitteelliseksi sosiaali- ja terveystoimen palveluverkoksi. Kunnan palveluverkosta 
tältä osin päättää Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä. Sen vuoksi tulevan 
sotepalveluverkon perusteiden ja sisällön määrittely on viime kädessä kuntayhtymän 
tehtävä. Tuusulan kunnan omistajaohjauksessa tullaan kiinnittämään erityistä 
huomiota tulevan sotepalveluverkon valmisteluun ja päätöksentekoon.

Kuntalaiskuulemiset on jo järjestetty Jokelassa ja Riihikalliossa, ja järjestetään tämän 
vuoden loppuun mennessä vielä ennen valtuuston päätöksentekoa Kellokoskella ja 
Hyrylässä.

Suunnitelma kunnan puistojen ja liikuntapaikkojen pidemmän aikavälin 
kehittämisestä ja niihin kohdistuvista investointitarpeista laaditaan erikseen.

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Lehmusvaara, sivistysjohtaja

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-
2028
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2018-2028.

Päätös
Kasvatus- ja sivistyslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen seuraavin muutoksin:

- s.10 poistetaan virke: rakentamisen ennusteessa ei osoiteta uutta rakentamista haja-
asutusalueille ja se on huomioitava osa-alueittaisia ja kouluja koskevissa ennusteissa

- s.16 alakouluissa Vaunukankaan oppilaat opiskelevat Lahelan yhtenäiskouluissa 
(Ruotsinkylä pois)

- s. 24 uusien päiväkotien ja koulujen tilojen mitoitus

- s. 24 perusopetuksessa opettajaa kohden

- s. 27 Vaunukankaan ja Mikkolan koulukiinteistöstä luopuminen (Ruotsinkylä pois)

- s. 34 ensimmäisen kappaleen loppuun: urheilukeskuksen hankkeiden yhteydessä on 
mahdollistettava opetustilojen rakentaminen

- s. 45 Ruotsinkylän koulun tulevaisuus ratkaistaan Lahelan monitoimitalon 
hankesuunnitelun yhteydessä

 

Kunnanhallituksen varapuheenjohtaja Mäki-Kuhna poistui kokouksesta tämän asian 
käsittelyn jälkeen klo 22.22.

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, 25.10.2018, § 70

Valmistelijat / lisätiedot:
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Virpi Lehmusvaara, Ritva Lappalainen, Marko Härkönen, Harri Lipasti, Markku 
Vehmas, Risto Kanerva, Ulla Kinnunen
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, risto.kanerva@tuusula.fi, ulla.kinnunen@tuusula.fi
sivistysjohtaja, vapaa-aikapalveluiden päällikkö, kulttuuri- ja museotoimenjohtaja

Liitteet
1 Tuusulan kunnan palveluverkon kehittäminen vuosina 2019–2026

Kuvaus

Palveluverkkosuunnitelman valmistelua on jatkettu valtuuston 4.6.2018 § 63 käsittelyn 
perusteella. Valmistelussa on otettu huomioon valtuuston hyväksymissä 
toimenpidealoitteissa ehdotettu muutos Lahelan yhtenäiskoulun valmistelun 
aikaistamisesta samaan aikatauluun Rykmentinpuiston yhtenäiskoulun valmistelun 
kanssa. Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
tulevan 10 vuoden investointiohjelmasta. 10 vuoden investointiohjelma laaditaan 
vuoden 2019 talousarvion laadinnan osana. 

Palveluverkkosuunnitelma ohjaa kunnan palveluverkon pitemmän aikavälin 
suunnittelua ja antaa perustan keskeiselle osalle pidemmän aikavälin 
investointisuunnitelmaa. Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä 
investoinneista tehdään aina erikseen. Palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan 
aina vähintään vuosittain talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelmaan sisältyy myös ehdotuksia vapautuvien tilojen 
jatkojalostamisesta, käytöstä ja myynnistä (kohta 8.). Linjaukset ohjaavat 
jatkovalmistelua. Näiltäkin osin varsinaiset päätökset tehdään erikseen. 

Toimenpidealoitteessa esitettiin selvityksen ja esitysten laatimista kunnan 
tavoitteelliseksi sosiaali- ja terveystoimen palveluverkoksi. Kunnan palveluverkosta 
tältä osin päättää Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä. Sen vuoksi tulevan 
sotepalveluverkon perusteiden ja sisällön määrittely on viime kädessä kuntayhtymän 
tehtävä. Tuusulan kunnan omistajaohjauksessa tullaan kiinnittämään erityistä 
huomiota tulevan sotepalveluverkon valmisteluun ja päätöksentekoon.

Kuntalaiskuulemiset on jo järjestetty Jokelassa ja Riihikalliossa, ja järjestetään tämän 
vuoden loppuun mennessä vielä ennen valtuuston päätöksentekoa Kellokoskella ja 
Hyrylässä.

Suunnitelma kunnan puistojen ja liikuntapaikkojen pidemmän aikavälin 
kehittämisestä ja niihin kohdistuvista investointitarpeista laaditaan erikseen.

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Lehmusvaara, sivistysjohtaja

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päättää

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026.
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-2026.
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Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

 

Varajäsen Erkki Vähämäki saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana klo 17.12.

Nuorisovaltuuston edustaja Jussi Simola saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn 
aikana klo 17.24.

Kunnanhallituksen edustaja Pasi Huuhtanen saapui kokoukseen tämän asian 
käsittelyn aikana klo 17.30.

 

 

Kunnanhallitus, 29.10.2018, § 362

Asiaa on esitelty valtuustoasiain valmistelutoimikunnan 22.10.2018 
pidetyssä  kokouksessa. Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta käsittelee asiaa 
kokouksessaan 25.10.2018.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää

ottaa asian valtuuston 12.11.2018 pidettävän kokouksen esityslistalle
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 5.11.2018 pidettävässä kokouksessa.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 05.11.2018, § 380

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara

Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma 2019 - 2026, khall 5.11.2018 päätöksen mukainen

Palveluverkkosuunnitelman valmistelua on jatkettu valtuuston 4.6.2018 § 63 käsittelyn 
perusteella. Valmistelussa on otettu huomioon valtuuston hyväksymissä 
toimenpidealoitteissa ehdotettu muutos Lahelan yhtenäiskoulun valmistelun 
aikaistamisesta samaan aikatauluun Rykmentinpuiston yhtenäiskoulun valmistelun 
kanssa. Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
tulevan 10 vuoden investointiohjelmasta. 10 vuoden investointiohjelma laaditaan 
vuoden 2019 talousarvion laadinnan osana. 

Palveluverkkosuunnitelma ohjaa kunnan palveluverkon pitemmän aikavälin 
suunnittelua ja antaa perustan keskeiselle osalle pidemmän aikavälin 
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investointisuunnitelmaa. Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä 
investoinneista tehdään aina erikseen. Palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan 
aina vähintään vuosittain talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelmaan sisältyy myös ehdotuksia vapautuvien tilojen 
jatkojalostamisesta, käytöstä ja myynnistä (kohta 8.). Linjaukset ohjaavat 
jatkovalmistelua. Näiltäkin osin varsinaiset päätökset tehdään erikseen. 

Toimenpidealoitteessa esitettiin selvityksen ja esitysten laatimista kunnan 
tavoitteelliseksi sosiaali- ja terveystoimen palveluverkoksi. Kunnan palveluverkosta 
tältä osin päättää Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä. Sen vuoksi tulevan 
sotepalveluverkon perusteiden ja sisällön määrittely on viime kädessä kuntayhtymän 
tehtävä. Tuusulan kunnan omistajaohjauksessa tullaan kiinnittämään erityistä 
huomiota tulevan sotepalveluverkon valmisteluun ja päätöksentekoon.

Kuntalaiskuulemiset on jo järjestetty Jokelassa, Riihikalliossa ja Hyrylässä ja 
järjestetään vielä 4.12. Kellokoskella.

Suunnitelma kunnan puistojen ja liikuntapaikkojen pidemmän aikavälin 
kehittämisestä ja niihin kohdistuvista investointitarpeista laaditaan erikseen.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026.
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-2026.
---

Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun Jussi Salonen Veikko Seunan 
kannattamana esitti, että kunnanhallitus hyväksyy osaltaan 
palveluverkkosuunnitelman seuraavin muutoksin:

kohta 3.3.1 (s.10) poistetaan virke: rakentamisen  Tuusulan kunnan väestösuunnite 
ennusteessa ei osoiteta uutta rakentamista haja-asutusalueille ja se on huomioitava 
osa-alueittaisia ja kouluja koskevia ennusteita tarkasteltaessa.

kohta 5.1.1 (s.24) otsikko  Varhaiskasvatuspalvelut Uusien päiväkotien ja koulujen mitoitus 
muutetaan muotoon ja ko. kohdan Uusien päiväkotien ja koulujen tilojen mitoitus 
viimeinen lause Perusopetuksessa kasvattajaa kohden on noin 20-24 oppilasta 
muutetaan muotoon Perusopetuksessa opettajaa kohden on noin 20-24 oppilasta

kohta 5.1.7 Kirjastopalvelut, Kellokosken kirjasto (s. 32) poistetaan 2. ja 3. kappale  

kohta 5.1.8 (s.34) ensimmäisen kappaleen loppuun lisätään: vapaa-aikapalvelut 
Urheilukeskuksen hankkeiden yhteydessä on mahdollistettava opetustilojen rakentaminen.

kohta 8 (sivut 42-47) poistetaanJalostettavat kiinteistöt ja tontit 

Em. muutosesitykset hyväksyttiin yksimielisesti.
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Jussi Salonen Veikko Seunan kannattamana teki lisäksi seuraavat muutosesitykset:

kohta 3.3.3 (s.16 lauseesta Oppilasennusteet 2025 palveluverkolla, alakoulut ) 
Alakouluissa Ruotsinkylän ja Vaunukankaan oppilaat opiskelevat Lahelan 

poistetaan sanat yhtenäiskouluissa Ruotsinkylän ja

Koska oli tehty kannatettu muutosesitys, oli asia ratkaistava äänestämällä. 
Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka kannattava 
pohjaehdotusta, äänestävät "jaa" ,ja ne, jotka kannattavat Salosen tekemää 
muutosesitystä, äänestävät "ei". Suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa-ääntä 
(Lappalainen, Koivunen, Mäki-Kuhna, Peltonen, Rosenqvist, Salmi, Sipiläinen ja 
Lindberg) ja 4 ei-ääntä (Friman, Seuna, Nyman ja Salonen). Tamminen oli poissa. 
Puheenjohtaja totesi pohjaehdotuksen tulleen päätökseksi.

kohta 5.1.2 Perusopetuspalvelut, perusopetuksen keskeiset hankkeet suunnittelukaudella 
kohta 2019-2026 (s. 27) Vaunukankaan ja Ruotsinkylän  koulukiinteistöstä luopuminen 

muutetaan muotoon Vaunukankaan ja Mikkolan koulukiinteistöstä luopuminen

Koska oli tehty kannatettu muutosesitys, oli asia ratkaistava äänestämällä. 
Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka kannattava 
pohjaehdotusta, äänestävät "jaa" ,ja ne, jotka kannattavat Salosen tekemää 
muutosesitystä, äänestävät "ei". Suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa-ääntä 
(Lappalainen, Koivunen, Mäki-Kuhna, Peltonen, Rosenqvist, Salmi, Sipiläinen ja 
Lindberg) ja 4 ei-ääntä (Friman, Seuna, Nyman ja Salonen). Tamminen oli poissa. 
Puheenjohtaja totesi pohjaehdotuksen tulleen päätökseksi.

Päätös
Kunnanhallitus päätti

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026 seuraavilla muutoksilla:

kohta 3.3.1 (s.10) poistetaan virke:  Tuusulan kunnan väestösuunnite 
rakentamisen ennusteessa ei osoiteta uutta rakentamista haja-
asutusalueille ja se on huomioitava osa-alueittaisia ja kouluja koskevia 
ennusteita tarkasteltaessa.
kohta 5.1.1 (s.24) otsikko  Varhaiskasvatuspalvelut Uusien päiväkotien ja 

muutetaan muotoon koulujen mitoitus Uusien päiväkotien ja koulujen tilojen 
ja ko. kohdan viimeinen lause mitoitus Perusopetuksessa kasvattajaa kohden 

muutetaan muotoon on noin 20-24 oppilasta Perusopetuksessa opettajaa 
kohden on noin 20-24 oppilasta 
kohta 5.1.7 Kirjastopalvelut, Kellokosken kirjasto (s. 32) poistetaan 2. ja 3. 
kappale
kohta 5.1.8 (s.34) ensimmäisen kappaleen loppuun vapaa-aikapalvelut 
lisätään: Urheilukeskuksen hankkeiden yhteydessä on mahdollistettava 
opetustilojen rakentaminen
kohta 8 (sivut 42-47) poistetaanJalostettavat kiinteistöt ja tontit 

ehdottaa valtuustolle, että
VALTUUSTO päättää

hyväksyä kunnanhallituksen päätöksen mukaisen Tuusulan kunnan 
palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-2026.
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Valtuusto, 12.11.2018, § 124

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi
sivistysjohtaja

Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma 2019 - 2026, valt 12.11.2018

Ehdotus

Valtuusto päättää

hyväksyä kunnanhallituksen päätöksen mukaisen Tuusulan kunnan 
palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-2026.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Pekka Heikkinen Seppo Noron, Anu 
Åbergin ja Ilmari Sjöblomin kannattamana esitti, että palveluverkkosuunnitelman 
kohdan 5.2. ensimmäiseksi kappaleeksi kirjataan seuraavaa: "Tuusulan 
hyvinvointipalvelujen kehittämisen kannalta ja kaikkien tuusulalaisten hyvän elämän 
turvaamiseksi on tärkeää, että myös pitkällä aikavälillä sosiaali- ja terveyspalveluja on 
tarjolla Hyrylän, Jokelan ja Kellokosken taajamissa."

Jussi Salonen Eeva-Liisa Niemisen, Anu Åbergin ja Matti Alangon kannattamana esitti, 
että 

palveluverkkosuunnitelman kohta 3.3.3 Oppilasennusteet 2025 palveluverkolla, 
alakoulut (s.16) lauseesta Alakouluissa Ruotsinkylän ja Vaunukankaan oppilaat 
opiskelevat Lahelan yhtenäiskouluissa poistetaan sanat: Ruotsinkylän ja
palveluverkkosuunnitelman kohta 5.1.2 Perusopetuspalvelut, perusopetuksen 
keskeiset hankkeet suunnittelukaudella 2019-2026 (s. 27) kohta Vaunukankaan 
ja Ruotsinkylän koulukiinteistöstä luopuminen muutetaan muotoon: 
Vaunukankaan ja Mikkolan koulukiinteistöstä luopuminen. Ruotsinkylän koulun 
tulevaisuutta tarkastellaan Lahelan monitoimitalon hankesuunnittelun 
yhteydessä

 

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatetetut muutosesitykset, on asia 
ratkaistava äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka 
kannattavat pohjaehdotuksen hyväksymistä, äänestävät "jaa" ja ne, jotka kannattavat 
Heikkisen tekemää muutosesitystä äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-äänen antoi Eetu Niemelä
ei-ääniä antoivat Pasi Huuhtanen, Ruut Sjöblom, Kim Kiuru, Kati Lepojärvi, Aarno 
Järvinen, Aila Koivunen, Anna Yltävä, Antti Kaikkonen, Anu Åberg, Ari Nyman, 
Arto Lindberg, Eeva-Liisa Nieminen, Elisa Laitila, Emmi Sirniö, Ilmari Sjöblom, 
Ilona Toivanen, Jani Peltonen, Janne Mellin, Jere Pulska, Jerry Airikka, Johanna 
Sipiläinen, Jorma Sulander, Jouko Riola, Jukka Ahlgren, Jussi Salonen, Kari Friman, 
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Kari Kinnunen, Karita Mäensivu, Laura Åvall, Lea Ahonen, Liisa Palvas, Lilli Salmi, 
Margita Winqvist, Matti Alanko, Merja Kuusisto, Mika Mäki-Kuhna, Pekka 
Heikkinen, Raimo Stenvall, Sanna Kervinen, Sanna Tuhkunen, Satu Heikkilä, Satu 
Taiveaho, Seppo Noro, Taina Ketvel, Ulla Palomäki, Ulla Rosenqvist, Arto 
Nätkynmäki, Kirsi Viitanen, Markus Meckelborg, Vesa Lundberg.

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 1 jaa-ääni ja 50 ei-ääntä. Puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen Pekka Heikkisen tekemän muutosesityksen.

Em. äänestyksen jälkeen valtuusto hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka 
kannattava pohjaehdotusta Heikkisen esittämällä lisäyksellä, äänestävät "jaa" ja ne, 
jotka kannattavat Salosen tekemää muutosesitystä, äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä 

jaa-ääniä antoivat Pasi Huuhtanen, Ilona Toivanen, Kim Kiuru, Ruut Sjöblom, 
Aarno Järvinen, Aila Koivunen, Arto Lindberg, Emmi Sirniö, Ilmari Sjöblom, Jani 
Peltonen, Janne Mellin, Jere Pulska, Jerry Airikka, Johanna Sipiläinen, Jorma 
Sulander, Jouko Riola, Jukka Ahlgren, Kari Kinnunen, Laura Åvall, Lilli Salmi, Merja 
Kuusisto, Mika Mäki-Kuhna, Pekka Heikkinen, Sanna Kervinen, Sanna Tuhkunen, 
Satu Taiveaho, Seppo Noro, Ulla Palomäki, Ulla Rosenqvist, Arto Nätkynmäki, 
Vesa Lundberg
ei-ääniä antoivat Matti Alanko, Markus Meckelborg, Kati Lepojärvi, Anna Yltävä, 
Antti Kaikkonen, Anu Åberg, Ari Nyman, Eeva-Liisa Nieminen, Elisa Laitila, Jussi 
Salonen, Kari Friman, Karita Mäensivu, Lea Ahonen, Liisa Palvas, Margita 
Winqvist, Raimo Stenvall, Satu Heikkilä, Taina Ketvel, Kirsi Viitanen
tyhjän äänen antoi Eetu Niemelä.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 31 jaa-ääntä, 19 ei-ääntä ja 1 tyhjä ääni. 
Puheenjohtaja totesi valtuuston päätökseksi tulleen pohjaehdotuksen Heikkisen 
esittämällä muutoksella/lisäyksellä.

Keskustelun jatkuessa Arto Nätkynmäki Anu Åbergin kannattamana esitti valtuuston 
hyväksyttäväksi seuraavan toimenpide-aloitteen:

"Tausta

YK:n lapsen oikeuksien sopimuksen mukaisesti lapsen etu on arvioitava ja otettava 
ensisijaisesti huomioon kaikissa lapsia koskevissa päätöksissä. Lapsivaikutusten 
arviointia (LAVA) voidaan tehdä kolmessa, toisiaan täydentävässä eri vaiheessa: 
ennakkoarviointina, prosessiarviointina ja seuranta-arviointina. Lapsivaikutusten 
arviointi tulee tehdä myös kunnallisista esityksistä silloin kun ne koskevat lapsia. 
Sopimus on oikeudellisesti velvoittava.

Palveluverkkosuunnittelu Tuusulassa

Tuusulassa on kuluvan vuoden 2018 aikana valmisteltu ja osin jo tehtykin 
kauaskantoisia päätöksiä mm. varhaiskasvatuksen ja perusopetuksen palveluverkosta. 
Näyttää siltä, että lapsivaikutusten arviointia ei vielä ole nimenomaisesti sisällytetty 
palveluverkon valmisteluun sillä sisällöllä, muodolla tai laajuudella, jota em. 
sopimuksessa tai suosituksissa esitetään. Tämä ei siis tarkoita, ettei lapsivaikutuksia 
olisi valmistelussa huomioitu mitenkään.
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Tuusulassa on 7.11.2018 järjestetty työpaja lapsivaikutusten arvioinnista.

Kokoomuksen valtuustoryhmä esittää, että Tuusulan kunnan 
palveluverkkosuunnitelmaa vuosille 2019-2026 koskevaan päätökseen liitetään

- toimenpidealoite, jonka mukaan jatkossa lapsia koskevien palveluverkkoasioiden ja –
hankkeiden 1) valmisteluun sisällytetään riittävän laajuinen lapsivaikutusten arviointi 
ja 2) päätösesityksiin sisällytetään nimenomaisena osana selvitys suoritetusta 
lapsivaikutusten arvioinnista ja siinä saaduista havainnoista/tuloksista."

Eetu Niemelä vastusti toimenpidealoitteen hyväksymistä.

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu esitys toimenpidealoitteen 
hyväksymisestä, on asia ratkaistava äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan 
esityksen, että ne, jotka kannattavat toimenpidealoitteen hyväksymistä, äänestävät 
"jaa" ja ne, jotka vastustavat sitä, äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-ääniä antoivat Pasi Huuhtanen, Anna Yltävä, Ruut Sjöblom, Kim Kiuru, Kati 
Lepojärvi, Aarno Järvinen, Aila Koivunen, Antti Kaikkonen, Anu Åberg, Ari Nyman, 
Arto Lindberg, Eeva-Liisa Nieminen, Elisa Laitila, Emmi Sirniö, Ilmari Sjöblom, 
Ilona Toivanen, Jani Peltonen, Janne Mellin, Jere Pulska, Jerry Airikka, Johanna 
Sipiläinen, Jorma Sulander, Jouko Riola, Jukka Ahlgren, Jussi Salonen, Kari Friman, 
Kari Kinnunen, Karita Mäensivu, Laura Åvall, Lea Ahonen, Liisa Palvas, Lilli Salmi, 
Margita Winqvist, Merja Kuusisto, Mika Mäki-Kuhna, Pekka Heikkinen, Raimo 
Stenvall, Sanna Kervinen, Sanna Tuhkunen, Satu Heikkilä, Satu Taiveaho, Seppo 
Noro, Taina Ketvel, Ulla Palomäki, Ulla Rosenqvist, Arto Nätkynmäki, Kirsi 
Viitanen, Markus Meckelborg, Vesa Lundberg
ei-äänen antoi Eetu Niemelä
tyhjän äänen antoi Matti Alanko.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 49 jaa-ääntä, 1 ei-ääni ja 1 tyhjä ääni. 
Puheenjohtaja totesi valtuuston päättäneen hyväksyä esitetyn toimenpidealoitteen.

Päätös
Valtuusto päätti

hyväksyä kunnanhallituksen päätöksen mukaisen Tuusulan kunnan 
palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-2026 siten täydennettynä, että kohdan 
5.2. ensimmäiseksi kappaleeksi kirjataan seuraavaa: Tuusulan 
hyvinvointipalvelujen kehittämisen kannalta ja kaikkien tuusulalaisten hyvän 
elämän turvaamiseksi on tärkeää, että myös pitkällä aikavälillä sosiaali- ja 
terveyspalveluja on tarjolla Hyrylän, Jokelan ja Kellokosken taajamissa

Lisäksi valtuusto

päätti hyväksyä seuraavan toimenpidealoitteen: Jatkossa lapsia koskevien 
palveluverkkoasioiden ja –hankkeiden 1) valmisteluun sisällytetään riittävän 
laajuinen lapsivaikutusten arviointi ja 2) päätösesityksiin sisällytetään 
nimenomaisena osana selvitys suoritetusta lapsivaikutusten arvioinnista ja siinä 
saaduista havainnoista/tuloksista.
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Eetu Niemelä ilmoitti päätöksestä seuraavan eriävän mielipiteen: 
"Kuten kokouskäyttäytymisestäni saattaa päätellä, olen erimieltä valtuuston 
päätöksestä §124 / 12.11.2018.

Heikkisen esittämä lisäys on täysin turha, koska järjestämisvastuu sote-palveluissa on 
jo, ja tuottamisvastuukin tulee olemaan ensi vuonna kuntayhtymällä, eikä Tuusulan 
kunnalla."

Matti Alanko ilmoitti päätöksestä seuraavan eriävän mielipiteen:
"Kasvatus- ja sivistyslautakunta kokouksessaan 23.10.2018 yksimielisesti §102 päätti, 
että vaihtoehdon 1 mukaisesti Ruotsinkylän kouluun vuokrataan lisärakennus alkaen 
elokuussa 2019 kuitenkin siten, että Ruotsinkylän koulun tulevaisuutta tarkastellaan 
Lahelan monitoimitalon hankesuunnittelun yhteydessä.

§103 Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelman hyväksyminen vuosille 2018-2028 
lautakunta yksimielisesti päätti poistaa Ruotsinkylän koulun lakkauttamiseen viittaavat 
kohdat pykälästä.

Valtuuston päätökseen on osaltaan vaikuttanut valmistelun yhteydessä annetut 
lausunnot mm. Ruotsinkylän Koti ja Koulu ry:ltä ja koulun henkilökunnalta. Huoltajille 
informoitiin ennen lausunnon antamista, että koulu lakkautetaan joka tapauksessa ja 
henkilökunnan kokoukseen eivät kaikki henkilöt voineet osallistua aikataulusyistä ja 
osa ei saanut edes kutsua kokoukseen.

Oppilasmääräennusteet eivät aiemminkaan ole osuneet oikeaan ja kouluun eivät joka 
vuosi kaikki halukkaat ole mahtuneet.

Koulun lakkautuspäätös on siten ennenaikainen."

Kunnanhallitus, 21.01.2019, § 26

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Paananen, Virpi Lehmusvaara

Lausuntopyyntö

Tuusulan kunnanvaltuusto on kokouksessaan 12.11.2018 hyväksynyt Tuusulan 
kunnan palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-2026 päätöksellään § 124. Valittaja 
on tehnyt kunnanvaltuuston päätöksestä kunnallisvalituksen Helsingin hallinto-
oikeuteen 30.11.2018.

Helsingin hallinto-oikeus on pyytänyt Tuusulan kunnanhallitusta hankkimaan 
kunnanvaltuuston lausunnon hallinto-oikeuteen saapuneen valituksen johdosta. 
Tuusulan kunnan hallintosäännön 24 §:n 5 -kohdan mukaan kunnanhallitus antaa 
lausunnon tai selityksen valtuuston päätöksestä tehdystä valituksesta, jos 
kunnanhallitus katsoo, ettei valtuuston päätöstä ole valituksessa esitetyillä perusteilla 
kumottava.

Kunnallisvalitus

Valituksessa vaaditaan, että kunnanvaltuuston päätös 12.11.2018 § 124 on kumottava.

Kunnallisvalituksen perustelut
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Valituksen perustelut ilmenevät yksityiskohtaisesti liitteenä olevasta valituskirjelmästä.

Valittaja katsoo, että kunnanvaltuuston päätös on tehty virheellisen valmistelun 
perusteella. Valittajan näkemyksen mukaan Ruotsinkylän koulun henkilöstön lausunto 
syntyi tilaisuudessa, johon kaikki eivät pystyneet osallistumaan. Tilaisuuteen ei oltu 
kutsuttu koko henkilöstöä eikä siellä ollut paikalla koulussa pitkään työskennelleitä, 
joiden tiedettiin olevan lakkauttamista vastaan. Valittajan mukaan 
vanhempainyhdistyksen lausunto muodostui kunnan sivistystoimen antamien tietojen 
pohjalta nojautuen käsitykseen siitä, että koulun toiminta joka tapauksessa lakkaa.

Lausunto

Tuusulan kunta katsoo, että kunnallisvalitus on perusteeton ja vaatii, että valitus 
hylätään seuraavilla perusteilla:

Kuntalain (2015/410) 29 §:n mukaan kunnan toiminnasta on tiedotettava asukkaille, 
palvelujen käyttäjille, järjestöille ja muille yhteisöille. Kunnan tulee antaa riittävästi 
tietoja kunnan järjestämistä palveluista, taloudesta, kunnassa valmistelussa olevista 
asioista, niitä koskevista suunnitelmista, asioiden käsittelystä, tehdyistä päätöksistä ja 
päätösten vaikutuksista. Kunnan on tiedotettava, millä tavoin päätösten valmisteluun 
voi osallistua ja vaikuttaa.

Kuntalain tiedottamissäännöstä täydentää yksittäisen asian vireilläolosta ilmoittamista 
koskeva hallintolain (434/2003) 41 §. Valmistelussa tulee noudatettavaksi hallintolain 
41 §:n säännös vaikuttamismahdollisuuksien varaamisesta asiaan osallisille. 
Päätettäessä kunnan palveluverkosta ei asian käsittelyssä katsota olevan varsinaisia 
asianosaisia, joita tulisi kuulla siten kuin hallintolain 34 §:ssä säädetään asianosaisen 
kuulemisesta.

Hallintolain 41 §:n 1 momentin mukaan, jos asian ratkaisulla voi olla huomattava 
vaikutus muiden kuin asianosaisten elinympäristöön, työntekoon tai muihin oloihin, 
viranomaisen tulee varata näille henkilöille mahdollisuus saada tietoja asian käsittelyn 
lähtökohdista ja tavoitteista sekä lausua mielipiteensä asiasta. Saman pykälän 2 
momentin mukaan asian vireilläolosta ja vaikuttamismahdollisuuksien käyttämisestä 
on ilmoitettava asian merkityksen ja laajuuden kannalta sopivalla tavalla.

Vaikutusmahdollisuuksien varaamisen osalta kunta toteaa seuraavaa:

Ruotsinkylän koululla pidettiin kaksi erillistä kuulemistilaisuutta. Ensin järjestettiin 
kuuleminen koulun henkilökunnalle tiistaina 11.9.2018 kello 8.00-9.00. Paikalla olivat 
asiaa esittelemässä kasvatus- ja sivistystoimenjohtaja, opetuspäällikkö, koulun rehtori 
sekä koulun henkilökunta lähes kokonaan. Asiaa haluttiin ensin esitellä koulun 
henkilökunnalle, jotta heillä olisi riittävästä aikaa tehdä asiasta oma lausuntonsa ja 
käydä keskustelua asiasta ennen kuulemistilaisuutta koulun huoltajille. Koulun 
henkilökunta piti asiassa oman kokouksensa kuulemistilaisuuden jälkeen 18.9.2018 
kello 8.00-8.55. Tässä tilaisuudessa paikalla oli myös pääluottamusmies.

Huoltajille järjestettiin kuulemistilaisuus Ruotsinkylän koululla tiistaina 24.9.2018 kello 
18.00-19.30. Paikalla olivat esittelijöinä kasvatus- ja sivistystoimenjohtaja, 
opetuspäällikkö, kasvatus- ja sivistystoimen kehittämispäällikkö ja kasvatus- ja 
sivistyslautakunnan puheenjohtaja. Tilaisuuteen osallistui laaja joukko huoltajia.
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Huoltajien kuulemistilaisuutta täydentämään järjestettiin erillinen sähköinen kysely 
kodin ja koulun väliseen viestintään tarkoitetulla Wilma -järjestelmällä, jotta kaikilla 
huoltajilla olisi mahdollisuus esittää asiasta mielipiteensä, ja erityisesti niillä, jotka 
eivät päässeet osallistumaan kuulemistilaisuuteen. Lausuntonsa asiasta antoi myös 
Ruotsinkylän koti ja koulu ry, joka on Ruotsinkylän koulun vanhempainyhdistys.

Kunnanhallituksen kokouksessa 5.11.2018 § 381 käsiteltiin Ruotsinkylän koulun 
tulevaisuuden ratkaisuja. Asiasta annetut lausunnot ja kommentit ovat olleet asiaa 
käsitelleen Tuusulan kunnanhallituksen päätösesityksen liitteenä.

Hallintolain 31 §:n 1 momentin mukaan viranomaisen on huolehdittava asian 
riittävästä ja asianmukaisesta selvittämisestä hankkimalla asian ratkaisemiseksi 
tarpeelliset tiedot sekä selvitykset. Kunta itse viime kädessä arvioi, mitä selvityksiä 
päätöksen valmistelemiseksi tarvitaan.

Tuusulan kunta on tehnyt palveluverkkoselvityksensä ja siitä seuranneen 
päätöksenteon valmistelunsa siten, että luottamushenkilöiden ja asianosaisten 
käytössä on ollut riittävät, asianmukaiset ja tarpeelliset tiedot ja selvitykset. 
Selvityksen tekotapaan, rajauksiin, kiinteistöjen kuntoarvioihin ja kustannuslaskelmiin 
liittyvä valmistelu on kunnan harkintavaltaan kuuluva kokonaisuus. Tuusulan kunta on 
toteuttanut poikkeuksellisen laajan ja kattavan selvityksen, jossa on huomioitu 
tavanomaista huomattavasti runsaammin erilaisia näkökohtia ja laskelmia.

Tuusulan kunta on toiminut palveluverkkosuunnitelmaa edeltäneessä valmistelussa, 
kuten vaikutusmahdollisuuksien varaamisessa, kuntalain ja hallintolain edellyttämällä 
tavalla.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää

merkitä tiedoksi hallinto-oikeuden lausuntopyynnön
antaa perusteluosion mukaisen lausunnon hallinto-oikeudelle ja vaatia, että 
valitus hylätään perusteettomana
tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 25.11.2019, § 470

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma 2019 - 2026, päivitys, khall 25.11.2019
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Kunnan palveluverkkosuunnitelma on hyväksytty valtuustossa 10.12.2018. Valtuuston 
päätökseen perusteluosassa linjattiin, että palveluverkkosuunnitelman sisältöä 
arvioidaan aina vähintään vuosittain talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palvelusuunnitelman päivittämistä on nyt valmisteltu ottaen huomioon muuttuneet 
olosuhteet.  

Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
kunnan investointiohjelmasta. Palveluverkkosuunnitelman päivityksen yhteydessä on 
myös laadittu kunnan kasvun ja talouden hallintaohjelma vuosille 2020 - 
2029.  Ohjelman keskeisen osan muodostavat palveluverkkosuunnitelman 
toteuttamiseen liittyvät keskeiset Sivistys toimialueen palveluverkkoinvestoinnit, arviot 
kunnan tarpeettomien kiinteistöjen luovutuksista saatavista korvauksista ja 
käyttötalouden säästöistä sekä arviot väistötilojen kustannussäästöistä. 

Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä investoinneista tehdään aina 
erikseen. 

Palveluverkkosuunnitelman päivityksessä on mm.

päivitetty väestöennusteet 
päivitetty ja tarkennettu kouluverkon toteutuksen aikatauluja, sisältöjä ja 
kustannuksia
Laadittu ehdotuksia toteutettavista ennakkovaikutusten arvioinneista
päivitetty ja tarkennettu hallinnon käytössä olevien tilojen käyttöä ja 
kustannuksia
lisätty yhteisön käytössä olevien tilojen periaatteet ja kuvattu erilliset yhteisötilat

Jatkossakin palveluverkkosuunnitelmaa tullaan päivittämään vuosittain 
talousarviokäsittelyn yhteydessä.

Esityslistan liitteinä ovat 10.12.2018 hyväksytty palveluverkkosuunnitelma 2019 - 2026 
ja ehdotus päivitetyksi palveluverkkosuunnitelmaksi 2019 - 2026.

Ehdotus

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman 
vuosille 2019-2026.
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026.

---

Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun Pekka Heikkinen Pentti Mattilan 
kannattamana esitti, että asia palautetaan uudelleen valmisteluun.

Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, että ne, jotka kannattavat 
asian käsittelyä tässä kokouksessa, äänestävät  "jaa" ja ne, jotka kannattavat asian 
palauttamista uudelleen valmisteltavaksi, äänestävät "ei". Suoritetussa äänestyksessä 
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annettiin 8  jaa-ääntä: Huuhtanen, Lappalainen, Mäensivu, Mäki-Kuhna, Riola, Salmi, 
Peltonen, Lindberg ja 5 ei-ääntä: Heikkilä, Heikkinen, Mattila, Reinikainen, Salonen. 
Puheenjohtaja totesi, että asia käsitellään tässä kokouksessa.

 

Tuija Reinikainen Satu Heikkilän kannattamana esitti, ettei Etelärinteen päiväkotia 
lakkauteta ennenkuin päiväkoti Martta Wendelin valmistuu.

Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, että ne, jotka kannattavat 
pohjaehdotusta, äänestävät  "jaa" ja ne, jotka kannattavat tehtyä 
muutosesitystä, äänestävät "ei". Suoritetussa äänestyksessä annettiin 9  jaa-ääntä: 
Huuhtanen, Lappalainen, Mäensivu, Mäki-Kuhna, Riola, Salmi, Salonen, Peltonen, 
Lindberg ja 4 ei-ääntä: Heikkilä, Heikkinen, Mattila, Reinikainen. Puheenjohtaja totesi, 
että pohjaehdotus tuli kunnanhallituksen päätökseksi äänin 9-4. 

Tuija Reinikainen ilmoitti päätöksestä eriävän mielipiteen.

Satu Heikkilä Pentti Mattilan kannattamana esitti, että Riihikallion 
koulun hanketta siirretään 2-3 vuotta eteenpäin.

Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, että ne, jotka kannattavat 
pohjaehdotusta, äänestävät  "jaa" ja ne, jotka kannattavat tehtyä 
muutosesitystä, äänestävät "ei". Suoritetussa äänestyksessä annettiin 9 jaa-ääntä: 
Huuhtanen, Lappalainen, Mäensivu, Mäki-Kuhna, Riola, Salmi, Salonen, Peltonen, 
Lindberg ja 4 ei-ääntä: Heikkilä, Heikkinen, Mattila, Reinikainen. Puheenjohtaja totesi, 
että pohjaehdotus tuli kunnanhallituksen päätökseksi äänin 9-4. 

Satu Heikkilä ilmoitti päätöksestä seuraavan eriävän mielipiteen: "Olen sitä mieltä, että 
olisi ollut järkevää siirtää Riihikallion koulun hanketta pari kolme vuotta. Olisi voitu 
seurata lapsimäärän kehitystä sekä jakaa investointikuluja useammalle vuodelle."

Pekka Heikkinen ilmoitti päätöksestä seuraavan eriävän mielipiteen: " Esitin, että asia 
palautetaan uudelleen valmisteltavaksi niin, että koulujen ja 
päiväkotien  uudisrakentamishankkeita porrastetaan tulevina vuosina pidemmälle 
jaksolle, koska kunta on nopeasti velkaantumassa ja lisäksi monen hankkeen 
yhtäaikainen käynnistäminen olisi kunnalle liian suuri riski. Esitin myös ratkaisuja, 
joilla palvelutoimintaa vaarantamatta sovittavia hankkeita voitaisiin siirtää. Näitä olisi 
mm. hyväkuntoisten siirtotilojen käytön jatkaminen muutamilla vuosilla nyt esitettyä 
pidempään, sekä rykmentinpuistoon valmistuvien yksityisten päiväkotien sekä 
Etelärinteen päiväkodin käyttö. Tämä vastaa noin 8-ryhmäisen päiväkodin 
kapasiteettia.
Yksi merkittävä suunnittelutieto on myös se, että varhaiskasvatuksen ja opetuksen 
asiakasmäärien kehitys on päätettäväksi esitettävässä 
palveluverkkosuunnitelmaluonnoksessa aivan erisuuntainen kuin vuosi sitten 
hyväksytyssä palveluverkkosuunnitelmassa. Nyt käsiteltävässä päivityksessä 
alakoululaisten määrän arvioidaan vähenevän nykytasosta 1300 oppilaalla vuoteen 
2042 mennessä kun vuosi sitten heidän määränsä arvioitiin kasvavan  1400 
oppilaalla.  Vastaavasti yläkoululaisten määrän arvioidaan nyt vähenevän noin 700 
oppilaalla, kun vuosi sitten heidän arvioitiin lisääntyvän noin 500 oppilaalla. Päiväkoti-
ikäisten määrän arvioidaan nyt vähenevän vuoteen 2025 mennessä noin 450 lapsella.
Huolimatta siitä, että palveluverkkosuunnitelman keskeinen perustelu oli muuttunut 
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näin paljon, hankkeiden aikataulua ei ole jaksotettu myöhempään ajankohtaan. 
Päinvastoin Rykmentinpuiston koulukampuksen aikataulua oli nopeutettu vuodella.
Tuusulan väkiluvun kasvu on hidastunut koko 2010-luvun ajan ja tänä vuonna väestön 
määrä näyttää hidastuvan. Kunta hakee vahvaa väestönkasvua, ja se on mahdollista 
pidemmällä  aikavälillä mutta lähimpien viiden vuoden aikana väestökehityksen sekä 
ennusteiden perusteella pikkulasten ja kouluikäisten määrä vähenee. Tämä antaa 
selvän perusteen sille, että nyt suunnitelmissa olevien hankkeiden aloitusvuosia olisi 
järkevää porrastaa.  Monion suunnittelu on siinä vaiheessa, että kannatan sen 
rakentamista esitetyssä aikataulussa.  Kannatin ehdotusta Riihikallion 
koulukampuksen siirtämistä 2-3 vuodella eteenpäin osana hankkeiden uudelleen 
jaksotusta."
 

Päätös
Kunnanhallitus päätti

hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman 
vuosille 2019-2026.
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026.

 

Virpi Lehmusvaara oli asiantuntijana kokouksessa.

Valtuusto, 09.12.2019, § 172

Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma 2019 - 2026, valt 12.11.2018 hyväksytty, valt 9.12.2019
2 Palveluverkkosuunnitelma 2019 - 2026, päivitys, valt 9.12.2019

Ehdotus

Valtuusto päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026.

---

Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun Pekka Heikkinen Seppo Noron, Matti 
Alangon ja Pentti Mattilan kannattamana esitti, että palveluverkkosuunnitelman 
päivitystä koskeva asia palautetaan uudelleen valmisteltavaksi ja, että kunnanhallitus 
tuo sen valtuuston käsiteltäväksi viimeistään huhtikuussa 2020, jolloin sen perusteella 
voidaan muuttaa vuosien 2020-2024 toiminta- ja taloussuunnitelmaa.

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu esitys asian palauttamisesta 
uudelleen valmisteltavaksi, on asian käsittely ratkaistava äänestämällä. Valtuusto 
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hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka kannattavat asian käsittelyä tässä 
kokouksessa, äänestävät "jaa" ja ne, jotka kannattavat asian palauttamista uudelleen 
valmisteltavaksi, äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-äänen antoivat: Pasi Huuhtanen, Janne Mellin, Jouko Riola, Anna Yltävä, Aila 
Koivunen, Johanna Sipiläinen, Ulla Palomäki, Margita Winqvist, Aarno Järvinen, 
Annika Lappalainen, Markus Meckelborg, Elisa Laitila, Sanna Kervinen, Kim Kiuru, 
Laura Åvall, Jorma Sulander, Kati Lepojärvi, Päivö Kuusisto, Elina Väänänen, 
Sanna Tuhkunen, Kirsi Viitanen, Henri Koskela, Sami Tamminen, Harri Hellgren, 
Karita Mäensivu, Kari Kinnunen, Jere Pulska, Jussi Salonen, Vesa Lundberg, 
Monica Avellan, Arto Nätkynmäki, Ilmari Sjöblom, Eeva-Liisa Nieminen, Annina 
Nuutinen, Arto Lindberg, Jani Peltonen, Kari Friman, Raimo Stenvall, Petra Kela
ei-äänen antoivat: Matti Alanko, Ulla Rosenqvist, Pekka Heikkinen, Seppo Noro, 
Satu Heikkilä, Pentti Mattila, Ari Nyman, Taina Ketvel, Liisa Palvas, Lea Ahonen.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 39 jaa-ääntä, 10 ei-ääntä ja 2 oli 
poissa. Puheenjohtaja totesi, että asia käsitellään tässä kokouksessa.

Satu Heikkilä Pentti Mattilan kannattamana esitti, että Riihikallion koulun hanketta 
lykätään.

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu muutosesitys, on asia ratkaistava 
äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka kannattavat 
pohjaehdotusta, äänestävät "jaa" ja ne, jotka kannattavat Heikkilän  tekemää 
muutosesitystä, äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä
 

jaa- äänen antoivat: Pasi Huuhtanen, Kim Kiuru, Aila Koivunen, Anna Yltävä, 
Janne Mellin, Johanna Sipiläinen, Kari Friman, Sanna Tuhkunen, Päivö Kuusisto, 
Jorma Sulander, Margita Winqvist, Eeva-Liisa Nieminen, Jouko Riola, Seppo Noro, 
Kati Lepojärvi, Aarno Järvinen, Elisa Laitila, Annika Lappalainen, Jussi Salonen, 
Jere Pulska, Henri Koskela, Laura Åvall, Arto Nätkynmäki, Markus Meckelborg, 
Karita Mäensivu, Ulla Palomäki, Harri Hellgren, Kari Kinnunen, Elina Väänänen, 
Monica Avellan, Annina Nuutinen, Ilmari Sjöblom, Vesa Lundberg, Sanna 
Kervinen, Arto Lindberg, Jani Peltonen, Raimo Stenvall, Petra Kela
ei- äänen antoivat: Matti Alanko, Ulla Rosenqvist, Satu Heikkilä, Pekka Heikkinen, 
Taina Ketvel, Pentti Mattila, Kirsi Viitanen, Ari Nyman, Lea Ahonen
tyhjää äänesti Liisa Palvas.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 38 jaa-ääntä, 9 ei-ääntä, 1 tyhjä ääni ja 3 oli 
poissa. Puheenjohtaja totesi valtuuston hyväksyneen pohjaehdotuksen äänin 38-9, 1 
tyhjä ja 3 poissa.

Päätös
Valtuusto päätti
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hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman vuosille 2019-
2026.

Tekninen lautakunta, 17.11.2020, § 125

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi
sivistysjohtaja

Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma 2019-2026, TL 17.11.2020

Asiaselostus

Kunnan palveluverkkosuunnitelma on hyväksytty valtuustossa 10.12.2018 ja päivitetty 
valtuustossa 9.12.2019. Valtuuston päätökseen perusteluosassa linjattiin, että 
palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan aina vähintään vuosittain 
talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palvelusuunnitelman päivittämistä on nyt valmisteltu ottaen huomioon muuttuneet 
olosuhteet ja palveluverkkosuunnitelman toteutumisen edistyminen.  

Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
kunnan investointiohjelmasta. Palveluverkkosuunnitelma toteuttaminen on keskeinen 
toimenpide ja osa kunnan kasvun ja talouden hallintaohjelmaa vuosille 2020 - 
2029. Ohjelman keskeisen osan muodostavat palveluverkkosuunnitelman 
toteuttamiseen liittyvät Sivistys toimialueen palveluverkkoinvestoinnit ja investoineista 
saatavat toiminnalliset ja taloden hyödyt, arviot kunnan tarpeettomien kiinteistöjen 
luovutuksista saatavista korvauksista ja käyttötalouden säästöistä sekä 
arviot väistötilojen kustannussäästöistä. Palveluverkkosuunnitelmassa päätetään 
tehdyn evauksen perusteella Nahkelan, Tuomalan ja Linjamäen koulujen 
tulevaisuudesta.

Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä investoinneista tehdään aina 
erikseen. 

Palveluverkkosuunnitelman päivityksessä tarkistetaan mm.

väestö- ja oppilasennusteet 
kouluverkon toteutuksen aikatauluja, sisältöjä ja kustannuksia
kuvataan valmistelun sisältöjä (Evaus)
hallinnon käytössä olevien tilojen käyttöä ja kustannuksia
yhteisön käytössä olevien tilojen tulevat suunnittelun periaatteet ja tavoitteet

Jatkossakin palveluverkkosuunnitelmaa tullaan päivittämään vuosittain 
talousarviokäsittelyn yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelman päivittämistä käsitellään kunnanhallituksessa 23.11.2020 
ja valtuustossa 7.12.2020.

Kokouksessa esitellään palveluverkkosuunnitelman päivityksen keskeinen sisältö.  
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Palveluverkkosuunnitelmassa on täsmennetty kulttuuri- ja vapaa-aikapalveluiden 
palveluverkon kehittämis- ja korjaustoimenpiteitä. Keskeisimpinä 
Tuusulan Urheilukeskuksen kehittämiseen sekä museoihin ja kirjastoihin kohdistuvat 
perusparannukset.

 

Ehdotus
Esittelijä: Heikki Lonka, kuntakehitysjohtaja

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä osaltaan liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman
ehdottaa kunnanahallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO 

hyväksyy liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman.

Päätös
Tekninen lautakunta päätti

hyväksyä osaltaan liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman
ehdottaa kunnanahallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO 

hyväksyy liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman.

Kasvatus- ja sivistyslautakunta, 17.11.2020, § 97

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Tiina Simons, Markus Torvinen, Hannamari Halinen, Ulla 
Kinnunen, Risto Kanerva
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, tiina.simons@tuusula.fi, markus.torvinen@tuusula.fi, 
hannamari.halinen@tuusula.fi, ulla.kinnunen@tuusula.fi, risto.kanerva@tuusula.fi
sivistysjohtaja, kehittämispäällikkö, opetuspäällikkö, varhaiskasvatuspäällikkö, 
kulttuuri- ja museotoimenjohtaja, vapaa-aikapalveluiden päällikkö

Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma_2019-2026, ksltk 17.11.2020
2 Lapsi- ja oppilasmäärien kehitys suuralueittain 2020-2044, ksltk 17.11.2020
3 Palveluverkon toteutussuunnitelma, ksltk 17.11.2020
4 Palveluverkkosuunnitelman taloudellisten vaikutusten arviointi, ksltk 17.11.2020

Kunnan palveluverkkosuunnitelma on hyväksytty valtuustossa 10.12.2018 ja päivitetty 
valtuustossa 9.12.2019. Valtuuston päätökseen perusteluosassa linjattiin, että 
palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan aina vähintään vuosittain 
talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palvelusuunnitelman päivittämistä on nyt valmisteltu ottaen huomioon muuttuneet 
olosuhteet ja palveluverkkosuunnitelman toteutumisen edistyminen.  
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Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
kunnan investointiohjelmasta. Palveluverkkosuunnitelma toteuttaminen on keskeinen 
toimenpide ja osa kunnan kasvun ja talouden hallintaohjelmaa vuosille 2020 - 
2029. Ohjelman keskeisen osan muodostavat palveluverkkosuunnitelman 
toteuttamiseen liittyvät Sivistys toimialueen palveluverkkoinvestoinnit ja investoineista 
saatavat toiminnalliset ja taloden hyödyt, arviot kunnan tarpeettomien kiinteistöjen 
luovutuksista saatavista korvauksista ja käyttötalouden säästöistä sekä 
arviot väistötilojen kustannussäästöistä. Palveluverkkosuunnitelmassa päätetään 
tehdyn evauksen perusteella Nahkelan, Tuomalan ja Linjamäen koulujen 
tulevaisuudesta.

Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä investoinneista tehdään aina 
erikseen. 

Palveluverkkosuunnitelman päivityksessä tarkistetaan mm.

väestö- ja oppilasennusteet 
kouluverkon toteutuksen aikatauluja, sisältöjä ja kustannuksia
kuvataan valmistelun sisältöjä (Evaus)
hallinnon käytössä olevien tilojen käyttöä ja kustannuksia
yhteisön käytössä olevien tilojen tulevat suunnittelun periaatteet ja tavoitteet

Jatkossakin palveluverkkosuunnitelmaa tullaan päivittämään vuosittain 
talousarviokäsittelyn yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelman päivittämistä käsitellään kunnanhallituksessa 23.11.2020 
ja valtuustossa 7.12.2020.

Kokouksessa esitellään palveluverkkosuunnitelman päivityksen keskeinen sisältö.  

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Lehmusvaara, sivistysjohtaja

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn 
palveluverkkosuunnitelman ja päättää, että keskeisten hankkeiden valmistelu 
etenee palveluverkkosuunnitelman mukaisesti.

Lisäksi lautakunta esittää kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että Linjamäen 
koulu yhdistetään Kellokosken yhtenäiskouluun 1.8.2021, Nahkelan koulu yhdistetään 
valmistuvaan Lahelan monitoimikampukseen sen valmistuttua. Tuomalan koulu 
jatkaa toimintaansa mikäli oppilasmäärä säilyy yli 60 oppilaan. Tuomalan koulun 
jatkosta tulee päättää kun koulun perusparannus tulee ajankohtaiseksi.

Lautakunta esittää kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle asetettavaksi seuraavat 
kriteerit koulujen koolle:

- koulun on oltava vähintään 3-ryhmäinen ja oppilaita tulee olla vähintään 60

- mikäli yksikköön kohdistuu laajoja korjauksia tai peruskorjausta, ei investointia tulisi 
tehdä, jos opetus voidaan totetuttaa lähellä olevassa koulussa tai valmistuvassa 
monitoimikampuksessa. 

__________
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Esittelyn jälkeen puheenjohtaja Salonen esitti muutettavaksi pohjaehdotuksen 
ensimmäisen virkkeen seuraavasti: "Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää hyväksyä 
osaltaan Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman ja päättää esittää 
kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että keskeisten hankkeiden valmistelu 
etenee palveluverkkosuunnitelman mukaisesti". Esittelijä muutti päätösehdotustaan 
esityksen mukaisesti.

Liite 1 Tuusulan kunnan palveluverkkosuunnitelma käytiin sivu sivulta läpi ja siihen 
tehtävät teknisluonteiset korjaukset päätettiin saattaa asianosaisten korjattavaksi.

Puheenjohtajan avattua keskustelun, tehtiin seuraavat muutosesitykset:

Jäsen Alangon muutosesitys: Lisäksi -sanalla alkavan kappaleen tilalle: "Linjamäki, 
Nahkela ja Tuomala jatkavat omina yksikköinä. Oppilasrajaa 60 ei aseteta, sillä 
Linjamäkeen tuollaisen oppilasmäärän sijoittaminen ei edes onnistu. Lisäksi 
keskeisten hankkeiden valmistelussa on huolellisesti vielä tarkasteltava tulevien 
koulujen koot sekä mahdolliset uudet oppilassijoittelut." Jäsenet Raevuori, Weckman 
ja Koivunen kannattivat jäsen Alangon ehdotusta.

Puheenjohtaja Salosen muutosesitys: Lisäys pohjaehdotukseen: "Nahkelan koulu 
yhdistetään valmistuvaan Lahelan monitoimikampukseen sen valmistuttua, mikäli 
lautakunnan asettamat tavoitteet 3 ryhmää ja 60 oppilasta alittuvat." Jäsen Tuhkunen 
kannatti puheenjohtaja Salosen muutosesitystä.

Jäsen Raevuoren muutosesitys, lisäys puheenjohtaja Salosen 
muutosesitykseen: Korjataan viimeisen ranskalaisen viivan teksti muotoon: "-Mikäli 
yksikköön kohdistuu laajoja korjauksia tai peruskorjausta, ne arvioidaan erikseen. 
Kunnan kiinteistöjen vuotuiset ylläpitokorjaukset tehdään vuosittain." Puheenjohtaja 
Salonen ja jäsen Tuhkunen kannattivat jäsen Raevuoren lisäystä.

Koska oli tehty kaksi kannatettua muutosesitystä, puheenjohtaja esitti toimitettavaksi 
nimenhuutoäänestyksen. Äänestysjärjestykseksi hyväksyttiin, että pohjaehdotuksesta 
poikkeavat kannatetut päätösehdotukset asetetaan vastakkain ja niistä voittanut 
ehdotus asetetaan edelleen vastakkain pohjaehdotuksen kanssa. Äänestysesitykseksi 
hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, jonka mukaan jäsen Alangon ehdotusta 
äänestävät ”jaa” ja jos ”jaa” voittaa, jäsen Alangon esitys asetetaan edelleen vastakkain 
pohjaehdotuksen kanssa.

Suoritetussa äänestyksessä jäsen Alangon esitystä kannattivat jäsenet Ahonen, 
Alanko, Hellgren, Koivunen. Laitila, Raevuori, Weckman ja puheenjohtaja Salosen 
esitystä kannattivat jäsenet Nätkynmäki, Tuhkunen, Väänänen, Åvall ja puheenjohtaja 
Salonen.

Puheenjohtaja totesi äänestyksen päättyneen äänin 7-5, joten jäsen Alangon esitys 
asetetaan edelleen vastakkain pohjaehdotuksen kanssa.

Äänestysesitykseksi hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, jonka mukaan esittelijän 
ehdotusta äänestävät ”jaa” ja jos ”ei” voittaa, jäsen Alangon esitys on tullut 
lautakunnan päätökseksi.

Suoritetussa äänestyksessä esittelijän ehdotusta kannattivat jäsenet Nätkynmäki, 
Tuhkunen, Väänänen, Åvall ja puheenjohtaja Salonen. Jäsen Alangon esitystä 
kannattivat jäsenet  Ahonen, Alanko, Hellgren, Koivunen. Laitila, Raevuori, Weckman.



Tuusulan kunta Pöytäkirja 8/2020 43 ( )162
Valtuusto 07.12.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Puheenjohtaja totesi lautakunnan päättäneen äänin 7-5 jäsen Alangon 
muutosesityksen mukaisesti esittää kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, 
että Linjamäki, Nahkela ja Tuomala jatkavat omina yksiköinä. Oppilasrajaa 60 ei 
aseteta, sillä Linjamäkeen tuollaisen oppilasmäärän sijoittaminen ei edes onnistu. 
Lisäksi keskeisten hankkeiden valmistelussa on huolellisesti vielä tarkasteltava 
tulevien koulujen koot sekä mahdolliset uudet oppilassijoittelut.

Päätös
Kasvatus- ja sivistyslautakunta päätti hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan päivitetyn 
palveluverkkosuunnitelman ja päätti esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 
valtuustolle, että keskeisten hankkeiden valmistelu 
etenee palveluverkkosuunnitelman mukaisesti.

Lisäksi lautakunta päätti esittää kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, 
että Linjamäki, Nahkela ja Tuomala jatkavat omina yksikköinä. Oppilasrajaa 60 ei 
aseteta, sillä Linjamäkeen tuollaisen oppilasmäärän sijoittaminen ei edes onnistu. 
Lisäksi keskeisten hankkeiden valmistelussa on huolellisesti vielä tarkasteltava 
tulevien koulujen koot sekä mahdolliset uudet oppilassijoittelut.

 

Puheenjohtaja Salonen ja jäsenet Nätkynmäki, Tuhkunen, Väänänen ja Åvall jättivät 
asiasta eriävän mielipiteen ja ne liitetään pöytäkirjaan.

 

Kokouksessa pidettiin tauot tämän asian käsittelyn aikana seuraavasti klo 18.24-18.30 
ja klo 19.24-19.43

 

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta, 17.11.2020, § 44

Valmistelijat / lisätiedot:
Heidi Hagman, Marjo-Kaisa Konttinen
heidi.hagman@tuusula.fi, marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
kehittämispäällikkö, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Liitteet
1 Palveluverkon toteutussuunnitelma, hyteltk 17.11.2020
2 Palveluverkkosuunnitelma_2019-2026, hyteltk 17.11.2020
3 Lapsi- ja oppilasmäärien kehitys suuralueittain 2020-2044, hyteltk 17.11.2020
4 Palveluverkkosuunnitelman taloudellisten vaikutusten arviointi, hyteltk 17.11.2020

Perustelut

Kunnan palveluverkkosuunnitelma on hyväksytty valtuustossa 10.12.2018 ja päivitetty 
valtuustossa 9.12.2019. Valtuuston päätökseen perusteluosassa linjattiin,  että 
palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan aina vähintään vuosittain 
talousarviovalmistelun yhteydessä.
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Palvelusuunnitelman päivittämistä on nyt valmisteltu ottaen huomioon muuttuneet 
olosuhteet ja palveluverkkosuunnitelman toteutumisen edistyminen.  

Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan kunnan 
investointiohjelmasta. Palveluverkkosuunnitelma toteuttaminen on keskeinen 
toimenpide ja osa kunnan kasvun ja talouden hallintaohjelmaa vuosille 2020–2029. 
Ohjelman keskeisen osan muodostavat palveluverkkosuunnitelman toteuttamiseen 
liittyvät sivistyksen toimialueen palveluverkkoinvestoinnit ja investoinneista saatavat 
toiminnalliset ja talouden hyödyt,  arviot kunnan tarpeettomien kiinteistöjen 
luovutuksista saatavista korvauksista ja käyttötalouden säästöistä sekä arviot 
väistötilojen kustannussäästöistä. Palveluverkkosuunnitelmassa päätetään tehdyn 
vaikutusten ennakkoarvioinnin perusteella Nahkelan, Tuomalan ja Linjamäen koulujen 
tulevaisuudesta. Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä investoinneista 
tehdään aina erikseen. 

Palveluverkkosuunnitelman päivityksessä tarkistetaan mm.

väestö- ja oppilasennusteet 
kouluverkon toteutuksen aikatauluja, sisältöjä ja kustannuksia
kuvataan valmistelun sisältöjä (vaikutusten ennakkoarviointi (eva) ja evaukset)
hallinnon käytössä olevien tilojen käyttöä ja kustannuksia
yhteisön käytössä olevien tilojen tulevat suunnittelun periaatteet ja tavoitteet

Jatkossakin palveluverkkosuunnitelmaa tullaan päivittämään vuosittain 
talousarviokäsittelyn yhteydessä. Palveluverkkosuunnitelman päivittämistä käsitellään 
kunnanhallituksessa 23.11.2020 ja valtuustossa 7.12.2020. 

Päivitettyä palveluverkkosuunnitelmaa on täsmennetty yhteisöjen käytössä olevien 
tilojen, sekä yhteiskäyttöisten tilojen että yhteisötilojen osalta . Kokouksessa esitellään 
palveluverkkosuunnitelman päivityksen keskeinen sisältö tuusulalaisten hyvinvoinnin 
ja yhteisökäytön näkökulmasta.  

Palveluverkko ja tuusulalaisten hyvinvointi

Asukkaiden hyvinvoinnin edistäminen on yksi kunnan päätehtävistä, mutta kunta ei 
ole tehtävässä yksin. Tuusulalaisten hyvinvointi syntyy vuorovaikutuksessa yksilöiden, 
yhteisöjen ja yhteiskunnan eri toimijoiden kanssa. Tuusulan elinvoima on vahvasti 
kytköksissä tuusulalaisten hyvinvointiin ja asukkaiden hyvintointi kunnan elinvoimaan. 
Toimiva, terve ja turvallinen palveluverkko on edellytys sekä tuusulalaisten 
hyvinvoinnille että kunnan elinvoimalle. 

Tuusulan väestönkasvun ennakoidaan olevan hidasta 0-0,5% kasvua syntyvyyden 
laskiessa ja väestön kuolleisuuden kasvaessa vilkkaasta muuttoliikkeestä huolimatta. 
Tuusula haluaa kuntana kehittää lapsiystävällisyyttään, jonka tulee näkyä toimivina 
lapsiperheiden palveluina ja mahdollistaa sen, että Tuusula nähdään lapsiperheitä 
tukevana kuntana. Uudenlaisia toimintamuotoja voidaan mahdollistaa paremmin 
uusissa toimintaympäristöissä. Väestön ikääntyessä lisääntyy myös tarve kunnan, 3. ja 
4. sektorin mahdollistamalle ennaltaehkäisevälle palvelulle ja yhteisölliselle 
toiminnalle, joka tarvitsee nykyistä enemmän tiloja erilaisille kokoontumisille. 
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Tuusulalaisten hyvinvoinnin edistämisessä hyvinvointierojen ja segregaation 
pienentäminen on keskeistä. Tämä edellyttää erilaisten asukkaiden tarpeiden 
tunnistamista ja niihin tarttumista. Yhdenvertainen palvelu ei aina tarkoita täsmälleen 
samaa palvelua tai kustannuksiltaan yhtäläistä palvelua, vaan asukkaan tarpeista 
lähtevää palvelua. 

Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä (Keusote) on tuottanut 1.1.2019 lukien Tuusulan
asukkaiden sosiaali- ja terveyspalvelut. Kunta on vuokrannut palvelutuotantoa varten 
alla
olevasta taulukosta ilmenevät tilat. Keusote on linjannut palveluverkkonsa 
(=palveluiden verkko)
kehittämisen suuntaviivat syksyllä 2020 ja tulee erikseen tekemään päätökset 
mahdollisista
palveluverkkomuutoksista. Työssä on keskeisenä alkuvaiheen painopisteenä kehittää 
alueella
sähköisiä sekä kotiin vietäviä ja liikkuvia palveluita. Valtakunnan tasolla valmistellaan 
tällä hetkellä myös aluehallintouudistusta, joka toteutuessaan v. 2023 vaikuttaa 
palvelujen järjestämis- ja tuottamisvastuisiin. Tässä tilanteessa kunnan on 
kuntatalouden näkökulmasta tarkoituksenmukaista vain ylläpitää sotepalveluille 
vuokrattujen tilojen käytettävyyttä nykyisiin toimintoihin. Keusoten 
palveluverkkosuunnittelun edetessä tehdään yhdessä Keusoten kanssa tarvittavat 
ratkaisut fyysisen palveluverkon uudistamisesta. 

Tuusulan hyvinvointipalvelujen kehittämisen kannalta ja kaikkien tuusulalaisten hyvän 
elämän turvaamiseksi on tärkeää, että myös pitkällä aikavälillä sosiaali- ja 
terveyspalveluja on tarjolla Hyrylän, Jokelan ja Kellokosken taajamissa. Keskeistä on 
kehittää kotiin vietäviä ja liikkuvia palveluita, sillä sähköiset palvelut eivät ole kaikille 
saavutettavia. Vaikutusten ennakkoarviointimenettelyn käyttö palveluverkon 
tarkastelussa ja sen uudistustyössä on edellytys asukaslähtöiselle ennakoivalle ja 
kestävälle päätöksenteolle ja ratkaisuille niin Tuusulan kunnassa kuin Keski-
Uudenmaan sosiaali- ja terveyspalvelukuntayhtymässä.

Yhteisöjen käytössä olevat tilat

Kunnalle kuuluvan asukkaiden hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen tehtävä on laaja 
ja edellyttää poikkihallinnollista yhteistyötä kaikkien toimialueiden kesken. 
Hyvinvointiin kuuluu sekä yksilön että yhteisön hyvinvointi. Yhteisön hyvinvoinnin 
edistämisessä hyvinvointierojen ja segregaation pienentäminen on keskeistä. 

Tuusulassa asukkaiden osallisuutta ja aktiivisuutta vahvistetaan tarjoamalla tiloja 
harrastustoiminnalle ja muiden kohtaamiselle. Asukastoiminnan luonnollisia 
kohtaamisen paikkoja ovat lähiympäristön avoimet julkiset ja puolijulkiset tilat sekä 
ulkotilat. Alueiden toiminnallisiksi keskuksiksi muodostuu usein koulut, päiväkodit ja 
vapaa-ajanpaikat. Tuusulassa asukkaiden osallisuuden ja aktiivisuuden vahvistaminen 
on kirjattu myös kunnan strategiaan. Tilat ovat keskeinen tuen muoto yhdistysten, 
seurojen ja asukkaiden omaehtoisen toiminnan mahdollistamisessa.

Kunnan väestöennusteiden valossa käihmisten määrä kasvaa vuosi vuodelta ja 
ikäihmisten kokoontumisen tarpeet kasvavat määrällisesti sekä 
kokoontumistarpeiden että kerralla kokoontuvien ihmisten määrän osalta. Ikäihmisillä 
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on myös erityisiä tarpeita kokoontumispaikkojen suhteen, esimerkiksi pysäköinti ulko-
ovien välittömässä läheisyydessä, korkeammat käsinojalliset tuolit, akustiikka 
(silmukat) ja apuvälineet. Alati digitalisoituva toimintaympäristö haastaa yhteisöjä ja 
asukkaita muutokseen myös kokoontumistavoissa.

Kunnan tavoitteena on, että käytössä oleva palveluverkko on asukkaiden ja yhteisöjen 
hyödynnettävissä mahdollisimman laajasti ja tilojen käyttöaste nousee. Yhteisökäytön 
näkökulma on jatkossa huomioitava paremmin sekä uusia kiinteistöjä suunniteltaessa 
ja rakennettaessa että olemassa olevia kiinteistöjä uudistettaessa.

Yhteisökäytön käyttäjäprofiilit ja palveluverkon suunnittelussa huomioon 
otettavat asiat

Yhteisöjen tilatarpeet vaihtelevat, sillä yhteisöt ovat erilaisia. Kunnan tilojen käyttäjät 
voi jakaa tarpeen perusteella säännöllisiin ja satunnaisiin käyttäjiin. Käyttäjäprofiileja 
on tunnistettu seuraavasti (5):

Vakiovuorojen hakija, vakiintunut yhteistyökumppani
Satunnainen käyttäjä
Yleisötilaisuuksien järjestäjä
Asuinalueen toimija
Asukkaan oma käyttö

Yhteiskäyttöön tulevien tilojen suunnittelussa tulee ottaa huomioon ainakin seuraavat 
näkökulmat:

Saavutettavuus
Esteettömyys
Muunnettavuus
Keittiö/ravintolatilat
Liikuntatilat
Piha-alueet
Liikenne ja pysäköinti
Kestävä kehitys 

Yhteiskäytön tavoitetila ja eteneminen

Tavoite kiinteistöjen tehokkaasta yhteiskäytöstä edellyttää yhteistä visiota Tuusulan 
tulevasta palveluverkosta. Nykyisten ja tulevien oppimisympäristöjen käyttäjiä ovat 
arkipäivisin lapset, oppilaat ja päiväkotien ja koulujen henkilökunta. Päivisin, iltaisin ja 
loma-aikoina samat tilat toimivat asukkaiden ja yhteisöjen toimintaympäristöinä. 
Yhteisön käytössä on sisätilojen lisäksi myös ulkotiloja. Tilat ovat mm. puistoja, 
koulujen ja varhaiskasvatusyksiköiden pihoja sekä lähiliikuntapaikkoja. Fyysisten 
tilojen lisäksi asukkaat voivat kokoontua virtuaalisesti.

Tavoitteena on, että palveluverkon uudistuessa ja sen vastatessa yhteisökäytön 
moninaisiin tarpeisiin, voidaan erillisistä tai ylimääräisistä yhteisötiloista jopa luopua 
ja kiinteistöt realisoida. Alueellinen näkökulma on kuitenkin huomioitava päätösten 
vaikutuksia arvioitaessa.
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1.  

2.  

3.  

4.  

5.  

6.  

Palveluverkon uudistamiseen liittyen valmistelemme vuonna 2020 periaatteet 
yhteiskäytön huomioon ottamisesta palveluverkon uudistamistyössä. Työ käsittää 
seuraavat osiot: 

Yhteisötilatarpeet/yhteiskäytön tarpeet
käyttäjien profilointi + tarpeiden kehittyminen, kunnan rooli tilojen 
järjestäjänä, linjaukset kenelle tiloja annetaan ja minkä tyyppiseen 
toimintaan, käytön sisällölliset asiat ja tilavaatimukset, tilojen (fyysiset tilat, 
virtuaaliset tilat) ominaisuudet, käyttöajat jne., digitalisaation 
hyödyntäminen

Tavoitteet ja perustelut
ei erillisiä yhteisötiloja - kunnan palveluverkon monikäyttöisyys, uusien 
kokoontumistapojen hyödyntäminen / digitalisaatio ym.

Tarvittavien tilojen toiminnalliset kuvaukset
 nykytila ja tulevaisuudessa hyödyntäen uudisrakentaminen

Alueellinen suunnitelma palveluverkon käytöstä
Mitkä tilat yhteisöjen käyttöön + toiminnan sisältö, etenemisaikataulu

Tilojen hallinnointi
Maksullisuus/maksuttomuus, varausjärjestelmät, lukitukset, kalustaminen, 
vastuutahot / kontaktipinnat

Yhteisötilat, joista luovutaan (ennakkovaikutusten arviointi)

Ehdotus
Esittelijä: Heidi Hagman, kehittämispäällikkö

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päättää 

hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman tuusulalaisten 
hyvinvoinnin ja yhteiskäytön näkökulmasta
evästää jatkovalmistelua seuraavilla huomioilla

Vaikutusten ennakkoarviointimenettelyn käyttö palveluverkon 
tarkastelussa ja sen uudistustyössä on edellytys asukaslähtöiselle 
ennakoivalle ja kestävälle päätöksenteolle ja ratkaisuille niin Tuusulan 
kunnassa kuin Keski-Uudenmaan sosiaali- ja terveyspalvelukuntayhtymässä
Tuusulalaisten hyvinvoinnin edistämisessä hyvinvointierojen ja 
segregaation pienentäminen on keskeistä. Tämä edellyttää erilaisten 
asukkaiden tarpeiden tunnistamista ja niihin tarttumista. Yhdenvertainen 
palvelu ei aina tarkoita täsmälleen samaa palvelua tai kustannuksiltaan 
yhtäläistä palvelua, vaan asukkaan tarpeista lähtevää palvelua. 
Tuusulan hyvinvointipalvelujen kehittämisen kannalta ja kaikkien 
tuusulalaisten hyvän elämän turvaamiseksi on tärkeää, että myös pitkällä 
aikavälillä sosiaali- ja terveyspalveluja on tarjolla Hyrylän, Jokelan ja 
Kellokosken taajamissa. Keskeistä on kehittää kotiin vietäviä ja liikkuvia 
palveluita, sillä sähköiset palvelut eivät ole kaikille saavutettavia. 
Yhteisökäytön näkökulma on jatkossakin huomioitava sekä uusia 
kiinteistöjä suunniteltaessa ja rakennettaessa että olemassa olevia 
kiinteistöjä uudistettaessa. Yhteisökäyttö on huomioitava myös 
toimintatapojen luonnissa ja niitä uudistettaessa. Tämä edellyttää 
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yhteisönäkökulman edustajan tai yhteisöjen ja asukkaiden ottamista 
mukaan suunnitteluun tunnistetut käyttäjäprofiilit ja erilaisten käyttäjien 
(ikä, teema, jne.) tarpeet huomioiden.
Yhteiskäyttöön tulevien tilojen suunnittelussa tulee ottaa huomioon 
ainakin seuraavat näkökulmat: saavutettavuus, esteettömyys, 
muunnettavuus, keittiö/ravintolatilat, liikuntatilat, piha-alueet, liikenne ja 
pysäköinti, kestävä kehitys.

- - -

Puheenjohtajan avattua keskustelun, jäsen Palvas esitti, että päätösesitykseen 
lisätään, että Linjamäen oppilaiden siirtoa Kellokosken kouluun ei tehdä vaan yksikkö 
jatkaa toimintaansa, perusteena Linjamäen evauksessa esille tulleet seikat. 
Koulurakennus on terve ja turvallinen, ympäristö nykyistä ilmiöoppimista 
erinomaisesti tukeva ja koulussa voidaan antaa opetusta myös suuremmalle määrälle 
oppilaita, jolloin myös yhtenä lakkautusperusteena ollut opettajan pedagoginen 
yhteistyö mahdollistuu. Koululla on hyvät iltakäyttömahdollisuudet, joten koulu 
palvelee Linjamäen aluetta yhteisötilana, kuten on tähänkin asti tehnyt.
Linjamäen koulun oppilaat ja vanhemmat kuuluu pitää yhdenvertaisena Tuusulan 
kunnan muiden esitettyjen yksiköiden (Nahkela, Linjamäki, Tuomala) oppilaiden ja 
vanhempien kanssa. Nyt lakkautusuhan alla on näistä kolmesta yksiköstä pelkästään 
Linjamäki.
Tuusulan kylien lähikoulujen opetustoimintaa ja yhteisökäyttöä tulee ennemmin 
kehittää kuin toimintaa suunnitella lakkautettavan. 
Jäsen Keränen kannatti esitystä. 

Koska oli tehty kannatettu esitys, jossa esitettiin päätösehdotukseen lisättävän, että 
Linjamäen oppilaiden siirtoa Kellokosken kouluun ei tehdä vaan yksikkö jatkaa 
toimintaansa, puheenjohtaja esitti toimitettavaksi nimenhuutoäänestyksen. 
Äänestysjärjestykseksi hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, jonka mukaan ne, jotka 
kannattavat esittelijän ehdotusta, äänestävät ”jaa” ja jos ”ei” voittaa, jäsen Palvaksen 
esitys lisätään hyte-lautakunnan päätökseen.

Suoritetussa äänestyksessä esittelijän ehdotusta kannattivat jäsenet Ruotsalainen, 
Lahdenperä, Mäkinen, Untamo, Kiuru ja Järvinen Jäsen Palvaksen esitystä kannattivat 
jäsenet Palvas, Keränen, Ahola-Leppänen ja Koivumäki.

Puheenjohtaja totesi äänestyksen päättyneen äänin 6-4. Hyte-lautakunnan päätös 
tehtiin esittelijän ehdotuksen mukaisesti. 
 

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, 19.11.2020, § 78

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara, Tiina Simons, Markus Torvinen, Hannamari Halinen, Risto Kanerva, 
Ulla Kinnunen
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virpi.lehmusvaara@tuusula.fi, tiina.simons@tuusula.fi, markus.torvinen@tuusula.fi, 
hannamari.halinen@tuusula.fi, risto.kanerva@tuusula.fi, ulla.kinnunen@tuusula.fi
sivistysjohtaja, kehittämispäällikkö, opetuspäällikkö, varhaiskasvatuspäällikkö, vapaa-
aikapalveluiden päällikkö, kulttuuri- ja museotoimenjohtaja

Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma_2019-2026, kvltk 19.11.2020
2 Lapsi- ja oppilasmäärien kehitys suuralueittain 2020-2044, kvltk 19.11.2020
3 Palveluverkon toteutussuunnitelma, kvltk 19.11.2020
4 Palveluverkkosuunnitelman taloudellisten vaikutusten arviointi, kvltk 19.11.2020

Kunnan palveluverkkosuunnitelma on hyväksytty valtuustossa 10.12.2018 ja päivitetty 
valtuustossa 9.12.2019. Valtuuston päätökseen perusteluosassa linjattiin, että 
palveluverkkosuunnitelman sisältöä arvioidaan aina vähintään vuosittain 
talousarviovalmistelun yhteydessä.

Palvelusuunnitelman päivittämistä on nyt valmisteltu ottaen huomioon muuttuneet 
olosuhteet ja palveluverkkosuunnitelman toteutumisen edistyminen.  

Palveluverkkosuunnitelman toimenpiteet muodostavat keskeisen osan 
kunnan investointiohjelmasta. Palveluverkkosuunnitelma toteuttaminen on keskeinen 
toimenpide ja osa kunnan kasvun ja talouden hallintaohjelmaa vuosille 2020 - 
2029. Ohjelman keskeisen osan muodostavat palveluverkkosuunnitelman 
toteuttamiseen liittyvät Sivistys toimialueen palveluverkkoinvestoinnit ja investoineista 
saatavat toiminnalliset ja taloden hyödyt, arviot kunnan tarpeettomien kiinteistöjen 
luovutuksista saatavista korvauksista ja käyttötalouden säästöistä sekä 
arviot väistötilojen kustannussäästöistä. Palveluverkkosuunnitelmassa päätetään 
tehdyn evauksen perusteella Nahkelan, Tuomalan ja Linjamäen koulujen 
tulevaisuudesta.

Päätökset palveluverkkosuunnitelmaan sisältyvistä investoinneista tehdään aina 
erikseen. 

Palveluverkkosuunnitelman päivityksessä tarkistetaan mm.

väestö- ja oppilasennusteet 
kouluverkon toteutuksen aikatauluja, sisältöjä ja kustannuksia
kuvataan valmistelun sisältöjä (Evaus)
hallinnon käytössä olevien tilojen käyttöä ja kustannuksia
yhteisön käytössä olevien tilojen tulevat suunnittelun periaatteet ja tavoitteet

Jatkossakin palveluverkkosuunnitelmaa tullaan päivittämään vuosittain 
talousarviokäsittelyn yhteydessä.

Palveluverkkosuunnitelman päivittämistä käsitellään kunnanhallituksessa 23.11.2020 
ja valtuustossa 7.12.2020.

Kokouksessa esitellään palveluverkkosuunnitelman päivityksen keskeinen sisältö.  

Palveluverkkosuunnitelmassa on täsmennetty kulttuuri- ja vapaa-aikapalveluiden 
palveluverkon kehittämis- ja korjaustoimenpiteitä. Keskeisimpinä 
Tuusulan Urheilukeskuksen kehittämiseen sekä museoihin ja kirjastoihin kohdistuvat 
perusparannukset.
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Ehdotus
Esittelijä: Virpi Lehmusvaara, sivistysjohtaja

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päättää hyväksyä Tuusulan kunnan päivitetyn 
palveluverkkosuunnitelman ja päättää, että keskeisten hankkeiden valmistelu 
etenee palveluverkkosuunnitelman mukaisesti.

__________

Esittelijä muutti päätösehdotustaan siten, että kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta 
päättää hyväksyä  Tuusulan kunnan päivitetyn palveluverkkosuunnitelman ja osaltaan
päättää , että keskeiset hankkeet esittää kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle
etenevät palveluverkkosuunnitelman mukaisesti.

Päätös
Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päätti hyväksyä osaltaan Tuusulan kunnan 
päivitetyn palveluverkkosuunnitelman ja päätti esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 
valtuustolle, että keskeiset hankkeet etenevät palveluverkkosuunnitelman mukaisesti.

 

 

Puheenjohtaja Mellin poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn ajaksi. Syy: 
Palvelussuhdejäävi. Puheenjohtajana toimi tämän asian ajan varapuheenjohtaja Anna 
Yltävä.

Apulaispormestari Jussi Salonen saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 464

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi
sivistysjohtaja

Liitteet
1 Lapsi- ja oppilasmäärien kehitys suuralueittain 2020-2044, khall 23.11.2020
2 Palveluverkkosuunnitelman taloudellisten vaikutusten arviointi, khall 23.11.2020
3 Palveluverkkosuunnitelma 2019-2026, khall 23.11.2020
4 Palveluverkon toteutussuunnitelma, khall 23.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä osaltaan liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman
ehdottaa valtuustolle, että



Tuusulan kunta Pöytäkirja 8/2020 51 ( )162
Valtuusto 07.12.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

VALTUUSTO 

hyväksyy liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman.
___

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun jätettiin seuraavat muutosesitykset:

Pekka Heikkinen: s.42, ensimmäisen kappaleen loppuun: Tuusulassa on tällä hetkellä 
noin 1000 yli 80-vuotiasta asukasta ja heidän määränsä kasvaa väestöennusteen 
mukaan vuoteen 2043 mennessä yli neljään tuhanteen eli nelinkertaistuu. Ikäväestön 
määrän kasvua on ennakoitava kaavoituksessa ja palvelujen suunnittelussa, jotta 
heille voidaan turvata asianmukaiset asunnot ja palvelut. Pentti Mattila kannatti 
Heikkisen muutosesitystä.

Tuija Reinikainen: Lisäksi -sanalla alkavan kappaleen tilalle: "Linjamäki, Nahkela ja 
Tuomala jatkavat omina yksikköinä. Oppilasrajaa 60 ei aseteta, sillä Linjamäkeen 
tuollaisen oppilasmäärän sijoittaminen ei edes onnistu. Lisäksi keskeisten hankkeiden 
valmistelussa on huolellisesti vielä tarkasteltava tulevien koulujen koot sekä 
mahdolliset uudet oppilassijoittelut." Pentti Mattila kannatti 
Reinikaisen muutosesitystä.

Pasi Huuhtanen esitti asian jättämistä pöydälle. Mika Mäki-Kuhna kannatti Huuhtasen 
esitystä.

Jussi Salonen jätti useita muutosehdotuksia, joista osa on jo kirjattu kunnanhallituksen 
16.11.2020 hyväksymään ehdotukseen talousarvioksi vuodelle 2021:

Liitteenä olevaan palveluverkkosuunnitelmaan, sivu 25 toiseksi viimeisen kappaleen 
loppuun lisätään kaksi sanaa; Päiväkotien  tila-ja rakennesuunnittelussa ja koulujen
huomioidaan myös mahdollisuus varhaiskasvatuksen ja vanhusten asumispalvelujen 
yhdistämisestä tulevaisuudessa.

Sivu 28 toisen kappaleen loppuun lause: Koulujen tila-ja rakennesuunnittelussa 
huomioidaan myös mahdollisuus koulujen ja vanhusten asumispalvelujen yhdistämisestä 
lähialueelle tulevaisuudessa. 

Sivu 30 neljännen kappaleen alkuun ensimmäisen rivin loppuun lisätään lause: ,mikäli 
ryhmä- ja oppilasmäärä alittaa määritetyt koulujen suuruuskriteerit.

Sivu 30 loppuun lisäys: Koulujen kunnon ylläpitämiseksi kiinteistöjen vuotuiset 
.ylläpitokorjaukset tehdään vuosittain

Sivu 31 laatikossa toiseen kohtaan lisätään sana  Tuomalan koulun eteen.mahdollisesti 

Annika Lappalainen kannatti Salosen muutosehdotuksia.

Päätös
Kunnanhallitus päätti yksimielisesti

ottaa asian 7.12.2020 pidettävän valtuuston kokouksen esityslistalle  
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 30.11.2020 pidettävässä kunnanhallituksen 
kokouksessa.

 

Virpi Lehmusvaara ja Heikki Lonka selostivat asiaa.
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Kunnanhallitus, 30.11.2020, § 485

Valmistelijat / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi
sivistysjohtaja

Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma 2019-2026, khall 30.11.2020
2 Palveluverkon toteutussuunnitelma, khall 30.11.2020
3 Palveluverkkosuunnitelman taloudellisten vaikutusten arviointi, khall 30.11.2020
4 Lapsi- ja oppilasmäärien kehitys suuralueittain 2020-2044, khall 30.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä osaltaan liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO 

hyväksyy liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman.
 

___

Puheenjohtaja avasi keskustelun muuttamalla päätösehdotustaan seuraavasti: 

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO

hyväksyy liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman päivityksen vuosille 2019 - 
2026
päättää yhdistää Linjamäen koulun Kellokosken kouluun 1.8.2021 alkaen.

 

Pekka Heikkinen toisti 23.11. pidetyssä kunnanhallituksen kokouksessa tekemänsä 
muutosesityksen s. 42 ensimmäisen kappaleen loppuun: Tuusulassa on tällä hetkellä 
noin 1000 yli 80-vuotiasta asukasta ja heidän määränsä kasvaa väestöennusteen 
mukaan vuoteen 2043 mennessä yli neljään tuhanteen eli nelinkertaistuu. Ikäväestön 
määrän kasvua on ennakoitava kaavoituksessa ja palvelujen suunnittelussa, jotta 
heille voidaan turvata asianmukaiset asunnot ja palvelut. Lisäys hyväksyttiin 
yksimielisesti.

Jussi Salonen jätti seuraavat muutosesitykset:
Sivu 25 toiseksi viimeisen kappaleen loppuun lisätään kaksi sanaa…. ja koulujen…. 
Päiväkotien  tila- ja rakennesuunnittelussa huomioidaan myös ja koulujen
mahdollisuus varhaiskasvatuksen ja vanhusten asumispalvelujen sijoittamisesta 
tulevaisuudessa. Lisäys hyväksyttiin yksimielisesti.
Sivu 28 toisen kappaleen loppuun lause: Koulujen tila-ja rakennesuunnittelussa 
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huomioidaan myös mahdollisuus koulujen ja vanhusten asumispalvelujen 
yhdistämisestä lähialueelle tulevaisuudessa. Lisäys hyväksyttiin yksimielisesti.
Sivu 30 neljännen kappaleen alkuun ensimmäisen rivin loppuun lisätään lause: , mikäli 
ryhmä- ja oppilasmäärä alittaa määritetyt koulujen suuruuskriteerit. Lisäysesitys 
raukesi kannattamattomana.
Sivu 30 loppuun lisäys: Koulujen kunnon ylläpitämiseksi kiinteistöjen vuotuiset 
ylläpitokorjaukset tehdään vuosittain. Lisäys hyväksyttiin yksimielisesti
Sivu 31 laatikossa toiseen kohtaan lisätään sana ”Tuomalan koulu” eteen.  mahdollisesti-
Lisäysesitys raukesi kannattamattomana.

Jussi Salonen teki lisäksi muutosesityksen sivulle 30: Kriteerit koulujen 
vähimmäiskoolle, Esitys hyväksyttiin  jolloin arviointi koulun tulevaisuudesta käynnistyy. 
yksimielisesti.

Tuija Reinikainen teki muutosesityksen, että Linjamäen koulu yhdistetään Kellokosken 
kouluun 1.8.2022 alkaen, mikäli sinne ei tule riittävästi oppilaita.
Reinikaisen esitys raukesi kannattamattomana, jolloin hän uudisti 23.11. pidetyssä 
kunnanhallituksen kokouksessa jättämänsä muutosesityksen: "Linjamäki, Nahkela ja 
Tuomala jatkavat omina yksikköinä. Oppilasrajaa 60 ei aseteta, sillä Linjamäkeen 
tuollaisen oppilasmäärän sijoittaminen ei edes onnistu. Lisäksi keskeisten hankkeiden 
valmistelussa on huolellisesti vielä tarkasteltava tulevien koulujen koot sekä 
mahdolliset oppilassijoittelut." Pentti Mattila kannatti Reinikaisen muutosesitystä.

Koska oli tehty kannatettu muutosesitys, puheenjohtaja totesi, että asia on ratkaistava 
äänestämällä. Kunnanhallitus hyväksyi äänestysesitykseksi puheenjohtajan esityksen, 
että ne, jotka kannattavat Salosen muutosesityksillä täydennettyä pohjaesitystä 
äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Reinikaisen muutosesitystä äänestävät EI. 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 9 JAA-ääntä (Heikkinen, Huuhtanen, 
Lappalainen, Mäki-Kuhna, Peltonen, Salmi, Salonen, Tienhaara, Lindberg) ja 4 EI-ääntä 
(Heikkilä, Mattila, Mäensivu, Reinikainen). Puheenjohtaja totesi, että täydennetty 
pohjaehdotus tuli kunnanhallituksen päätökseksi. 

Pasi Huuhtanen teki seuraavan muutosesityksen: Nahkela ja Tuomala jatkavat omina 
yksikköinä. Oppilasrajaa 60 ei aseteta. Huuhtasen muutosesitys raukesi 
kannattamattomana.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin kokouksessa tehdyin muutoksin.

Pasi Huuhtanen ilmoitti päätöksestä eriävän mielipiteen. 

 

Virpi Lehmusvaara ja Heikki Lonka selostivat asiaa.

Valtuusto, 07.12.2020, § 129

Valmistelija / lisätiedot:
Virpi Lehmusvaara
virpi.lehmusvaara@tuusula.fi
sivistysjohtaja
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Liitteet
1 Palveluverkkosuunnitelma 2019-2026, valt 7.12.2020, khall 30.11.2010 päätöksen 
mukainen
2 Palveluverkon toteutussuunnitelma, valt 7.12.2020
3 Lapsi- ja oppilasmäärien kehitys suuralueittain 2020-2044, valt 7.12.2020
4 Palveluverkkosuunnitelman taloudellisten vaikutusten arviointi, valt 7.12.2020

Ehdotus

Valtuusto päättää

hyväksyä liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman päivityksen vuosille 2019 - 
2026
yhdistää Linjamäen koulun Kellokosken kouluun 1.8.2021 alkaen.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Eeva-Liisa Nieminen esitti Lea Ahosen 
kannattamana, että Linjamäki, Nahkela ja Tuomala jatkavat omina yksikköinään. 
Linjamäen tilannetta seurataan tulevien kahden lukuvuoden ajan, jolloin nähdään 
alueen oppilasmäärän kehittyminen toissijaisen oppilaaksioton ja alueen 
oppilasmäärän kehittymisen sekä kouluyksiköiden toiminnan yhteiskehittämisen 
myötä. Oppilasmäärää pyritään lisäämään parantamalla kuljetusten sujuvuutta ja 
tarjoamalla painotusta. Painotus voisi olla esimerkiksi luonto, musiikki tai pelit ja 
koodaus. Oppilasrajaa 60 oppilasta ei tässä vaiheessa aseteta.

Matti Alanko esitti Liisa Palvaksen ja Margita Winqvistin kannattamana, että Linjamäki, 
Nahkela ja Tuomala jatkavat omina yksiköinä. Oppilasrajaa 60 ei aseteta, sillä 
Linjamäkeen tuollaisen oppilasmäärän sijoittaminen ei edes onnistu. Lisäksi 
keskeisten hankkeiden valmistelussa on huolellisesti vielä tarkasteltava tulevien 
koulujen koot sekä mahdolliset uudet oppilassijoittelut.

Pasi Huuhtanen teki Tommi Partasen ja Päivö Kuusiston kannattamana seuraavan 
muutosesityksen: sivu 30 kriteerit koulujen vähimmäiskoolle: 3 ryhmäinen pois ja 
oppilasraja 40 oppilasta.

Liisa Palvas teki Anu Åbergin, Margita Winqvstin ja Matti Alangon kannattamana 
seuraavan muutosesityksen:
sivu 46  Erilliset yhteisötilat; Lause ”Tavoitteena on, että palveluverkon uudistuessa ja 
sen vastatessa yhteisökäytön moninaisiin tarpeisiin, voidaan erillisistä tai 
ylimääräisistä yhteisötiloista jopa luopua ja kiinteistöt realisoida” poistetaan 
suunnitelmasta. Muutosehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

Koska oli tehty useita kannatettuja muutosehdotuksia, puheenjohtaja totesi, että asia 
on ratkaistava äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan esityksen 
äänestysjärjestykseksi, että ensin otetaan äänestykseen Niemisen ja Alangon tekemät 
muutosehdotukset, seuraavaksi äänestetään voittaneen  muutosehdotuksen ja 
pohjaehdotuksen välillä ja lopuksi äänestetään edellä mainitussa äänestyksessä 
voittaneen ehdotuksen ja Pasi Huuhtasen tekemän muutosehdotuksen välillä.  

Puheenjohtaja esitti, että ne jotka kannattavat Niemisen tekemää 
muutosehdotusta äänestävät JAA ja Alangon tekemää muutosehdotusta kannattavat 
äänestävät EI.
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Suoritetussa äänestyksessä 

jaa-äänen antoivat Aila Koivunen, Sanna Tuhkunen, Seppo Noro, Jorma Sulander, 
Karita Mäensivu, Pekka Heikkinen, Eeva-Liisa Nieminen, Arto Lindberg, Kari 
Friman, Lea Ahonen
ei-äänen antoivat Matti Alanko, Margita Winqvist, Anu Åberg, Satu Heikkilä, Liisa 
Palvas, Antti Kaikkonen, Pentti Mattila, Kati Lepojärvi, Elisa Laitila, Arto 
Nätkynmäki, Ari Nyman, Monica Avellan, Raimo Stenvall
tyhjän äänen antoivat Pasi Huuhtanen, Mika Mäki-Kuhna, Vesa Lundberg, Ilona 
Toivanen, Anna Yltävä, Jussi Salonen, Markus Meckelborg, Lilli Salmi, Ilmari 
Sjöblom, Elina Väänänen, Ulla Palomäki, Kim Kiuru, Petra Kela, Emmi Sirniö, 
Laura Åvall, Kari Kinnunen, Sanna Kervinen, Johanna Sipiläinen, Aarno Järvinen, 
Ulla Rosenqvist, Jouko Riola, Henri Koskela, Tommi Partanen, Jere Pulska, Päivö 
Kuusisto, Jani Peltonen, Sami Tamminen, Sarianna Laitinen.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 10 jaa-ääntä, 13 ei-ääntä ja 28 tyhjää ääntä. 
Puheenjohtaja totesi Matti Alangon tekemän muutosehdotuksen voittaneen tässä 
äänestyksessä.

Tämän jälkeen puheenjohtaja esitti, että ne jotka kannattavat pohjaehdotusta 
äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Alangon tekemää muutosehdotusta 
äänestävät EI.

Suoritetussa äänestyksessä 

jaa-äänen antoivat Mika Mäki-Kuhna, Pasi Huuhtanen, Jorma Sulander, Kim 
Kiuru, Anna Yltävä, Jussi Salonen, Ulla Rosenqvist, Sanna Tuhkunen, Ilona 
Toivanen, Markus Meckelborg, Ulla Palomäki, Arto Nätkynmäki, Aarno Järvinen, 
Jouko Riola, Petra Kela, Kari Kinnunen, Sanna Kervinen, Ilmari Sjöblom, Tommi 
Partanen, Emmi Sirniö, Vesa Lundberg, Lilli Salmi, Elina Väänänen, Jere Pulska, 
Johanna Sipiläinen, Päivö Kuusisto, Arto Lindberg, Jani Peltonen, Laura Åvall, 
Sami Tamminen, Sarianna Laitinen
ei-äänen antoivat Matti Alanko, Aila Koivunen, Pentti Mattila, Anu Åberg, Satu 
Heikkilä, Margita Winqvist, Antti Kaikkonen, Karita Mäensivu, Kati Lepojärvi, Liisa 
Palvas, Elisa Laitila, Ari Nyman, Eeva-Liisa Nieminen, Kari Friman, Lea Ahonen, 
Monica Avellan, Raimo Stenvall
tyhjän äänen antoivat Seppo Noro, Henri Koskela, Pekka Heikkinen

 

Suoritetussa äänestyksessa annettiin 31 jaa-ääntä, 17 ei-ääntä ja 3 tyhjää ääntä. 
Puheenjohtaja totesi pohjaehdotuksen voittaneen tämän äänestyksen.

Viimeiseksi puheenjohtaja esitti, että ne jotka kannattavat pohjaehdotusta äänestävät 
JAA ja ne, jotka kannattavat Huuhtasen tekemää muutosehdotusta äänestävät EI.

Suoritetussa äänestyksessä 

jaa-äänen antoivat Mika Mäki-Kuhna, Ilona Toivanen, Arto Nätkynmäki, Kari 
Kinnunen, Ilmari Sjöblom, Lilli Salmi, Petra Kela, Aarno Järvinen, Kim Kiuru, 
Markus Meckelborg, Anna Yltävä, Ulla Rosenqvist, Sanna Tuhkunen, Ulla 
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Palomäki, Emmi Sirniö, Laura Åvall, Elina Väänänen, Sanna Kervinen, Vesa 
Lundberg, Jussi Salonen, Jere Pulska, Arto Lindberg, Jani Peltonen, Sami 
Tamminen, Sarianna Laitinen
ei-äänen antoivat Jorma Sulander, Pasi Huuhtanen, Päivö Kuusisto, Matti Alanko, 
Tommi Partanen, Seppo Noro, Jouko Riola, Margita Winqvist, Johanna Sipiläinen, 
Liisa Palvas, Anu Åberg, Kati Lepojärvi, Elisa Laitila, Satu Heikkilä, Antti 
Kaikkonen, Pekka Heikkinen, Pentti Mattila, Eeva-Liisa Nieminen, Ari Nyman, Kari 
Friman, Lea Ahonen, Monica Avellan, Raimo Stenvall
tyhjän äänen antoivat Aila Koivunen, Henri Koskela, Karita Mäensivu,

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 25 jaa-ääntä, 23 ei ääntä ja 3 tyhjää ääntä. 
Puheenjohtaja totesi pohjaehdotuksen tulleen valtuuston päätökseksi.

Päätös
Valtuusto päätti

hyväksyä liitteenä olevan palveluverkkosuunnitelman päivityksen vuosille 2019 - 
2026 siten muutettuna, että sivu 46  Erilliset yhteisötilat; lause ”Tavoitteena on, 
että palveluverkon uudistuessa ja sen vastatessa yhteisökäytön moninaisiin 
tarpeisiin, voidaan erillisistä tai ylimääräisistä yhteisötiloista jopa luopua ja 
kiinteistöt realisoida” poistetaan suunnitelmasta. 
yhdistää Linjamäen koulun Kellokosken kouluun 1.8.2021 alkaen.

 

Janne Mellin ilmoitti olevansa esteellinen, eikä ottanut osaa asian käsittelyyn eikä 
päätöksentekoon. Hänen tilallaan kokouksessa oli tämän asian käsittelyn ajan 
Kokoomuksen  7. varavaltuutettu Sarianna Laitinen.

Liisa Palvas, Matti Alanko, Pentti Mattila, Pasi Huuhtanen, Elisa Laitila, 
Margita Winqvist, Lea Ahonen, Kati Lepojärvi, Eeva-Liisa Nieminen, Päivö Kuusisto, 
Monica Avellan ja Antti Kaikkonen ilmoittivat päätöksestä eriävän mielipiteen.

Pasi Huuhtanen jätti seuraavan eriävän mielipiteen:
"Jätän eriävän mielipiteen valtuuston palveluverkko päätökseen. 60 oppilaan ja 3-
ryhmäisyyden vaade 40 oppilaan verrattuna tarkoittaa, että käytännössä kaikki 
kyläkoulut joutuvat Tuusulassa vasaran alle. Kyläkoulut ovat merkittävimpiä 
vetovoima ja pitovoimatekijöitä kunnassamme. Oppilaiden syrjäytyminen ja 
koulukiusaaminen on pienissä kyläkouluissa huomattavasti vähäisempää kuin 
suuryksiköissä."

Antti Kaikkonen ja Anu Åberg jättivät seuraavan eriävän mielipiteen:
"Tehty päätös valitettavasti näyttää johtavan Linjamäen kyläkoulun lakkauttamiseen ja 
uhkaa vakavasti myös ainakin Tuomalan ja Nahkelan kyläkouluja. Pidän tätä huonona. 
Kyläkoulut ovat osa Tuusulan luonnetta, imagoa, historiaa ja tämän päivän 
vetovoimaa. Kyläkoulu on paitsi koulu lapsille, myös koko kylän sydän, jossa on usein 
toimintaa iltaisin ja viikonloppuisin. Kyläkoulut ovat myös pidettyjä opinahjoja, kaikki 
eivät halua lapsiaan isompiin yksiköihin keskustoissa. Mahdolliset säästöt 
lakkautuksista ovat varsin spekulatiivisia, eivätkä ainakaan missään tapauksissa 
merkittäviä."
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Eeva-Liisa Nieminen jätti seuraavan eriävän mielipiteen:
"Koko päätöksentekoprosessia on leimannut tiedon kätkeminen ja esittäminen 
mahdollisimman hankalasti saavutettavana.  Evaus-menettely hoidettiin hyvin 
tarkoitushakuisesti. Sekä kutsu Evaus-tilaisuuteen että kyselyt löytyivät vain netistä. 
Kuitenkin asukkaiden tavoittaminen olisi ollut yksinkertaista jakamalla tiedote alueen 
postilaatikkoihin. Kyselyjen vastaukset ja annetut lausunnot löytyivät ainoastaan 
monimutkaisen polun kautta liitteen liitteinä. Liitteenä sen sijaan oli tehty pitkä ja 
kaavamainen 70 sivun esitys, jonka lukeminen ei tarjonnut kuitenkaan olennaista 
tietoa. Kyselyjen avoimien kysymysten vastauksia ei annettu pyydettäessäkään.

Nehän juuri olisivat kertoneet asukkaiden mielipiteen. Kaiken kaikkiaan Evaus ei 
vaikuttanut millään tavalla päätösesitykseen. Se tuntuu kuntalaisten tilanteen 
vähättelyltä.

Oppilasmäärään ja kuluihin vedottiin monesti lakkautusperusteena. Kuitenkin 
nimenomaan  muihin kouluihin sijoittuminen on olennaisesti laskenut oppilasmäärää.

En pyytämälläkään saanut tietoa alueen oppilaiden kouluista. Olin tehnyt kartan, jossa 
ilmeni kolmen koulun sijainnit (Linjamäki, Kellokoski ja Vanhakylä) sekä nimetyt alueet 
Linjamäen lähikoulualueelta (esim. Laululaakso, Nuppulinnantie ja Hornankallio). 
Pyysin kunkin alueen kohdalla lukuja 1-4-luokkalaisten kouluista. Sivistysjohtaja ei 
antanut tätä tietoa vedoten oppilaiden yksityisyyden suojaan. Kuntaliitosta on 
varmistettu, että kun ei ilmoiteta osoitteita, alueen oppilaiden lukumäärän voi antaa.

Kokousmateriaalissa esitetyt oppilaskohtaiset kustannukset eivät suinkaan osoita, että 
Linjamäki olisi kallis, vaan aivan keskitasoa. Oppilasmäärän vähäinenkin lisääminen 
tekisi Linjamäestä ylivoimaisesti edullisimman. Lisäksi olennainen kuluerä, eli 
investointien aiheuttamat poistot oli jätetty pois vertailuluvuista. Niissä nimenomaan 
näkyisi vanhojen koulujen edullisuus.

Sivistystoimi ei ole esittänyt sisällöllistä kehittämistä Linjamäenkään kohdalla. 
Käyttämällä lähtökohtana koulun vahvuuksia, tarjoamalla painotus (esimerkiksi 
luonto, musiikki tai pelit/robotiikka)  olisi mahdollista saada lisää oppilaita, samoin 
huolehtimalla oppilaiden sujuvista kuljetuksista."

Pentti Mattila ja Monica Avellan jättivät seuraavan eriävän mielipiteen:
"Esitys Linjamäen koulun lakkauttamisesta perusteltiin taloudella ja saavutettavilla 
säästöillä. Samassa pykälässä käsitelty Tuusulan kunnan palveluverkkosuunitelma 
osoittaa sivulla 20, että oppilaskohtaisissa kustannuksissa eri koulujen välillä ei ole 
suurta eroa. Linjamäki ei eroa merkittävästi muista kouluista kustannuksiltaan.

Käsittelyn yhteydessä selvisi, että oppilaskohtaisissa kustannuksissa ei ollut mukana 
koulurakennusten poistoja. Poistojen merkitys on oleellinen, koska vertailussa on 
mukana vanhoja rakennuksia, joihin sidottu pääoma on pieni ja uudehkoja 
rakennuksia joihin sidottu pääoma on suuri. Tämä tieto olisi ollut oleellinen 
päätöksenteossa kun vertailtiin oppilaskohtaisia kustannuksia eri kouluissa.

Valmistelun puutteellisuuden vuoksi päätökset jouduttiin tekemään puutteelisen ja 
mahdollisesti harhaanjohtavan valmistelumateriaalin perusteella.

Todellisia oppilaskohtaisia kustannuksia, joissa olisi ollut myös poistot, ei ollut 
saatavilla päätöksenteon pohjaksi. Puutteellisten tietojen perusteella ei olisi pitänyt 
tehdä lakkautuspäätöstä.
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Katsomme, että Tuusulan kyläkouluverkoston tulisi jatkaa, eikä pidettyjä kyläkouluja 
tulisi lakkauttaa."

Lea Ahonen jätti seuraavan eriävän mielipiteen:
"Palveluverkkosuunnitelman yhteydessä otettiin kantaa Linjamäen, Tuomalan ja 
Nahkelan koulujen säilymiseen itsenäisinä yksikköinä.

Linjamäen,Tuomalan ja Nahkelan koulujen pitää saada jatkaa toimintaansa.
Oppilasmäärärajaa ei olisi saanut asettaa 60:een oppilaaseen.

Tällä tavalla kyläyhteisöjen kehittäminen ei toteudu. Vireä Tuusula, jossa on vireät 
kylät jää vain haaveeksi. Tuusula maalaismaisena kuntana, monimuotoisena 
kouluverkkona katoaa."

Matti Alanko, Elisa Laitila, Liisa Palvas ja Margita Winqvist jättivät seuraavan eriävän 
mielipiteen:
"§129 päätös on syntynyt puutteellisen ja virheellisen valmistelun seurauksena. 
Kaikkea evauksen perusteella saatavilla olevaa tietoa ei ole valtuston jäsenille 
pyynnöistä huolimatta toimitettu. Kustannusten luvut ovat vaihdelleet eri eri käsittelyn 
kunnan taholta lähetetyissä tiedoissa. Kaikki koulujen ylläpitoon vaikuttavat luvut eivät 
edes ole olleet mukana etukäteismateriaalissa, minkä talousjohtaja Markku Vehmas 
myönsikin pykälän käsittelyn aikana."

Tiedoksi
sivistys-toimialue
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Keski-Uudenmaan ympäristölautakunta, § 92,18.08.2020
Kunnanhallitus, § 429,02.11.2020
Kunnanhallitus, § 448,16.11.2020
Valtuusto, § 130, 07.12.2020

§ 130
Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen palvelusopimus 2021-2023

TUUDno-2020-1579

Keski-Uudenmaan ympäristölautakunta, 18.08.2020, § 92

Valmistelijat / lisätiedot:
Risto Mansikkamäki
risto.mansikkamaki@tuusula.fi
ympäristökeskuksen johtaja

Liitteet
1 Palvelusopimus 2021-2023, khall 2.11.2020

Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen yhteistoimintasopimuksen mukaan 
ympäristökeskuksen sopijakuntien ympäristökeskukselta saamat 
ympäristöterveydenhuollon ja ympäristönsuojelun palvelut määritellään 
palvelusopimuksessa, joka laaditaan talousarvioesityksen yhteydessä. Palvelusopimus 
tehdään kolmivuotisena ja tarkistetaan vuosittain toukokuun loppuun mennessä 
ympäristökeskuksen ohjausryhmässä. Palvelusopimuksessa määritetään seuraavan 
vuoden kuntakohtaiset palvelut, jotka ovat perustana sopijakuntien maksuosuuksille.

Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen ohjausryhmä on käsitellyt 
ympäristökeskuksen vuosien 2021 - 2023 palvelusopimusluonnosta ja sopijakuntien 
vuoden 2021 maksuosuuksia 28.5.2020 pitämässään kokouksessa. Ohjausryhmän 
kokouksen jälkeen sopijakuntien yhteenlaskettuihin yhteistoimintakorvauksiin on 
tullut palkkojen korotusvarasta ja ympäristövalvonnan asiakastietojärjestelmän 
käyttökustannuksista aiheutuva noin 50 000 euron korotus.

Ehdotus ympäristökeskuksen palvelusopimukseksi vuosille 2021 - 2023 on liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Risto Mansikkamäki, ympäristökeskuksen johtaja

Keski-Uudenmaan ympäristölautakunta päättää

omalta osaltaan hyväksyä esityksen ympäristökeskuksen palvelusopimukseksi 
vuosille 2021 - 2023
pyytää palvelusopimusesityksestä Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen 
sopijakuntien lausunnot
ehdottaa Tuusulan kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että valtuusto 
päättää

hyväksyä Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen palvelusopimuksen 
vuosille 2021 - 2023 ottamalla huomioon ympäristökeskuksen 
sopijakuntien siitä antamat lausunnot.
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Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 02.11.2020, § 429

Valmistelijat / lisätiedot:
Tapio Reijonen
tapio.reijonen@tuusula.fi
ympäristönsuojelupäällikkö

Liitteet
1 Lausunto Järvenpään kaupunginhallitus 21.9.2020, khall 2.11.2020
2 Lausunto Keravan kaupunginhallitus 29.9.2020, khall 2.11.2020
3 Lausunto, Mäntsälän kunnanhallitus 5.10.2020, khall 2.11.2020
4 Lausunto, Nurmijärven kunnanhallitus 19.10.2020, khall 2.11.2020
5 Palvelusopimus 2021-2023, khall 2.11.2020

Lausuntopyyntö

Keski-Uudenmaan ympäristökeskus on pyytänyt sopijakuntiensa lausunnot Keski-
Uudenmaan ympäristölautakunnan 18.8.2020 tekemistä esityksistä 
ympäristökeskuksen vuoden 2021 talousarvioksi ja taloussuunnitelmaksi vuosille 2021 
- 2025 sekä ympäristökeskuksen palvelusopimukseksi vuosille 2021 - 2023. 
Sopijakuntia on pyydetty lausunnoissaan lisäksi ilmoittamaan, jos ne haluavat 
ympäristökeskuksen järjestävän työntekijöidensä lähityöskentelyn kunnassa vuonna 
2021. Tuusulan kunnanhallitukselle osoitetut kirjalliset lausunnot talousarvio# ja 
palvelusopimusesityksistä on pyydetty toimittamaan ympäristökeskukselle 
viimeistään 30.9.2020 mennessä. Nurmijärven kunta on pyytänyt ja saanut lisäaikaa 
lausunnonannolle.

Lausunnot

Ympäristökeskuksen sopijakunnat ovat antaneet lausunnot ympäristökeskuksen 
talousarvio- ja palvelusopimusesityksistä seuraavasti:

Keravan kaupunginhallitus 29.9.2020 § 275
Järvenpään kaupunginhallitus 21.9.2020 § 319
Mäntsälän kunnanhallitus 5.10.2020 § 186
Nurmijärven kunnanhallitus 19.10.2020 § 218

Sopijakuntien lausunnot ovat liitteinä.

Keravan kaupunginhallitus toteaa lausunnossaan ympäristökeskuksen 
palvelusuunnitelman tavoitteiden ja toimenpiteiden jatkavan pääosin kuluvan vuoden 
tavoitteita ja olevan Keravan kaupungin kannalta hyväksyttävissä. Keravan 
kaupunkistrategia on lausunnon mukaan soveltuvin osin otettu huomioon. Keravan 
kuntakohtainen korotus on suurin 7,74 %. Ympäristökeskuksen 
taloussuunnitelmakaudelle arvioitu toimintamenojen vuotuinen kasvu on kuitenkin 
maltillinen 1,5 %, joka on hyväksyttävissä. Keravan kuntaosuutta kasvattaa Keravalle 
tuotettujen palveluiden osuus kaikkien kuntien palveluista. Tuotettujen palveluiden 
jakautumista tarkastellaan vuoden lopussa ja sitä korjataan todellisuudessa 
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tuotettujen palveluiden mukaiseksi. Näin ollen palveluiden määrään perustuva 
korotus on hyväksyttävissä. Lisäksi Kerava kiinnittää huomiota henkilöstömenojen 
sivukulujen ja palkankorotusprosentin suuruuteen. Mahdollisesti yläkanttiin arvioidut 
sivukulut eivät saa johtaa henkilökunnan määrän lisääntymiseen. Tilinpäätöksen 
yhteydessä sivukulut ja palkankorotusten jaksottuminen kuitenkin toteutuvat oikein ja 
jos ne on arvioitu talousarviota tehtäessä liian korkeiksi, jäävät kustannusnousut 
realisoitumatta. Taloussuunnitelmassa todetaan, että henkilöstön lisäyksiä ei ole 
suunnitteilla, joten käytetyt sivukulu- ja palkankorotusprosentit ovat hyväksyttävissä. 
Keravan kaupunki haluaa ympäristökeskuksen myös järjestävän lähityöskentelyn 
Keravalla vuonna 2021.

Järvenpään kaupunginhallituksen lausunnon mukaan muutokset 
yhteistoimintakorvauksissa ovat perusteltuja ja palvelusopimuksessa on huomioitu 
Järvenpään kannalta keskeiset kuntakohtaiset palvelut. Taloussuunnitelman 2021 - 
2025 mukaisesti ympäristökeskuksen toimintatulojen ja - menojen arvioidaan 
kasvavan 1,5 % vuodessa. Kulukehitystä on siten saatu hillittyä edellisvuoden arviosta 
vuosille 2020- 2024, jonka mukaan toimintatulojen ja - menojen arvioitiin kasvavan 3,6 
- 5,7 %/vuosi. Järvenpää kuitenkin edellyttää, että ympäristökeskus huomioi 
toimintansa suunnittelussa kuntatalouden tilanteen ja pyrkii toiminnassaan 
kustannusneutraalisuuteen taksojaan tarkastamalla ja omaa toimintaansa 
kehittämällä. Kustannusten nousupainetta tulee kattaa asiakasmaksuja korottamalla. 
Järvenpää edellyttää, että ympäristökeskus laatii kehityssuunnitelman, joka 
hyväksytetään sopijakunnissa. Ympäristökeskusta kannustetaan lisäksi aktiivisuuteen 
ja yhteistyöhön sopijakuntien kanssa hankerahoitusten hakemisessa mm. kestävän 
elvytyksen myötä avautuvissa hankehauissa. Järvenpäähän ei tarvitse järjestää 
ympäristökeskuksen työntekijöiden lähityöskentelyä vuodelle 2021. Tärkeitä 
yhteistyökeinoja ovat mm. teemakokoukset, hankeyhteistyö ja jatkuva vuorovaikutus.

Mäntsälän kunnanhallitus hyväksyy osaltaan Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen 
vuoden 2021 talousarvioesityksen ja palvelusuunnitelman vuosille 2021 - 2025 sekä 
palvelusopimuksen vuosille 2021 - 2023. Ympäristö- ja maa-aineslupien käsittelyajat 
ovat olleet hakijoiden toiminnan kannalta kohtuuttoman pitkiä ja niiden käsittelyaikoja 
tulee nopeuttaa sekä varmistaa nopea käsittely kaikkien kuntien alueilta tulevien 
hakemusten osalta. Mäntsälän kunta pitää kustannusten ja maksuosuuksien 
(Mäntsälän osalta noin 4,9 %) nousua suurena ja katsoo, että ympäristökeskuksen 
tulee edistää toimenpiteitä kustannuskehityksen hillitsemiseksi. Lähityöskentelyn 
osalta Mäntsälän kunta toteaa, että lähityöskentelyä jatkettaisiin vuonna 2021 
erikseen sovittavalla toimintamallilla ja huomioiden koronapandemian sen hetkinen 
tilanne. Lähityöskentelyä voisi olla yhdestä kahteen kertaa kuukaudessa.

Nurmijärven kunnanhallitus hyväksyy osaltaan Keski-Uudenmaan 
ympäristökeskuksen vuoden 2021 talousarvioesityksen ja palvelusuunnitelman 
vuosille 2021 - 2025 sekä palvelusopimuksen vuosille 2021 - 2023. Ympäristö- ja maa-
aineslupien käsittelyajat ovat edelleen hakijoiden toiminnan kannalta pitkiä ja niiden 
käsittelyaikoja tulee nopeuttaa. Ympäristökeskuksen on huomioita toimintansa 
suunnittelussa kuntatalouden yleinen tilanne ja pyrittävä hillitsemään kustannusten 
nousua. Lähityöskentelyn osalta Nurmijärven kunta toteaa, että Nurmijärvellä 
aiemmin kokeilussa ollutta lähityöskentelyä ei nähty Nurmijärven kuntaa palvelevana. 
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Nurmijärven kunta toteaa edellisen vuoden tapaan, että se näkee parempana 
vaihtoehtona erilliset teemapalaverit, joihin koottaisiin selkeät asiakokonaisuudet ja 
tarvittava asiantuntemus mm. ympäristökeskuksen ja kunnan ammattilaisista.

Lausuntojen arviointi

Sopijakunnat ovat lausunnoissaan suhtautuneet positiivisesti Keski-Uudenmaan 
ympäristökeskuksen palvelusopimusluonnoksessa esitettyihin tavoitteisiin ja 
toimenpiteisiin. Kunnat toteavat, että vuoden 2021 talousarvioluonnos, 
taloussuunnitelma vuosille 2021 - 2025 ja vuosien 2021 - 2023 palvelusopimusluonnos 
ovat heidän osaltaan hyväksyttävissä.

Kunnat ovat lausunnoissaan tuoneet esiin huolensa ympäristökeskuksen 
kustannuskehityksestä (so. sopijakuntien yhteistoimintakorvausten kasvusta). 
Ympäristökeskukselta halutaan, että se huomioi toimintansa suunnittelussa 
kuntatalouden tilanteen ja pyrkii toiminnassaan kustannusneutraalisuuteen mm. 
taksoja, asiakasmaksuja ja omaa toimintaansa kehittämällä.

Luotettavaa arviota ympäristökeskuksen kulukehityksestä ei voida tehdä yksittäisen 
talousarvion perusteella, jossa toimintamenojen ja -tulojen sekä sopijakuntien 
yhteistoimintakorvausten muutoksia verrataan tulevan vuoden 
talousarvioluonnoksen ja kuluvan vuoden talousarvion välillä. Vuoden 2014 
tilinpäätöksestä vuoden 2020 talousarvioon kuntien maksamat 
yhteistoimintakorvaukset kasvoivat keskimäärin 2,8 % vuodessa. Ympäristökeskuksen 
viranomaispalveluiden kustannukset syntyvät pääosin henkilötyökuluista, jotka 
kohdistuvat kuntiin niiden palvelutarpeen mukaisesti.  Ympäristöterveydenhuollon ja 
ympäristönsuojelun viranomaispalveluiden tarve ympäristökeskuksen sopijakunnissa 
vaihtelee voimakkaimmin Mäntsälässä, Nurmijärvellä ja Tuusulassa, joissa 
asukaslukuun suhteutetut ympäristökeskuksen nettomenot (so. kuntakohtaiset 
yhteistoimintakorvaukset) ovat Järvenpään ja Keravan vastaavia arvoja korkeampia. 
Mäntsälän palvelutarvetta määrittelevät enemmän yksittäisten hankkeiden lupa- ja 
valvontatapahtumat. Keravalla taas erityistä palvelutarvetta aiheuttavat kaupungissa 
sijaitsevat monet elintarvikelaitokset. Ympäristökeskus on ottanut talous- ja 
toimintasuunnittelussaan huomioon toimintamenojensa ja sopijakuntien 
yhteistoimintakorvausten kehittymisen kunkin kunnan palvelutarvetta vastaavasti. 
Ympäristökeskus ei voi jättää tekemättä lakisääteisiä viranomaistehtäviään. Ne sekä 
ympäristökeskuksen palvelusopimuksessa sopijakuntien hyväksymät valinnaiset 
palvelut se pystyy kuitenkin tuottamaan varsin tehokkaasti. Kuntaliiton kokoamien 
tietojen mukaan Suomen kaikkien kuntien ympäristöterveydenhuollon ja 
ympäristönhoidon asukaslukuun suhteutetut nettomenot vuonna 2017 olivat 24 
euroa. Ympäristökeskuksen sopijakunnissa se vuoden 2021 talousarvioluonnoksessa 
asukaslukuun suhteutetut nettomenot ovat 18,85 €/asukas sen koko toiminta-
alueella. Ympäristökeskus tulee jatkossakin seuraamaan taksojen ja asiakasmaksujen 
kehitystä ja ajantasaistamaan niitä tarpeen mukaan. Ympäristöterveydenhuollon 
maksutaksa on päivitetty 2020. Vireillä olevassa elintarvikelainsäädännön 
muutoksessa esitetään vuosimaksua, mikä toteutuessaan nostaisi terveysvalvonnan 
tulokertymää jonkin verran vuonna 2022. Eläinlääkintähuollon klinikkamaksu tullaan 
tarkistamaan vuonna 2021. Myös ympäristönsuojeluviranomaisen taksan ja maa-
ainestaksan tarkistaminen on vireillä ja uudet tarkistetut taksat tulevat lautakunnan 
ratkaistavaksi marraskuussa 2020. 
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Ympäristökeskuksen sopijakuntien yhteistoimintakorvaukset arvioidaan 
ympäristökeskuksen talousarvioon ohjausryhmän hyväksymän ja ympäristökeskuksen 
toiminnan aikana vakiintuneen käytännön mukaisesti, jolla pyritään kustannuksia 
jakamaan kunnille niiden saamia palveluita vastaavasti. Ympäristökeskuksen hallinnon 
palveluyksikön toimintamenot kohdistetaan sopijakuntiin niiden asukasluvun 
suhteessa. Ympäristövalvonnan ja terveysvalvonnan palveluyksiköiden kuntakohtaiset 
toimintamenot ja -tulot kohdennetaan kuntien kolmena edellisenä vuonna saamien 
palveluiden keskiarvojen suhteessa niiden erotuksen (so. nettomeno) vastatessa 
sopijakuntien yhteistoimintakorvauksia. Ympäristönsuojelun palveluyksikön 
kuntakohtaiset suoritteet arvioidaan edellisten vuosien suoritteiden perusteella, 
minkä lisäksi kuntakohtaisten menojen ja tulojen arvioinnissa otetaan huomioon 
kuntakohtaiset hankkeet esimerkiksi vesienhoidossa ja ilmansuojelussa. 
Eläinlääkintähuollon kuntakohtaiset menot ja tulos arvioidaan edellisvuoden 
asiakastietojen perusteella. Yhteistoimintakorvausten kohdentuminen 
palveluyksiköittäin on kerrottu ympäristökeskuksen palvelusopimuksessa. Järvenpään 
kaupunki esittää lisäksi laadittavaksi kehityssuunnitelmaa, joka hyväksytään 
sopijakunnissa. Ympäristökeskus tulee tarkastelemaan tarkemmin toiminnan ja 
talouden kehitystä pidemmällä aikavälillä, joka tuodaan 
ympäristökeskuksen ohjausryhmän käsiteltäväksi.

Mäntsälän ja Nurmijärven kunnat kiinnittävät huomiota myös siihen, että ympäristö- 
ja maa-aineslupien käsittelyajat ovat olleet hakijoiden toiminnan kannalta 
kohtuuttoman pitkiä ja niiden käsittelyaikoja tulee nopeuttaa sekä varmistaa nopea 
käsittely kaikkien kuntien alueilta tulevien hakemusten osalta. Ympäristövalvonnan 
strategisena tavoitteena on lyhentää lupien käsittelyaikaa. Strategiassa on asetettu 
välitavoitteeksi vuodelle 2021, että lupien keskimääräinen käsittelyaika on 12 
kuukautta. Palvelutuotantoon käytettävissä olevan henkilöstöresurssin lisäämisen 
ohella vuonna 2020 on tehty toimenpiteitä lupaprosessin virtaustehokuuden 
parantamiseksi. Lupaprosessin kehittämistä jatketaan vuonna 2021. Strategian 
tavoitetasoksi vuodelle 2023 on asetettu 8 kuukauden keskimääräinen käsittelyaika. 
Ympäristövalvonta tekee tavoitteellista kehitystyötä tämän tavoitteen saavuttamiseksi. 
Kaikkia vireille tulevia lupahakemuksia käsitellään yhdenvertaisesti. Lupien 
käsittelyaikaan vaikuttaa myös seikkoja, joihin ympäristökeskuksessa ei voida 
vaikuttaa kuten vireille tulevien hakemusten laatu ja mahdolliset liitännäiset prosessit 
(esim. vesilain mukaisen luvan tarve tai harkinnanvarainen YVA-menettely).

Ympäristökeskus tulee koronapandemiatilanteen salliessa järjestämään Mäntsälän 
kunnalle ja Keravan kaupungille työntekijöiden lähityöskentelyn kunnissa kuntien 
toivomalla tavalla. Kaikkien kuntien kanssa tullaan järjestämään myös tarvittavia 
yhteistyö- ja teemakokouksia.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen palvelusopimuksen 2021 - 2023
todeta, että ympäristökeskuksen sopijakuntien toivomat lähipalvelut otetaan 
huomioon ympäristökeskuksen vuoden 2021 kirjanpidossa ja tilinpäätöksessä.
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Päätös
Kunnanhallitus päätti

jättää asian pöydälle ja jatkaa asian käsittelyä 16.11.2020 pidettävässä 
kokouksessa.

Kunnanhallitus, 16.11.2020, § 448

Valmistelijat / lisätiedot:
Tapio Reijonen
tapio.reijonen@tuusula.fi
ympäristönsuojelupäällikkö

Liitteet
1 Palvelusopimus 2021-2023, khall 16.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen palvelusopimuksen 2021 - 2023
todeta, että ympäristökeskuksen sopijakuntien toivomat lähipalvelut otetaan 
huomioon ympäristökeskuksen vuoden 2021 kirjanpidossa ja tilinpäätöksessä.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 07.12.2020, § 130

Liitteet
1 Palvelusopimus 2021-2023, valt 7.12.2020

Ehdotus

Valtuusto päättää

hyväksyä Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksen palvelusopimuksen 2021 - 2023
todeta, että ympäristökeskuksen sopijakuntien toivomat lähipalvelut otetaan 
huomioon ympäristökeskuksen vuoden 2021 kirjanpidossa ja tilinpäätöksessä.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
Keski-Uudenmaan ympäristökeskus, sopijakunnat
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1.  

2.  
3.  

4.  

Kunnanhallitus, § 427,02.11.2020
Kunnanhallitus, § 447,16.11.2020
Kunnanhallitus, § 486,30.11.2020
Valtuusto, § 131, 07.12.2020

§ 131
Kasvun ja talouden hallintaohjelma 2021 - 2030

TUUDno-2020-2505

Kunnanhallitus, 02.11.2020, § 427

Valmistelijat / lisätiedot:
Markku Vehmas
markku.vehmas@tuusula.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Kasvun ja talouden hallintaohjelma, khall 2.11.2020, korjattu

Taustaa

Valtuusto hyväksyi 9.12.2019 Tuusulan kunnan kasvun ja talouden hallintaohjelman 
vuosille 2020 - 2029. Tavoitteena on ollut määrittää tiukka, mutta realistinen talouden 
suunnittelukehys kunnan kasvun kestävän kasvun turvaamiseksi.

Tuusulan pitkän tähtäimen taloudenpidon keskeisenä tavoitteena on käyttötalouden 
tulojen kasvattaminen edistämällä asuin- ja työpaikkatonttien sekä vajaakäyttöisten 
tonttien myyntiä. Menokehitys pidetään tulojen kasvua hitaampana optimoimalla 
uudistettavaa palveluverkkoa kokonaisuutena, sopeuttamalla henkilöstömäärää ja -
rakennetta kysynnän mukaiseksi, tiiviillä omistajaohjauksella Keusoten suuntaan sekä 
kehittämällä sujuvampia ja tehokkaampia palveluprosesseja kuntalaisille.

Kasvun ja talouden hallintaohjelmassa on myös arvioitu kunnan investointeja 2021 - 
2030 sekä investointien talousvaikutuksia. Kunnan palveluverkkosuunnitelman 
mukaiset investointitarpeet ovat huomattavan suuret, ja esitettyjen investointien 
toteutuminen johtaa kunnan velkamäärän merkittävään kasvuun seuraavan viiden 
vuoden aikana. Ohjelmalla tavoitellaan kunnan tulorahoituksen vahvistamista, 
velkaantumisen hidastamista sekä myöhemmässä vaiheessa lainakannan 
vähentämistä.

Kasvun ja talouden hallintaohjelman mukaisia skenaariolaskelmia on päivitetty 
vuoden 2020 aikana vuosille 2021 - 2030.

Keskiset johtopäätökset

Tehdyn skenaariotarkastelun perusteella:

Kunnalla on mahdollisuus kehittää kunnan elinvoimaa ja  vahvistaa veropohjaa
edistämällä määrätietoisesti asuin- ja työpaikkatonttien kaavoitusta ja myyntiä 
Kunta saavuttaa palveluverkon uudistamisella merkittäviä käyttötaloushyötyjä 
Kunta vapauttaa pääomia ja saavuttaa käyttötaloussäästöjä 
luopumalla vajaakäyttöisistä kiinteistöistä 
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4.  

5.  

6.  

Keusoten ja HUS:n tuottavuustavoitteiden saavuttaminen on ratkaisevan 
tärkeää kunnan käyttötalouden tasapainolle 
Henkilöstökuluja hallitaan pitämällä henkilöstön määrä kysynnän mukaisella 
tasolla sekä parantamalla toiminnan tuottavuutta 
Investointiohjelman myötä kasvava lainamäärä pystytään pitämään hallittavalla 
tasolla (enintään 320 M€) sekä kääntämään lainamäärä laskuun vuosina 2025-
2026 

Tasapainoinen käyttötalous ja investointiohjelman toteuttaminen edellyttää kunnan 
tulorahoituspohjan vahvistamista maltillisten veronkorotusten avulla

Skenaariotarkastelu

Kasvun ja talouden hallintaohjelmassa on tehty skenaariotarkastelua kunnan pitkän 
aikavälin talouden kehityksestä. Skenaarioiden rakentamisessa on keskitetty kunnan 
talouden kannalta keskeisten rakenteiden ja osa-alueiden talousvaikutusten 
arviointiin;

merkittävien yritys- ja asuinalueiden vaatimiin investointeihin sekä tonttimaan 
myyntivoittojen ja sopimuskorvausten kehitykseen
palveluverkon uudistamisen talousvaikutuksiin sekä vajaakäytössä olevien 
kiinteistöjen myynteihin
Keusoten maksuosuuden kehitykseen
henkilöstömenojen kehitykseen
toiminnan ja prosessien kehittämisen vaikutuksiin sekä
infra ja palveluverkkoinvestointeihin
kunnan taloudellisen aseman ja velkaantumisen kehitykseen sekä investointien 
ja velkaantumisen käyttötalousvaikutuksiin (ml. poisto- ja korkorasite).

Ohjelmassa on myös arvioitu kunnan verotulojen kehitystä; vuodet 2021 - 2023 
Kuntaliiton veroennustekehikon mukaan ja vuodesta 2023 alkaen kunnallisverojen 
kasvuksi on arvioitu 2 % / vuosi. Uusien yritysalueiden rakentamisen ennakoidaan 
heijastuvan positiivisesti kiinteistöverojen kertymään; kiinteistöverojen ennakoidaan 
palautuvan koronavaikutusten jälkeen normaalitasoille ja vuodesta 2026 lähtien 
kasvuksi ennakoidaan 5 % /vuosi. Myös kiinteistöverojen kasvun ennustetaan 
vauhdittuvan lisääntyvän rakentamisen myöstä vuodesta 2024 lähtien 3 - 4 %:lla / 
vuosi.

Perusskenaarion mukaan kunnan käyttötalous pysyisi tarkastelujaksolla pääosin 
niukasti ylijäämäisenä.  Keusoten 2 %:n ja erikoissairaanhoidon 3 %:n arvioitua 
menokasvua tasapainottavat erityisesti palveluverkon uudistamisella saavutettavat 
säästöt opetuksessa ja varhaiskasvatuksessa, kiinteistöjen ylläpidossa sekä 
väistötiloissa. Vajaakäyttöisten kiinteistöjen myynneillä kevennetään kunnan 
lainataakkaa ja vähennetään ylläpitokustannuksia. Henkilöstön määrää sopeutetaan 
oppilas- ja lapsimäärien ja ennusteiden kehityksen mukaisesti

Myös investoinneista on päivitetty tarkastelu vuosille 2021 - 2030. Perusskenaarion 
mukaiset investointitarpeet ja –toiveet ovat huomattavan suuret, ja esitettyjen 
investointien toteutuminen johtaisi kunnan velkamäärän merkittävään kasvuun. 
Kunnan velkamäärä nousisi perusskenaariossa enimmillään yli 340 milj. euron vuonna 
2025, jonka jälkeen velka kääntyisi laskuun investointien laskun myötä Kunnan 
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velkamäärä olisi perusskenaarion mukaan vuonna 2029 noin 289 milj. euroa. 
Laskelmien ennustetarkkuus heikkenee ajan myötä, varsinkin 2020-luvun 
jälkipuoliskolla.

Talouden kehityksen ja riskien arvioinnin tueksi on laadittu vaihtoehtoskenaariot 1., 2. 
ja 3. 

Vaihtoehtoskenaariolla 1. voidaan arvioida kunnan käyttötalouden ja 
velkaantumisen kehitystä tilanteessa, jossa Keusoten ja HUS:n toimintamenojen 
kehitys olisi 1 %-yksikköä/vuosi nopeampaa sekä myyntivoittojen määrä 20 % 
heikompaa perusskenaarioon verrattuna.  Tässä vaihtoehdossa kunnan 
velkamäärä päätyisi vuonna 2030 noin 381 milj. euroon.
Vaihtoehtoskenaariossa 2. koronaepidemia jatkuisi vielä vuodet 2021-2022 ilman 
valtion taloudellisia tukia kunnille, minkä seurauksena verotulojen kasvu olisi 
nollassa 2021 - 2022. Vuosina
2023 - 2024 verotulojen kasvu nopeutuisi 1 %:lla perusuraan nähden. Tässä 
vaihtoehdossa kunnan ylijäämät olisi syöty 2022 velan määrä asettuisi vuonna 
2030 peräti noin 460 milj. euroon. 
Vaihtoehtoskenaarion 3. lähtökohtana on, että käyttöomaisuuden myyntitulot 
olisivat 20 % korkeammat perusuraan nähden. Tällöin kunnan lainamäärä olisi 
vuonna 2030 noin 273 milj. euroa.

Linjaukset ja talouden tasapainotustoimenpiteet

Menestyminen kasvun ja talouden hallintaohjelman toimeenpanossa edellyttää 
kunnalta vahvaa strategista otetta; jäntevää etenemistä yritys- ja asuinalueiden 
kaavoituksessa sekä maankäytössä, harkittuja investointeja sekä infraan että 
palveluverkkoon sekä säästö- ja tuottavuustoimia, joilla saavutetaan säästöt 
uudistuvan palveluverkon mahdollistama säästöpotentiaali. Päämääränä on turvata 
kunnan kestävä kasvu ja hallita velan kasvua, välttää kunnan ajautuminen palveluiden 
karsimisella tapahtuvaan talouden tasapainottamiseen sekä ehkäistä tarvetta 
verotusasteen merkittävälle kiristämiselle.

Kasvun ja talouden hallintaohjelman mukaisten päämäärien toteuttamisen tueksi 
esitetään jatkettavan seuraavia linjauksia, jotka ovat yhteneviä valtuuston 9.12.2019 
hyväksymän päätöksen kanssa.

Yritysalueet

Kunta edistää ensisijaisesti ja kiireellisinä Focuksen, Rykmentinportin ja Sulan 
yritysalueiden kaavoitusta ja muita yritystonttien myyntiin saattamista ja tulevaa 
rakentamista edistäviä toimenpiteitä.
Tonttien myynnissä painotetaan työllisyys- ja talousvaikutuksia sekä toimijoiden 
kykyä alueiden rakentamiseen Tuusulan kunnan tavoittelemalla aikataululla.
Linjaus/tavoite: yritystonttien myyntitulot 2020 - 2029, yhteensä 75,2 milj. euroa

Asuinalueet

Kunta edistää ensisijaisesti ja kiireellisinä Hyrylän, Jokelan ja Kellokosken 
keskustojen kehittämistä sekä Rykmentinpuiston Lahelanpellon ja Häriskiven 
asuinalueiden kaavoitusta ja asuintonttien myyntiin saattamista, myyntiä ja 
tulevaa rakentamista edistäviä toimenpiteitä.
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Asuinalueet profiloidaan siten, että lähtökohtana on kunnan ja ko. alueiden 
pitovoiman ja vetovoiman vahvistaminen, talousvaikutukset huomioon ottaen.
Suunnittelun tavoitteena ovat hyvät lähipalvelut, yhdyskuntarakenteen 
tiivistäminen sekä joukkoliikenteen parempi saavutettavuus ja liikkumisen 
mahdollisuuksien monipuolinen hyödyntäminen.
Linjaus: asuintonttien myyntitulot 2020 - 2029 yhteensä 85,8 milj. euroa

Palveluverkon kehittäminen

Optimoidaan palveluverkon kokonaisuus, palveluverkkosuunnitelman mukaisesti
Linjaus: Etelä-Tuusulan uuden varhaiskasvatus- ja kouluverkon (Martta 
Wendelinin päiväkodin sekä Kirkonkylän, Riihikallion, Rykmentinpuiston ja 
Lahelan koulut) käytön, ylläpidon ja väistötilojen säästöt nousevat vaiheittain 
vuoden 2023 1 milj. eurosta vähintään 5 milj. euroon /vuosi vuonna 2026.

Vajaakäyttöisten kiinteistöjen kehittäminen ja myynti

Luovutaan vajaakäyttöisistä kiinteistöistä.
Linjaus: jatketaan valtuuston 8.6.2020 hyväksymän päätöksen mukaisesti 
vajaakäyttöisten kiinteistöjen kehittämis- ja realisointisuunnitelman edistämistä 
ja toimeenpanoa.

Keusoten talouden ja maksuosuuden kehitys

Varmistetaan tiivis hyte-yhteistyö sekä Keusoten omistajaohjaus
Linjaus: Keusoten maksuosuuden kasvu enintään 1,5 %

Palveluprosessien kehittäminen

Kehitetään sujuvampaa palvelua ja tehokkaampia prosesseja kuntalaisille sekä 
muille ulkoisille ja sisäisille asiakkaille erillisen suunnitelman mukaisesti.
Linjaus: kehitettävistä palveluprosesseista saatava tuottavuushyöty vähintään 
0,25 milj. euroa/vuosi 2021 alkaen.

Henkilöstö

Kunta seuraa erityisesti lasten ja oppilaiden määrän kehitystä sekä muun 
kysynnän muutoksia.
Linjaus: Kunta reagoi kysynnän muutoksiin ja sopeuttaa henkilöstön määrä ja 
rakennetta tarpeen mukaan. Suunnittelun lähtökohtana henkilöstömenojen 1 % 
kasvu / vuosi 2021 alkaen.

Talouden linjaukset

Kunnan lainakannan tavoitetaso 2020 - 2029 enintään 320 milj. euroa ja 2029 
alle 200 milj. euroa.
Kunnan vuosikatteen tavoitetaso 2022 alkaen vähintään 25 milj. euroa ja 2026 
alkaen yli 35 milj. euroa.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan Kasvun ja talouden hallintaohjelman linjauksineen ja 
toimenpiteineen vuosille 2021 - 2030.
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Päätös
Kunnanhallitus päätti

jättää asian pöydälle ja jatkaa asian käsittelyä 16.11.2020 pidettävässä 
kokouksessa.

Kunnanhallitus, 16.11.2020, § 447

Valmistelijat / lisätiedot:
Markku Vehmas
markku.vehmas@tuusula.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Kasvun ja talouden hallintaohjelma, khall 16.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan Kasvun ja talouden hallintaohjelman linjauksineen ja 
toimenpiteineen vuosille 2021 - 2030.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

 

Markku Vehmas oli asiantuntijana kokouksessa.

Kokous oli tauolla klo 18.59 - 19.10.

Kunnanhallitus, 30.11.2020, § 486

Valmistelijat / lisätiedot:
Markku Vehmas
markku.vehmas@tuusula.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Kasvun ja talouden hallintaohjelma, khall 30.11.2020

Talouden skenaariolaskelmat on päivitetty kunnanhallituksen 16.11.2020 päättämän 
talousarvioesityksen 2021 mukaisilla luvuilla. Päätösesitys linjauksineen ja 
toimenpiteineen on kunnanhallituksen 16.11.2020 esityksen mukainen.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari
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Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan Kasvun ja talouden hallintaohjelman linjauksineen ja 
toimenpiteineen vuosille 2021 - 2030.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 07.12.2020, § 131

Liitteet
1 Kasvun ja talouden hallintaohjelma, valt 7.12.2020

Ehdotus

Valtuusto päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan Kasvun ja talouden hallintaohjelman linjauksineen ja 
toimenpiteineen vuosille 2021 - 2030.

---

Puheenjohtaja esitti, että valtuusto hyväksyy seuraavan toimenpidealoitteen:

Talousjohtajan "Säästötoimenpiteet 2021 kululajeittani" säästölistan viidestä 
suurimmasta kuluerästä säästetään lisää yhteensä 1,9 miljoonaa:

henkilöstökustannukset: n.74,2 milj € (säästö nyt n.0,95%)
Asiantuntijapalvelut: n.4,2 milj € (säästö nyt n.4,3%)
Muut palvelut: n,26,5 milj € (säästö nyt n.3,9%)
Aineet, tarvikkeet tavarat: n.10,5 milj € (säästö nyt n.1,7%)
Muut kulut: n.9,3 milj € (säästö nyt n.5,5%)

Ja seuraavasta neljästä kuluerästä, jotka korona-aikaan ovat huomattavasti vähenneet 
muutenkin verrattuna vuoteen 2019, säästetään lisää yhteensä 100 000€:

Koulutuspalvelut: n.387 t € (säästö nyt 14%)
Matkustuspalvelut: n.452 t € (säästö nyt 33%)
Kuljetuspalvelut: n.2,7 milj € (säästö nyt 1,9%)
Kokouskustannukset: n.319 t € (säästö nyt 19%)

Edellytyksenä säästöjen toteuttamiselle on, että lakisääteisistä palveluista ei leikata. 
(Esim. henkilöstön pakolliset koulutuskustannukset, oppilaiden pakolliset 
koulukuljetukset ja koulutarvikkeet jne)

Säästöjä voidaan hakea toimintoja tehostamalla, ulkoisia ostopalveluja vähentämällä 
ja virtaviivaistamalla (linjakas, strateginen hankintaprosessi, jolla valitaan oikeaan 
aikaan yksi, paras palveluntarjoaja, ei useita samanaikaisia toimeksiantoja), 
pidättäytymällä uusien ei-lakisääteisten virkatehtävien avaamisesta ja määräaikaisten 
ei-lakisääteisten tehtävien vakinaistamisesta, vähentämällä ei-välttämätöntä 
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matkustamista ja kannustamalla käyttämään julkisia liikennevälineitä työmatkoilla 
kuten valtion virkamiehillä (matkakorvaukset julkisten liikennevälineiden mukaan - ei 
kannustaen kilometrikorvauksilla oman auton käyttöön), kokoustamalla enimmäkseen 
etänä, ja muilla tarkoituksenmukaisilla säästötavoilla.

Kannustimena voidaan tarjota toimialuettain eniten uusilla toimintatavoilla kunnan 
varoja säästäneelle viranhaltijalle kertaluontoinen palkkio (yksi palkittu viranhaltija
/toimialue)."

Taina Ketvel, Sanna Kervinen, Eeva-Liisa Nieminen, Ilmari Sjöblom, Laura Åvall ja Jussi 
Salonen kannattivat toimenpidealoitteen hyväksymistä.

Puheenjohtaja totesi, koska oli tehty kannatettu esitys toimenpidealoitteen 
hyväksymisestä,  asia on ratkaistava äänestämällä. Puheenjohtaja esitti, että ne, jotka 
kannattavat pohjaehdotuksen hyväksymistä ilman toimenpidealoitetta, äänestävät JAA 
ja ne, jotka kannattavat toimenpidealoitteen hyväksymistä, äänestävät EI.

Suoritetussa äänestyksessä 

jaa-äänen antoivat Kim Kiuru, Ilona Toivanen, Päivö Kuusisto, Pekka Heikkinen, 
Aarno Järvinen, Aila Koivunen, Jorma Sulander, Pasi Huuhtanen, Sanna 
Tuhkunen, Seppo Noro, Petra Kela, Johanna Sipiläinen, Jouko Riola, Ulla 
Palomäki, Karita Mäensivu, Emmi Sirniö, Elina Väänänen, Tommi Partanen, Anna 
Yltävä, Arto Lindberg, Jani Peltonen, Jere Pulska
ei-äänen antoivat Mika Mäki-Kuhna, Matti Alanko, Eeva-Liisa Nieminen, Jussi 
Salonen, Taina Ketvel, Anu Åberg, Liisa Palvas, Laura Åvall, Kati Lepojärvi, Lilli 
Salmi, Ilmari Sjöblom, Margita Winqvist, Sanna Kervinen, Antti Kaikkonen, Vesa 
Lundberg, Satu Heikkilä, Henri Koskela, Kari Kinnunen, Arto Nätkynmäki, Ari 
Nyman, Elisa Laitila, Kari Friman, Lea Ahonen, Monica Avellan, Raimo Stenvall, 
Sami Tamminen, Ulla Rosenqvist, Markus Meckelborg
tyhjän äänen antoi Janne Mellin.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 22 jaa-ääntä, 28 ei-ääntä ja 1 tyhjä ääni. 
Puheenjohtaja totesi valtuuston päättäneen hyväksyä tehdyn toimenpidealoitteen.

Päätös
Valtuusto päätti

hyväksyä Tuusulan kunnan Kasvun ja talouden hallintaohjelman linjauksineen ja 
toimenpiteineen vuosille 2021 - 2030
hyväksyä  seuraavan toimenpidealoitteen:
 

Talousjohtajan "Säästötoimenpiteet 2021 kululajeittani" säästölistan viidestä 
suurimmasta kuluerästä säästetään lisää yhteensä 1,9 miljoonaa:

henkilöstökustannukset: n.74,2 milj € (säästö nyt n.0,95%)
Asiantuntijapalvelut: n.4,2 milj € (säästö nyt n.4,3%)
Muut palvelut: n,26,5 milj € (säästö nyt n.3,9%)
Aineet, tarvikkeet tavarat: n.10,5 milj € (säästö nyt n.1,7%)
Muut kulut: n.9,3 milj € (säästö nyt n.5,5%)
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Ja seuraavasta neljästä kuluerästä, jotka korona-aikaan ovat huomattavasti 
vähenneet muutenkin verrattuna vuoteen 2019, säästetään lisää yhteensä 100 
000€:

Koulutuspalvelut: n.387 t € (säästö nyt 14%)
Matkustuspalvelut: n.452 t € (säästö nyt 33%)
Kuljetuspalvelut: n.2,7 milj € (säästö nyt 1,9%)
Kokouskustannukset: n.319 t € (säästö nyt 19%)

Edellytyksenä säästöjen toteuttamiselle on, että lakisääteisistä palveluista ei 
leikata. (Esim. henkilöstön pakolliset koulutuskustannukset, oppilaiden 
pakolliset koulukuljetukset ja koulutarvikkeet jne)

Säästöjä voidaan hakea toimintoja tehostamalla, ulkoisia ostopalveluja 
vähentämällä ja virtaviivaistamalla (linjakas, strateginen hankintaprosessi, jolla 
valitaan oikeaan aikaan yksi, paras palveluntarjoaja, ei useita samanaikaisia 
toimeksiantoja), pidättäytymällä uusien ei-lakisääteisten virkatehtävien 
avaamisesta ja määräaikaisten ei-lakisääteisten tehtävien vakinaistamisesta, 
vähentämällä ei-välttämätöntä matkustamista ja kannustamalla käyttämään 
julkisia liikennevälineitä työmatkoilla kuten valtion virkamiehillä 
(matkakorvaukset julkisten liikennevälineiden mukaan - ei kannustaen 
kilometrikorvauksilla oman auton käyttöön), kokoustamalla enimmäkseen 
etänä, ja muilla tarkoituksenmukaisilla säästötavoilla.

Kannustimena voidaan tarjota toimialuettain eniten uusilla toimintatavoilla 
kunnan varoja säästäneelle viranhaltijalle kertaluontoinen palkkio (yksi palkittu 
viranhaltija/toimialue).

Tiedoksi
taloushallinto, toimialueet
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Kunnanhallitus, § 282,17.08.2020
Konsernijaosto, § 32,31.08.2020
Konsernijaosto, § 47,26.10.2020
Kunnanhallitus, § 426,02.11.2020
Kunnanhallitus, § 446,16.11.2020
Kunnanhallitus, § 487,30.11.2020
Valtuusto, § 132, 07.12.2020

§ 132
Talousarvio 2021, Tuusulan kunta

TUUDno-2020-1192

Kunnanhallitus, 17.08.2020, § 282

Valmistelijat / lisätiedot:
Markku Vehmas
markku.vehmas@tuusula.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Talousarviokehys 2021, khall 17.8.2020
2 Talousarvion laadintaohje 2021, khall 17.8.2020
3 Säästötoimenpiteet 2020-2026, khall 17.8.2020

Toimintaympäristön kehitys

Suomen talousnäkymät heikentyivät vuoden 2020 aikana erittäin nopeasti, kun 
koronapandemia johti niin kansainvälisen talouden kuin kotimaan taantumaan, 
tuotannon häiriöihin ja kysynnän rajuun vähentymiseen. Koronavirustilanne, tehdyt 
rajoitustoimet ja taloustilanteen heikkeneminen käänsivät julkisen talouden alijäämän, 
velan ja rahoitus- sekä takausvastuut nopeaan kasvuun. 

Myös kuntasektorin talous kiristyy koronakriisin vuoksi vuosina 2020 ja 2021. Kriisi iskee 
erityisesti kuntien verotuloihin, mutta samalla se kasvattaa kuntasektorin menoja ja 
lisää kuntien tulevia rahoitusvastuita. Korona heikentää kuntataloutta yli miljardilla 
eurolla vuonna 2020 valtion tukitoimenpiteistä huolimatta. Kuntatalouden näkymä 
lähivuosille on historiallisen synkkä. Kuntaliiton ennusteen mukaan kuntien lainakanta 
kasvaa kehyskaudella 2021 - 2025 lähes 20 miljardia euroa. Kuntasektorin tulojen ja 
menojen epätasapainoa painaa koronan lisäksi muun muassa väestön ikääntyminen ja 
korjausvelka. 

Kriisin vaikutukset vaihtelevat kunnittain merkittävästi riippuen mm. kunnan tulo- ja 
menorakenteesta sekä väestö- ja elinkeinorakenteesta. Hallitus päätti kesäkuussa 
kattavasta toimenpidekokonaisuudesta, jolla helpotetaan koronapandemiasta ja siihen 
liittyvistä rajoitustoimista johtuvia kuntien talouden haasteita. Kokonaisuus muodostuu 
useista toisiaan täydentävistä toimenpiteistä, joilla pyritään turvaamaan 
peruspalvelujen järjestämisen edellytykset kaikissa kunnissa. Toimenpiteet ovat 
määräaikaisia ja kohdistuvat ensi vaiheessa vuoteen 2020. Vaikutusarvioiden 
tarkentuessa kunnille suunnattua toimenpidekokonaisuutta saatetaan täydentää 
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lisätalousarvioissa ja syksyn budjettiriihessä.

Julkista taloutta on jo usean vuoden ajan heikentänyt väestön ikääntyminen. Väestön 
ikääntyessä ja työikäisen väestön supistuessa eläkemenot kasvavat ja julkisten 
palveluiden tarve kasvaa. Koronapandemian seurauksena Suomen julkisen talouden 
tilanne heikkeni rajusti ja julkisen talouden velka on nousemassa nopeasti aiempaa 
selvästi korkeammalle tasolle suhteessa BKT:hen. Julkisen talouden velkasuhteen 
arvioidaan nousevan lähes 80 prosenttiin muutamassa vuodessa, mikä lisää julkisen 
talouden riskejä aiempaan noin 60 prosentin velkasuhteeseen verrattuna. VM:n 
heinäkuussa 2020 tekemän arvion mukaan julkista taloutta tulisi vahvistaa noin 5 mrd. 
eurolla, jotta julkisen talouden velkasuhde saataisiin vakautettua 2020-luvun aikana.

Tuusulan kunnan talous 2020

Koronaviruksella ja siihen liittyvillä toimenpiteillä on merkittävät negatiiviset vaikutukset 
Tuusulan kunnan talouteen. Kunnan menot ja tulot olivat epätasapainossa jo ennen 
koronakriisiä, sillä vuoden 2019 tilinpäätös oli -19,9 milj. euroa alijäämäinen (ilman 
kertaluonteisia arvonalennuksia ja alaskirjauksia alijäämä oli - 10,1 milj. euroa). Kunnan 
taseessa oli vuoden 2019 lopussa kertyneitä ylijäämiä 40,8 milj. euroa ja 
kuntakonsernin taseessa 57,1 milj. euroa. Kunnan ylijäämäkertymä on pienehkö 
suhteessa kunnan talouden kokoon ja toimintaympäristön haasteisiin.

Koronakriisin aiheuttamat negatiiviset vaikutukset kunnan kuluvan vuoden talouteen 
ovat tämän hetkisen arvion mukaan suuruusluokaltaan 13 milj. euroa. Merkittävin 
vaikutus koronakriisillä on kunnan kunnallisvero- ja yhteisöverotuottoihin, joiden 
ennustetaan heikkenevän noin 10 milj. euroa hyväksyttyyn talousarvioon verrattuna 
vuodelle 2020, tilapäisesti korotettu yhteisöveron jako-osuus huomioon ottaen 
(Kuntaliiton ennuste 25.6.2020). Osaltaan kunnan 2020 taloutta tasapainottaa 4,2 milj. 
euron veronmaksulykkäysten aiheuttamien verotulomenetysten tilapäinen korvaus 
(maksetaan takaisin 2021). Lisäksi korona vähentää kunnan maksu- ja myyntituottoja ja 
kasvattaa toimintamenoja.

Tulopuolen 2020 riskit liittyvät keskeisesti tontinmyyntitulojen toteutumiseen. Lisäksi 
mm. päivähoitomaksutuotot ja asuntomessujen tulot jäävät budjetoidusta. 
Toimintamenojen osalta merkittävimmät ylitysriskit ovat HSL:ssa ja Keusotessa. 
Tuusulan kunnan maksuosuuden HSL:lle ennakoidaan ylittävän talousarvion 1,6 milj. 
euroa. Keusoten määrärahaa korotettiin OVK1/2020 yhteydessä 3,9 milj. euroa (2019 
tilinpäätöksen ylitys 2,9 milj. euroa ja 1,0 milj. euron kasvuvara). Keusote ei ole 
alkuvuonna esittänyt jäsenkunnille uusia määrärahatarpeita ja HUS:n 
palvelusuunnitelman mukainen käyttö on ollut huomattavasti vuotta 2019 
alhaisemmalla tasolla kiireettömän hoidon vähennyttyä koronaepidemian vuoksi.

Toukokuun lopun tilinpäätösennusteen mukaan kuluvan vuoden alijäämä on - 10,5 milj. 
euroa ja kunta velkaantuu lähes 36 milj. euroa. 

Talousarviokehys 2021

Talousarvion laatimisohjeessa annetaan talousarvioehdotuksen laatimista, sisältöä ja 
rakennetta koskevat ohjeet sekä määrärahakehys valmistelun ohjeeksi. Vuoden 2021 
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talousarviokehyksen perustana on Tuusulan kuntastrategia. Tulo- ja menoarviot 
pohjautuvat 2019 tilinpäätökseen, osavuosikatsaukseen 1/2021, Kuntaliiton vero- ja 
valtionosuusennusteisiin, kunnan toimialueiden ennakoimiin tulo- ja menolisäyksiin 
sekä tuottavuus- ja säästötoimiin. 

Talousarviokehys laaditaan toimialueiden kokonaistuloille, kokonaismenoille ja 
investoinneille. Toimialueet puolestaan jakavat saamansa kehyksen palvelualueille ja 
tarvittaessa edelleen palveluyksiköille ja kustannuspaikoille. Menettelyn tarkoituksena 
on varmistaa, että toimialueiden talousarvioehdotukset pysyvät annetun kehyksen 
sisällä.
 
Talousarviokehys on laadittu talousarviovuodeksi 2021. Sosiaali- ja terveystoimi on 
edelleen mukana kehyslaskelmissa Keusoten palveluostoina, osana Kunnanviraston 
johtoa. Keusoten toimintamenoihin ja maksuosuuksiin 2021 kohdistuu vielä 
merkittävää epävarmuutta. Keusoten luvut täsmentyvät taloussuunnittelun edetessä 
sekä osakaskuntien kanssa käytävien tarkentavien keskustelujen myötä.

Koronapandemia heikentää edelleen merkittävästi Tuusulan taloutta vuonna 2021. 
Kunnan taloutta rasittavat merkittävästi keskeisesti veronmaksulykkäysten 
kompensaation takaisinmaksu (4,4 milj. euroa) sekä HSL:n kuntaosuuden lisäys (2,0 
milj. euroa). Kaiken kaikkiaan koronan vuoksi vuoden 2021 talousnäkymiin liittyy 
poikkeuksellisen suurta epävarmuutta mm. työttömyyden kehitykseen, 
verotulokertymään ja sote-menoihin liittyen. Tämän vuoksi 2021 talousarvioesitykseen 
varaudutaan tekemään vielä olennaisiakin muutoksia vaikeasti ennakoitavien 
koronavaikutusten vuoksi.
 
Toimintatulot ja -menot

Käyttöomaisuuden myyntivoittojen arvioidaan kehyslaskelmassa asettuvan noin 10,3 
milj. euroon, kasvua 2020 talousarviosta 3,2 milj. euroa. Maankäyttösopimuskorvausten 
arvioidaan kasvavan 3,0 milj. euroon (kasvua 1,5 milj. euroa). Erityisesti 
käyttöomaisuuden myyntivoittojen määrään liittyy epävarmuutta ja arviota 
tarkennetaan talousarvioprosessin aikana. Muiden ulkoisten toimintatulojen 
ennakoidaan vähenevän 0,5 milj. euroa, lähinnä koronavaikutusten sekä 
asuntomessutuottojen supistumisen vuoksi.

Toimintakatteen kasvuksi esitetään 0,6 % (1,2 milj. euroa). Ulkoisten toimintamenojen 
lisäykseksi (kunta ilman vesihuoltoliikelaitosta) esitetään talousarviokehyksessä 1,8 % 
(5,6 milj. euroa) talousarvioon 2019 nähden. Ulkoisten toimintamenojen kasvu koostuu 
pääosin seuraavista menolisäyksistä: Keusote 2,6 milj. euroa, HSL:n kuntaosuus, 2,0 
milj. euroa, ja Apotti 0,8 milj. euroa sekä palkat ja sivukulut 0,9 milj. euroa.

Kunta-alan palkoista on sovittu sopimuskaudeksi 1.4.2020 -28.2.2022. Vuonna 2021 
työvoimakustannukset nousevat noin 1,5 % (1,0 % yleiskorotus ja paikallinen 
järjestelyvaraerä 0,8 % 1.4.2020 alkaen sekä virka- ja työehtosopimuksiin perustuviin 
muihin korotuksiin 0,2 %). Sivukuluprosentin arvioidaan pysyvän 2020 tasossa. 
Palkkakustannusten ja sivukulujen nousu on huomioitu kehykseen. Sivukuluja alentaa 
varhe-maksujen poistuminen.
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Hallitusohjelman mukaisia toimenpiteitä ja niiden vaikutuksia kunnan 
toimintamenoihin ei ole tässä vaiheessa kyetty arvioimaan kattavasti. Hallitusohjelman 
mukaisesti valtio kompensoi lisätehtävistä aiheutuvat kustannukset kunnille

Toimialueille kohdistuva talouskehyslaskelmien mukaiset toimintameno- ja 
tulotavoitteet sekä toimintakatetavoitteet vuodelle 2021 on esitetty liitteenä olevassa 
talousarviokehys 2021 laskelmassa.
    
Kuntatasoiseen talousarviokehykseen sisältyy 3,0 milj. euron säästöohjelman mukainen 
lisätuotto- ja säästötavoite. Tätä talousarviokehyksen sisältämää 3,0 milj. euron 
lisätuotto- ja säästötavoitetta ei ole vielä kohdistettu toimialueille, vaan se 
kohdennetaan toimialueille kansliapäällikön määrittelemällä tavalla elokuussa.

Koska talousarvio 2021 uhkaa muodostua selkeästi alijäämäiseksi, toimialueiden tulee 
käsittää raamin mukaiset määrärahat enimmäismäärärahana. 

Vesihuoltoliikelaitoksen tulee omassa talousarviovalmistelussaan noudattaa kunnan 
tiukan talouden periaatetta. Vesihuollon toimintamenoja kasvattaa isojen 
aluekehityshankkeiden suunnittelu ja toteutus sekä vesihuoltoverkoston saneeraukset. 
Kunnan talouden suunnittelun lähtökohtana on, että vesihuoltoliikelaitoksen 
toimintakatteen kasvu on vuonna 2021 enintään 1,2 %.

Kehyslaskelman lähtökohtana on ansiotuloveroprosentin korotus 0,25 %-yksikköä 19,75 
%:iin sekä yleisen kiinteistöveroprosentin korotus 0,42 %-yksiköllä 1,35 %:iin ja 
vakituisen asuinrakennuksen kiinteistöveron korotus 0,14 %-yksiköllä 0,55 %:iin. 
Tuusulan verotulojen arvioidaan kasvavan vuonna 2021 12,9 milj. euroa, josta 
veroprosenttien korotuksen vaikutus on noin 6,2 milj. euroa. Valtionosuuksien 
ennakoidaan supistuvan peräti 5,7 milj. euroa, kun koronaviruksesta aiheutuneiden 
verotulojen viivästymiseen saatu valtion kompensaatio 4,4 milj. euroa vähennetään 
Tuusulan valtionosuudesta vuonna 2021. Talousarvion verotulot sekä valtionosuudet 
pohjautuvat Kuntaliiton kesäkuun ennusteisiin.

Seuraavassa taulukossa on esitetty kiinteistöveroprosenttien osalta lain sallima 
vaihteluväli ja kunnassa noudatettavat veroprosentit esitettyihin 
veroprosenttikorotuksiin pohjautuen. 
 

  Lain sallima vaihteluväli  Tuusulan nykyinen vero-%
Yleinen kiinteistövero    0,93-2,00  1,35
Vakituinen asuinrakennus 0,41-0,90 0,55
Muu asuinrakennus  0,93-1,80 0,93
Rakentamaton rakennuspaikka 3,93-6,00 3,93
Yleishyödyllinen yhteisö 0,00-1,55 0,65

Rahoitus ja investoinnit

Rahoituslaskelman lähtökohtana ovat ennätyksellisen suuret, noin 59 milj. euron 
investoinnit. Talonrakennushankkeisiin on varattu noin 37 milj. euroa, kuntatekniikan 
rakentamiseen noin 15 milj. euroa ja maan hankintaan 3 milj. euroa. Seuraavan 
kolmena taloussuunnitelmavuotena investointien taso pysyisi keskimääräin yli 50 milj. 
eurossa. Tulevien investointien mittakaavaan vaikuttaa olennaisesti suurten 
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koulurakennushankkeiden aikataulu ja toteutustapa, väestö- ja lapsiennusteet sekä 
uusien asuin- ja yritysalueiden rakentaminen. Kunnan tulevien vuosien 
investointitarpeita ja aikatauluja arvioidaan budjetointiprosessin aikana kriittisesti. 
Vajaakäytössä olevien kiinteistöjen ja rakennusten realisointitoimia edistetään 
valtuuston 12.6.2020 päättämän aikataulun mukaisesti, tulevien investointien 
mahdollistamiseksi. 

Tulorahoituksen riittämättömyydestä johtuen kunnan korollisten velkojen kasvu säilyy 
nopeana. Kehyslaskelmassa toiminnan ja investointien rahavirta vuonna 2021 on noin 
45 milj. euroa negatiivinen.
 
Yhteenveto

Kuntatasoisen talouskehyksen lähtökohtana on käyttötalouden pysyvä tasapaino, 
selkeästi ylijäämäinen talous taloussuunnitelmakaudella 2021 – 2025 sekä 
velkaantumisen hallittu kasvu. Tavoitteena on parantaa kunnan tulonmuodostusta 
vauhdittamalla uusien yritysalueiden kehittämistä, tonttikauppaa sekä muita kunnan 
elinvoimaa vahvistavia toimenpiteitä. Lähtökohtana on, että henkilöstömäärää 
arvioidaan kriittisesti, ottaen huomioon erityisesti palvelutarpeen ja asiakasmäärien 
muutokset eri toimialueilla. Palvelutarpeiden aiheuttamaan kustannuspaineen kasvuun 
pyritään edelleen vastaamaan kevyemmillä ja ennaltaehkäisyyn painottuvilla palveluilla. 
Keusoten kanssa tehtävällä edunvalvonnalla, omistajaohjauksella ja tiiviillä yhteistyöllä 
tähdätään sote-palveluiden menokehityksen tiukkaan hallintaan. 

Talousarviokehyksen mukaan Tuusulan kunnan (kunta + vesihuoltoliikelaitos) tulos 
asettuu vuonna 2021 noin 7,0 milj. euroa alijäämäiseksi . 

Kesän ja alkusyksyn 2020 aikana Tuusulan kunnassa päivitetään Kasvun ja talouden 
hallintaohjelmaa vuosille 2021 - 2020. Kasvun ja talouden hallintaohjelmaan 
sisällytetään talousarviokehyksen yhteydessä linjattavat säästötoimenpiteet. Kasvun ja 
talouden hallintaohjelma valmistellaan talousarvion valmistelun aikataulujen mukaisesti 
siten, että ohjelma tuodaan kunnan päätöselinten käsittelyyn samaan aikaan 
talousarvion 2021 kanssa.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

käynnistää vuoden 2021 talousarvion ja vuosien 2021 - 2025 taloussuunnitelman 
valmistelun liitteenä olevaan kehyslaskelman mukaisesti
kuntatasoiseen talousarviokehykseen sisältyvästä 3,0 milj. euron säästöohjelman 
mukaisesta lisätuotto- ja säästötavoitteesta. Lisätuotot- ja säästöt kohdennetaan 
toimialueille kansliapäällikön määrittelemällä tavalla elokuun aikana
hyväksyä vuoden 2021 talousarvion ja vuosien 2021 - 2025 taloussuunnitelman 
laadintaohjeet.

___

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Lilli Salmi teki seuraavan 
muutosesityksen: "Ehdotan, että vuoden 2021 talousarvio laaditaan lähtökohdalla, että 
ansiotulo- ja kiinteistöveroprosentit pidetään ennallaan. Ensisijaisesti keinoja talouden 
säästöihin tulee etsiä mm. menoja karsimalla ja tuloja kuten kiinteistönmyyntejä 
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jouduttamalla. Suomen kuntien talouden tulevaisuus ei ole valoisa, emmekä voi vielä 
tietää kuinka pitkäaikaisia ja syviä seurauksia Korona-kriisi jättää jälkeensä. Siksi on 
tärkeää pyrkiä tasapainottamaan ja sopeuttamaan kuntamme taloutta." Mika Mäki-
Kuhna kannatti muutosesitystä.

Keskustelun jatkuessa Satu Heikkilä teki seuraavan muutosesityksen: "Esitän, etä 
tarkastelemme investointisuunnitelman laajuutta ja jaksotusta." Pentti Mattila kannatti 
Satu Heikkilän muutosesitystä.

Koska oli tehty kaksi kannatettua muutosesitystä, puheenjohtaja totesi, että asia on 
ratkaistava äänestämällä. Ensimmäiseksi äänestysesitykseksi hyväksyttiin 
puheenjohtajan esitys, jonka mukaan ne, jotka kannattavat pohjaesitystä äänestävät 
JAA ja ne, jotka kannattavat Lilli Salmen muutosesitystä äänestävät EI. 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 JAA-ääntä (Heikkinen, Huuhtanen, Lappalainen, 
Mäensivu, Peltonen, Reinikainen, Salonen, Lindberg) ja 5 EI-ääntä (Heikkilä, Mattila, 
Mäki-Kuhna, Nordström, Salmi). Puheenjohtaja totesi pohjaesityksen tulleen 
kannatetuksi äänin 8 - 5.

Toiseksi äänestykseksi hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, jonka mukaan ne, jotka 
kannattavat pohjaesitystä äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Satu Heikkilän 
muutosesitystä äänestävät EI. 

Suoritetussa toisessa äänestyksessä annettiin 11 JAA-ääntä (Heikkinen, Huuhtanen, 
Lappalainen, Mäensivu, Mäki-Kuhna, Nordström, Peltonen, Reinikainen, Salmi, Salonen, 
Lindberg) ja 2 EI-ääntä (Heikkilä ja Mattila). Puheenjohtaja totesi pohjaesityksen tulleen 
kannatetuksi äänin 11 - 2.

Päätös
Kunnanhallitus päätti

käynnistää vuoden 2021 talousarvion ja vuosien 2021 - 2025 taloussuunnitelman 
valmistelun liitteenä olevaan kehyslaskelman mukaisesti
kuntatasoiseen talousarviokehykseen sisältyvästä 3,0 milj. euron säästöohjelman 
mukaisesta lisätuotto- ja säästötavoitteesta. Lisätuotot- ja säästöt kohdennetaan 
toimialueille kansliapäällikön määrittelemällä tavalla elokuun aikana
hyväksyä vuoden 2021 talousarvion ja vuosien 2021 - 2025 taloussuunnitelman 
laadintaohjeet.

 

Markku Vehmas oli asiantuntijana kokouksessa.

Konsernijaosto, 31.08.2020, § 32

Liitteet
1 TA2021 konsernijaosto 31.8.2020, konsj 31.8.2020

Konsernijaosto arvioi talousarvion valmistelun tilannetta sekä laadittuja talouden 
skenaarioita 2021 - 2030.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Vehmas, talousjohtaja
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Konsernijaosto päättää

merkitä asian tiedoksi
antaa tarvittavat ohjeet jatkovalmistelua varten.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Konsernijaosto, 26.10.2020, § 47

Talousjohtaja esittää katsauksen valmistelun tilanteeseen.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Vehmas, talousjohtaja

Konsernijaosto päättää

merkitä asian tiedoksi ja antaa tarvittavat linjaukset jatkovalmistelua varten.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Kunnanhallitus, 02.11.2020, § 426

Valmistelijat / lisätiedot:
Markku Vehmas
markku.vehmas@tuusula.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Vuoden 2021 tavoitteet ja toimenpiteet valtuustotaso, khall 2.11.2020
2 Talousarvio 2021, khall 2.11.2020

Taustaa

Talousarviossa ja -suunnitelmassa hyväksytään kunnan toiminnalliset ja taloudelliset 
tavoitteet. Talousarviovuosi on suunnitelmakauden ensimmäinen vuosi. Talousarvio ja 
-suunnitelma on laadittava siten, että edellytykset kunnan tehtävien hoitamiseen 
turvataan. Talousarvioon otetaan toiminnallisten tavoitteiden edellyttämät 
määrärahat ja tuloarviot sekä osoitetaan, että miten rahoitustarve katetaan.

Maaliskuussa 2018 hyväksytyn Tuusulan kuntastrategian mukaisia päämääriä ovat 
sujuva, hyvinvoiva ja vireä Tuusula. Yhtenä keskeisenä strategiakauden tavoitteena on 
parantaa kunnan tuottavuutta ja talouden tasapainoa.

Verotulot

Vuonna 2021 koko maan kunnallisverojen ennakoidaan kasvavan 1,7 %. Ennustettuun 
palkkasummaan ja kunnallisverokertymään sisältyy merkittävää epävarmuutta; 
toteumaan vaikuttaa ratkaisevasti koronaepidemian kesto sekä valtion mahdolliset 
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tukitoimet. Kunnallisveron jako-osuuden nousu 61,79 %:sta 62,27 %:iin tukee 
verotulojen kasvua kunnissa noin 150 miljoonalla eurolla. Veroperustemuutokset 
alentavat kunnallisveron tuottoa koko maan tasolla arviolta 179 miljoonalla eurolla. 

Tuusulan kunnan vuoden 2021 kunnallisveroon esitetään korotus 19,50 %:sta 19,75 %:
iin. Korotuksen arvioidaan tuottavan kunnalle noin 2,0 milj. euron verotulojen 
lisäyksen, jonka ansiosta Tuusulan kunnallisverokertymän ennustetaan kasvavan 0,9 
milj. euroa (0,5 %). Tuusulan kunnallisveron heikko kehitys perustuu pääosin koronan 
vuoksi tapahtuneeseen vuoden 2020 verotettavien tulojen laskuun, jonka 
ennakoidaan näkyvän vuonna 2021 normaalia suurempina ennakonpalautuksina 
veronmaksajille. Lisäksi Tuusulan jako-osuutta koko maan kunnallisverokertymästä on 
tarkistettu alaspäin viime vuosien hitaan väestönkasvun vuoksi. 
Kunnallisveroprosenttina on taloussuunnitelmakaudella käytetty 19,75 %.

Yhteisöveroissa ennustetaan Tuusulan osalta koronasta huolimatta kasvua 18,6 %. 
Kasvu selittyy kuntien yhteisöveron jako-osuuden 10 prosenttiyksikön määräaikaisella 
korotuksella vuosille 2020 - 2021 sekä varhaiskasvatusmaksujen alentamiseen 
liittyvällä yhteisöveron jako-osuuden 2,0 prosenttiyksikön korotuksella. Tuusulan 
kunnalle kertyvien yhteisöverotulojen kehitys on pitkälti sidoksissa kunnassa toimivien 
yritysten tuloskehitykseen sekä yritysten määrän kasvuun.

Kiinteistöveroprosenteille on laissa määritellyt vaihteluvälit. Kiinteistöverojen osalta 
Kuntaliitto ennustaa koko maassa 2,6 %:n kasvua. Tuusulan kunnan vuoden 2021 
kiinteistöveroprosentteihin esitetään korotukset yleiseen kiinteistöveroon 0,93 %:sta 
1,35 %:iin (verotulojen lisäys noin 2,9 milj. euroa), vakituisen asuinrakennuksen 
kiinteistöveroon 0,41 %:sta 0,55 %:iin (verotulojen lisäys noin 1,2 milj. euroa) sekä 
muun asuinrakennuksen kiinteistöveroon 0,93 %:sta 1,35 %:iin (verotulojen lisäys noin 
0,02 milj. euroa).

Toimintatulot ja myyntivoitot

Ulkoiset toimintatulot kasvavat 1,5 milj. eurolla 34,4 milj. euroon 2020 ennusteeseen 
verrattuna (OVK2/2020) verrattuna (lisäys 0,9 milj. euroa talousarvioon 
2020).  Toimintatulojen kasvu perustuu pääosin maankäyttösopimuskorvausten 
ennakoituun 1,5 milj. euron kasvuun. Kunnan tuloja kasvattivat vuonna 2020 
kertaluonteisesti asuntomessujen 0,7 milj. euron pääsylipputulot. Lähinnä 
tonttikaupasta tulevien käyttöomaisuuden myyntivoittojen ennakoidaan kasvavan 
vuoden 2020 ennusteesta 2,0 milj. eurolla 7,5 milj. euroon. Tonttien myyntivoittojen 
kehitystä laimentaa tonttien vuokrauksen yleistyminen.

Toimintatulot sisältävät myös sisäisten palveluiden myynnin ja kiinteistöjen 
vuokratuotot kunnan sisällä, kunnan ja vesihuoltoliikelaitoksen välillä sekä kunnan ja 
seudullisten yksiköiden välillä. Sisäisten toimintatulojen määräksi on budjetoitu 25,0 
milj. euroa, josta sisäisten kiinteistövuokrien osuus on 23,5 milj. euroa.

Menokehitys ja taloussuunnitelman tasapainotus

Vuonna 2021 ulkoiset toimintamenot kasvavat 3,2 milj. euroa (1,3 %) 2020 
ennusteeseen verrattuna. Menojen kasvu on merkittävintä sosiaali- ja 
terveyspalveluissa. Tuusulan Keusoten maksuosuuden kasvuksi 2021 on arvioitu 2,1 
milj. euroa, kasvun ennakoidaan tapahtuvan erikoissairaanhoidossa. Keusoten 
maksuosuus on budjetoitu toimintakatetasolla palveluiden ostoihin. Rakenteilla 
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olevasta sosiaali- ja terveydenhuollon Apotti-tietojärjestelmästä aiheutuu 2021 
Tuusulalle arviolta 3,0 milj. euron kustannukset (lisäys 1,8 milj. euroa).

Henkilöstökulujen kasvuksi ennakoidaan 0,9 milj. (1,2 %), kuluja kasvattavat 1,75 % 
palkkojen korotukset.  HSL:n kuntaosuuden arvioidaan kasvavan 0,4 milj. eurolla 
vuodesta 2020 koronan pienentäessä lipputuloja.

Kunta sopeuttaa toimintamenojaan vuonna 2021 erikseen nimetyillä 3 milj. euron 
säästö- ja tuottavuustoimenpiteillä. Vuodet 2021 - 2030 kattavalla kasvun ja talouden 
hallintaohjelman mukaisilla toimenpiteillä tavoitellaan pitkällä aikajänteellä vähintään 
10 milj. euron säästöjä ja tuottavuushyötyjä.

Vuoden 2021 talousarvion toimintatulojen ja -menojen erotuksena muodostuva 
toimintakate on 217,1 milj. euroa. Toimintakate pysyy samalla tasolla vuoden 2020 
ennusteeseen nähden. Toimintakatetta parantavat arvioitu käyttöomaisuuden 
myyntivoittojen kasvu 2,0 milj. euroa sekä 3,0 milj. euron säästö- ja tuottavuustoimet.

Tuusulan kunnan vuoden 2021 talousarvion tasapainoa heikentää merkittävästi 
koronan synkentämä talous- ja työllisyystilanne. Koronan mittavat talousvaikutukset, 
sote-menojen kasvu sekä kuntastrategian mukaiset panostukset ja vaikuttavat 
keskeisesti siihen, että kunnan vuodelle 2021 budjetoitu tulos painuu 7,2 milj. euroa 
alijäämäiseksi.

Vaikka koronaepidemia hellittänee vuoden 2021 kuluessa, jää koronasta pysyvä 
heikentävä vaikutus kunnan talouden tasapainoon. Tulevina vuosina menopainetta 
kasvattaa väestön vanhenemiseen sekä sosiaalisten ongelmien ehkäisyyn ja hoitoon 
liittyvä sote-menojen kasvu. Tuusulan tulee lähivuosina ottaa huomioon ennustettu 
väkiluvun ja väestörakenteen kehitys ja mitoittaa emokunnan toiminnot 
palvelukysynnän mukaisesti.  Ikääntyvä väestö tulee väistämättä vaatimaan rajallisten 
resurssien kohdentamista sote-palveluihin. Keusotella on mahdollisuus entistä 
vahvempana toimijana vastata haasteeseen ja pitää toimintamenojen kasvu 
hallittavalla tasolla. Toimintamenojen kasvun hidastaminen edellyttää kunnan 
toimintojen tuottavuuden jatkuvaa parantamista; palvelurakenteita ja -verkkoa 
kevennetään ja kunnan palveluja järjestetään uusin tavoin, esimerkiksi digitaalisia 
ratkaisuja hyödyntäen.

Tontinmyynneillä ja veropohjan laajentamisella on olennainen merkitys Tuusulan 
kunnan tulonmuodostuksessa. Suunnitellut veronkorotukset sekä keskeisen 
kaavoituksen ja maankäytön hankkeiden edistäminen varmistavat kunnan tulopohjan 
vahvistamista pitkäjänteisesti. Tekemisen keskiössä ovat taloutta tukeva aktiivinen 
elinkeinopolitiikka ja kaavoitus, kuntakeskusten kehittäminen sekä kysyntään 
vastaavan asunto- ja yritystonttitarjonnan varmistaminen, erityisesti Etelä-Tuusulan 
alueella.

Investoinnit ja rahoitus

Kunnan ja vesihuollon investoinnit ovat kasvavat merkittävästi vuonna 2021 ja 
kokonaismäärän ennakoidaan nousevan 52,6 milj. euroon. Infrahankkeisiin (tiet, 
liikenneväylät, puistot yms.) investoidaan noin 12,0 milj. euroa sekä vesi- ja 
viemäriverkostoon noin 3,8 milj. euroa. Suurimmat infrainvestoinnit kohdistuvat 
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Rykmentinpuiston ja Lahelanpelto II:n asuinalueiden tiestön, puistojen ja muun 
kunnallistekniikan rakentamiseen sekä Kellokosken katuverkoston parantamiseen. 
Rykmentinpuiston työpaikka-alueen I vaiheen rakennustyöt käynnistyvät.

Rakennusinvestointien määrän arvioidaan nousevan 25,4 milj. euroon. Suurimmat 
yksittäiset 2021 käynnistyvät rakennushankkeet ovat Martta Wendelinin päiväkoti, 
Monion lukio- ja kulttuurin monitoimirakennus sekä Kirkonkylän koulu- ja 
päiväkotikampus. Kunnassa on suunnitteilla useita mittavia koulujen perusparannus- 
ja uudisrakentamishankkeita vuosille 2021 -2025, joiden toteutuessa vuotuisten 
investointien määrä asettuisi yhteensä 50 -80 milj. euroon /vuosi. Investointien 
toteuttamiseen luo aikataulupainetta nykyisiin koulukiinteistöihin liittyvät 
sisäilmaongelmat.

Kunnan tulorahoitus ei riitä kasvavien investointien rahoittamiseen. Vuoden 2021 
investoinneista pystytään kattamaan tulorahoituksella ainoastaan noin 
neljännes.  Kunnan korollisten velkojen ennakoidaan kohoavan vuoden 2020 loppuun 
mennessä 188 milj. euroon. Velan määrä olisi 4 870 euroa /asukas.

Tavoitteena on pitää kunnan velkaantuminen hallittuna. Lähivuosien raskaan 
investointiohjelman läpivienti edellyttää kunnan tulopohjan vahvistamisesta. Etusijalle 
asetetaan kiireellisten koulu- ja päiväkoti-investointien ohella investoinnit, joilla on 
potentiaalia lisätä kunnan elinvoimaa ja tuloja, pienentää kustannuksia sekä parantaa 
toiminnan tuottavuutta.  Kunnan elinvoiman ja rahoituspohjan näkökulmasta on Etelä-
Tuusulan yritysalueiden kaavoituksen ja myynnin ripeä edistäminen äärimmäisen 
tärkeää. Samalla tulee varmistaa palveluverkon tiivistämisten mahdollistamien 
säästöjen toteuttaminen sekä henkilöstön mitoittaminen oppilas- ja lapsimäärien 
mukaiselle tasolle.

Kunnan tulisi päästä taloussuunnitelmakaudella investoinneissa vähintään 50 %:n 
tulorahoitukseen; tämä edellyttää kunnalta tulevina vuosina vähintään 20 - 30 milj. 
euron vuosikatetta sekä reilusti ylijäämäisen tuloksen saavuttamista.  Tavoitteena 
tulee olla, että kunnan lainamäärä saadaan pidettyä alle 320 milj. euron tasossa 
vuosina 2025 - 2026, ja tämän jälkeen velkamäärä käännetään laskevalle uralle.

Lisätiedot: Markku Vehmas, puh. 040 314 3060

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO

päättää hyväksyä ehdotuksen vuoden 2021 talousarvioksi sekä vuosien 2021 – 
2025 taloussuunnitelmaksi.

Päätös
Kunnanhallitus päätti

jättää asian pöydälle ja jatkaa asian käsittelyä 16.11.2020 pidettävässä 
kokouksessa.
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1.  

1.  
2.  

2.  

3.  
1.  

2.  

3.  

Markku Vehmas, Virpi Lehmusvaara ja Heikki Lonka selostivat asiaa.

Kunnanhallitus, 16.11.2020, § 446

Valmistelijat / lisätiedot:
Markku Vehmas
markku.vehmas@tuusula.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Talousarvio 2021, khall 16.11.2020
2 Muutokset pormestarin talousarvioesitykseen TA 2021, khall 16.11.2020

Pormestari esittää tehtävän muutoksia vuoden 2021 talousarvioon sekä vuosien 2021 
– 2025 taloussuunnitelmaan verotuloja, Apotti tietojärjestelmää sekä 
henkilöstömenoja koskien.

Tuusulan valtuusto päätti kokouksessaan 9.11.2020 vuonna 2021 noudatettavat 
veroprosentit. Valtuusto päätti muuttaa kunnanhallituksen 19.10.2020 tekemää 
esitystä seuraavasti

Yleinen kiinteistövero 1,35%:n sijasta 1,15 %
Vakituisen asuinrakennuksen kiinteistövero 0,55 %:n sijasta 0,48 %

tehtyyn päätökseen perustuen talousarvion 2021 verotuloja esitetään 
alennettavan 1 973 700 eurolla 193 771 920 euroon
Keusoten yhtymävaltuusto päätti 29.10.2020 Tuusulan kunnan Oy Apotti Ab 
osakkeiden siirtämisestä
kuntayhtymälle. Tuusulan kunnanhallitus teki omalta osalta saman sisältöisen 
päätöksen 2.10.2020.
tehtyihin päätöksiin perustuen talousarvion 2021 toimintamenoja esitetään 
pienennettävän koskien Apotti tietojärjestelmän käyttöönottoa 2 569 000 euroa
Henkilöstösuunnitelmaan esitetään tehtävän seuraavat täsmennykset

Sivistyksen toimialueen esityksestä poistetaan toistaiseksi voimassa olevan 
varhaiskasvatuksen opettajan määrärahan lisäys sekä kasvatusohjaajan 
vakinaistamisesitys
Kasvun ja ympäristön toimialueelle esitetään lisättäväksi vakinainen 
hankekehittäjä sekä määräaikainen kunnossapitorakennuttaja
Kasvun ja ympäristön toimialueen yhteisöpuutarhurin muutos 
ympärivuotiseksi poistetaan

henkilöstömuutokset vähentävät sivistyksen toimialueen toimintamenoja 75 000 
euroa sekä lisäävät kasvun ja ympäristön toimialueen toimintamenoja 102 200 
euroa. Henkilöstömenojen muutokset yhteensä netto 27 200 euroa.

Talousarvion 2021 ja taloussuunnitelman 2021 - 2025 taulukot ja tekstiosiot on 
päivitetty muutosesitysten mukaisiksi. Muutokset on esitetty erillisessä liitteessä.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että
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VALTUUSTO

päättää hyväksyä muutetun ehdotuksen vuoden 2021 talousarvioksi sekä 
vuosien 2021 – 2025 taloussuunnitelmaksi.

---

Kunnanhallitus kävi läpi pormestarin talousarvioehdotuksen ja teki seuraavat 
päätökset:

Valtuustokauden tavoitteet (1-32) sekä tavoitteet ja toimenpiteet vuodelle 2021-
valtuustotaso

Kohtaan 03.i.a Kehitämme luottamushenkilöiden sähköisen työskentelyn menetelmiä 

Tuija Reinikaisen esityksestä tarkennettiin Pelikirja-käsitettä seuraavasti: 
Digitaaliset työvälineet -pelikirja.

Kohtaan 04.b Pyrimme säilyttämään joukkoliikenteen tason ja varmistamaan, että 
HSLn linjastosuunnitelma palvelee Tuusulan alueella liikkumista ja tuusulalaisten 
kulkemista

Jussi Salosen esityksestä lisättiin "Arvioimme korona-ajan aiheuttamia muutoksia 
kuntalaisten liikkumisessa."

Kohtaan 17.a Valmistelemme palvelukeskushankkeen toteutumista....

lisättiin Pekka Heikkisen esityksestä Valmistelemme "Hyrylän" 
palvelukeskushankkeen...

Kohtaan 32.c.a Laajennamme tuotteistusta vaiheittain valittuihin yksiköihin

muutettiin Pekka Heikkisen esityksestä "Aloitamme" tuotteistusta....
Yhteiset palvelut

Kohtaan Kehittämien ja tietohallinto, Palvelusuunnitelman painopisteet ja keskeiset 
muutokset toiminnassa

lisättiin Jussi Salosen ehdotuksesta viimeisen kappaleen loppuun "sekä ketterät 
kokeilut."

Sivistys

Kohtaan Varhaiskasvatuksen ja oppimisen palvelualueiden strategiset vuositavoitteet 
2021

lisätään Tuija Reinikaisen esityksestä liite Agenda 2030 tavoitteet
Kohtaan Palveluverkon kehittäminen sivistyksen toimialueella 2021 kappaleen, joka 
alkaa Tuusulan kuntakeskusten sydämeen nousee....

lisättiin Jussi Salosen esityksestä toisen lauseen jälkeen "sekä 
näiden läheisyyteen mahdollisesti kevyemmän palvelutason asumispalveluja."

Kohdassa Keskeiset muutokset toiminnassa ja taloudessa 2021 ja 
taloussuunnitelmakaudella 2021 - 2025

1) Palveluverkon muutokset...

Tuija Reinikainen teki muutosesityksen, että Linjamäen, Nahkelan ja 
Klemetskogin koulut jatkavat entisissä tiloissaan itsenäisinä kouluina. Pentti 
Mattila kannatti Reinikaisen esitystä. Pormestari muutti omaa esitystään siten, 
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että Linjamäen koulu yhdistetään Kellokosken kouluun, mutta Nahkelan koulu 
jatkaa entisissä tiloissaan. Koska oli tehty kannatettu muutosesitys, 
puheenjohtaja ehdotti, että asia on ratkaistava äänestämällä. 
Äänestysesitykseksi hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, että ne, jotka 
kannattavat pormestarin muutettua esitystä äänestävät JAA ja ne, jotka 
kannattavat Tuija Reinikaisen muutosesitystä äänestävät EI. Suoritetussa 
äänestyksessä annettiin 8 JAA-ääntä (Huuhtanen, Lappalainen, Mäensivu, Mäki-
Kuhna, Peltonen, Salmi, Vainionpää, Lindberg) , 4 EI-ääntä (Heikkilä, Heikkinen, 
Mattila, Reinikainen) ja yksi tyhjä ääni (Salonen). Pormestarin muutettu esitys tuli 
kunnanhallituksen päätökseksi. Määrärahan lisäys 106 120 euroa.

2) Ryhmä- ja luokkakokojen nostaminen

kohta poistettiin yksimielisesti. Määrärahan lisäys 70 000 euroa.
3) ja 4)

Tuija Reinikainen esitti, että kohdat 3) ja 4) poistetaan listalta. Jussi Salonen esitti, 
että kohdista 3) ja 4) päätetään vasta kasvatus- ja sivistyslautakunnan käsiteltyä 
asian kokouksessaan. Satu Heikkilä kannatti Salosen esitystä. Puheenjohtaja 
esitti, että äänestetään kohtien 3) ja 4) jättämisestä pois listalta. Kunnanhallitus 
hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, jonka mukaan ne, jotka 
kannattavat kohtien 3) ja 4) jättämistä listalle äänestävät JAA ja ne, jotka 
kannattavat niiden poistamista listalta äänestävät EI. Suoritetussa äänestyksessä 
annettiin  4 JAA-ääntä (Huuhtanen, Mäki-Kuhna, Salmi  ja Vainionpää) ja 9 EI-
ääntä (Heikkilä, Heikkinen, Lappalainen, Mattila, Mäensivu, Peltonen, 
Reinikainen, Salonen, Lindberg). Kohdat 3) ja 4) päätettiin poistaa listalta. 
Määrärahan lisäys yhteensä 100 000 euroa.

Kasvu ja ympäristö

Elinvoima, asuminen ja kehittäminen -palvelualueen tavoitteiden viimeinen kohta: 
Kehitämme aleen markkinointia...

Tuija Reinikaisen esityksestä muutettiin seuraavasti: "Kehitämme yhteistyötä 
Hyrylän alueella toimivan keskustayhdistyksen kanssa."

Rykmentinpuisto

Taseyksikön tavoitteet viimeinen kohta: Taideohjelman mukaisesti...

Pentti Mattila esitti kohdan poistamista. Pasi Huuhtanen kannatti Mattilan 
esitystä. Koska oli tehty kannatettu muutosesitys puheenjohtaja esitti, että asia 
on ratkaistava äänestämällä. Äänestysesitykseksi hyväksyttiin puheenjohtajan 
esitys että ne, jotka kannattavat pohjaesitystä äänestävät JAA ja ne, jotka 
kannattavat Mattilan muutosesitystä äänestävät EI. Suoritetussa äänestyksessä 
annettiin 11 JAA-ääntä (Heikkilä, Heikkinen, Lappalainen, Mäensivu, Mäki-Kuhna, 
Peltonen, Reinikainen, Salmi, Salonen, Vainionpää, Lindberg) ja 2 EI-ääntä 
(Huuhtanen, Mattila). Pohjaesitys jäi voimaan.

Kuntasuunnittelu

Palvelualueen tavoitteet -kohta

Jussi Salosen esittämänä lisättiin kohta "Selvitämme 
liikenneturvallisuushankkeissa kunnallisen kameravalvonnan aloittamista 
vaarallisilla tieosuuksilla."
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Henkilöstö

Henkilöstösuunnitelma 2021

Pasi Huuhtanen esitti, että uusista toistaiseksi voimassaolevista viroista ja 
työsuhteista maahanmuutto- ja työllisyyspalveluista poistetaan työllisyysohjaaja 
ja uusista määräaikaisista virka- ja työsuhteista maahanmuutto- ja 
työllisyyspalveluista poistetaan pakolaisohjaaja. Esitys raukesi 
kannattamattomana.
Jussi Salosen esittämänä lisättiin yksimielisesti sivistyksen alueelle neljä 
kasvatusohjaajan tehtävää.

Investoinnit

Puistot ja leikkipaikat

Jani Peltonen esitti, että Puustellinmetsän puisto jätetään listalta pois. Pasi 
Huuhtanen ja Pekka Heikkinen kannattivat esitystä. Koska oli tehty kannatettu 
muutosesitys, puheenjohtaja esitti, että asia on ratkaistava äänestämällä. 
Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, että ne, jotka 
kannattavat Puustellinmetsän puiston rakentamista äänestävät JAA ja ne, jotka 
kannattavat sen poistamista investointilistalta äänestävät EI. Suoritetussa 
äänestyksessä annettiin 2 JAA-ääntä (Mäki-Kuhna, Vainionpää) ja 11 EI-ääntä 
(Heikkilä, Heikkinen, Huuhtanen, Lappalainen, Mattila, Mäensivu, Peltonen, 
Reinikainen, Salmi, Salonen, Lindberg). Puustellinmetsän puisto (500 000 euroa) 
poistettiin investointilistalta.
Pentti Mattila esitti, että Lahelanpelto II (Kaffepaussi ja Murupuisto) poistetaan 
listalta. Esitys raukesi kannattamattomana.
Kirkonkylän koulukampuksen hankekorttia päivitettiin Rakennuksen 
käyttöönoton osalta siten, että käyttöönoton tavoite on 8/2023.
Riihikallion ja Rykmentinpuiston monitoimikampusten osalta Pekka Heikkinen 
teki seuraavan muutosesityksen: "Investoinnit s. 117 Riihikallion koulun 
hankesuunnitelma hyväksyttiin 6.4.2020 valtuustossa niin, että sinne tulisi tilat 
900 oppilaalle ja 25 esiopetuspaikkaa. Kustannusarvio oli tuolloin 32,4 milj. 
euroa. Taloussuunnitelmaehdotuksen mukaan hankkeen koko on nyt 
pienentynyt sadalla oppilaspaikalla. Kuitenkin hankekortissa esitetään, että 
kustannusarvio on edelleen sama 32,4 milj. euroa. Ehdotan, että hankkeen 
kustannusarviota pienennetään 28,9 milj. euroon. Ehdotan myös jäljempänä 
kerrottavin perustein, että Riihikallion koulun uudisrakentamista lykätään niin, 
että se aloitetaan vuonna 2025 ja tehdään valmiiksi niin, että se voidaan ottaa 
käyttöön syyslukukauden alussa 2027. Investoinnit s. 118 Ehdotan, että 
kouluverkon rakentamista jaksotetaan pidemmälle aikavälille ja sen vuoksi en 
pidä järkevänä, että Mikkolan koulun tyhjentäminen mainitaan 
Rykmentinpuiston koulukeskuksen rakentamisen yhteydessä. Ehdotan 
poistettavaksi hankekortista seuraavan tekstin: ”..sekä tiloiltaan vanhentuneen 
Mikkolan koulun perusopetuksen sekä vaativan erityisopetuksen tilat” Ehdotan 
myös, että Rykmentinpuiston koulukeskuksen rakentaminen aloitetaan vuonna 
2026 niin, että se voidaan ottaa käyttöön syyslukukauden alussa 2028. 
Pyydämme korjaamaan luvut hankekorttiin sekä sivun 120 taulukkoon."
Pentti Mattila kannatti Heikkisen muutosesitystä. Koska oli tehty kannatettu 
muutosesitys, puheenjohtaja esitti, että asia on ratkaistava äänestämällä. 
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Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen että ne, jotka 
kannattavat pohjaesitystä äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Heikkisen 
muutosesitystä äänestävät EI. Suoritetussa äänestyksessä annettiin 10 JAA-ääntä 
(Huuhtanen, Lappalainen, Mäensivu, Mäki-Kuhna, Peltonen, Reinikainen, Salmi, 
Salonen, Vainionpää, Lindberg) ja 3 EI-ääntä (Heikkilä, Heikkinen, Mattila). 
Pohjaesitys jäi voimaan.
Riihikallion monitoimikampus hankkeen kokonaiskustannukseksi korjattiin 30,6 
milj. euroa.
Kellokosken keskusta. Pasi Huuhtanen teki muutosesityksen, että hanketta 
siirretään vuodella eteenpäin. Pentti Mattila ja Mika Mäki-Kuhna kannattivat 
Huuhtasen muutosesitystä. Koska oli tehty kannatettu muutosesitys, 
puheenjohtaja esitti, että asia on ratkaistava äänestämällä. Kunnanhallitus 
hyväksyi äänestysesitykseksi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka 
kannattavat pohjaesitystä äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Huuhtasen 
muutosestitystä äänestävät EI. Suoritetussa äänestyksessä annettiin 9 JAA-ääntä 
(Heikkinen, Lappalainen, Mäensivu, Peltonen, Reinikainen, Salmi, Salonen, 
Vainionpää, Lindberg), 3 EI-ääntä (Huuhtanen, Mattila, Mäki-Kuhna) ja yksi tyhjä 
ääni (Heikkilä). Pohjaesitys jäi voimaan.
Investoinnit-taulukko kohta 3.4. 10 Rakennus ja Taidekasarmi: päätettiin 
yksimielisesti jäättää suunnittelurahat vuodelle 2021, mutta poistaa 2 milj.euron 
investointi 10 Rakennuksen kohdalta ja 1 milj.euron investointi Taidekasarmin 
kohdalta
Investoinnit-taulukko kohta 5.5. Pentti Mattila esitti koneinvestointien siirtämistä 
eteenpäin. Esitys raukesi kannattamattomana.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 30.11.2020, § 487

Valmistelijat / lisätiedot:
Markku Vehmas
markku.vehmas@tuusula.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Talousarvio 2021, khall 30.11.2020

Talousarvioesitykseen on päivitetty kunnanhallituksen 16.11.2020 päättämän 
talousarvioesityksen 2021 mukaiset määräraha ja tekstimuutokset.

Lisäksi kasvun ja ympäristön toimialueen luvut ja tekstit on muutettu vastaamaan 
toimialueen 1.1.2021 voimaan astuvan uuden organisaatiorakenteen mukaisiksi. 
Organisaatiomuutoksella ei ole vaikutusta toimialuetason toimintatuloihin ja -
menoihin tai määrärahoihin.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari



Tuusulan kunta Pöytäkirja 8/2020 88 ( )162
Valtuusto 07.12.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO

päättää hyväksyä muutetun ehdotuksen vuoden 2021 talousarvioksi sekä 
vuosien 2021 – 2025 taloussuunnitelmaksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 07.12.2020, § 132

Liitteet
1 Talousarvio 2021, valt 7.12.2020 päätöksen mukainen
2 Talousarvio 2021, valt 7.12.2020 kh:n ehdotus

Ehdotus

Valtuusto päättää

hyväksyä muutetun ehdotuksen vuoden 2021 talousarvioksi sekä vuosien 2021–
2025 taloussuunnitelmaksi.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Aarno Järvinen teki Pasi Huuhtasen, Liisa 
Palvaksen, Margita Winqvistin ja Pekka Heikkisen kannattamana seuraavan 
muutosesityksen: "Esitän, että talousarviossa kohdan 4. Jokelan kehittäminen (Vireä 
Tuusula) nykyinen teksti (s. 9) korvataan seuraavalla tekstillä: Jokelan sijainti pääradan 
varressa on erinomainen. Pasila-Riihimäki lisäraiteiden rakentamisen käynnistyminen 
Purolasta Jokelaan on hyödynnettävä panostamalla puutarhakaupunki-idean 
toteutukseen. Käsittelyssä oleva Jokelan keskustan yleissuunnitelma luo raamit 
kaavoituksen pikaiselle aloittamiselle keskustan keskeisillä alueilla. Näin 
monipuolistetaan ja lisätään tonttitarjontaa Peltokaaren alueen lisäksi erityisesti 
puutarhakaupungin säteen (n 1,5 km rautatieasemasta) sisällä. Kiireisimmät 
kaavoituskohteet ovat jo 1990-luvulla käynnistyneen alueen eli Opintien ja Nukarintien 
risteyksen ympäristö (silloinen Kartano I -alue) ja Keskustien eteläpuolen kortteleiden 
tehostaminen osayleiskaavan mukaisesti. Kiinteistönomistajien ja mahdollisten 
toteuttajien kanssa neuvotellaan jo kaavassa olevien keskusta-alueen 
kerrostalohankkeiden toteutuksesta."

Valtuusto hyväksyi muutosesityksen yksimielisesti.

Ilmari Sjöblomin esityksestä päätettiin yksimielisesti poistaa talousarvion sivulta 12 
viimeinen kappale "Investointiohjelman toteuttaminen edellyttää kunnan 
tulorahoituspohjan vahvistamista maltillisten veronkorotusten avulla."

Sanna Kervinen teki kohtaan Keski-Uudenmaan sotekuntayhtymä  Aro Nätkynmäen, 
Liisa Palvaksen, Lea  Ahosen, Ari Nymanin, Tuija Reinikaisen  ja Margita Winqvistin 
kannattamana seuraavan muutosesityksen: "Keusoten edunvalvonta vaatii erityistä 
huomiota jo pelkästään kunnan talouden, mutta erityisesti kuntalaisten palveluiden 
näkökulmasta. On tärkeää, että myös kunnan viranhaltijoilla ja luottamushenkilöillä 
on tarvittavat ja ajantasaiset tiedot Keusoten toiminnasta, palveluista ja valmistelussa 
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olevista muutoksista niissä. Tuusulan kunnassa luodaan kevään 2021 aikana kunnan 
sisäiseen toimintaan prosessi, jolla varmistetaan, että kunnanvaltuutetuilla ja 
valtuustoryhmillä on mahdollisuus ennen Keusoten valmistelun ja päätöksenteon 
ratkaisevia vaiheita sekä kuulla että evästää Keusoten avainpaikoilla olevia Tuusulan 
kunnan edustajia."

Valtuusto hyväksyi muutosesityksen yksimielisesti.

Kati Lepojärvi teki Arto Lindbergin, Margita Winqvistin, Aarno Järvisen, Liisa Palvaksen 
ja Jorma Sulanderin kannattamana seuraavan muutosesityksen: "Poistetaan sivulta 
162 kappale: ”Ikäihmisten ja vammaisten palvelualueella ikäihmisten nykymuotoisesta 
päivätoiminnasta luovutaan, mikä vaikuttaa maksuosuuteen n. 0,2 Me.” Huomioidaan 
palvelun lisäys 0,2 Me sivulla 61 talousarviokirjassa kohdassa Keski-Uudenmaan 
sotekuntayhtymä. Kirjataan saatteeksi, että: Tuusula haluaa säilyttää 
ennaltaehkäisevät ikäihmisten päivätoimintapalvelut entisellään. Tuusula haluaa 
samalla myös panostaa Keusoten edistämään hyte-yhteistoiminnan edistämiseen 
kuntayhtymän laajuisesti."

Valtuusto hyväksyi muutosesityksen yksimielisesti.

Mika Mäki-Kuhna esitti Ilmari Sjöblomin kannattamana, että kasvatusohjaajat 
poistetaan sivistyksen toimialueelta.

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu muutosesitys, asia ratkaistaan 
äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, että ne, jotka 
kannattavat pohjaehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Mäki-Kuhnan 
tekemää muutosesitystä äänestävät EI.

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-äänen antoivat Kim Kiuru, Jorma Sulander, Päivö Kuusisto, Sanna Tuhkunen, 
Aarno Järvinen, Petra Kela, Anna Yltävä, Margita Winqvist, Taina Ketvel, Seppo 
Noro, Liisa Palvas, Aila Koivunen, Markus Meckelborg, Annika Lappalainen, Ulla 
Palomäki, Anu Åberg, Jere Pulska, Matti Alanko, Elina Väänänen, Satu Heikkilä, 
Kati Lepojärvi, Antti Kaikkonen, Emmi Sirniö, Karita Mäensivu, Pekka Heikkinen, 
Johanna Sipiläinen, Elisa Laitila, Ari Nyman, Arto Lindberg, Eeva-Liisa Nieminen, 
Jani Peltonen, Jussi Salonen, Kari Friman, Lea Ahonen, Monica Avellan, Raimo 
Stenvyall
ei-äänen antoivat Pasi Huuhtanen, Mika Mäki-Kuhna, Ulla Rosenqvist, Ilmari 
Sjöblom, Lilli Salmi, Jouko Riola, Vesa Lundberg, Henri Koskela, Janne Mellin, 
Laura Åvall, Sanna Kervinen, Tommi Partanen, Kari Kinnunen, Arto Nätkynmäki, 
Sami Tamminen.

 

Suoritetussa äänestyksessä annnettiin 36 jaa-ääntä ja 15 ei-ääntä. Puheenjohtaja 
totesi pohjaehdotuksen tulleen valtuuston päätökseksi.

Ilmari Sjöblom esitti, että sivulla 101, kasvun ja ympäristön toimialue, viimeisen 
kappaleen lause "Neuvotteluiden pitkittyessä myös lunastusta käytetään yhtenä 
keinona maanhankinnassa korvataan lauseella "Käytettävissä on kaikki 
maapoliittisenohjelman ja MRL:n mahdollistamat keinot."

Valtuusto hyväksyi muutosesityksen yksimielisesti.
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Pasi Huuhtanen esitti Johanna Sipiläisen ja Tommi Partasen kannattamana, että 
uusista henkilöstösuunnitelman toistaiseksi voimassa olevista viroista ja työsuhteista/ 
maahanmuutto- ja työllisyyspalvelut poistetaan työllisyysohjaaja ja uusista 
määräaikaisista virka- ja työsuhteista/ maahanmuutto- ja työllisyyspalvelut poistetaan 
pakolaisohjaaja.

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu muutosesitys, asia ratkaistaan 
äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, että ne, jotka 
kannattavat pohjaehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Huuhtasen 
tekemää muutosesitystä äänestävät EI.

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-äänen antoivat Jorma Sulander, Kim Kiuru, Taina Ketvel, Aila Koivunen, Aarno 
Järvinen, Anna Yltävä, Pekka Heikkinen, Sanna Tuhkunen, Laura Åvall, Kari 
Kinnunen, Petra Kela, Eeva-Liisa Nieminen, Liisa Palvas, Satu Heikkilä, Seppo 
Noro, Sanna Kervinen, Mika Mäki-Kuhna, Anu Åberg, Markus Meckelborg, Kati 
Lepojärvi, Annika Lappalainen, Janne Mellin, Elisa Laitila, Lilli Salmi, Margita 
Winqvist, Ulla Palomäki, Elina Väänänen, Vesa Lundberg, Matti Alanko, Jere 
Pulska, Arto Nätkynmäki, Emmi Sirniö, Karita Mäensivu, Ulla Rosenqvist, Päivö 
Kuusisto, Antti Kaikkonen, Ari Nyman, Arto Lindberg, Jani Peltonen, Jussi Salonen, 
Kari Friman, Lea Ahonen, Monica Avellan, Raimo Stenvall, Kaj Malmlund
ei-äänen antoivat Pasi Huuhtanen, Tommi Partanen, Johanna Sipiläinen
tyhjän äänen antoivat Jouko Riola, Ilmari Sjöblom, Henri Koskela.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 45 jaa-ääntä, 3 ei-ääntä ja 3 tyhjää ääntä. 
Puheenjohtaja totesi pohjaehdotuksen tulleen valtuuston päätökseksi.

Keskustelun jatkuessa Matti Alanko esitti Ari Nymanin kannattamana, että kohdassa 
Investoinnit Rykmentinpuiston kouluhanke siirretään aloitettavaksi 2026.

Puheenjohtaja totesi, koska oli tehty kannatettu muutosesitys, asia on ratkaistava 
äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka kannattavat 
pohjaehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Alangon tekemää 
muutosesitystä äänestävät EI.

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-äänen antoivat Kim Kiuru, Pasi Huuhtanen, Mika Mäki-Kuhna, Janne Mellin, 
Päivö Kuusisto, Lilli Salmi, Sanna Tuhkunen, Annika Lappalainen, Anna Yltävä, 
Aila Koivunen, Jussi Salonen, Aarno Järvinen, Elina Väänänen, Sanna Kervinen, 
Ilmari Sjöblom, Jorma Sulander, Arto Nätkynmäki, Ulla Palomäki, Johanna 
Sipiläinen, Petra Kela, Elisa Laitila, Jouko Riola, Tommi Partanen, Laura Åvall, Kari 
Kinnunen, Jere Pulska, Karita Mäensivu, Kati Lepojärvi, Henri Koskela, Markus 
Meckelborg, Ulla Rosenqvist, Arto Lindberg, Jani Peltonen, Kari Friman, Heli Udd, 
Kaj Malmlund, Vesa Lundberg
ei-äänen antoivat Matti Alanko, Margita Winqvist, Taina Ketvel, Anu Åberg, Satu 
Heikkilä, Ari Nyman, Lea Ahonen, Monica Avellan, Raimo Stenvall
tyhjän äänen antoivat Seppo Noro, Pekka Heikkinen, Eeva-Liisa Nieminen, Liisa 
Palvas, Antti Kaikkonen.
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Suoritetussa äänestyksessä annettiin 37 jaa-ääntä, 9 ei-ääntä ja 5 tyhjää ääntä. 
Puheenjohtaja totesi pohjaehdotuksen tulleen valtuuston päätökseksi.

Päätös
Valtuusto päätti

hyväksyä  vuoden 2021 talousarvion sekä vuosien 2021–2025 
taloussuunnitelman edellä ilmenevin muutoksin. 

 

Matti Alanko ilmoitti päätöksestä eriävän mielipiteen Rykmentinpuiston koulun 
rakentamisen ajankohtaa koskevasta päätöksestä.

Tiedoksi
taloushallinto, toimialueet
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Kunnanhallitus, § 449,16.11.2020
Valtuusto, § 133, 07.12.2020

§ 133
Virkojen perustaminen vuonna 2021

TUUDno-2020-2649

Kunnanhallitus, 16.11.2020, § 449

Valmistelijat / lisätiedot:
Juha Tynjä
juha.tynja@tuusula.fi
vs. henkilöstöjohtaja

Liitteet
1 uudet määräaikaiset virat 2021, khall 16.11.2020
2 vakinaistettavat virat 2021, khall 16.11.2020
3 henkilöstösuunnitelma 2021, khall 16.11.2020

Vuoden 2021 talousarvioesityksen henkilöstösuunnitelma sisältää esitykset uusien 
virkojen perustamisesta. Hallintosäännön mukaan valtuusto päättää virkojen 
perustamisesta ja lakkauttamisesta.

Pormestari, kansliapäällikkö ja kunnan johtoryhmä ovat käsitelleet 
henkilöstösuunnitelmaa kokouksissaan. Talousarvioesitystä on käsitelty laajennetussa 
johtoryhmässä ja valtuustoseminaarissa sekä yhteistyökomiteassa. Pormestari on 
tehnyt esityksensä kunnanhallitukselle henkilöstösuunnitelmaksi vuonna 2021.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

että seuraavat uudet määräaikaiset virat perustetaan Tuusulan kuntaan vuonna 
2021.

Kuntatoimiala
Keski-Uudenmaan ympäristökeskus/eläinlääkintähuolto

Eläinlääkäri ajalle 1.1.2021-31.12.2022, palkkahinnoittelu L5EL5000

Kelpoisuusehdot: Suomessa laillistetun eläinlääkärin pätevyys sekä Euroopan unioniin 
tai Euroopan talousalueeseen kuuluvien valtioiden kansalaisilta, jotka ovat hankkineet 
eläinlääkärin pätevyyden jossakin muussa edellä mainittuihin alueisiin kuuluvassa 
valtiossa kuin Suomessa, vaadittava lisäkoulutus.
Perustelut: Eläinlääkintähuollon palveluyksikköön perustetaan työjärjestelyllisistä 
syistä yksi uusi osa-aikainen (40 %) eläinlääkärin virka vuoden 2022 loppuun saakka. 
Virka osoitetaan kunnallisen eläinlääkintähuollon lakisääteiseen päivystykseen. Osa-
aikaisen viran kustannusvaikutus vuoden 2021 talousarvioon on noin 25 000 euroa. 
Viran määräaikaisuus tarkistetaan vuoden 2022 aikana. Arvioinnissa otetaan 
huomioon maa- ja metsätalousministeriön eläinlääkäripalveluja koskevien säännösten 
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uudistamista selvittävän työryhmän (12.3.2020– 30.9.2021) sekä ympäristökeskuksen 
oman eläinlääkintähuollon yhteisvastaanottoa koskevan selvityksen tulokset.

• että seuraavat määräaikaiset virat vakinaistetaan Tuusulan kuntaan vuonna 2021

Kuntatoimiala
Keski-Uudenmaan ympäristökeskus/ympäristönsuojelu

Ympäristösuunnittelija 1.1.2021 alkaen, palkkahinnoittelu TS II
Kelpoisuusehdot: Virkaan soveltuva korkeakoulututkinto sekä hyvä kokemus 
vesienhoidon suunnittelu- ja hanketehtävistä. Tehtävä edellyttää hyviä viestintä-ja 
vuorovaikutustaitoja sekä tiedon hankintaan, analysointiin ja kriittiseen arviointiin 
liittyviä taitoja. Tutkimuskokemus katsotaan eduksi.
Perustelut: Tavoitteena on Keski-Uudenmaan vesistöjen hyvä tila erityisesti 
Tuusulanjärvellä, Valkjärvellä ja Kilpijärvellä. Hyvän tilan saavuttamiseksi tarvitaan 
etenkin maatalouden toimenpiteisiin kohdistuvaa valuma-aluekunnostusta. 
Seutukunnalla aloitettua vesiensuojeluyhteistyötä viljelijöiden ja kuntien välillä 
laajennetaan ja syvennetään soveltamalla uusimpia maanviljely- ja 
vesiensuojelutekniikoita. Vesiensuojelun lisäksi valuma-alueiden vesienhoitotoimet 
edistävät ilmastomuutoksen hillintää. Merkittävä osa viran kustannuksista pyritään 
kattamaan haettavalla hankerahoituksella. Vuonna 2021 rahoitusta haetaan 
ympäristöministeriön rahoittaman Tuusulanjärven KUITU-hankkeen kautta.

Sivistys
Kasvu ja oppiminen/opetus

Päätoiminen tuntiopettaja (englanti) 1.8.2021 alkaen, palkkahinnoittelu OVTES 
40304005

Kelpoisuusehdot: aineenopettajan kelpoisuus

Perustelut: Vakiintunut oppilasmäärän lisääntyminen yläkoulussa Mäntsälä-
sopimuksen myötä. Tehtävässä on ollut päätoiminen tuntiopettaja jo kaksi vuotta.

 

Päätoiminen tuntiopettaja (liikunta ja terveystieto) 1.8.2021 alkaen, palkkahinnoittelu 
OVTES 40304005

Kelpoisuusehdot: aineenopettajan kelpoisuus

Perustelut: Vakiintunut oppilasmäärän lisääntyminen yläkoulussa Mäntsälä-
sopimuksen myötä. Tehtävässä on ollut päätoiminen tuntiopettaja jo kaksi vuotta.

 

Päätoiminen tuntiopettaja (matemaattiset aineet) 1.8.2021 alkaen, palkkahinnoittelu 
OVTES 40304005

Kelpoisuusehdot: aineenopettajan kelpoisuus

Perustelut: Vakiintunut oppilasmäärän lisääntyminen yläkoulussa Mäntsälä-
sopimuksen myötä. Tehtävässä on ollut päätoiminen tuntiopettaja jo kaksi vuotta.
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Päätoiminen tuntiopettaja (oman äidinkielen opettaja/viro ja venäjä) 1.8.2021 alkaen, 
palkkahinnoittelu OVTES 40304005

Kelpoisuusehdot: opetustoimen henkilöstön kelpoisuusvaatimuksista annetun 
asetuksen 986/1998 mukainen kelpoisuus.

Perustelut: Viron ja venäjän kielisten oppilaiden määrä on noussut ja oman äidinkielen 
opettamisen määrä kyseisissä kielissä lisääntynyt.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 07.12.2020, § 133

Liitteet
1 henkilöstösuunnitelma 2021, valt 7.12.2020
2 vakinaistettavat virat 2021, valt 7.12.2020
3 uudet määräaikaiset virat 2021, valt 7.12.2020

Ehdotus

Valtuusto päättää

että seuraavat uudet määräaikaiset virat perustetaan Tuusulan kuntaan vuonna 
2021.

Kuntatoimiala
Keski-Uudenmaan ympäristökeskus/eläinlääkintähuolto

Eläinlääkäri ajalle 1.1.2021-31.12.2022, palkkahinnoittelu L5EL5000

Kelpoisuusehdot: Suomessa laillistetun eläinlääkärin pätevyys sekä Euroopan unioniin 
tai Euroopan talousalueeseen kuuluvien valtioiden kansalaisilta, jotka ovat hankkineet 
eläinlääkärin pätevyyden jossakin muussa edellä mainittuihin alueisiin kuuluvassa 
valtiossa kuin Suomessa, vaadittava lisäkoulutus.
Perustelut: Eläinlääkintähuollon palveluyksikköön perustetaan työjärjestelyllisistä 
syistä yksi uusi osa-aikainen (40 %) eläinlääkärin virka vuoden 2022 loppuun saakka. 
Virka osoitetaan kunnallisen eläinlääkintähuollon lakisääteiseen päivystykseen. Osa-
aikaisen viran kustannusvaikutus vuoden 2021 talousarvioon on noin 25 000 euroa. 
Viran määräaikaisuus tarkistetaan vuoden 2022 aikana. Arvioinnissa otetaan 
huomioon maa- ja metsätalousministeriön eläinlääkäripalveluja koskevien säännösten 
uudistamista selvittävän työryhmän (12.3.2020– 30.9.2021) sekä ympäristökeskuksen 
oman eläinlääkintähuollon yhteisvastaanottoa koskevan selvityksen tulokset.

• että seuraavat määräaikaiset virat vakinaistetaan Tuusulan kuntaan vuonna 2021

Kuntatoimiala
Keski-Uudenmaan ympäristökeskus/ympäristönsuojelu

Ympäristösuunnittelija 1.1.2021 alkaen, palkkahinnoittelu TS II
Kelpoisuusehdot: Virkaan soveltuva korkeakoulututkinto sekä hyvä kokemus 
vesienhoidon suunnittelu- ja hanketehtävistä. Tehtävä edellyttää hyviä viestintä-ja 
vuorovaikutustaitoja sekä tiedon hankintaan, analysointiin ja kriittiseen arviointiin 
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liittyviä taitoja. Tutkimuskokemus katsotaan eduksi.
Perustelut: Tavoitteena on Keski-Uudenmaan vesistöjen hyvä tila erityisesti 
Tuusulanjärvellä, Valkjärvellä ja Kilpijärvellä. Hyvän tilan saavuttamiseksi tarvitaan 
etenkin maatalouden toimenpiteisiin kohdistuvaa valuma-aluekunnostusta. 
Seutukunnalla aloitettua vesiensuojeluyhteistyötä viljelijöiden ja kuntien välillä 
laajennetaan ja syvennetään soveltamalla uusimpia maanviljely- ja 
vesiensuojelutekniikoita. Vesiensuojelun lisäksi valuma-alueiden vesienhoitotoimet 
edistävät ilmastomuutoksen hillintää. Merkittävä osa viran kustannuksista pyritään 
kattamaan haettavalla hankerahoituksella. Vuonna 2021 rahoitusta haetaan 
ympäristöministeriön rahoittaman Tuusulanjärven KUITU-hankkeen kautta.

Sivistys
Kasvu ja oppiminen/opetus

Päätoiminen tuntiopettaja (englanti) 1.8.2021 alkaen, palkkahinnoittelu OVTES 
40304005

Kelpoisuusehdot: aineenopettajan kelpoisuus

Perustelut: Vakiintunut oppilasmäärän lisääntyminen yläkoulussa Mäntsälä-
sopimuksen myötä. Tehtävässä on ollut päätoiminen tuntiopettaja jo kaksi vuotta.

 

Päätoiminen tuntiopettaja (liikunta ja terveystieto) 1.8.2021 alkaen, palkkahinnoittelu 
OVTES 40304005

Kelpoisuusehdot: aineenopettajan kelpoisuus

Perustelut: Vakiintunut oppilasmäärän lisääntyminen yläkoulussa Mäntsälä-
sopimuksen myötä. Tehtävässä on ollut päätoiminen tuntiopettaja jo kaksi vuotta.

 

Päätoiminen tuntiopettaja (matemaattiset aineet) 1.8.2021 alkaen, palkkahinnoittelu 
OVTES 40304005

Kelpoisuusehdot: aineenopettajan kelpoisuus

Perustelut: Vakiintunut oppilasmäärän lisääntyminen yläkoulussa Mäntsälä-
sopimuksen myötä. Tehtävässä on ollut päätoiminen tuntiopettaja jo kaksi vuotta.

 

Päätoiminen tuntiopettaja (oman äidinkielen opettaja/viro ja venäjä) 1.8.2021 alkaen, 
palkkahinnoittelu OVTES 40304005

Kelpoisuusehdot: opetustoimen henkilöstön kelpoisuusvaatimuksista annetun 
asetuksen 986/1998 mukainen kelpoisuus.

Perustelut: Viron ja venäjän kielisten oppilaiden määrä on noussut ja oman äidinkielen 
opettamisen määrä kyseisissä kielissä lisääntynyt.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
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henkilöstöpalvelut/toimenpiteet
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Kunnanhallitus, § 450,16.11.2020
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§ 134
Työsopimussuhteisten tehtävien käyttöönotto vuonna 2021

TUUDno-2020-2650

Kunnanhallitus, 16.11.2020, § 450

Valmistelijat / lisätiedot:
Juha Tynjä
juha.tynja@tuusula.fi
vs. henkilöstöjohtaja

Liitteet
1 uudet vakinaiset työsuhteet 2021, khall 16.11.2020
2 uudet määräaikaiset työsuhtet 2021, khall 16.11.2020
3 vakinaistettavat työsuhteet 2021, khall 16.11.2020
4 henkilöstösuunnitelma 2021, khall 16.11.2020

Vuoden 2021 talousarvioesityksen henkilöstösuunnitelma sisältää esitykset uusien 
työsopimussuhteisten tehtävien käyttöönotosta sekä määräaikaisten tehtävien 
muuttamisesta toistaiseksi voimassa oleviksi. Valtuusto antaa täyttöoikeuden 
määräaikaisiin ja toistaiseksi voimassa oleviin työsuhteisiin talousarviokäsittelyn 
yhteydessä.

Pormestari, kansliapäällikkö ja kunnan johtoryhmät ovat käsitelleet 
henkilöstösuunnitelmaa kokouksissaan. Tämän lisäksi talousarvioesitystä on käsitelty 
laajennetussa johtoryhmässä ja yhteistyökomiteassa. Näiden jälkeen pormestari on 
tehnyt esityksensä kunnanhallitukselle henkilöstösuunnitelmaksi vuonna 2021.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

että seuraavat toistaiseksi voimassa olevat työsopimussuhteiset tehtävät 
saadaan ottaa käyttöön vuonna 2021:

Yhteiset palvelut
Maahanmuutto- ja työllisyyspalvelut

Työllisyysohjaaja 1.1.2021 alkaen, palkkahinnoittelu KVTES 01ASI040
Kelpoisuusehdot: alalle soveltuva ammatillinen tutkinto tai soveltuva 
korkeakoulututkinto sekä työkokemus yksilöohjauksesta.
Perustelut: Toimintaympäristön radikaali ja ennakoimaton muutos työttömyyden 
kasvussa koronatilanteesta johtuen pakottaa kunnan palvelut reagoimaan 
muuttuneeseen palveluntarpeeseen. On myös nähtävissä, että koronatilanteen 
jälkiseurauksena taloustilanteen heikkenemisen ja sen myötä työttömyystilanteen 
heikkeneminen kunnassa vaatii useiden vuosien jälkityön.
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Maahanmuuttopalveluissa vuoden 2021 asiakasmäärän arvioidaan olevan vähintään 
nykyisellä tasolla Ely- keskuksen kanssa solmitun vastaanottosopimuksen mukaisesti, 
jolloin 50% palkasta saadaan ulkoisena rahoituksena laskennallisten korvausten 
muodossa. Em. tehtävä täytetään sisäisesti uudelleen sijoituksen kautta.

Sivistyksen toimialue
Varhaiskasvatus

Varhaiskasvatuksen opettaja 1.1.2021 alkaen, palkkahinnoittelu KVTES 05VKA044
Kelpoisuusehdot: Vähintään kasvatustieteen kandidaatin tutkinto, johon sisältyy 
lastentarhanopettajan koulutus, taikka sosiaali- ja terveysalan 
ammattikorkeakoulututkinto, johon sisältyvät varhaiskasvatuksen ja 
sosiaalipedagogiikan opinnot, 60 opintopistettä tai sosionomin tutkinto, jota on 
täydennetty em. opinnoilla.
Perustelut: Varhaiskasvatuksen pedagogisen johtamisen ja hallintotyöskentelyä 
yhdistävän johtamisen pilotointihanke Pellavassa päättyy. Apulaisjohtajan tilalle 
palkataan yksikön sisältä varajohtaja. Hänen lisäkseen tarvitaan opettaja. 
Varhaiskasvatuksen talousarviossa 2021 on Pellavan yksikköön huomioitu yhden 
opettajan lisäys.

Kasvu ja ympäristö
Projektitoimisto

Hankekehittäjä 1.1.2021 alkaen, palkkahinnoittelu TS II
Kelpoisuusehdot: soveltuva korkeakoulututkinto
Perustelut: Pohjois-Tuusulan aluebrändäys ja kehittäminen yhdessä Kasvun ja 
ympäristön muiden yksiköiden, rakentajien, kiinteistökehittäjien, asukkaiden ja 
muiden osallisten sekä sidosryhmien kanssa sekä markkinointi ja tontinmyynti.

Vesihuoltoliikelaitos
Vedenjohtaminen

Työnjohtaja 1.4.2021 alkaen, palkkahinnoittelu TS II
Kelpoisuusehdot: LVI-asentaja tai vastaava. Kokemus vesilaitostyöstä ja työnjohdosta 
katsotaan eduksi.
Perustelut: Toimistosihteeri jäi eläkkeelle 1.8.2020. Toimintojen ja toimintatapojen 
muuttuessa (esim. sähköiset palvelut kehittyvät) Kyseinen virka lakkautetaan ja 
perustamme uuden vakanssin varikolle työmaiden valvonnan ja työnjohdon kasvaviin 
tarpeisiin työnimikkeellä työnjohtaja.

• että seuraavat määräaikaiset työsopimussuhteiset tehtävät otetaan käyttöön 
1.1.2020 lukien:

Yhteisten palveluiden toimialue
Maahanmuutto- ja työllisyyspalvelut

Pakolaisohjaaja ajalle 1.1.2021-31.12.2022, palkkahinnoittelu KVTES 01TOI060
Kelpoisuusehdot: tehtävään soveltuva toisen asteen tutkinto ja työkokemus.
Perustelut: Toiminnan kannalta perustelua. Vuoden 2020 asiakasmäärän arvioidaan 
olevan vähintään nykyisellä tasolla Ely-keskuksen kanssa solmitun 
vastaanottosopimuksen mukaisesti.
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Kasvu ja ympäristö
Tilapalvelut/rakentaminen

Kunnossapitorakennuttaja ajalle 1.1.2021-31.12.2022, palkkahinnoittelu TS II
Kelpoisuusehdot: vähintään alempi soveltuva korkeakoulututkinto kuten 
rakennustekniikan insinööri (AMK tai teknillinen opisto) tai vastaava tutkinto.
Perustelut: Kunnossapitorakennuttaja vastaa Tuusulan kunnan omistamien- ja 
hallinnoimien rakennusten kunnossapito- ja perusparannushankkeiden teettämisestä, 
suunnittelun ohjauksesta sekä valvonnasta yhteistyössä tiimin muiden jäsenten 
kanssa.

• että seuraavat määräaikaiset työsopimussuhteiset tehtävät vakinaistetaan

Kuntatoimiala
Keski-Uudenmaan ympäristökeskus/eläinlääkintähuolto

Pieneläinhoitaja 1.1.2021 alkaen, palkkahinnoittelu KVTES 08PERTUU
Kelpoisuusehdot: Pieneläinhoitajan tai klinikkaeläinhoitajan tutkinto sekä suomen 
kielen suullinen ja kirjallinen taito.
Perustelut: Eläinlääkärin vastaanotolla Tuusulassa on vuodesta 2018 työskennellyt 
kaksi pieneläinhoitajaa, joista toisen työsuhde on määräaikainen vuoden 2020 
loppuun. Palvelussuhteen määräaikaisuus on liittynyt vireillä olleeseen 
maakuntauudistukseen, joka olisi toteutuessaan siirtänyt kunnallisen 
eläinlääkintähuollon maakunnan järjestettäväksi. Maakuntauudistuksen kariuduttua 
ei ole enää perusteita palvelussuhteen määräaikaisuudelle.

Kasvu ja ympäristö
Kuntasuunnittelu/maankäyttö

Maankäyttöavustaja 1.1.2021 alkaen, palkkahinnoittelu TS I
Kelpoisuusehdot: Kelpoisuusvaatimuksena on soveltuva alan ammattikoulutasoinen 
tutkinto (esim. kartoittaja, kiinteistösihteeri) tai soveltuvaa koulutusta ja työkokemusta 
alan ammattitehtävistä.
Perustelut: Tehtävä on ollut täytettynä maaliskuun alusta alkaen määräaikaisena. 
Avustavat tehtävät ovat tärkeitä, jotta varsinaiseen tontinmyynti-asiantuntijatyöhön 
vapautuu resursseja ja raportointimenetelmien kehitystyö on mahdollista. Uusien 
tehtäväkokonaisuuksien siirtäminen maankäyttöavustajalle mahdollistuu 
vakinaistamisen myötä, koska pitkäjänteinen työskentely mahdollistaa henkilön 
perehdyttämisen ja uusien tehtävien omaksumisen.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Pasi Huuhtanen teki muutosesityksen, 
että työsopimussuhteisten tehtävien listalta poistetaan työllisyysohjaaja ja 
pakolaisohjaaja. Esitys raukesi kannattamattomana.

Jussi Salosen esitys neljän kasvatusohjaajan tehtävän lisäämisestä sivistyksen 
toimialueelle hyväksyttiin yksimielisesti.

 

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin tehdyin muutoksin.
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Valtuusto, 07.12.2020, § 134

Liitteet
1 henkilöstösuunnitelma 2021, valt 7.12.2020
2 uudet vakinaiset työsuhteet 2021, valt 7.12.2020
3 vakinaistettavat työsuhteet 2021, valt 7.12.2020
4 uudet määräaikaiset työsuhtet 2021, valt 7.12.2020

Ehdotus

Valtuusto päättää

että seuraavat toistaiseksi voimassa olevat työsopimussuhteiset tehtävät 
saadaan ottaa käyttöön vuonna 2021:

Yhteiset palvelut
Maahanmuutto- ja työllisyyspalvelut

Työllisyysohjaaja 1.1.2021 alkaen, palkkahinnoittelu KVTES 01ASI040
Kelpoisuusehdot: alalle soveltuva ammatillinen tutkinto tai soveltuva 
korkeakoulututkinto sekä työkokemus yksilöohjauksesta.
Perustelut: Toimintaympäristön radikaali ja ennakoimaton muutos työttömyyden 
kasvussa koronatilanteesta johtuen pakottaa kunnan palvelut reagoimaan 
muuttuneeseen palveluntarpeeseen. On myös nähtävissä, että koronatilanteen 
jälkiseurauksena taloustilanteen heikkenemisen ja sen myötä työttömyystilanteen 
heikkeneminen kunnassa vaatii useiden vuosien jälkityön.

Maahanmuuttopalveluissa vuoden 2021 asiakasmäärän arvioidaan olevan vähintään 
nykyisellä tasolla Ely- keskuksen kanssa solmitun vastaanottosopimuksen mukaisesti, 
jolloin 50% palkasta saadaan ulkoisena rahoituksena laskennallisten korvausten 
muodossa. Em. tehtävä täytetään sisäisesti uudelleen sijoituksen kautta.

Sivistyksen toimialue
Varhaiskasvatus

Varhaiskasvatuksen opettaja 1.1.2021 alkaen, palkkahinnoittelu KVTES 05VKA044
Kelpoisuusehdot: Vähintään kasvatustieteen kandidaatin tutkinto, johon sisältyy 
lastentarhanopettajan koulutus, taikka sosiaali- ja terveysalan 
ammattikorkeakoulututkinto, johon sisältyvät varhaiskasvatuksen ja 
sosiaalipedagogiikan opinnot, 60 opintopistettä tai sosionomin tutkinto, jota on 
täydennetty em. opinnoilla.
Perustelut: Varhaiskasvatuksen pedagogisen johtamisen ja hallintotyöskentelyä 
yhdistävän johtamisen pilotointihanke Pellavassa päättyy. Apulaisjohtajan tilalle 
palkataan yksikön sisältä varajohtaja. Hänen lisäkseen tarvitaan opettaja. 
Varhaiskasvatuksen talousarviossa 2021 on Pellavan yksikköön huomioitu yhden 
opettajan lisäys.

 

Kasvu ja ympäristö
Projektitoimisto
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Hankekehittäjä 1.1.2021 alkaen, palkkahinnoittelu TS II
Kelpoisuusehdot: soveltuva korkeakoulututkinto
Perustelut: Pohjois-Tuusulan aluebrändäys ja kehittäminen yhdessä Kasvun ja 
ympäristön muiden yksiköiden, rakentajien, kiinteistökehittäjien, asukkaiden ja 
muiden osallisten sekä sidosryhmien kanssa sekä markkinointi ja tontinmyynti.

Vesihuoltoliikelaitos
Vedenjohtaminen

Työnjohtaja 1.4.2021 alkaen, palkkahinnoittelu TS II
Kelpoisuusehdot: LVI-asentaja tai vastaava. Kokemus vesilaitostyöstä ja työnjohdosta 
katsotaan eduksi.
Perustelut: Toimistosihteeri jäi eläkkeelle 1.8.2020. Toimintojen ja toimintatapojen 
muuttuessa (esim. sähköiset palvelut kehittyvät) Kyseinen virka lakkautetaan ja 
perustamme uuden vakanssin varikolle työmaiden valvonnan ja työnjohdon kasvaviin 
tarpeisiin työnimikkeellä työnjohtaja.

• että seuraavat määräaikaiset työsopimussuhteiset tehtävät otetaan käyttöön 
1.1.2020 lukien:

Yhteisten palveluiden toimialue
Maahanmuutto- ja työllisyyspalvelut

Pakolaisohjaaja ajalle 1.1.2021-31.12.2022, palkkahinnoittelu KVTES 01TOI060
Kelpoisuusehdot: tehtävään soveltuva toisen asteen tutkinto ja työkokemus.
Perustelut: Toiminnan kannalta perustelua. Vuoden 2020 asiakasmäärän arvioidaan 
olevan vähintään nykyisellä tasolla Ely-keskuksen kanssa solmitun 
vastaanottosopimuksen mukaisesti.

Kasvu ja ympäristö
Tilapalvelut/rakentaminen

Kunnossapitorakennuttaja ajalle 1.1.2021-31.12.2022, palkkahinnoittelu TS II
Kelpoisuusehdot: vähintään alempi soveltuva korkeakoulututkinto kuten 
rakennustekniikan insinööri (AMK tai teknillinen opisto) tai vastaava tutkinto.
Perustelut: Kunnossapitorakennuttaja vastaa Tuusulan kunnan omistamien- ja 
hallinnoimien rakennusten kunnossapito- ja perusparannushankkeiden teettämisestä, 
suunnittelun ohjauksesta sekä valvonnasta yhteistyössä tiimin muiden jäsenten 
kanssa.

• että seuraavat määräaikaiset työsopimussuhteiset tehtävät vakinaistetaan

Kuntatoimiala
Keski-Uudenmaan ympäristökeskus/eläinlääkintähuolto

Pieneläinhoitaja 1.1.2021 alkaen, palkkahinnoittelu KVTES 08PERTUU
Kelpoisuusehdot: Pieneläinhoitajan tai klinikkaeläinhoitajan tutkinto sekä suomen 
kielen suullinen ja kirjallinen taito.
Perustelut: Eläinlääkärin vastaanotolla Tuusulassa on vuodesta 2018 työskennellyt 
kaksi pieneläinhoitajaa, joista toisen työsuhde on määräaikainen vuoden 2020 
loppuun. Palvelussuhteen määräaikaisuus on liittynyt vireillä olleeseen 
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maakuntauudistukseen, joka olisi toteutuessaan siirtänyt kunnallisen 
eläinlääkintähuollon maakunnan järjestettäväksi. Maakuntauudistuksen kariuduttua 
ei ole enää perusteita palvelussuhteen määräaikaisuudelle.

Sivistyksen toimialue

Kasvu ja oppiminen

4 kasvatusohjaajaa 1.8.2021 alkaen, palkkahinnoittelu 05VKA044.

Kelpoisuusehdot: AMK-tutkinto, sosionomi tai vastaava tai korkeakoulututkinto.
Perustelut: Useamman vuoden määräaikaisena hankerahalla palkattu koulusosionomi 
on kiinnittynyt välttämättömäksi osaksi yläkoulun arkea. Koulusosionomi tekee 
erittäin tärkeää ennaltaehkäisevää työtä nuorten hyvinvoinnin eteen matalan 
kynnyksen aikuisena.

Kasvu ja ympäristö
Kuntasuunnittelu/maankäyttö

Maankäyttöavustaja 1.1.2021 alkaen, palkkahinnoittelu TS I
Kelpoisuusehdot: Kelpoisuusvaatimuksena on soveltuva alan ammattikoulutasoinen 
tutkinto (esim. kartoittaja, kiinteistösihteeri) tai soveltuvaa koulutusta ja työkokemusta 
alan ammattitehtävistä.
Perustelut: Tehtävä on ollut täytettynä maaliskuun alusta alkaen määräaikaisena. 
Avustavat tehtävät ovat tärkeitä, jotta varsinaiseen tontinmyynti-asiantuntijatyöhön 
vapautuu resursseja ja raportointimenetelmien kehitystyö on mahdollista. Uusien 
tehtäväkokonaisuuksien siirtäminen maankäyttöavustajalle mahdollistuu 
vakinaistamisen myötä, koska pitkäjänteinen työskentely mahdollistaa henkilön 
perehdyttämisen ja uusien tehtävien omaksumisen.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
henkilöstöpalvelut/toimenpiteet



Tuusulan kunta Pöytäkirja 8/2020 103 ( )162
Valtuusto 07.12.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Kunnanhallitus, § 420,26.11.2018
Valtuusto, § 153,10.12.2018
Kunnanhallitus, § 222,27.05.2019
Kunnanhallitus, § 237,03.06.2019
Valtuusto, § 88,10.06.2019
Kunnanhallitus, § 480,25.11.2019
Kunnanhallitus, § 494,02.12.2019
Valtuusto, § 174,09.12.2019
Kunnanhallitus, § 468,23.11.2020
Kunnanhallitus, § 488,30.11.2020
Valtuusto, § 135, 07.12.2020

§ 135
Edunvalvontasuunnitelma

TUUDno-2018-1509

Kunnanhallitus, 26.11.2018, § 420

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Liitteet
1 Edunvalvontasuunnitelma, khall 26.11.2018

Tuusulan kunnan rooli edunvalvonnassa korostuu toimintaympäristön muuttuessa. 
Kuntalaisten kannalta keskeisten palvelujen sisällöistä ja elinvoimaan liittyvistä 
asioista päätetään yhä laajemmissa kokonaisuuksissa ja yhteistyöverkostoissa. 
Tuusulan on syytä selkeyttää yhteistä käsitystä edunvalvonnan tavoitteista ja 
toimenpiteistä. Edunvalvonta on pitkäjänteistä työtä – on päästävä valmistelun 
alkulähteille. Edunvalvonta vaatii tuekseen systemaattista työtä, kuten kattavia tausta- 
ja asiantuntijaselvityksiä. Organisaation kaikki tasot on saatava mukaan 
edunvalvontatyöhön. 

Luonnos edunvalvontasuunnitelmaksi on laadittu keväällä 2018. Kevään 2018 
suunnitelman toteutus painottui maakuntavalmisteluun ja Keski-Uudenmaan sote -
kuntayhtymävalmisteluun. Lisäksi lähdimme systemaattisemmin ja vahvemmin 
edistämään Kehä IV:n toteutusta ja siihen liittyvää vaikuttamista ja edunvalvontaa.  

Edunvalvontasuunnitelmaa tarkennetaan loppuvuonna 2018 ja alkuvuonna 2019. 
Tarkentamisen ensimmäinen vaihe on määritellä kunnan edunvalvonnan keskeiset 
kohteet ja asiat. Valituista  edunvalvonnan kohteista laaditaan toteutuksen 
toimenpidesuunnitelma ja vastuumatriisi. Edunvalvonnan toimenpiteitä ja tuloksia 
tullaan raportoimaan säännölllisesti kunnahallitukselle ja valvtuustolle.

Luonnosta edunvalvonnan kohteiksi ja keskeiseksi sisällöksi on esitelty 
valtuustoeseminaarissa 1.11.2018 ja valtuustoasiain valmistelutoimikunnassa 
20.11.2018.
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Oheisesta liitteestä ilmenee edunvalvontasuunnitelman ehdotetut kohteet 
ja edunvalvonnan tavoitteet jaoteltuina liikennehankkeisiin, maankäyttöön, Keski-
Uudenmaan sote -kuntayhtymän toimintaan ja maakuntauudistusvalmisteluun. 
Tarkoituksena on, että valtuusto linjaisi edunvalvonnan kohteet ja tavoitteet. Sen 
jälkeen viedään eteenpäin ja valmistellaan yksityiskohtaisempi 
toimenpidesuunnitelma vastuumatriiseineen ja aikatauluineen.   

Edunvalvontasuunnitelman toteutumista ja sisältöä arvioidaan säännöllisesti.   

Asiaa on esitelty valtuustoasiain valmistelutoimikunnalle 20.11.2018.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnahallitus päättää ehdottaa valtuustolle,että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä oheisesta liitteestä ilmenevät liikennnehankkeiden, maankäytön, Keski-
Uudenmaan sote -kuntayhtymän ja maakuntauudistuksen edunvalvonnan 
kohteet ja tavoitteet jatkovalmistelun pohjaksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttin.

Valtuusto, 10.12.2018, § 153

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Liitteet
1 Edunvalvontasuunnitelma, valt 10.12.2018

Ehdotus

Valtuusto päättää

hyväksyä oheisesta liitteestä ilmenevät liikennnehankkeiden, maankäytön, Keski-
Uudenmaan sote -kuntayhtymän ja maakuntauudistuksen edunvalvonnan 
kohteet ja tavoitteet jatkovalmistelun pohjaksi.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Eetu Niemelä esitti asian palauttamista 
uudelleen valmisteltavaksi. Esitys raukesi kannattamattomana.

Arto Nätkynmäki Sanna Kervisen, Margita Winqvistin ja Päivö Kuusiston kannattamana 
esitti, että keskeisiin edunvalvonnan kohteina ja tavoitteina oleviin liikennehankkeisiin 
lisätään  "Tuusulanväylä Helsingissä (Tuusulanbulevardi)".

Valtuusto hyväksyi lisäysesityksen yksimielisesti.
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Päätös
Valtuusto päätti

hyväksyä oheisesta liitteestä ilmenevät liikennnehankkeiden, maankäytön, Keski-
Uudenmaan sote -kuntayhtymän ja maakuntauudistuksen edunvalvonnan 
kohteet ja tavoitteet jatkovalmistelun pohjaksi siten muutettuna, 
että keskeisiin edunvalvonnan kohteina ja tavoitteina oleviin liikennehankkeisiin 
lisätään "Tuusulanväylä Helsingissä (Tuusulanbulevardi)"

Kunnanhallitus, 27.05.2019, § 222

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Kunnanhallitus 4.3.2019 § 83
Valtuuston hyväksymien kunnan edunvalvonnan kohteiden toimenpiteiden 
toteututtamista sekä toimendesuunnittelua on jatketttu.  Jokaisesta edunvalvonnan 
kohteesta laaditaan kuluvan kevään aikana erillinen edunvalvontakortti. 
Edunvalvontakortuin sisältönä on kuvaus edunvalvonnan kohteesta, edunvalvonnan 
tavoitteiden määrittely, yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta edunvalvonnassa, 
edunvalvonnan tueksi laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen edunvalvonnnan 
toimenpidesuunnitelma vastuuhenkilöineen.

Edunvalvontakorteista on tässä vaiheessa kunnanhalltuksen päätöksenteossa Kehä IV 
ja Tuusulan itäisen ohikulkutien kehittäminen -edunvalvontakortit. 
Edunvalvontakorttien toiminallisia sisältöjä päivitetään jatkuvasti tarpeen mukaan.

Kaikkien edunvalvontakohteiden eduvalvontakortit tuodaan kunnanhallituksen 
käsiteltäviksi ja hyväksyttäviksi kevään aikana.  Edunvalvontakortit tuodaan myös 
kokonaisuutena kesäkuun valtuustoon.

Tarkoitus on, että kunnanhallitus ja valtuusto saavat säännällisesti raportin 
edunvalvontakokonaisuuden etenemisestä. 

Ehdotus / Esittelijä
Harri Lipasti, kansliapäällikkö, harri.lipasti@tuusula.fi

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä Kehä IV:n edunvalvontakortin, ja
käynnistää Kehä IV:n toteutuksen suunnittelun.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Petri Juhola oli asiantuntijana kokouksessa.

____________

Kunnanhallitus 4.3.2019 § 84
Valtuuston hyväksymien kunnan edunvalvonnan kohteiden toimenpiteiden 
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toteututtamista sekä toimendesuunnittelua on jatketttu.  Jokaisesta edunvalvonnan 
kohteesta laaditaan kuluvan kevään aikana erillinen edunvalvontakortti. 
Edunvalvontakortuin sisältönä on kuvaus edunvalvonnan kohteesta, edunvalvonnan 
tavoitteiden määrittely, yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta edunvalvonnassa, 
edunvalvonnan tueksi laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen edunvalvonnnan 
toimenpidesuunnitelma vastuuhenkilöineen.

Edunvalvontakorteista on tässä vaiheessa kunnanhalltuksen päätöksenteossa Kehä IV 
ja Tuusulan Itäisen ohikulkutien kehittäminen -edunvalvontakortit. 
Edunvalvontakorttien toiminallisia sisältöjä päivitetään jatkuvasti tarpeen mukaan.

Kaikkien edunvalvontakohteiden eduvalvontakortit tuodaan kunnanhallituksen 
käsiteltäviksi ja hyväksyttäviksi kevään aikana.  Edunvalvontakortit tuodaan myös 
kokonaisuutena kesäkuun valtuustoon.

Tarkoitus on, että kunnanhallitus ja valtuusto saavat säännällisesti raportin 
edunvalvontakokonaisuuden etenemisestä. 

Ehdotus / Esittelijä
Harri Lipasti, kansliapäällikkö, harri.lipasti@tuusula.fi

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä Tuusulan itäinen ohikulkutie edunvalvontakortin, ja
käynnistää ohikulkutien toimenpiteet ja suunnittelun edunvalvontakortista 
ilmenevin tavoin.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Petri Juhola oli asiantuntijana kokouksessa.
____________

Kunnanhallitus 18.3.2019 § 92
Valtuuston hyväksymien kunnan edunvalvonnan kohteiden toimenpiteiden 
toteututtamista sekä toimendesuunnittelua on jatkettu. Jokaisesta edunvalvonnan 
kohteesta laaditaan kuluvan kevään aikana erillinen edunvalvontakortti. 
Edunvalvontakortin sisältönä on kuvaus edunvalvonnan kohteesta, edunvalvonnan 
tavoitteiden määrittely, yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta edunvalvonnassa, 
edunvalvonnan tueksi laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen edunvalvonnan 
toimenpidesuunnitelma vastuuhenkilöineen.

Edunvalvontakorteista on tässä päätöksenteossa edunvalvonta Keski-Uudenmaan 
sote-kuntayhtymässä. Edunvalvontakorttien toiminallisia sisältöjä päivitetään 
jatkuvasti tarpeen mukaan.

Kaikkien edunvalvontakohteiden eduvalvontakortit tuodaan kunnanhallituksen 
käsiteltäviksi ja hyväksyttäviksi kevään aikana.  Edunvalvontakortit tuodaan myös 
kokonaisuutena kesäkuun valtuustoon.

Tarkoitus on, että kunnanhallitus ja valtuusto saavat säännöllisesti raportin 
edunvalvontakokonaisuuden etenemisestä. 

Ehdotus / Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö, harri.lipasti@tuusula.fi
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Kunnanhallitus päättää

hyväksyä Keski-Uudenmaan sote-kuntayhtymää koskevan edunvalvontakortin 
todeta, että edunvalvonnan tavoitteita ja toimenpidesuunnitelmaa arvioidaan ja 
tarkistetaan tarpeen mukaan.  

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

____________

Kunnanhallitus 18.3.2019 § 93
Valtuuston hyväksymien kunnan edunvalvonnan kohteiden toimenpiteiden 
toteututtamista sekä toimendesuunnittelua on jatkettu. Jokaisesta edunvalvonnan 
kohteesta laaditaan kuluvan kevään aikana erillinen edunvalvontakortti. 
Edunvalvontakortin sisältönä on kuvaus edunvalvonnan kohteesta, edunvalvonnan 
tavoitteiden määrittely, yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta edunvalvonnassa, 
edunvalvonnan tueksi laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen edunvalvonnan 
toimenpidesuunnitelma vastuuhenkilöineen.

Edunvalvontakorteista on tässä kunnanhalltuksen päätöksenteossa Kellokosken 
sairaala-alueen kehittäminen -edunvalvontakortti. Edunvalvontakorttien toiminallisia 
sisältöjä päivitetään jatkuvasti tarpeen mukaan.

Kaikkien edunvalvontakohteiden eduvalvontakortit tuodaan kunnanhallituksen 
käsiteltäviksi ja hyväksyttäviksi kevään aikana.  Edunvalvontakortit tuodaan myös 
kokonaisuutena kesäkuun valtuustoon.

Tarkoitus on, että kunnanhallitus ja valtuusto saavat säännöllisesti raportin 
edunvalvontakokonaisuuden etenemisestä. 

Ehdotus / Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö, harri.lipasti@tuusula.fi

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä Kellokosken sairaala-alueen kehittämistä koskevan edunvalvontakortin 
todeta, että edunvalvonnan tavoitteita ja toimenpidesuunnitelmaa arvioidaan ja 
tarkistetaan tarpeen mukaan  

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

____________

Kunnanhallitus 27.5.2019

Valtuuston 10.12.2018 kokouksessaan hyväksymistä kunnan edunvalvontakohteista 
on laadittu erilliset edunvalvontakortit jäntevöittämään kunnan 
edunvalvontaa. Edunvalvontakortin sisältönä on kuvaus edunvalvonnan kohteesta, 
edunvalvonnan tavoitteiden määrittely, yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta 
edunvalvonnassa, edunvalvonnan tueksi laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen 
edunvalvonnan toimenpidesuunnitelma vastuuhenkilöineen.

Edunvalvontakohteiden eduvalvontakortit käsitellään ja hyväksytään 
kunnanhallituksessa 3.6.2019 mennessä. Edunvalvontakortit tuodaan kokonaisuutena 
tiedoksi 10.6.2019 pidettävään valtuuston kokoukseen.
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Edunvalvonnan toimenpiteitä arvioidaan sekä tarkistetaan ja täydennetään tarpeen 
mukaan.  Edunvalvonnan toteutuksesta 
raportoidaan säännöllisesti kunnanhallitukselle ja valtuustolle.

Neljän keskeisen edunvalvonnan kohteen edunvalvontakortit on hyväksytty 
kunnanhallituksessa 4. ja 18.3.2019.  Kahdeksan edunvalvonnan kohteen kortit 
tuodaan kunnanhallituksen hyväksyttäviksi 3.6.2019.  Samalla päätetään korttien 
raportoinnista valtuustolle 10.6.2019 kokouksessa.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää

ottaa asian valtuuston 10.6.2019 pidettävän kokouksen esityslistalle ja tehdä 
ehdotuksen valtuustolle kokouksessaan 3.6.2019.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 03.06.2019, § 237

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Liitteet
1 Edunvalvontakortti, Keusote, khall 3.6.2019
2 Lentoasema edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
3 Pikaraitiotie Tuusulaan edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
4 Ruskeasannan asema edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
5 Tallinna-Helsinki-rata edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
6 Uusimaa 2050-kaava edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
7 Keravan aseman liityntäpysäköinnin kehittäminen edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
8 Tuusulanväylä kt 45 Helsingin alueella edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
9 Erilliset rajatut liikennehankkeet edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
10 Lisäraide Järvenpää-Hyvinkää edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
11 Mt 11466 Tuusulan itäväylä edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
12 Kehä IV edunvalvontakortti,khall 3.6.2019
13 Kellokosken sairaala edunvalvontakortti, khall 3.6.2019
14 Lentorata edunvalvontakortti, khall 3.6.2019

Valtuuston hyväksymien kunnan edunvalvonnan kohteiden toimenpiteiden 
toteututtamista sekä toimendesuunnittelua on jatkettu. Eedunvalvonnan kohteista on 
laadittu kevään aikana erilliset edunvalvontakortit. Edunvalvontakortin sisältönä on 
kuvaus edunvalvonnan kohteesta, edunvalvonnan tavoitteiden määrittely, 
yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta edunvalvonnassa, edunvalvonnan tueksi 
laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen edunvalvonnan toimenpidesuunnitelma 
vastuuhenkilöineen.
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Kunnanhallitus on hyväksynyt edunvalvontakortit kokouksissaan 4.3. ja 18.3.2019 
seuraavista kokonaisuuksista: Kehä IV, Tuusulan itäväylä (mt 11466), Kellokosken 
sairaala-alueen kehittäminen ja Keski-Uudenmaan sote -kuntayhtymä.

Edunvalvontakorteista on tässä kunnanhalltuksessa päätöksenteossa seuraavat kortit

- Lentorata

- Pikaraitiotie Tuusulaan

- Ruskesannan asema

- Tallinna-Helsinki -rata

- Lisäraide Järvenpää-Hyvinkää

- Liityntäpysäköinti

- Tuusulanväylä, kt 45, Helsingin alueella

- Erilliset, rajatut liikennehankkeet

- Lentoasema-alueen kehittäminen

- Uusimaa 2050 -kaava 

Hyväksyttyjen edunvalvontakorttien toiminallisia sisältöjä päivitetään jatkuvasti 
tarpeen mukaan.

Aiemmin keväällä ja tänään hyväksyttävät edunvalvontakortit viedään kokonaisuutena 
tiedoksi 10.6.2019 pidettävään valtuuston kokoukseen

Edunvalvonnan toteutumista seuraataan säännöllisesti. Kunnanhallitus ja valtuusto 
saavat myös säännöllisesti raportit edunvalvontakokonaisuuden etenemisestä. 

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä edunvalvontakortit: Lentorata, Pikaraitiotie Tuusulaan, Ruskesannan 
asema, Tallinna-Helsinki -rata, Lisäraide Järvenpää-
Hyvinkää, Liityntäpysäköinti, Tuusulanväylä, kt 45, Helsingin alueella, Erilliset, 
Rajatut liikennehankkeet, Lentoasema-alueen kehittäminen, Uusimaa 2050 -
kaava
ehdottaa valtuustolle, että

 

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi edunvalvonnan kokonaisuuden ja laaditut edunvalvontakortit.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 10.06.2019, § 88
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Liitteet
1 Edunvalvontakortti, Keusote, valt 10.6.2019
2 Lentoasema edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
3 Lentorata edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
4 Pikaraitiotie Tuusulaan edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
5 Ruskeasannan asema edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
6 Tallinna-Helsinki-rata edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
7 Uusimaa 2050-kaava edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
8 Keravan aseman liityntäpysäköinnin kehittäminen edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
9 Tuusulanväylä kt 45 Helsingin alueella edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
10 Erilliset rajatut liikennehankkeet edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
11 Lisäraide Järvenpää-Hyvinkää edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
12 Mt 11466 Tuusulan itäväylä edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
13 Kehä IV edunvalvontakortti, valt 10.6.2019
14 Kellokosken sairaala edunvalvontakortti, valt 10.6.2019

Ehdotus

Valtuusto päättää

merkitä tiedoksi edunvalvonnan kokonaisuuden ja laaditut edunvalvontakortit.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 25.11.2019, § 480

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Kunnanhallitus on keväällä 2019 hyväksynyt kunnan edunvalvonnan kokonaisuuden 
ja kustakin edunvalvonnan kohteesta laaditut edunvalvontakortit. Valtuusto on 
kokouksessaan 10.6.2019 merkinnyt tiedoksi edunvalvonnan kokonaisuuden ja 
edunvalvontakortit.

Kunnanhallitus ja valtuusto seuraavat säännöllisesti puolivuosittain edunvalvonnan 
toteutumista. Tämä tapahtuu mm. edunvalvontakorttien toimenpiteiden toteutuksen 
raportoinnilla ja edunvalvonnan toimenpidesuunnitelmien päivittämisellä.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

ottaa asian 9.12.2019 pidettävän valtuuston kokouksen esityslistalle
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 2.12.2019 pidettävässä kokouksessa.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Kunnanhallitus, 02.12.2019, § 494

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Liitteet
1 Erilliset rajatut liikennehankkeet, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
2 Keusote, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
3 Lentoasema, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
4 Lentorata, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
5 Liityntäpysäköinti Keravalle, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
6 Lisäraide Järvenpää-Hyvinkää, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
7 Mt 11466 Tuusulan itäväylä, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
8 Pikaraitiotie Tuusulaan, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
9 Tallinna-Helsinki-rata, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
10 Tuusulanväylä Helsingissä, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019
11 Uusimaa 2050-kaava, edunvalvontakortti, khall 2.12.2019

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä liitteenä olevat päivitetyt edunvalvontakortit
ehdottaa valtuustolle, että

 

VALTUUSTO päättää

 merkitä tiedoksi päivitetyt edunvalvontakortit.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Jukka-Matti Laakso ja Petri Juhola olivat asiantuntijoina kokouksessa.

Valtuusto, 09.12.2019, § 174

Liitteet
1 Erilliset rajatut liikennehankkeet, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
2 Kehä IV, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
3 Kellokosken sairaala, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
4 Keusote, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
5 Lentoasema, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
6 Lentorata, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
7 Liityntäpysäköinti Keravalle, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
8 Lisäraide Järvenpää-Hyvinkää, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
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9 Mt 11466 Tuusulan itäväylä, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
10 Pikaraitiotie Tuusulaan, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
11 Ruskeasanta, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
12 Tallinna-Helsinki-rata, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
13 Tuusulanväylä Helsingissä, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019
14 Uusimaa 2050-kaava, edunvalvontakortti, valt 9.12.2019

Ehdotus

Valtuusto päättää

 merkitä tiedoksi päivitetyt edunvalvontakortit.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 468

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Valtuuston 10.12.2018 kokouksessaan hyväksymistä kunnan edunvalvontakohteista 
on laadittu erilliset edunvalvontakortit jäntevöittämään kunnan 
edunvalvontaa. Edunvalvontakortin sisältönä on kuvaus edunvalvonnan kohteesta, 
edunvalvonnan tavoitteiden määrittely, yhteistyökumppanit ja yhteinen toiminta 
edunvalvonnassa, edunvalvonnan tueksi laadittavat selvitykset, sekä yksityiskohtainen 
edunvalvonnan toimenpidesuunnitelma vastuuhenkilöineen.

Edunvalvonnan toimenpiteitä on arvioitu sekä tarkistettu ja täydennetty tarpeen 
mukaan.  Edunvalvonnan toteutuksesta 
raportoidaan säännöllisesti kunnanhallitukselle ja valtuustolle.

Valtuusto on viimeksi 9.12.2019 saanut selvityksen ja merkinnyt tiedoksi 
edunvalvontasuunnitelmien ja -korttien toteutuksen. Seuraavan kerran 
edunvalvonnan toteutumisesta raportoidaan valtuustolle 7.12.2020.

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

ottaa asian valtuuston 7.12.2020 pidettävän kokouksen esityslistalle ja tehdä 
ehdotuksen valtuustolle kokouksessaan 30.11.2020

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 30.11.2020, § 488
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Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Liitteet
1 Edunvalvontakortti, Tuusulanväylä, kt 45, Helsingin alueella, khall 30.11.2020
2 Edunvalvontakortti, Tallinna-Helsinki-rata, khall 30.11.2020
3 Edunvalvontakortti, Ruskeasannan asema, khall 30.11.2020
4 Edunvalvontakortti, Mt 11466 Tuusulan itäväylä, khall 30.11.2020
5 Edunvalvontakortti, Lisäraide Järvenpää-Hyvinkää, khall 30.11.2020
6 Edunvalvontakortti, Lentorata, khall 30.11.2020
7 Edunvalvontakortti, Lentoasema, khall 30.11.2020
8 Edunvalvontakortti, Keravan aseman liityntäpysäköinnin kehittäminen, khall 
30.11.2020
9 Edunvalvontakortti, Kellokosken sairaala-alueen jatkokäyttö, khall 30.11.2020
10 Edunvalvontakortti, Kehä IV, khall 30.11.2020
11 Edunvalvontakortti, Helsingin Seudun Liikennekuntayhtymä, khall 30.11.2020
12 Edunvalvontakortti, Erilliset rajatut liikennehankkeet, khall 30.11.2020
13 Edunvalvontakortti Keusote 24.11.2020, khall 30.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Ehdotus

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä liitteenä olevat päivitetyt edunvalvontakortit
ehdottaa valtuustolle, että

 

VALTUUSTO päättää

 merkitä tiedoksi päivitetyt edunvalvontakortit.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 07.12.2020, § 135

Valmistelija / lisätiedot:
Harri Lipasti
harri.lipasti@tuusula.fi
kansliapäällikkö

Liitteet
1 Edunvalvontakortti, Keravan aseman liityntäpysäköinnin kehittäminen, valt 7.12.2020
2 Edunvalvontakortti, Kellokosken sairaala-alueen jatkokäyttö, valt 7.12.2020
3 Edunvalvontakortti, Tuusulanväylä, kt 45, Helsingin alueella, valt 7.12.2020
4 Edunvalvontakortti, Kehä IV, valt 7.12.2020
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5 Edunvalvontakortti, Erilliset rajatut liikennehankkeet, valt 7.12.2020
6 Edunvalvontakortti, Lisäraide Järvenpää-Hyvinkää, valt 7.12.2020
7 Edunvalvontakortti, Lentorata, valt 7.12.2020
8 Edunvalvontakortti, Lentoasema, valt 7.12.2020
9 Edunvalvontakortti, Tallinna-Helsinki-rata, valt 7.12.2020
10 Edunvalvontakortti, Helsingin Seudun Liikennekuntayhtymä, valt 7.12.2020
11 Edunvalvontakortti, Ruskeasannan asema, valt 7.12.2020
12 Edunvalvontakortti Keusote 24.11.2020, valt 7.12.2020
13 Edunvalvontakortti, Mt 11466 Tuusulan itäväylä, valt 7.12.2020

Ehdotus

Valtuusto päättää

 merkitä tiedoksi päivitetyt edunvalvontakortit.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Kuntakehityslautakunta, § 86,16.09.2020
Kunnanhallitus, § 465,23.11.2020
Kunnanhallitus, § 489,30.11.2020
Valtuusto, § 136, 07.12.2020

§ 136
Kaavoitussuunnitelma 2021-2025

TUUDno-2020-2109

Kuntakehityslautakunta, 16.09.2020, § 86

Valmistelijat / lisätiedot:
Asko Honkanen
asko.honkanen@tuusula.fi
kuntasuunnittelupäällikkö

Liitteet
1 Kaavoitussuunnitelma 2021-2025 KKL 16.9.2020

Kunnanvaltuusto hyväksyy vuosittain kaavoitussuunnitelman viiden vuoden jaksolle. 
Tämän jälkeen vuoden alussa hyväksytään alkavan vuoden kaavoituksen työohjelma, 
jonka edistymistä seurataan osavuosikatsausten yhteydessä. Kaavoitussuunnitelman 
tavoitteena on ohjata kuntasuunnittelu-palvelualueen toimintaa ja kaavatöihin 
vaikuttavien luottamuselinten päätöksentekoa niin, että hankeluettelosta ensisijaisiksi 
nostetut hankkeet etenevät mahdollisimman nopeasti ja että niiden valmisteluun 
kohdennetaan ensisijaisesti resursseja.

Tavoitteena on huolehtia siitä, että MAL-aiesopimuksen tavoitteiden ja 
kunnanvaltuuston hyväksymän vuotuisen asunto-ohjelman lisäksi kaavoitetaan 
riittävästi tonttivarantoa tulevaa käyttöä varten.

Vuosien 2021–2025 kaavoitussuunnitelma on liitteenä. Kaavoitussuunnitelmassa on 
edellisten vuosien tavoin yleiskaavoitushankkeita, yleissuunnitelmia sekä 
asemakaavahankkeita, jotka on priorisoitu kolmeen eri luokkaan hankkeiden 
kiireellisyyden ja oletetun etenemisjärjestyksen mukaisesti. Kartalle on merkitty myös 
ns. vähäiset kaavamuutokset ilman priorisointia. Näitä kaavamuutoksia valmistelevat 
kaavoitusavustajat muiden töiden ohella.

Yleiskaava ja yleissuunnitelmat

Suunnittelukauden alussa on tavoitteena saada yleiskaava 2040 hyväksyttyä. Tämän 
jälkeen tehtävien linjausten mukaisesti varaudutaan osayleiskaavojen laadintaan. 
Toistaiseksi tarpeellisimpana taajamaa koskevan osayleiskaavan päivityksenä pidetään 
Koillis-Hyrylän osayleiskaavan laadintaa. Koillis-Hyrylän osayleiskaavan laatiminen on 
tarpeen suunnittelukauden aikana, jotta tämän jälkeen alueelle voidaan 
asemakaavoittaa aiotusti asuinalueita päätetyin tavoittein mm. liikenneverkkoon ja 
aluetehokkuuteen liittyen. Alueen maankäyttöä on tarkoitus tutkia myös erillisten 
asemakaavahankkeiden yhteydessä asemakaavarunkoa hahmotellen.

Yleissuunnitelmia laaditaan asemakaavojen laatimisen tavoitteiden asettamiseksi ja 
laajempien kokonaisuuksien hahmottamiseksi, jotta voidaan olla varmoja, että 
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pienehkötkin asemakaavatyöt toimivat kokonaisuuden osina. Tällaisia 
yleissuunnitelmia ovat Hyrylän ja Jokelan keskustojen yleissuunnitelmat. Lisäksi 
laaditaan viher- ja virkistysverkon kehittämisen kokonaissuunnitelma sekä 
yleissuunnitelmaa Tuusulanjärven virkistyskäytön lisäämiseksi koskien ranta-aluetta.

Asemakaavahankkeiden priorisointi

Asunto- ja asuinalueiden osalta pyritään tarjoamaan monipuolisesti vaihtoehtoja. 
Tarkoituksena on valikoida hankkeet, joiden myötä saadaan kaikkiin taajamiin 
tonttivarantoa eri tarpeisiin: asuinrakentamisen tontteja, keskustojen 
kehittämishankkeita, työpaikkatontteja ja vetovoimahankkeita. Asemakaavahankkeet 
on priorisoitu painottaen

Keskustojen kehittämistä
Työpaikka-alueiden kaavoja
Kunnan maalle sijoittuvia hankkeita
Paljon asuntoja/työpaikkoja tuottavia kaavoja
Kunnan omistamien realisoitavien kiinteistöjen kaavamuutoksia
Kunnan kannalta tärkeitä palveluverkon kehittämisen tai yhdyskuntatekniikan 
toteuttamisen edellyttämiä kaavoja

Liitteenä olevassa kaavoitussuunnitelmassa prioriteetilla 1 olevat ovat kärkihankkeita. 
Prioriteettien 2 ja 3 hankkeita edistetään kärkihankkeiden valmistelun jälkeen. On 
todennäköistä, että tulee tehtäväksi erityisesti kaavamuutoksia suunnittelukauden 
aikana sekä johtuen ajankohtaisista rakentamishankkeista että kunnan 
velvollisuudesta pitää kaavat ajan tasalla. Hankkeita koskevista hakemuksista 
päätettäessä tai muutoin käynnistämispäätöksin päätetään erikseen, minkälaisella 
prioriteetilla näitä edistetään.

Työpaikka-alueiden asemakaavat

Jokelassa työpaikka-alueiden tonttivarantoa on lähivuosien tarpeeseen. Näin ollen 
työpaikka-alueiden asemakaavoja laaditaan suunnittelukauden alussa pääosin Etelä-
Tuusulaan ja resurssien mahdollistaessa myöhemmin Kellokoskelle. Kellokoskella 
Rajalinnan työpaikka-alueen laajentaminen on tarpeen lähivuosina, mutta tämä hanke 
ei prioriteetiltaan kärkeä.

Sen sijaan Etelä-Tuusula on työpaikkarakentamisen kannalta ensisijaisen tärkeä 
kysynnästä johtuen ja tonttivarannon kannalta heikoimmassa asemassa. On erittäin 
tärkeää panostaa näistä syistä johtuen Etelä-Tuusulaan. Sekä Kehä IV:n varteen 
kehittyvät työpaikka-alueet että Tuusulan itäväylän varteen työpaikka-alueiden 
laajentaminen ovat tärkeimmät hankkeet. FOCUS-alueella on painoarvoa jopa 
pääkaupunkiseudun työpaikka-alueiden joukossa. Näiden suurien asemakaavojen 
ohella on valmiuksia tehdä pieniä määriä pienehköjä työpaikka-alueiden asemakaavan 
muutoksia.

Keskustojen kehittäminen

Keskustojen kehittäminen on tarpeen vetovoiman kasvattamiseksi kaikissa taajamissa, 
eikä tähän ole vielä syntynyt Jokelassa ja Hyrylässä riittävästi kaavallisia 
mahdollisuuksia. Hyrylän alueella asuinkerrostalotonttivaranto on hyvä, mutta 
kaupallisen keskustan kehittämiseksi on vielä laadittava kaavamuutoksia. 
Palvelukeskuksen kaavamutuoksen lisäksi mm. purettavan hallintorakennuksen alueen 
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asemakaavatyö esitetään nostettavaksi kärkihankeeksi.
Jokelassa tämän ohella myös liike- ja asuinkerrostalotontteja on tarpeen kehittää 
keskusta-alueella tai lähituntumassa, josta johtuen kaavoitussuunnitelmassa on 
kärkihankkeena Keskustien kaavamuutos ja ”Opintien ja Nukarintien risteyksen 
ympäristö”-niminen kaavamuutos. Uutena hankkeena esitetään käynnistettäväksi 
Asemanseutu-kaavamuutosta aseman itäpuoleiselle alueelle.
Kellokoskella jo Vanhan valtatien itäpuolelle laaditun kaavan jälkeen seuraava 
keskustan kehittämishanke on ent. sairaalan alueen kaavallinen muutos, joka voi edetä 
maanomistajan selvitettyä mahdollisuuksia kiinteistöjen uusiokäytön osalta.

Pääasiassa asuintontteja tuottavat asemakaavat

Onnistuneen maanhankinnan ja suurten kaavaprojektien läpiviemisen seurauksena 
Tuusulan kunnalla on hyvä tonttivaranto ja mahdollisuudet päästä tavoitellulle kasvu-
uralle. Alla on laskelma koskien rakentamattomien asuinrakentamista mahdollistavien 
korttelien potentiaalista. Laskelma on tehty paikkatietoperusteisesti ja johtuen 
aineiston epäyhtenäisyydestä joitakin pieniä puutteita luvuissa voi olla. Tästä 
huolimatta suuruusluokka on oikein.

  Hyrylä Jokela  Kellokoski
rakennusoikeutta kunnan omistamilla alueilla 203958 79103 31819
rakennusoikeutta muiden omistamilla alueilla 153884 23403 8543
yht 357842 102506 40362
       
Talotyyppikohtaisesti      
Omakotitalojen rakennusoikeus 47191 24853 9065
Muiden pientalojen rakennusoikeus 44182 52544 24992
Kerrostalojen rakennusoikeus 266469 25109 6305
       
Asuntoja      
Omakotitalot 236 124 45
Muut pientalot 589 701 333
Kerrostalot 4441 418 105
yht 5266 1243 484
       
Asukkaita      
Omakotitaloihin 944 497 181
Pientaloihin 982 1168 555
Kerrostaloihin 6662 628 158
yht 8587 2292 894
Asuinalueille sijoittuva oleva yhtiömuotoisten tonttien varanto riittää kaikissa 
taajamissa lähivuosien tarpeisiin. Hyrylässä olevat Rykmentinpuiston, Lahelanpelto II:n, 
Häriskiven ja Pellavamäentien kaavojen alueet sekä pienemmät täydennyskohteet 
mahdollistavat tavoitellun kasvun. Kellokosken keskustan kaavan lisäksi Linjapuiston 
asemakaavat I ja II mahdollistavat asuinrakentamista. Kellokoskella tulee arviolta 2-3 
vuoden sisällä lisätä omakotitonttivarantoa, joten mm. Joenranta-kaava on 
kärkihankkeena. Uusia pientaloalueiden kaavoja ei siksi tarvita juuri nyt kärkihankkeiksi 
Jokelaan, mutta keskustarakentamista turvaavaa tonttivarantoa olisi hyvä kasvattaa.
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Kasvun turvaamiseksi on ensisijaisen tärkeää saada oleva ja lähivuosiksi hyvin riittävä 
varanto Hyrylässä ja Kellokoskella luovutuskuntoon eli tontit lohkottua ja infra 
rakennettua. Jokelassa sen sijaan Peltokaaren, Kartano I:n ja keskustan tonttivaranto 
on riittävä ja infratyöt akuuteimpaan tonttitarpeeseen nähden riittävän pitkällä eli 
tontteja riittää siellä hyvin myytäväksi.

 

Ehdotus
Esittelijä: Asko Honkanen, kuntasuunnittelupäällikkö

Kuntakehityslautakunta päättää ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen 
kunnanvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä olevan kaavoitussuunnitelman 
vuosille 2021–2025.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Liisa Sorri teki muutosesityksen Margita 
Winqvistin kannattamana. Muutosesityksen mukaan 
kaavoitussuunnitelma vuosille 2021-2025 tulee hyväksyä siten muutettuna, että Jokelan 
Kartano II -asemakaavamuutos nostetaan 2. prioriteetin hankkeeksi. 
Kuntakehityslautakunta hyväksyi Sorrin esityksen yksimielisesti.

 

Päätös
Kuntakehityslautakunta päätti

hyväksyä kaavoitussuunitelman vuosille 2021-2025 siten muutettuna, että Jokelan 
Kartano II -asemakaavamuutos nostetaan 2. prioriteetin hankkeeksi.
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä liitteenä olevan kaavoitussuunnitelman vuosille 2021–2025.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 465

Valmistelijat / lisätiedot:
Asko Honkanen
asko.honkanen@tuusula.fi
kuntasuunnittelupäällikkö

Liitteet
1 Kaavoitussuunnitelma 2021-2025., khall 2.11.2020

Poliittinen johtoryhmä kannusti KKL:n käsittelyn jälkeen miettimään vielä miten 
kärkihankkeita voitaisiin priorisoida, jotta kunnan kannalta tärkeimmät tähtihankkeet 
saataisiin selville. Jos kaikkein tärkeimmät hankkeet myös luottamuselinten 
päätöksellä voidaan erotella muista sinänsä tärkeistä hankkeista, voidaan 
valmistelussa keskittyä näihin yhteisesti tärkeiksi pidettyihin hankkeisiin. Jopa 
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yksinomaan kärkihankkeita on erinomaisen suuri määrä - kärkihankkeita on ollut 
Tuusulan kaavoitusyksiköllä pitkään 30-35 kpl vaikka näitä on saatu valmiiksikin hyvin 
ja tonttivaranto on kasvanut suurelta osin hyvälle tasolle.

Käytännössä kaavan valmistelija pystyy valmistelemaan samanaikaisesti 1-3 hanketta. 
Yleiskaavatason suunnitelmia valmistellaan päätyönä noin 1 hlön ja asemakaavoja 
noin 6 hlön toimesta. Kullakin on kaavojen valmistelun lisäksi muita tehtäviä.On 
perusteltua valita kaavoituksen kärkihankkeiksi esim. 5-15 hanketta nykyisen noin 30 
hankkeen sijaan.

Hankkeiden tarkempi priorisointi

Tätä varten on valmisteltu kaavojen pisteytystaulukko, jossa on tutkittu kunkin tärkeän 
hankkeen tärkeyttä ja vaikuttavuutta muutamien kriteerien avulla. Kukin hanke on 
pisteytetty ja näin saatu aiempaa analyyttisempi lähestymistapa 
kaavoitussuunnitelmaan liittyen.Kaavahankkeita on arvioitu kriteeristön avulla:

Kunnan maanomaisuus

Vaikuttavuus ja tarve
Työpaikkojen määrä
Asuinrakentamisen määrä (muutamia – kymmeniä – sata – useita satoja – tuhat 
tai enemmän)
Palveluverkon kehittyminen
 
Kaavatalous

Alueen merkittävyys kunnan kannalta
Etelä-Tuusula
Jokela
Kellokoski

Suunnitelman toteutumisen aikajänne
Lyhyt
Keskipitkä
Pitkä
 
Läpimenovarmuus

Kukin kriteeri tutkittujen kaavahankkeiden osalta arvioitiin asteikolla 1-5. Kriteereille 
annettiin lisäksi painoarvot. Kukin hanke sai pisteitä kriteerien arvosanojen ja 
painoarvojen summana. Pisteytystaulukko on asian liitteenä.

Johtopäätelmä

Tehdyn analyysin pohjalta tulisi kaavoitussuunnitelmaan ja työtapohoihin tehdä 
muutoksia:
Arvioinnissa parhaiten pisteitä saaneiden hankkeiden edistämiseen tulisi panostaa ja 
luettelon loppupäässä olevien hankkeiden edistämisen ei tulisi olla tässä vaiheessa 
ensisijaista. Pisteytyksessä heikommin menestyneitä hankkeita ei tulisi juuri nyt 
valmistella, ellei hankkeen valmistelu ole nyt lähes valmis jonkin kaavavaiheen osalta, 
jolloin olisi silti perusteltua viedä valmisteluvaihe loppuun ja kaava käsiteltäväksi.
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Resursseja voi olla mahdollista lisätä pisteytyksessä parhaiten menestyneiden 
hankkeiden osalta siten, että useampi kuin yksi kaavan valmistelija käyttää 
työaikaansa näihin hankkeisiin.

Pisteytyksessä parhaiden menestyneiden hankkeiden top 10:

Yleiskaava 2040
Hyrylän keskustan yleissuunnitelma
Palvelukeskus
Lahelanpelto III (vain koulu)
Rykmentinportin laajennus
Jokelan paloasema
Kehä IV
Puistokylä
Kehitettävät kiinteistöt II
Koillis-Hyrylän osayleiskaava

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO hyväksyy

liitteenä olevan kaavoitussuunnitelman vuosille 2021–2025.

Päätös
Kunnanhallitus päätti

ottaa asian 7.12.2020 pidettävän valtuuston kokouksen esityslistalle  
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 30.11.2020 pidettävässä kunnanhallituksen 
kokouksessa.

 

Asko Honkanen ja Anne Olkkola selostivat asiaa.

Kunnanhallitus, 30.11.2020, § 489

Valmistelijat / lisätiedot:
Asko Honkanen
asko.honkanen@tuusula.fi
kuntasuunnittelupäällikkö

Liitteet
1 Kaavoitussuunnitelma 2021-2025., khall 30.11.2020
2 Kaavahankkeiden priorisointitaulukko, khall 30.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO hyväksyy
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liitteenä olevan kaavoitussuunnitelman vuosille 2021–2025 seuraavin muutoksin:

Kaavoitussuunnitelmaan lisätään II-luokkaan:
Halkivahan alue, Paijalassa (alue täydentää olemassa olevaa 
kuntarakennetta)
Peurantie 20, Riihikalliossa (alue täydentää olemassa olevaa 
kuntarakennetta)

Kaavoitussuunnitelmasta poistetaan III-luokan hankkeita, joita ei ehditä aloittaa 
kaudella 2025:

Rantatie II-IV
Taistelukoulu
Hiivoonlahti
pilottirakentaminen
Lepola III (2025->)

Kaavoitussuunnitelmaan tarkennetaan Saksan alueen aluerajausta pienemmäksi 
ja se nimetään Mattila ja se säilyy kärkihankkeena
Kaavoitussuunnitelman toteutuksessa painotetaan vuonna 2021 erityisesti 
seuraavia hankkeita:

Yleiskaava 2040
Hyrylän keskustan yleissuunnitelma
Palvelukeskus
Lahelanpelto III (vain koulu)
Rykmentinportin laajennus
Jokelan paloasema
Kehä IV
Puistokylä
Kehitettävät kiinteistöt II
Koillis-Hyrylän osayleiskaava

___

Avattuaan asiasta keskustelun puheenjohtaja teki pohjaesitykseen seuraavan 
lisäyksen kohtaan 4. "Kaavoitussuunnitelman toteutuksessa painotetaan vuonna 2021 
erityisesti seuraavia hankkeita": -Kellokosken keskustakolmion asemakaavakuutos.

Jussi Salonen teki seuraavan muutosesityksen: Kaavoitussuunnitelmassa Kartano II 
nimetään Tiilitehtaan alueeksi ja vaihdetaan III-luokkaan ja Kartano III nimetään Kartano II:

Esitys hyväksyttiin yksimielisesti.ksi ja muutetaan II-luokkaan. 

Jussi Salonen teki muutosesityksen kylien ta#ydennysrakentamisen ja 
elinvoimaisuuden mahdollistamiseksi: Aloitamme tuusulalaisen kylän (Ruotsinkylä, 
Rusutjärvi, Tuomala tai Nahkela) asemakaavoituksen. Muutosesitys raukesi 
kannattamattomana.

Jussi Salonen esitti poistettavaksi päätösehdotuksesta III-luokan hankkeiden 
poistoesityksestä Tuusulan Rantatien varrella olevat Rantatie II-IV, Taistelukoulu ja 
Hiivooonlahti. Esitys hyväksyttiin yksimielisesti.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin kokouksessa tehdyin muutoksin.
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Valtuusto, 07.12.2020, § 136

Liitteet
1 Kaavoitussuunnitelma 2021-2025, valt 7.12.2020

Ehdotus

Valtuusto päättää

hyväksyä liitteenä olevan kaavoitussuunnitelman vuosille 2021–2025.
---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Aarno Järvinen esitti Petra Kelan ja Kari 
Frimanin kannattamana, että  kaavoitussuunnitelman Jokela-kohtaan (powerpoint 
sivulle 10) III-luokka  palautetaan: Lepola III. Täydennetään pientaloaluetta Hyvinkään 
rajan tuntumassa.

Valtuusto hyväksyi Järvisen tekemän muutosesityksen yksimielisesti.

Liisa Palvas teki Aila Koivusen, Margita Winqvistin ja Eeva-Liisa Niemisen 
kannattamana seuraavan muutosesityksen: "Poistetaan Rivieera Kellokosken 
kärkihankkeista. Asuinkortteleiden lisääminen ei ole oleellisesti tarpeen ko. Rivieeran 
alueella, vaan alue tulee säilyttää liikunta- ja virkistyskäytössä."

Puheenjohtaja totesi, koska oli tehty kannatettu muutosesitys, asia ratkaistaan 
äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, että ne, jotka 
kannattavat pohjaehdotuksen hyväksymistä äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat 
Palvaksen tekemää muutosesitystä, äänestävät EI.

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-äänen antoivat Jorma Sulander, Pasi Huuhtanen, Päivö Kuusisto, Tommi 
Partanen, Jouko Riola, Mika Mäki-Kuhna, Johanna Sipiläinen, Vesa Lundberg, 
Seppo Noro, Kim Kiuru, Aarno Järvinen, Lilli Salmi, Annika Lappalainen, Sanna 
Kervinen, Pekka Heikkinen, Janne Mellin, Kari Kinnunen, Ulla Rosenqvist, Arto 
Nätkynmäki, Kaj Malmlund
ei-äänen antoivat Matti Alanko, Petra Kela, Aila Koivunen, Liisa Palvas, Margita 
Winqvist, Satu Heikkilä, Markus Meckelborg, Elisa Laitila, Taina Ketvel, Ulla 
Palomäki, Anna Yltävä, Karita Mäensivu, Elina Väänänen, Henri Koskela, Kati 
Lepojärvi, Antti Kaikkonen, Jussi Salonen, Jere Pulska, Eeva-Liisa Nieminen, Anu 
Åberg, Ari Nyman, Arto Lindberg, Jani Peltonen, Kari Friman, Lea Ahonen, Monica 
Avellan, Raimo Stenvall, Heli Udd
tyhjän äänen antoi Sanna Tuhkunen.

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 20 jaa-ääntä, 28 ei-ääntä, 1 tyhjä ääni ja 2 
poissa. Puheenjohtaja totesi Palvaksen muutosesityksen tulleen valtuuston 
päätökseksi.

Päätös
Valtuusto päätti



Tuusulan kunta Pöytäkirja 8/2020 123 ( )162
Valtuusto 07.12.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

hyväksyä liitteenä olevan kaavoitussuunnitelman vuosille 2021–2025 edellä 
ilmenevin muutoksin.

 

Ilmari Sjöblom ja Laura Åvall ilmoittivat olevansa esteellisiä, eivätkä ottaneet osaa 
asian käsittelyyn eikä päätöksentekoon. 

Tiedoksi
kaavoitus
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Kuntakehityslautakunta, § 85,16.09.2020
Kunnanhallitus, § 466,23.11.2020
Kunnanhallitus, § 490,30.11.2020
Valtuusto, § 137, 07.12.2020

§ 137
Asunto-ohjelma 2021 - 2025

TUUDno-2020-2147

Kuntakehityslautakunta, 16.09.2020, § 85

Valmistelijat / lisätiedot:
Henna Lindström
henna.lindstrom@tuusula.fi
yleiskaavasuunnittelija

Tuusulan kunnassa uusien asuntojen rakentaminen keskitetään keskuksiin ja 
taajamiin, jolloin luodaan edellytyksiä joukkoliikenteelle ja monipuolisille palveluille. 
Kuntastrategian mukaisesti vahvistetaan Etelä-Tuusulan kasvua sekä tiivistetään ja 
eheytetään Hyrylän keskustaa ja Rykmentinpuistoa. Jokelan keskustaa tiivistetään 
rataan tukeutuen ja vahvistetaan taajaman vetovoimatekijöitä puutarhakaupunki-
idean pohjalta. Kellokosken omaleimaisuutta ja vetovoimaa vahvistetaan Ruukin ja 
Sairaalan aluetta sekä keskustaa kehittäen. Monipuolista asuntorakentamista 
tuotetaan eri elämän tilanteissa oleville ja eri-ikäisten väestöryhmien asumistarpeisiin. 
Tavoitteena on edistää valinnan mahdollisuuksia niin kerros- kuin pientaloasuntojen 
tuotannolla sekä varmistamalla hallintamuotojen moninaisuus omistus-, vuokra- ja 
asumisoikeusasuntoja tuottamalla. Asuntorakentamisessa tavoitellaan myös 
kohtuuhintaisuutta ja kooltaan erilaisia asuntoja.

Maankäytön, asumisen ja liikenteen MAL 2019 -suunnitelma on hyväksytty ja 
neuvottelutulos valtion ja Helsingin seudun kuntien välisestä MAL-sopimuksesta 
vuosille 2020-2031 saavutettiin kesäkuussa 2020. Sopimus tulee voimaan kaikkien 
sopijaosapuolten hyväksyttyä sen. MAL 2019 -suunnitelmassa kuvataan, miten seutua 
pitäisi kehittää vuosina 2019 - 2050. Suunnitelma on tiekartta siihen, miten seudun 
liikenteen päästöt saadaan laskuun, asukkaiden arjesta tehdään sujuvaa, ihmiset 
voivat löytää kodin kohtuullisella hinnalla hyvien liikenneyhteyksien varresta ja 
työpaikoille on helppo kulkea. MAL-sopimuksilla on määritelty seudun kunnille 
asuntorakentamisen määrä- ja hallintamuototavoitteita. Tuusulan tavoite on rakentaa 
462 asuntoa vuosittain, josta 20 % valtion tukemaa ARA-tuotantoa. Asuntotuotannon 
ja kaavoituksen kokonaistavoitteessa otetaan huomioon kunnan toiminnasta 
riippumattomat tekijät mm. koronaepidemian vaikutukset yhteiskuntaan ja 
asuntorahoitukseen, talouden suhdannevaihtelu, asuntomarkkinatilanne sekä 
liikenneinfrahankkeiden toteutuminen.

Asunto-ohjelma sisältää tulevan viisivuotiskauden uudisrakentamisen tuotantoarvion, 
omakotitonttien luovutussuunnitelman ja ARA-uudisrakentamisen hankekatsauksen. 
Loppuun on lisätty kehittämistavoitteita seuraavalle asunto-ohjelmakaudelle. 
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Asuinrakentamisen määrään ja tuotannon monipuolisuuteen vaikuttavat yleiset 
asuntomarkkinat, suhdanteet, maapoliittisten ratkaisujen syntyminen sekä 
kaavoituksen ja kunnallistekniikan mahdollistamat aikataulut.

 

Ehdotus
Esittelijä: Asko Honkanen, kuntasuunnittelupäällikkö

Kuntakehityslautakunta päättää ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, 
että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan asunto-ohjelma 2021 - 2025:n liitteiden mukaisesti.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 466

Valmistelijat / lisätiedot:
Henna Lindström
henna.lindstrom@tuusula.fi
yleiskaavasuunnittelija

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan asunto-ohjelman 2021 - 2025 liitteiden mukaisesti.

Päätös
Kunnanhallitus päätti

ottaa asian 7.12.2020 pidettävän valtuuston kokouksen esityslistalle  
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 30.11.2020 pidettävässä kunnanhallituksen 
kokouksessa.

Kunnanhallitus, 30.11.2020, § 490

Valmistelijat / lisätiedot:
Henna Lindström
henna.lindstrom@tuusula.fi
yleiskaavasuunnittelija
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Liitteet
1 Asunto-ohjelma 2021-2025, khall 30.11.2020
2 Asunto-ohjelma, kohteet Hyrylässä, khall 30.11.2020
3 Asuntotuotantoarvio -taulukko, khall 30.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Tuusulan asunto-ohjelman 2021 - 2025 liitteiden mukaisesti.
___

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Klaavonkallio II:n päätettiin yksimielisesti 
poistaa Tuusulan asunto-ohjelmasta. 

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin tehdyin muutoksin.

Asko Honkanen selosti asiaa.

Valtuusto, 07.12.2020, § 137

Liitteet
1 Asunto-ohjelma2021-2025, valt 7.12.2020
Verkkojulkisuus rajoitettu
2 Asuntorakentamiskohteet kartta Hyrylä, valt 7.12.2020
3 Asuntorakentamiskohteet kartta Jokela ja Kellokoski, valt 7.12.2020
4 Asuntotuotantoarvio 12-2020 taulukko, valt 7.12.2020

Ehdotus

Valtusto päättää

hyväksyä Tuusulan asunto-ohjelman 2021 - 2025 liitteiden mukaisesti.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
kasvu ja ympäristö
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Kunnanhallitus, § 405,26.10.2020
Kunnanhallitus, § 430,02.11.2020
Kunnanhallitus, § 442,09.11.2020
Valtuusto, § 97,09.11.2020
Kuntakehityslautakunta, § 119,18.11.2020
Kunnanhallitus, § 467,23.11.2020
Valtuusto, § 138, 07.12.2020

§ 138
Vyöhykehinnoittelu 2021

TUUDno-2020-2139

Kunnanhallitus, 26.10.2020, § 405

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuija Palkki, Päivi Hämäläinen
tuija.palkki@tuusula.fi, paivi.hamalainen@tuusula.fi
maankäyttöinsinööri, maankäyttöpäällikkö

Liitteet
1 Asumisen vyöhykehinnoittelu 2021

Tuusulan kunnan päivitetty maapoliittinen ohjelma 2030 hyväksyttiin 
kunnanvaltuustossa 9.3.2020 § 11. Maapoliittisen ohjelman päivityksen yhteydessä 
päätettiin siirtyä vyöhykehinnoitteluun. Hallintosäännön mukaan asemakaavan 
mukaisten tonttien hinnoittelusta päättää kunnanvaltuusto.

Kunnan tulee hinnoittelussaan käyttää markkina-arvoa luovuttaessaan alueita, jottei 
kunta julkisena toimijana vääristä kilpailua sisämarkkinoilla. Valtiontukisäännöksiä on 
sovellettava myös maankäyttösopimuksissa. (KunL 130 §)

Maapoliittisen ohjelman hyväksymisen yhteydessä valtuusto hyväksyi mahdollisuuden 
käyttää maankäyttösopimusten hinnoittelussa ulkopuolisten arvioitsijoiden arvioita. 
Maankäyttösopimuksissa käytetään joko tämän hinnoittelupäätöksen mukaisia 
hintoja tai sopimusalueilta tilataan 1-3 hinta-arviota ja hinnoittelussa käytetään niiden 
keskiarvoa ja/tai hintahaarukkaa.

Kunnan tavoitteena on, että kunnalla on hallitun kasvun periaatetta noudattamalla 
vuosittain tarjottavanaan kuntastrategiaa ja talous- ja toimintasuunnitelmaa vastaavat 
määrät tontteja ja rakennuspaikkoja luovutettavaksi asunto- ja 
työpaikkarakentamiseen kaikissa keskuksissa, palvelujen kannalta 
tarkoituksenmukaisilla ja taloudellisesti edullisilla paikoilla. Linjakkaan, pitkäjänteisen 
maapolitiikan ja tontinluovutuksen edellytyksenä on avoin ja tasapuolinen hinnoittelu.

Tontteja luovutetaan kaikilta myytävissä olevilta alueilta. Luovutuksia suunniteltaessa 
huomioidaan kaavatilanteen lisäksi kunnan asuntotuotantotavoitteet, 
kunnallistekniikan aikataulut ja käytettävissä olevat resurssit.

Valtuusto on aiemmin vahvistanut AO-tonttihinnat vuosittain vuodeksi kerrallaan. 
Tuottajamuotoisen toteutuksen asuntotonteilla on ollut toistaiseksi voimassa oleva 
hinnoittelu ja erillisillä kohdekohtaisilla hintapäätöksillä on hinnoiteltu muut näistä 
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poikkeavat kohteet. Asuntorakentamiseen tarkoitettujen tonttien vyöhykehinnoittelun 
on tarkoitus olla voimassa kaksi vuotta kerrallaan, tarpeen vaatiessa se päivitetään 
aiemmin.

Hinnoittelun valmistelun tueksi tilattiin neljältä kiinteistöarviointikonsultilta 
vyöhykehinta-arviot kesällä 2020 (Newsec Advisory Finland Oy, Realia management, 
Maanomistajien arviointikeskus Oy ja GEM property).

Omakotitonttien hinnoittelu

Omakotitonteille esitetään Kellokoskelle ja Jokelaan yhtä hintavyöhykettä sekä Etelä-
Tuusulaan kahta hintavyöhykettä.

Etelä-Tuusulan vyöhykkeen 1 arvioiden vaihteluväli oli 300 - 550 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 425 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 2 arvioiden vaihteluväli oli 550 - 800 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 600 €/k-m .2

Kellokosken ja Jokelan arvioiden vaihteluväli oli 150 - 290 €/k-m , hinnaksi 2

esitetään 225 €/k-m .2

Pohjois-Tuusulan ja Etelä-Tuusulan vyöhykkeen 1 esitetyt hinnat ovat samat kuin 
vuoden 2020 kiinteähintaisten tonttien hinnat.

Tuottajamuotoisten tonttien hinnoittelu

Valtuusto on 7.11.2016 § 104 hyväksynyt tuottajamuotoisten tonttien luovutushinnat 
toistaiseksi voimassa olevalla päätöksellä. Vapaarahoitteiseen tuotantoon 
luovutettavien tonttien hinta oli sidottu ARA:n vahvistamiin tonttihintoihin, ollen 1,5 x 
päätöksentekohetken ARA:n vahvistama enimmäistonttihinta. Voimassa olevalla 
hinnoittelulla osalla alueista hinta jää tämän hetkistä markkinahintaa alemmaksi.

Rivitalotonteille ja tuottajamuotoisille pientalotonteille esitetään Kellokoskelle ja 
Jokelaan yhtä hintavyöhykettä sekä Etelä-Tuusulaan neljää hintavyöhykettä.

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 1 arvioiden vaihteluväli oli 250 - 800 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 500 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 2 arvioiden vaihteluväli oli 250 - 480 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 480 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 3 arvioiden vaihteluväli oli 300 - 450 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 400 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 4 arvioiden vaihteluväli oli 230 - 480 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 375 €/k-m .2

Kellokosken ja Jokelan arvioiden vaihteluväli oli 125 - 320 €/k-m , hinnaksi 2

esitetään 160 €/k-m .2

 

Kerrostalotonteille esitetään Kellokoskelle ja Jokelaan yhtä hintavyöhykettä sekä 
Etelä-Tuusulaan neljää hintavyöhykettä.



Tuusulan kunta Pöytäkirja 8/2020 129 ( )162
Valtuusto 07.12.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 1 arvioiden vaihteluväli oli 200 - 550 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 350 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 2 arvioiden vaihteluväli oli 220 - 400 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 320 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 3 arvioiden vaihteluväli oli 220 - 350 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 300 €/k-m .2

Etelä-Tuusulan vyöhykkeellä 4 arvioiden vaihteluväli oli 200 - 400 €/k-m , 2

vyöhykehinnaksi esitetään 275 €/k-m .2

Kellokosken ja Jokelan arvioiden vaihteluväli oli 75 - 230 €/k-m , hinnaksi 2

esitetään 120 €/k-m .2

 
Kunta pidättää itsellään oikeuden teettää tarvittaessa uuden kohdekohtaisen arvion, 
jos on syytä olettaa, että tontin arvo poikkeaa merkittävästi vyöhykehinnasta. Jos 
kunnan tontin luovutuksia suunniteltaessa arvion perusteella määritelty hinta alittaa 
tämän hinnoittelupäätöksen mukaisen vyöhykehinnan, tuodaan se valtuuston 
hyväksyttäväksi. Mikäli maankäyttösopimuksen yhteydessä arvion mukaan määritetty 
hinta eroaa tämän hinnoittelupäätöksen mukaisesta vyöhykehinnasta, hinta 
hyväksytään kunnanhallituksessa sopimuksen hyväksymisen yhteydessä.

Vuokrattujen asuintonttien lunastushinta

Vuokralaisella on vuokrasopimuksen ehtojen mukaan oikeus lunastaa tontti omaksi 
vuokrasopimuksen allekirjoitushetkellä voimassa olleella myyntihinnalla kolmen 
vuoden kuluessa vuokrasopimuksen allekirjoitushetkestä lukien. Tämän jälkeen 
myytävän vuokratontin käypä hinta seuraa luovutettavien tonttien hinnoittelua.

Kunnanvaltuusto päätti 6.4.2020 § 27, että myös tarjouskilpailutontit on mahdollista 
vuokrata. Tarjouskilpailutonttien vuokra on 5 % tarjotusta kokonaiskauppahinnasta. 
Vuokrasopimuksen ehtojen mukaan vuokralaisella on oikeus lunastaa tontti omaksi 
tarjoamallaan kokonaiskauppahinnalla kolmen vuoden kuluessa vuokrasopimuksen 
allekirjoitushetkestä lukien. On tarkoituksenmukaista, että tarjouskilpailutonttien 
lunastushinta kolmen vuoden määräajan umpeuduttua on vähintään alkuperäisen 
tarjotun kokonaiskauppahinnan mukainen, mutta jos vyöhykehinnoittelun voimassa 
oleva hinta ylittää tarjotun kokonaiskauppahinnan, käytetään hinnoittelussa 
lunastushintana vyöhykehintaa.

Etelä-Tuusulassa Pekkolan asemakaava-alueella on asemakaavassa mahdollistettu 
sivuasunnon rakentaminen erillisen lisärakennusoikeuden perusteella. Sivuasunnon 
rakentamisen mahdollistavan lisärakennusoikeuden hintana kerrosneliömetriä 
kohden on pidetty puolta varsinaisen rakennusoikeuden hinnasta lunastushintaa 
määritettäessä.

Yhteiskäyttöiset LPA- AH-, tms. alueet

Valtuuston 7.11.2016 § 104 hyväksymässä päätöksessä tuottajamuotoisten tonttien 
luovutushinnoista on päätetty myös, että asemakaavassa myytävää/luovutettavaa 
tonttia varten merkityt pysäköinti- ja yhteisalueet luovutetaan vastikkeetta, mikäli niille 
osoitettu rakennusoikeus on enintään 100 k-m². Tämä käytäntö on otettu mukaan  
myös tähän päätökseen.
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Mikäli rakennusoikeutta on enemmän kuin 100 k-m², maankäyttöpäällikkö ja  
kuntakehitysjohtaja toimivaltansa rajojen mukaisesti luovuttaa ja hinnoittelee 
yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet ulkopuolisen hinta-arvioitsijan määrittämällä 
markkinahinnalla.

Yleisten rakennusten korttelialueet

Kuntakehitysjohtaja ja maankäyttöpäällikkö toimivaltansa rajojen mukaisesti luovuttaa 
ja hinnoittelee yleisten rakennusten korttelialueet yhden tai useamman ulkopuolisen 
hinta-arvioitsijan määrittämällä markkinahinnalla.

Taideohjelmat

Voimassa olevien taideohjelmien ehdot huomioidaan tontinluovutuksissa.

XS-kaavamuutosten hinnasto

XS-kaavamuutosten hinnastoa käytetään, kun kyseessä on maanomistajan aloitteesta 
tehtävä kaavamuutos, jolla maanomistajalle tulee lisärakennusoikeutta alle 100 k-m .2

 

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää  

hyväksyä oheisen vyöhykehinnoittelun. Hinnat tulevat voimaan 1.1.2021 alkaen.
 
että tuottajamuotoisen tontin varaamisesta tulee suorittaa varausmaksua 5 % 
kauppahinnasta ja omakotitontin varaamisesta 1000 €. Varausmaksu hyvitetään 
myyntihinnasta tai vuokrasta. Mikäli varaus peruuntuu varauksen saajan 
toimesta, varausmaksua ei palauteta.
 
että tontit voidaan laittaa haettavaksi kiinteähintaisena, laatukilpailulla tai myydä
/vuokrata hintatarjouskilpailulla vähintään tämän vyöhykehinnoittelupäätöksen 
mukaisilla hinnoilla.
 
että asuntotonttien vuokra-aika on 50 vuotta ja vuotuinen vuokra on 5 % 
kauppahinnasta sidottuna vuokrasopimuksen allekirjoitusvuotta edeltävän 
kalenterivuoden keskimääräiseen elinkustannusindeksin pistelukuun siten kuin 
voimassa oleva laki sallii.
 
että yli 3 vuotta voimassa olleiden kiinteähintaisena vuokrattujen tonttien 
lunastushinta noudattaa lunastushetkellä kulloinkin voimassa olevaa 
vyöhykehinnoittelua, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovittu.
 
että yli 3 vuotta voimassa olleiden tarjouskilpailulla vuokrattujen tonttien 
lunastushinta on vähintään alkuperäisen tarjouksen mukainen 
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kokonaiskauppahinta tai vyöhykehinta mikäli se ylittää alkuperäisen 
tarjouksen, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovittu.
 
että Etelä-Tuusulassa Pekkolan asemakaava-alueella on asemakaavassa 
mahdollistettu sivuasunnon rakentaminen erillisen lisärakennusoikeuden 
perusteella. Sivuasunnon rakentamisen mahdollistavan lisärakennusoikeuden 
hintana kerrosneliömetriä kohden voidaan pitää puolta varsinaisen 
rakennusoikeuden hinnasta.
 
että yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, jotka on asemakaavassa osoitettu 
myytävää/vuokrattavaa tonttia varten luovutetaan vastikkeetta, mikäli niille on 
osoitettu rakennusoikeutta enintään 100 k-m .2

 
oikeuttaa maankäyttöpäällikön ja kuntakehitysjohtajan toimivaltansa rajojen 
mukaisesti luovuttamaan/hinnoittelemaan yleisten rakennusten korttelialueet ja 
yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, joille on osoitettu rakennusoikeutta yli 100 k-m
, ulkopuolisen hinta-arvioitsijan määrittämällä markkinahinnalla.2

 
periä tontin luovutusten yhteydessä kiinteistönmuodostus-ja toimitusmaksuja 
sopimuksentekohetkellä voimassa olevan valtuuston hyväksymän 
kiinteistötoimitustaksan mukaisesti.
 
lisäksi peritään tonttiliittymän ja tonttikohtaisten vesihuoltojohtojen 
rakentamisesta aiheutuneet kustannukset tehtyjen rasitesopimusten mukaisesti 
niiltä kiinteistöiltä, joita asia koskee.
 
että vyöhykehinnoittelusta poiketen Anttilanranta-nimisellä asemakaava-
alueella 

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 700 e/k-m²:
kortteli 8093 tontit 4, 7 ja 8
kortteli 8090 tontit 2, 4 ja 5
kortteli 8089 tontti 1

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 600 e/k-m²:
kortteli 8089 tontit 3, 4 ja 6
 

että tämä päätös korvaa toistaiseksi voimassaolevan valtuuston 7.11.2016 § 104 
päätöksen tuottajamuotoisten tonttien luovuttamisesta.
 
että tämä päätös on voimassa siihen asti, kun uusi vyöhykehinnoittelu 
hyväksytään, kuitenkin enintään 31.12.2022 asti.

Päätös
Kunnanhallitus päätti

ottaa asian 9.11.2020 pidettävän valtuuston kokouksen esityslistalle  
tehdä ehdotuksensa valtuustolle 2.11.2020 pidettävässä kunnanhallituksen 
kokouksessa.
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Maankäyttöpäällikkö Päivi Hämäläinen selosti asiaa.

Kunnanhallitus, 02.11.2020, § 430

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuija Palkki
tuija.palkki@tuusula.fi
maankäyttöinsinööri

Liitteet
1 Asumisen vyöhykehinnoittelu 2021, khall 2.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää  

hyväksyä oheisen vyöhykehinnoittelun. Hinnat tulevat voimaan 1.1.2021 alkaen
että tuottajamuotoisen tontin varaamisesta tulee suorittaa varausmaksua 5 % 
kauppahinnasta ja omakotitontin varaamisesta 1000 €. Varausmaksu hyvitetään 
myyntihinnasta tai vuokrasta. Mikäli varaus peruuntuu varauksen saajan 
toimesta, varausmaksua ei palauteta
että tontit voidaan laittaa haettavaksi kiinteähintaisena, laatukilpailulla tai myydä
/vuokrata hintatarjouskilpailulla vähintään tämän vyöhykehinnoittelupäätöksen 
mukaisilla hinnoilla
että asuntotonttien vuokra-aika on 50 vuotta ja vuotuinen vuokra on 5 % 
kauppahinnasta sidottuna vuokrasopimuksen allekirjoitusvuotta edeltävän 
kalenterivuoden keskimääräiseen elinkustannusindeksin pistelukuun siten kuin 
voimassa oleva laki sallii
että yli 3 vuotta voimassa olleiden kiinteähintaisena vuokrattujen tonttien 
lunastushinta noudattaa lunastushetkellä kulloinkin voimassa olevaa 
vyöhykehinnoittelua, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovittu
että yli 3 vuotta voimassa olleiden tarjouskilpailulla vuokrattujen tonttien 
lunastushinta on vähintään alkuperäisen tarjouksen mukainen 
kokonaiskauppahinta tai vyöhykehinta mikäli se ylittää alkuperäisen 
tarjouksen, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovitt.
että Etelä-Tuusulassa Pekkolan asemakaava-alueella on asemakaavassa 
mahdollistettu sivuasunnon rakentaminen erillisen lisärakennusoikeuden 
perusteella. Sivuasunnon rakentamisen mahdollistavan lisärakennusoikeuden 
hintana kerrosneliömetriä kohden voidaan pitää puolta varsinaisen 
rakennusoikeuden hinnasta
että yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, jotka on asemakaavassa osoitettu 
myytävää/vuokrattavaa tonttia varten luovutetaan vastikkeetta, mikäli niille on 
osoitettu rakennusoikeutta enintään 100 k-m2
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oikeuttaa maankäyttöpäällikön ja kuntakehitysjohtajan toimivaltansa rajojen 
mukaisesti luovuttamaan/hinnoittelemaan yleisten rakennusten korttelialueet ja 
yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, joille on osoitettu rakennusoikeutta yli 100 k-m
, ulkopuolisen hinta-arvioitsijan määrittämällä markkinahinnalla2

periä tontin luovutusten yhteydessä kiinteistönmuodostus-ja toimitusmaksuja 
sopimuksentekohetkellä voimassa olevan valtuuston hyväksymän 
kiinteistötoimitustaksan mukaisesti
lisäksi peritään tonttiliittymän ja tonttikohtaisten vesihuoltojohtojen 
rakentamisesta aiheutuneet kustannukset tehtyjen rasitesopimusten mukaisesti 
niiltä kiinteistöiltä, joita asia koskee
että vyöhykehinnoittelusta poiketen Anttilanranta-nimisellä asemakaava-
alueella 

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 700 e/k-m²
kortteli 8093 tontit 4, 7 ja 8
kortteli 8090 tontit 2, 4 ja 5
kortteli 8089 tontti 1

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 600 e/k-m²
kortteli 8089 tontit 3, 4 ja 6

että tämä päätös korvaa toistaiseksi voimassaolevan valtuuston 7.11.2016 § 104 
päätöksen tuottajamuotoisten tonttien luovuttamisesta
että tämä päätös on voimassa siihen asti, kun uusi vyöhykehinnoittelu 
hyväksytään, kuitenkin enintään 31.12.2022 asti

___

Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun, Mika Mäki-Kuhna Pasi Huuhtasen ja 
Pentti Mattilan kannattamana esitti, että asia palautetaan kuntakehityslautakuntaan 
valmisteltavaksi.

Päätös
Kunnanhallitus päätti yksimielisesti

jättää asian pöydälle ja pyytää asiassa kuntakehityslautakunnan lausunnon.

Kunnanhallitus, 09.11.2020, § 442

Liitteet
1 Asumisen vyöhykehinnoittelu 2021, khall 9.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

ottaa asian pois valtuuston 9.11.2020 esityslistalta
tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Valtuusto, 09.11.2020, § 97

Liitteet
1 Asumisen vyöhykehinnoittelu 2021, valt 9.11.2020

Päätös
Asia poistettiin esityslistalta kunnanhallituksen kokouksessaan 9.11.2020 tekemän 
päätöksen mukaisesti.

Kuntakehityslautakunta, 18.11.2020, § 119

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuija Palkki
tuija.palkki@tuusula.fi
maankäyttöinsinööri

Liitteet
1 Asumisen vyöhykehinnoittelu 2021, KKL 18.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Päivi Hämäläinen, maankäyttöpäällikkö

Kuntakehityslautakunta päättää

kannattaa lausuntonaan esitettyä asumisen vyöhykehinnoittelua
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle että

VALTUUSTO päättää

 hyväksyä asumisen vyöhykehinnoittelun.
---
Esittelijä päätti muuttaa päätösesitystään lisäten siihen kohdan: 
kuntakehityslautakunta päättää hyväksyä ja tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta 
kokouksessa.

Päätös
Kuntakehityslautakunta päätti

kannattaa lausuntonaan esitettyä asumisen vyöhykehinnoittelua
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä asumisen vyöhykehinnoittelun.
Lisäksi kuntakehityslautakunta päätti

hyväksyä ja tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta kokouksessa.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 467

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuija Palkki, Päivi Hämäläinen
tuija.palkki@tuusula.fi, paivi.hamalainen@tuusula.fi
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maankäyttöinsinööri, maankäyttöpäällikkö

Liitteet
1 Asumisen vyöhykehinnoittelu 2021, khall 23.11.2020

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä oheisen asumisen vyöhykehinnoittelun. Hinnat tulevat voimaan 
1.1.2021 alkaen
että tuottajamuotoisen tontin varaamisesta tulee suorittaa varausmaksua 5 % 
kauppahinnasta ja omakotitontin varaamisesta 1000 €. Varausmaksu hyvitetään 
myyntihinnasta tai vuokrasta. Mikäli varaus peruuntuu varauksen saajan 
toimesta, varausmaksua ei palauteta
että tontit voidaan laittaa haettavaksi kiinteähintaisena, laatukilpailulla tai myydä
/vuokrata hintatarjouskilpailulla vähintään tämän vyöhykehinnoittelupäätöksen 
mukaisilla hinnoilla
että asuntotonttien vuokra-aika on 50 vuotta ja vuotuinen vuokra on 5 % 
kauppahinnasta sidottuna vuokrasopimuksen allekirjoitusvuotta edeltävän 
kalenterivuoden keskimääräiseen elinkustannusindeksin pistelukuun siten kuin 
voimassa oleva laki sallii
että yli 3 vuotta voimassa olleiden kiinteähintaisena vuokrattujen tonttien 
lunastushinta noudattaa lunastushetkellä kulloinkin voimassa olevaa 
vyöhykehinnoittelua, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovittu
että yli 3 vuotta voimassa olleiden tarjouskilpailulla vuokrattujen tonttien 
lunastushinta on vähintään alkuperäisen tarjouksen mukainen 
kokonaiskauppahinta tai vyöhykehinta mikäli se ylittää alkuperäisen 
tarjouksen, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovitt.
että Etelä-Tuusulassa Pekkolan asemakaava-alueella on asemakaavassa 
mahdollistettu sivuasunnon rakentaminen erillisen lisärakennusoikeuden 
perusteella. Sivuasunnon rakentamisen mahdollistavan lisärakennusoikeuden 
hintana kerrosneliömetriä kohden voidaan pitää puolta varsinaisen 
rakennusoikeuden hinnasta
että yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, jotka on asemakaavassa osoitettu 
myytävää/vuokrattavaa tonttia varten luovutetaan vastikkeetta, mikäli niille on 
osoitettu rakennusoikeutta enintään 100 k-m2

oikeuttaa maankäyttöpäällikön ja kuntakehitysjohtajan toimivaltansa rajojen 
mukaisesti luovuttamaan/hinnoittelemaan yleisten rakennusten korttelialueet ja 
yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, joille on osoitettu rakennusoikeutta yli 100 k-m
, ulkopuolisen hinta-arvioitsijan määrittämällä markkinahinnalla2

periä tontin luovutusten yhteydessä kiinteistönmuodostus-ja toimitusmaksuja 
sopimuksentekohetkellä voimassa olevan valtuuston hyväksymän 
kiinteistötoimitustaksan mukaisesti
lisäksi peritään tonttiliittymän ja tonttikohtaisten vesihuoltojohtojen 
rakentamisesta aiheutuneet kustannukset tehtyjen rasitesopimusten mukaisesti 
niiltä kiinteistöiltä, joita asia koskee
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että vyöhykehinnoittelusta poiketen Anttilanranta-nimisellä asemakaava-
alueella 

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 700 e/k-m²
kortteli 8093 tontit 4, 7 ja 8
kortteli 8090 tontit 2, 4 ja 5
kortteli 8089 tontti 1

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 600 e/k-m²
kortteli 8089 tontit 3, 4 ja 6

että tämä päätös korvaa toistaiseksi voimassaolevan valtuuston 7.11.2016 § 104 
päätöksen tuottajamuotoisten tonttien luovuttamisesta
että tämä päätös on voimassa siihen asti, kun uusi vyöhykehinnoittelu 
hyväksytään, kuitenkin enintään 31.12.2022 asti.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Päivi Hämäläinen selosti asiaa.

Valtuusto, 07.12.2020, § 138

Liitteet
1 Asumisen vyöhykehinnoittelu 2021, valt 7.12.2020

Ehdotus

Valtuusto päättää

hyväksyä oheisen asumisen vyöhykehinnoittelun. Hinnat tulevat voimaan 
1.1.2021 alkaen
että tuottajamuotoisen tontin varaamisesta tulee suorittaa varausmaksua 5 % 
kauppahinnasta ja omakotitontin varaamisesta 1000 €. Varausmaksu hyvitetään 
myyntihinnasta tai vuokrasta. Mikäli varaus peruuntuu varauksen saajan 
toimesta, varausmaksua ei palauteta
että tontit voidaan laittaa haettavaksi kiinteähintaisena, laatukilpailulla tai myydä
/vuokrata hintatarjouskilpailulla vähintään tämän vyöhykehinnoittelupäätöksen 
mukaisilla hinnoilla
että asuntotonttien vuokra-aika on 50 vuotta ja vuotuinen vuokra on 5 % 
kauppahinnasta sidottuna vuokrasopimuksen allekirjoitusvuotta edeltävän 
kalenterivuoden keskimääräiseen elinkustannusindeksin pistelukuun siten kuin 
voimassa oleva laki sallii
että yli 3 vuotta voimassa olleiden kiinteähintaisena vuokrattujen tonttien 
lunastushinta noudattaa lunastushetkellä kulloinkin voimassa olevaa 
vyöhykehinnoittelua, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovittu
että yli 3 vuotta voimassa olleiden tarjouskilpailulla vuokrattujen tonttien 
lunastushinta on vähintään alkuperäisen tarjouksen mukainen 
kokonaiskauppahinta tai vyöhykehinta mikäli se ylittää alkuperäisen 
tarjouksen, ellei vuokrasopimuksessa ole muuta sovitt.
että Etelä-Tuusulassa Pekkolan asemakaava-alueella on asemakaavassa 
mahdollistettu sivuasunnon rakentaminen erillisen lisärakennusoikeuden 
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perusteella. Sivuasunnon rakentamisen mahdollistavan lisärakennusoikeuden 
hintana kerrosneliömetriä kohden voidaan pitää puolta varsinaisen 
rakennusoikeuden hinnasta
että yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, jotka on asemakaavassa osoitettu 
myytävää/vuokrattavaa tonttia varten luovutetaan vastikkeetta, mikäli niille on 
osoitettu rakennusoikeutta enintään 100 k-m2

oikeuttaa maankäyttöpäällikön ja kuntakehitysjohtajan toimivaltansa rajojen 
mukaisesti luovuttamaan/hinnoittelemaan yleisten rakennusten korttelialueet ja 
yhteiskäyttöiset LPA- ja AH-alueet, joille on osoitettu rakennusoikeutta yli 100 k-m
, ulkopuolisen hinta-arvioitsijan määrittämällä markkinahinnalla2

periä tontin luovutusten yhteydessä kiinteistönmuodostus-ja toimitusmaksuja 
sopimuksentekohetkellä voimassa olevan valtuuston hyväksymän 
kiinteistötoimitustaksan mukaisesti
lisäksi peritään tonttiliittymän ja tonttikohtaisten vesihuoltojohtojen 
rakentamisesta aiheutuneet kustannukset tehtyjen rasitesopimusten mukaisesti 
niiltä kiinteistöiltä, joita asia koskee
että vyöhykehinnoittelusta poiketen Anttilanranta-nimisellä asemakaava-
alueella 

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 700 e/k-m²
kortteli 8093 tontit 4, 7 ja 8
kortteli 8090 tontit 2, 4 ja 5
kortteli 8089 tontti 1

seuraavien kortteleiden AO-tonttien pohjahinta on 600 e/k-m²
kortteli 8089 tontit 3, 4 ja 6

että tämä päätös korvaa toistaiseksi voimassaolevan valtuuston 7.11.2016 § 104 
päätöksen tuottajamuotoisten tonttien luovuttamisesta
että tämä päätös on voimassa siihen asti, kun uusi vyöhykehinnoittelu 
hyväksytään, kuitenkin enintään 31.12.2022 asti.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Valtuusto, § 33,06.04.2020
Tekninen lautakunta, § 116,20.10.2020
Kunnanhallitus, § 455,16.11.2020
Valtuusto, § 139, 07.12.2020

§ 139
Nopean nettiyhteyden turvaaminen kaikille kuntalaisille, aloite

TUUDno-2020-674

Valtuusto, 06.04.2020, § 33

Matti Alanko esitti seuraavan aloitteen:

"Nyt koronaviruksen aikana moni joutuu työskentelemään kotona etäyhteyksien 
varassa. Verkoyhteyksien ruuhkaantuminen aiheuttaa suuria viiveitä yhteyksiin ja 
työnteko vaikeutuu aiheuttaen stressitason nousua ja työn tehokkuus kärsii.

Ehdotankin, että Tuusulan kunta ryhtyy yhteistyössä operaattoreiden kanssa 
asentamaan avointa kuitua, jotta jokaisella kuntalaisella olisi mahdollisuus nopeaan 
nettiyhteyteen. Lahelan alueelle on tulossa tällainen avoin kuitu. Koska itse 
kuitukaapeli on halvempaa kuin sen asentaminen, on kunnan huolehdittava, että 
jatkossa kaikkien uusien vesijohjtolinjojen yhteydessä samaan kaivantoon asennetaan 
myös kuitukaapeli. Vanhoille kuiduttomille alueille kaapelin asennus tulee aloittaa 
niiltä alueilta, joilta muut palvelut kuten koulu, terveydenhoito, posti, pankki, kauppa 
tai apteekki ovat kauimpana."

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

Tekninen lautakunta, 20.10.2020, § 116

Valmistelijat / lisätiedot:
Petri Juhola
petri.juhola@tuusula.fi
yhdyskuntatekniikan päällikkö

Asiaselostus

Valokuitukaapelilla on kiistaton etunsa nopeampana ja varmatoimisempina 
nettiyhteytenä langattomaan nettiin verrattuna. Puustellinmetsän asemakaava-alueen 
rakentamisen yhteydessä Tuusulan kunta kokeili uudenlaista toteutustapaa, jolla 
saadaan varmistettua valokuitukaapeli jokaiseen kotiin. Puustellinmetsässä kunta 
asensi katurakenteeseen muun infran rakentamisen yhteydessä mikroputkiverkoston, 
joka myytiin Elisa Oyj:lle ehdolla, että yhtiö asentaa mikroputkiverkoston kautta 
valokuidun jokaiseen alueen kiinteistöön. Menetelmä on toimiva, mutta prosessina 
raskas. Mikrokanavaverkko vaatii oman suunnittelunsa, asennuksensa joko osana 
pääurakkaa tai erillisurakkana sekä neuvotteluja operaattoreiden kanssa, suostuvatko 
he ostamaan tai vuokraamaan putkiverkon ja millä hinnalla. Mikrokanavaputkiston 
asennuskustannukset ovat putkiston koosta riippuen luokkaa 5…7 €/m. 
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Valokuitukaapeliverkoston laajentaminen tässä muodossa kaikille työpaikka- ja 
asuinalueille Tuusulassa työllistäisi käytännössä yhden henkilön täysimääräisesti.

Pääsääntöisesti, kun Tuusulan kunnassa rakennetaan uusia kaava-alueita tai 
saneerataan vanhoja katuja, kunta tiedottaa hankkeista myös verkko-operaattoreita: 
kaukolämpö-, tele- ja sähköoperaattoreita. Kaksi kertaa vuodessa on yleisempi 
neuvonpito kunnan tulossa olevista hankkeista. Lisäksi operaattoreita kuullaan 
katusuunnitelmien nähtävillä olon yhteydessä, ja ennen kadun rakentamiseen tai 
saneeraamiseen ryhtymistä käydään tarkempia neuvonpitoja eri operaattorien 
tarpeista ja aikataulujen sovituksista. Tämä informointi- ja kuulemismenettely on jo 
maankäyttö- ja rakennuslaista lähtevä velvollisuus. MRL:n mukaan kadunpitovastuu 
on kunnalla. Kadunpito käsittää kadun suunnittelemisen, rakentamisen ja sen 
kunnossa- ja puhtaanapidon sekä muut toimenpiteet, jotka ovat tarpeen katualueen 
ja sen yläpuolisten ja alapuolisten johtojen, laitteiden ja rakenteiden yhteen 
sovittamiseksi. Tavoitteena on suunnitella katualueen tila siten, että katuun 
asennettavat laitteet ja rakenteet saadaan sovitettua sinne tarkoitustaan vastaavalla 
tavalla, ja että uuden rakentaminen tai vanhan saneeraaminen tapahtuu 
koordinoidusti ja mahdollisuuksien mukaan samanaikaisesti, jotta kadun käyttäjille 
aiheutuisi mahdollisimman vähän haittaa ja katurakenteet eivät vahingoittuisi 
erikseen tehtävistä kaivannoista. Pakottavia velvoitteita rakentaa yhtä aikaa muiden 
kanssa tai ulottaa verkkonsa jokaiseen kiinteistöön kunta ei voi kuitenkaan 
operaattoreille antaa. Verkko-operaattorit toimivat markkinaehtoisesti. Vuoropuhelun 
tehostamista teleoperaattoreiden kanssa, jotta yhtiöt lähtisivät rakentamaan 
valokuitukaapeleita laajemmin katuja rakennettaessa tai saneerattaessa voidaan 
pyrkiä tehostamaan. Viimekädessä kuidun rakentaminen on kuitenkin kiinni 
operaattoreista.

Ehdotus
Esittelijä: Petri Juhola, yhdyskuntatekniikan päällikkö

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä edellä olevan vastauksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Matti Alangon 6.4.2020 § 33 esittämän valtuustoaloitteen tulleen 
käsitellyksi.

Päätös
Tekninen lautakunta päätti

hyväksyä edellä olevan vastauksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Matti Alangon 6.4.2020 § 33 esittämän valtuustoaloitteen tulleen 
käsitellyksi.

Kunnanhallitus, 16.11.2020, § 455
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Valmistelijat / lisätiedot:
Petri Juhola
petri.juhola@tuusula.fi
yhdyskuntatekniikan päällikkö

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhalitus päättää

hyväksyä edellä olevan vastauksen aloitteen johdosta
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Matti Alangon 6.4.2020 § 33 esittämän valtuustoaloitteen tulleen 
käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 07.12.2020, § 139

Ehdotus

Valtuusto päättää

katsoa Matti Alangon 6.4.2020 § 33 esittämän valtuustoaloitteen tulleen 
käsitellyksi.

---

Puheenjohtajan avattua keskustelun Matti Alanko esitti, että asia palautetaan 
uudelleen valmisteltavaksi. Esitys raukesi kannattamattomana.

Päätös
Valtuusto päätti

katsoa Matti Alangon 6.4.2020 § 33 esittämän valtuustoaloitteen tulleen 
käsitellyksi.
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Tekninen lautakunta, § 41,19.03.2019
Kunnanhallitus, § 117,25.03.2019
Valtuusto, § 44,08.04.2019
Tekninen lautakunta, § 126,17.11.2020
Kunnanhallitus, § 477,23.11.2020
Valtuusto, § 140, 07.12.2020

§ 140
Kaupunkipyörät Tuusulaan ja Keski-Uudellemaalle, aloite

TUUDno-2019-280

Tekninen lautakunta, 19.03.2019, § 41

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso

Valtuusto § 144 12.10.2015 

Kaupunkipyörät Tuusulaan ja Keski-Uudellemaalle, aloite 

Valt § 144/12.10.2015 Eeva-Liisa Nieminen esitti seuraavan hänen ja usean muun 
valtuutetun alle-
kirjoittaman aloitteen: 

”Monissa Euroopan kaupungeissa näkee kaupunkipyörien siistit rivistöt. 
Myös Helsingissä tullaan ensi vuonna ottamaan uudelleen käyttöön kaupun-
kipyörät. Uusissa pyörissä käytetään älytekniikkaa käyttäjän tunnistamiseksi 
estämään pyörien rikkoutuminen ja katoaminen. 

Keravan ja Hyrylän välille tarvitaan toimivia kulkuyhteyksiä, ja vaikka bus-
siliikennettä lisätään, liikkumisen tarvetta voisi kohdata tarjoamalla pyöriä 
kuntalaisten käyttöön. 

Miksi sitten ei omalla pyörällä? Tähän on yksinkertainen syy, että pyörät 
mahdollistaisivat junan käytön, esimerkiksi Jokelasta voisi tulla Keravalle 
junalla ja siitä pyörällä Hyrylään. Samoin Kellokoskelle pääsisi junalla esi-
merkiksi Järvenpäähän ja sitten pyörällä. 

Ehdotan, että selvitettäisiin miten Keski-Uudellamaalla voitaisiin ottaa käyt-
töön kaupunkipyörät. Jos verrataan bussilinjojen kustannuksia, varmaankin 
pyörät tarjoaisivat hyvän vaihtoehdon. Ne olisivat myös hyviä Tuusulan mu-
seoiden saavutettavuudessa. 

Kaikkien asemien kohdalla ongelmana on puutteellinen videovalvonta eikä 
pyöriä näin uskalla jättää asemille. Kuntien tulisi tehdä yhteistyötä VR:n 
kanssa videovalvonnan kehittämiseksi. Kaupunkipyörien videovalvonnasta 
voisi tulla alku laajamittaisemmalle asemien videovalvonnalle.” 

__________

Tekninen lautakunta 19.3.2019
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Kaupunkipyöräjärjestelmät ovat nousseet Suomessa esille viime vuosien aikana kun 
isommat kaupungit ovat ryhtyneet hankkimaan järjestelmiä ja kaupunkipyörät ovat 
olleet näissä kaupungeissa kesäisin runsaasti liikkujien käytössä. Koska 
kaupunkipyöräjärjestelmän toteutustapoja on useampia, ja järjestelmät vastaavat 
hieman erilaisiin liikkumisen tarpeisiin, on mm. Liikennevirasto laatinut aiheesta 
muutamia selvityksiä kuntien ja kaupunkien omien analyysien tueksi. Liikenneviraston 
selvityksessä 12/2017, Kaupunkipyörän toimintamalli ja toteuttamismahdollisuudet 
suomalaisittain suurissa kaupungeissa; Tampere, Oulu, Jyväskylä, Lahti, käydään läpi 
mm. kokonaisvaltaisen kaupunkipyöräjärjestelmän ja yhteisöllisen, kevyemmän 
järjestelmän ominaispiirteitä. Liikenneviraston on myös laatinut julkaisun 27/2017 
Asemattomien kaupunkipyörien ohjeistus kunnille, jossa käydään tarkemmin läpi 
tällaisen yhteisöllisen ja mm. investoinneiltaan maltillisemman palvelun 
ominaisuuksia ja toimintaedellytyksiä.

Tuusulassa on laadittu kunnan oma pyöräilyn edistämissuunnitelma, joka on käsitelty 
kunnanvaltuustossa 12.11.2018. Työssä on laadittu pyöräilyn edistämisen 
toimenpidesuunnitelma. Toimenpidesuunnitelmassa on priorisoitu 
kolmisenkymmentä toimenpidettä, jotka ovat osa pyöräilyn edistämisprosessia. 
Kaupunkipyöräjärjestelmän tarkempi selvittäminen on toimenpiteissä listattu, mutta 
sitä ei ajallisesti tai tärkeytensä puolesta ole nostettu ensimmäisiin toteutettaviin 
toimenpiteisiin. Ajallisesti asian on nähty olevan ajankohtainen vasta 2030-luvulla. 
Taustalla on oletukset mm. Tuusulan taajamien maankäytön kehittymisestä 
seuraavan vuosikymmenen aikana.

Liikenneviraston selvityksissä on käyty läpi edellytyksiä, jotka mahdollistavat 
kaupunkipyöräjärjestelmän toteutumisen siten, että järjestelmä on toimiva 
kaupunkipyörää käyttävän liikkujan, kunnan ja järjestelmän operaattorin kannalta. 
Asemattomille kaupunkipyörille on palvelun toiminnan kannalta keskeistä, että 
pyöräpysäköintiolosuhteet on kunnassa kehitetty tai kehitetään sellaisiksi, että pyörät 
on mahdollista mm. pysäköidä keskeisiin matkakohteisiin (palvelut, 
joukkoliikenneasemat, joukkoliikennepysäkit) sekä asuinalueiden keskeisiin pisteisiin 
(esim. joukkoliikennepysäkit tai torialueet). Järjestelmän laaja toiminta-alue edellyttää 
pyörien saatavuuden kannalta runsasta pyörämäärää sekä operointitoimia, joilla mm. 
pyöriä siirretään maastossa siten, että pyörien kasaantumista vilkkaimpiin matkojen 
määräpaikkoihin vältetään tai hallitaan. Asemattomille pyörille voidaan ja on syytäkin 
määritellä virtuaalinen toiminta-alue, joka määrittää pyörille mahdolliset 
pysäköintipaikat sekä pääpiirteisen alueen, jolla pyöriä voi käyttää. Tuusulan 
tapauksessa järjestelmän toimivuus yleisesti hyödyllisenä edellyttää, että toiminta-
alueessa on mukana myös Kerava ja Järvenpää vähintään keskusta-alueidensa osalta. 
Yhteistyöjärjestelyjä tai yhteistoimintaa aiheesta Keravan tai Järvenpään kanssa ei 
toistaiseksi ole vielä käynnissä.

Tuusulan kunta on vuoden 2019 alussa hakenut Traficom:sta liikkumisen ohjauksen 
valtionapua projektille, jossa olisi mm. suunniteltu ja pilotoitu kaupunkipyörän 
kaltaista, Tuusulaan soveltuvaa ratkaisua (ns. landepyörä -järjestelmää). Valtionapua 
haettiin noin 50 000 €, mutta kunnan hakemus ei menestynyt valtionapuhakemusten 
käsittelyprosessissa. Liikkumisen ohjauksen valtionavun haussa menestyminen 
edellyttää pitkälti sitä, että ehdolla olevaan hankkeeseen sisältyvään 
infrastruktuurisuunnitteluun ja infran toteutukseen ei ohjata em. valtionapua.
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Kokonaisuutena kaupunkipyörätoiminta on edelleen kehittymässä ja laajenemassa 
mm. Suomen suurien kaupunkien alueilla. Tuusulan alueella kiinteisiin pyöräasemiin 
perustuva järjestelmä vaikuttaa toistaiseksi kunnalle arvokkaalta, jos se toteutetaan 
sellaisessa laajuudessa joka palvelee merkittävää osaa kunnan taajamien alueesta. 
Asemattomien kaupunkipyörien järjestelmän toimivuuden kannalta kunnan 
pyöräpysäköinti-infra vaatii vielä selvää kehittämistä ennen kuin asemattoman 
järjestelmän toimintaedellytykset voisivat olla olemassa. Kummassakin tapauksessa 
Kerava ja Järvenpää on tuusulalaisten kannalta oleellista liikkumisaluetta, ja koko 
Tuusulaa palvelevan pyöräjärjestelmän tulisi käytännössä kattaa vähintään tämä 
kolmen kunnan alue toimiakseen järkevällä tavalla ja -alueella. Yhteistyötunnustelut 
Järvenpään ja Keravan kanssa aiheesta todennäköisesti etenevät jatkossa, mutta 
toistaiseksi yhteistä suunnitelmaa tai projektia ei ole käynnissä.

Ehdotus
Esittelijä: Petri Juhola, yhdyskuntatekniikan päällikkö

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että
 

VALTUUSTO päättää

katsoa Valt § 144/12.10.2015 Eeva-Liisa Niemisen esittelemän ja usean muun 
valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 25.03.2019, § 117

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, kansliapäällikkö

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa valtuustolle, että
 

VALTUUSTO päättää

katsoa Eeva-Liisa Niemisen 12.10.2015 § 144 esittämän ja usean muun 
valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Valtuusto, 08.04.2019, § 44

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso

Ehdotus

Valtuusto päättää

katsoa Eeva-Liisa Niemisen 12.10.2015 § 144 esittämän ja usean muun 
valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

---

Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun Eeva-Liisa Nieminen teki seuraavan 
palautusesityksen: "Ehdotamme palautusta, sillä vastaus ei ole valtuustossa 
hyväksymämme pyöräilyn edistämissuunnitelman mukainen. Olemme myös 
sitoutuneet Uudenmaan maakuntaohjelman tavoitteisiin saavuttaa hiilineutraalius 
vuoteen 2035 mennessä. Siksi vastauksessa kerrottu 2030-luku palata asiaan on liian 
myöhään. Ehdotamme, että tehdään pienellä määrällä telakattomilla pyöriä kokeilu 
kesällä 2020 esimerkiksi Etelä-Tuusulassa. Myös Tuusulan Pormestari ja Järvenpään 
kaupunginjohtaja vasta maaliskuussa tulivat mediassa ulos kertoen kuntien tahdosta 
mennä kohti hiilineutraalia liikennettä ja molemmat ovat valmiita kokeiluihin. Voimme 
siis kokeilun jälkeen lähteä laajentamaan yhteistyötä Järvenpään ja Keravan kanssa." 
Sanna Tuhkunen, Jussi Salonen ja Arto Lindberg kannattivat Niemisen tekemää 
palautusesitystä.

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu palautusesitys, asian käsittely on 
ratkaistava äänestämällä. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, jotka 
kannattavat asian käsittelyä tässä kokouksessa äänestävät "jaa" ja ne, jotka 
kannattavat asian palauttamista uudelleen valmisteltavaksi, äänestävät "ei".

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-äänen antoivat Pasi Huuhtanen, Pekka Heikkinen, Jouko Riola, Tommi 
Partanen, Mika Mäki-Kuhna, Lea Ahonen, Anu Åberg, Ari Nyman, Johanna 
Sipiläinen, Mirka Kovalainen
ei-äänen antoivat Sanna Tuhkunen, Ilona Toivanen, Aila Koivunen, Kirsi Viitanen, 
Kati Lepojärvi, Ulla Rosenqvist, Anna Yltävä, Seppo Noro, Matti Alanko, Jerry 
Airikka, Liisa Palvas, Elisa Laitila, Satu Heikkilä, Lilli Salmi, Kari Friman, Ulla 
Palomäki, Jorma Sulander, Markus Meckelborg, Jani Peltonen, Sanna Kervinen, 
Monica Avellan, Arto Nätkynmäki, Ilmari Sjöblom, Kari Kinnunen, Jussi Salonen, 
Vesa Lundberg, Päivö Kuusisto, Kim Kiuru, Mari Vainionpää, Emmi Sirniö, Karita 
Mäensivu, Laura Åvall, Ruut Sjöblom, Jere Pulska, Arto Lindberg, Eeva-Liisa 
Nieminen, Margita Winqvist, Merja Kuusisto, Raimo Stenvall, Petra Kela.

Äänestyksessä annettiin 10 jaa-ääntä ja 40  ei-ääntä, yksi valtuutettu eli Sami 
Tamminen oli poissa. Puheenjohtaja totesi, että valtuusto päätti äänin 40-10, yksi 
poissa, palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi.

 

 

Päätös
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Valtuusto päätti

palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi.
 

Tekninen lautakunta, 17.11.2020, § 126

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso
jukka-matti.laakso@tuusula.fi
liikenneinsinööri

Asiaselostus

Kaupunkipyöräjärjestelmiä on Suomessa käytössä lähinnä kaupungeissa, joissa 
kaupunkirakenne on tiivis, etäisyydet siten lyhyitä ja joissa asutusta on runsaasti. 
Tuusulan kaltaisessa hajanaisessa, kolmen suht kaukana toisistaan sijaitsevan 
keskustan kunnassa kaupunkipyöräjärjestelmä ei toimisi optimaalisesti. Tästä syystä 
tekninen toimi ei näe perustelluksi edistää kaupunkipyöräjärjestelmää.

Ehdotus
Esittelijä: Petri Juhola, yhdyskuntatekniikan päällikkö

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Eeva-Liisa Niemisen 12.10.2015  § 144 esittämän ja usean muun 
valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Tekninen lautakunta päätti

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Eeva-Liisa Niemisen 12.10.2015  § 144 esittämän ja usean muun 
valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 477

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso
jukka-matti.laakso@tuusula.fi
liikenneinsinööri

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari
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Kunnanhallitus päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Eeva-Liisa Niemisen 12.10.2015  § 144 esittämän ja usean muun 
valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 07.12.2020, § 140

Ehdotus

Valtuusto päättää

katsoa Eeva-Liisa Niemisen 12.10.2015  § 144 esittämän ja usean muun 
valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Valtuusto, § 138,07.10.2019
Tekninen lautakunta, § 127,17.11.2020
Kunnanhallitus, § 478,23.11.2020
Valtuusto, § 141, 07.12.2020

§ 141
Korotukset Tiensuuntien ja Peltokaaren puistotien risteyksessä oleviin suojateihin, aloite

TUUDno-2019-2006

Valtuusto, 07.10.2019, § 138

Liitteet
1 Karttaliite, valt 7.10.2019

Emmi Sirniö esitti seuraavan hänen ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman 
aloitteen:

"Me allekirjoittaneet valtuutetut ja lisäksi moni jokelalainen kuntalainen olemme 
huolissamme Tiensuuntien ja Peltokaaren puistotien risteyksessä olevien suojateiden 
turvallisuudesta. 

Tiensuuntietä Kellokoskelta päin tulevat autot ajavat tiellä yli sallitun nopeuden ja 
tulevat Tiensuuntien ja Peltokaaren puistotien risteykseen kovalla tilannenopeudella 
mutkan takaa. Tämä aiheuttaa Tiensuuntietä ylittäville vaaratilanteita. Risteyksessä on 
kaksi suojatietä, jotka tulisi korottaa, jotta autojen tilannenopeus saataisiin 
pienemmäksi ja koululaiset turvallisesti kouluun. 

Peltokaaren alueella asuu paljon lapsiperheitä ja kaikki sieltä suunnalta tulevat 
koululaiset ylittävät kyseisen risteyksen. Tämä risteys tekee pienten koululaisten 
koulumatkasta turvattoman. Korottamalla suojatiet kunta osoittaisi välittävänsä 
kuntalaisten, varsinkin lasten, turvallisuudesta. Tämä näkyisi positiivisena asiana myös 
Peltokaareen rakentamista harkitseville. 
Liitteenä kartta suojateiden sijainnista."

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

Tekninen lautakunta, 17.11.2020, § 127

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso
jukka-matti.laakso@tuusula.fi
liikenneinsinööri

Asiaselostus

Syksyllä 2019 tehtyjen liikennemittausten (keskinopeus 41 km/h) perusteella 
ajonopeudet kyseisessä risteyksessä eivät poikkea vastaavien 40 km/h 
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nopeusrajoitusalueella olevien katujen ajonopeuksista. Tästä syystä kunta ei näe 
tarvetta tässä vaiheessa lähteä korottamaan kyseisiä suojateitä. Otamme kohteen 
kuitenkin listalle, josta jatkossa valitaan liikenneturvallisuustoimenpiteitä.

Ehdotus
Esittelijä: Petri Juhola, yhdyskuntatekniikan päällikkö

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa valtuutettu Emmi Sirniön esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen 7.10.2019 § 138 tulleen käsitellyksi.

Päätös
Tekninen lautakunta päätti

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa valtuutettu Emmi Sirniön esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen 7.10.2019 § 138 tulleen käsitellyksi.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 478

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso
jukka-matti.laakso@tuusula.fi
liikenneinsinööri

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

kunnanhallitus päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa valtuutettu Emmi Sirniön esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen 7.10.2019 § 138 tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 07.12.2020, § 141

Ehdotus
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Valtuusto päättää

katsoa valtuutettu Emmi Sirniön esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen 7.10.2019 § 138 tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Valtuusto, § 71,13.05.2019
Tekninen lautakunta, § 128,17.11.2020
Kunnanhallitus, § 476,23.11.2020
Valtuusto, § 142, 07.12.2020

§ 142
Kellokoskelle Hoitajantien ja Lääkärintien risteykseen hidasteet, aloite

TUUDno-2019-1084

Valtuusto, 13.05.2019, § 71

Pasi Huuhtanen esitti seuraavan hänen ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman 
aloitteen:

"Mäntyrinteentien liikenne on todella vaarallista, tie on suora ja nopeudet kovia. 
Liikenne on lisääntynyt kun Mäntyrinteentien oikaisu ja kunnostus valmistui autot 
ajavat nyt mieluummin Mäntyrinteentien kautta kun Toimelantiellä on hidasteet. 
Alueella ei ole suojateitä Lääkärintie ja Hoitajantien risteyksissä, jossa liikkuu paljon 
pieniä koululaisia ja muuta kävelyliikennettä. Ja nyt on vielä valmistumassa Linjapuisto 
2 risteysalue. Kahdessa jo nyt olevassa risteyksessä on ollut jo monia läheltä piti 
tilanteita. Joten pidämme välttämättömänä että hidasteet kautta suojatiet toteutetaan 
mitä nopeammin niin Lääkärintien kuin myös Hoitajantien risteykseen yleisen 
turvallisuuden lisäämiseen."

 

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

Tekninen lautakunta, 17.11.2020, § 128

Valmistelijat / lisätiedot:
Jouni Rintanen
jouni.rintanen@tuusula.fi
liikennesuunnittelija

Asiaselostus

Loppukesällä 2020 tehtyjen liikennemittausten (keskinopeus 29 km/h, 85 % ajoi alle 43 
km/h, keskimääräinen arkivuorokausiliikenne melko alhainen 297 ajon/vrk) 
perusteella ajonopeudet kyseisissä risteyksessä eivät poikkea vastaavien 40 km/h 
nopeusrajoitusalueella olevien katujen ajonopeuksista. Tästä syystä kunta ei näe 
tarvetta tässä vaiheessa lähteä korottamaan kyseisiä suojateitä. Otamme kohteen 
kuitenkin listalle, josta jatkossa valitaan liikenneturvallisuustoimenpiteitä.

Ehdotus
Esittelijä: Petri Juhola, yhdyskuntatekniikan päällikkö

Tekninen lautakunta päättää
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hyväksyä edellä olevan vastauksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Pasi Huuhtasen 13.5.2019 § 71 esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

 

 

Päätös
Tekninen lautakunta päätti

hyväksyä edellä olevan vastauksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Pasi Huuhtasen 13.5.2019 § 71 esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Kunnanhallitus, 23.11.2020, § 476

Valmistelijat / lisätiedot:
Petri Juhola
petri.juhola@tuusula.fi
yhdyskuntatekniikan päällikkö

Ehdotus
Esittelijä: Arto Lindberg, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä edellä olevan vastauksen aloitteen johdosta
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Pasi Huuhtasen 13.5.2019 § 71 esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 07.12.2020, § 142

Ehdotus

Valtuusto päättää

katsoa Pasi Huuhtasen 13.5.2019 § 71 esittämän ja usean muun valtuutetun 
allekirjoittaman aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
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Ehdotus hyväksyttiin.
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§ 143
Ilmoitusasiat / muut asiat

Valtuuston tietoon saatetaan seuraavat ilmoitusluontoiset asiat:

Valtuustoasioiden informaatiotilaisuus  torstaina 3.12.2020 klo 18 Rykmentinpuiston 
ruokalassa. Aiheena: Palveluverkkosuunnitelma ja sen toteutussuunnitelma sekä 
Talousarvio 2021.

Adressi kyläkoulujen säilyttämiseksi

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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§ 144
Mielenterveyden ensiapukoulutus oppilaille ja opettajille, aloite

TUUDno-2020-2962

Sanna Tuhkunen esitti seuraavan Vihreän valtuustoryhmän aloitteen:

"Koululaisia opetetaan antamaan ensiapua sydänkohtauksen tai onnettomuuden 
varalle. Harva koululainen kuitenkaan saa ensiapukoulutusta siihen, kuinka autetaan 
koulukaveria, jolla on paniikkikohtaus, tai ystävää, joka kokee itsetuhoisia ajatuksia.

Kasvatuksessa ja koulutuksessa on panostettava entisestään arkipäivän 
mielenterveystaitojen opetteluun. Opetuksen tulee olla suunnitelmallista ja 
johdonmukaista. Näin voimme ennaltaehkäistä lasten ja nuorten mielenterveyden 
ongelmia, edistää tunne- ja vuorovaikutustaitojen kehittymistä, ja vahvistaa koko 
kouluyhteisön hyvinvointia. Samalla ehkäistään kiusaamista mielenterveyden 
riskitekijänä.

Esitämme, että jokaisessa Tuusulan koulussa toteutetaan oppilaille ja opettajille 
kahden koulupäivän mittainen mielenterveyden ensiavun koulutus. Koulutus sisältää 
mielenterveyden ja oman hyvinvoinnin vahvistamisen perusteet, ohjeita 
riskitilanteiden tunnistamiseen ja muiden auttamiseen, ja oppimateriaalin 
elämänkriiseistä selviämiseen ja erilaisten mielenterveyden häiriöiden 
tunnistamiseen.  Koulutus voidaan toteuttaa mielenterveyden ammattilaisen tai 
mielenterveyden ensiapukouluttajaksi koulutetun opettajan avulla. Koulutus tulee 
suunnata myös opettajille, jotta he saavat lisää välineitä ja tuoretta tietoa 
mielenterveystaitojen edistämiseen, ja oppilaiden psyykkisen hyvinvoinnin 
seuraamiseen ja vahvistamiseen.

Me allekirjoittaneet valtuutetut edellytämme, että Tuusula tuo jokaiseen kouluun 
tiiviin mutta kattavan mielenterveyden ensiapukurssin."
 

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.



Tuusulan kunta Pöytäkirja 8/2020 155 ( )162
Valtuusto 07.12.2020

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

§ 145
Toipumissuunnitelma koronan jälkeistä aikaa varten, aloite

TUUDno-2020-2963

Aarno Järvinen esitti seuraavan Sosialidemokraattien valtuustoryhmän aloitteen:

Koronaepidemia kurittaa koko maailmaa ja vaikuttaa Tuusulassakin hyvinkin monella 
tavalla kohdellen niin ihmisiä kuin yrityksiäkin hyvin epätasa-arvoisesti. Kunnan 
taloutta painavat lisäksi isot, velalla rahoitettavat investoinnit kunnan tämän ja ensi 
vuoden tilinpäätösten tullessa olemaan alijäämäisiä. 

Korona on vaikuttanut tänä vuonna ja tulee todennäköisesti vaikuttamaan koko ensi 
vuodenkin raskaasti kunnan oman talouden lisäksi kuntalaisten ja Tuusulassa 
toimivien yritysten talouteen ja hyvinvointiin. Toipuminen tulee kestämään useita 
vuosia. 

Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä esittää, että Tuusulassa lähdetään laatimaan 
pitkäjänteistä, yli tulevan valtuustokauden ulottuvaa toipumissuunnitelmaa koronan 
aiheuttamista hyvinvointiin ja talouteen kohdistuneista ja edelleen kohdistuvista 
kolhuista erityisesti valtion mittavan koronatuen päättymisen jälkeen. 

Suunnitelman tavoitteena tulee olla miettiä vaihtoehtoisia malleja, joilla kuntalaisten 
henkistä ja taloudellista hyvinvointia voidaan tukea ja miten kunta voisi ohjata tukea 
Tuusulassa toimiville yrityksille, jotka kärsivät koronan vaikutuksista. Konkurssien 
uhka on ilmeinen ja työttömyys, lomautukset ja erityisesti pitkäaikaistyöttömyyden 
kasvu tuntuvat myös suoraan kunnan verotulokertymässä.

Suunnitelman aikajänne tulee olla riittävän pitkä. Vuodesta 2022 ainakin 
vuosikymmenen loppuun asti tavoitteena portaittainen, johdonmukainen 
toipumissuunnitelma, jonka keinot ovat laajalla sektorilla kaavoituksen ja investointien 
priorisoinnista lasten ja ikäihmisten hyvinvoinnin turvaamiseen.

Toipumissuunnitelman etenemistä ja toteutusta seurattaisiin esim. 
osavuosikatsausten yhteydessä vuosittaisen talousarvio- ja kuntasuunnitteluprosessin 
lisäksi. Erona näihin vuosittaisiin rutiineihin on suunnitelman selkeästi pidempi 
aikajänne. 

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.
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1.  

2.  

§ 146
 Jokelan ulkoilureittien parantaminen, aloite

TUUDno-2020-2964

Kari Friman esitti seuraavan Tuusulan Puolesta valtuustoryhmän aloitteen:

"Jokelalaisten ulkoilu- ja virkistysmahdollisuuksien parantamiseksi ehdotamme, että 
Tuusulan kunta ryhtyy toimiin

ulkoilureitin suunnittelemiseksi ja toteuttamiseksi radan itäpuolelle Lepolan
/Peltokaaren alueelle ulottuen Nykiön kalliolle Jokelan retkeilijöiden majalle.
nykyisen Notkopuistosta lähtevän ulkoilureitin pidentämiseksi.

 

Perustelut:
Jokelassa on kolme merkittyä ulkoilureittiä, jotka kaikki lähtevät radan länsipuolelta 
Notkopuistosta: Sininen maastopolku, Keltainen maastopolku ja Alhon lammen 
kerros.  Sen sijaan radan itäpuolella ei ole yhtäkään ulkoilureittiä. Lepolan ja 
Peltokaaren alueelle on jo nyt mittava asukasmäärä ja lisää asukkaita on tulossa. Myös 
he ansaitsevat lähiympäristöönsä hyvinvointia ja terveyttä edistävän ulkoilureitin.

Temmon alueella nykyisten reittien hienona osana oli vuosikymmeniä Lepokallion 
kohdalla kulkenut osuus. Valitettavasti runsas vuosi sitten kyseinen yksityisellä maalla 
ollut osuus poistui ulkoilureitistä. Tämän korvaamiseksi, Notkapuistosta liikkeelle 
lähtevien ulkoilureittien parantamiseksi on syytä etsiä toimiva ratkaisu reitin 
pidentämiseen noin 1,5 kilometrillä."

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.
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§ 147
Suurten asiakokonaisuuksien aikataulu, aloite

TUUDno-2020-2965

Pekka Heikkinen esitti seuraavan hänen ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman 
aloitteen:

"Tuusulan valtuuston joulukuun kokoukseen tulee käsittelyyn erittäin paljon asioita. 
Sen vuoksi myös kunnanhallituksen ja lautakuntien työn yhteensovittaminen on 
osoittautunut vaikeaksi, mikä on johtanut siihen, että esimerkiksi valtuustoasioiden 
lautakuntakuntakäsittelyjä on ollut vaikeaa sovittaa kokouksiin niin, että käsittelyt 
voidaan tehdä oikeassa järjestyksessä.  Asioita on tullut lautakuntien käsittelyyn sen 
jälkeen kun niistä on tehty jo päätösehdotukset kunnanhallituksessa. 

Allekirjoittaneet ehdottavat, että vuoden 2021 aikana käsittelyyn tulevien suurten 
asiakokonaisuuksien  käsittelyaikataulut suunnitellaan heti vuoden alussa koko 
vuoden osalta. Näitä ovat ainakin kuntastrategia, talousarvio- ja -suunnitelma, 
kaavoitusohjelma, asunto-ohjelma ja palveluverkkosuunnitelma. Valtuuston ja 
kunnanhallituksen kokouspäivät ensi vuodeksi on jo päätetty ja muiden valmistelevien 
elinten kokousaikataulut voidaan sovittaa niihin.  

Hyvä ratkaisu olisi jos joulukuun alun valtuuston kokous käsittelisi vain talousarvion ja 
-suunnitelman ja joulukuussa votaisiin pitää toinen kokous muita asioita varten. 
Palveluverkkosuunnitelma sekä kaavoitus- ja asunto-ohjelmat voitaisiin käsitellä 
lokakuun ja marraskuun kokouksissa. Myös edunvalvontasuunnitelman tarkistukset ja 
seurannat voitaisiin pitää huhtikuussa ja lokakuussa. Tärkeää on, että asioiden 
suunnitteluaikataulut sovitetaan yhteen ja julkaistaan, jolloin valmisteluprosessit ovat 
paremmin hallinnassa."
 

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.
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§ 148
Valokuituyhtyksien saaminen vanhoille asuinalueille, aloite

TUUDno-2020-2967

Matti Alanko esitti seuraavan aloitteen:

"Nyt koronaviruksen aikana moni joutuu työskentelemään kotona etäyhteyksien 
varassa. Verkoyhteyksien ruuhkaantuminen aiheuttaa suuria viiveitä yhteyksiin ja 
työnteko vaikeutuu aiheuttaen stressitason nousua ja työn tehokkuus kärsii.

Ehdotankin, että Tuusulan kunta ryhtyy yhteistyössä operaattoreiden kanssa 
asentamaan avointa kuitua, jotta jokaisella kuntalaisella olisi mahdollisuus nopeaan 
nettiyhteyteen. Lahelan alueelle on tulossa tällainen avoin kuitu. Koska itse 
kuitukaapeli on halvempaa kuin sen asentaminen, on kunnan huolehdittava, että 
jatkossa kaikkien uusien vesijohjtolinjojen yhteydessä samaan kaivantoon asennetaan 
myös kuitukaapeli. Vanhoille kuiduttomille alueille kaapelin asennus tulee aloittaa 
niiltä alueilta, joilta muut palvelut kuten koulu, terveydenhoito, posti, pankki, kauppa 
tai apteekki ovat kauimpana.

Kunta siirtää kuituverkon rakentamisen operaattoreille. Kysymys kuuluukin:"Kuinka 
paljon kuituyhteyksien rakentaminen oikeasti maksaisi? Nyt maksetaan HSL maksua, 
josta ei kaikille ole hyötyä. Valokuidusta sen sijaan olisi kaikille hyötyä. Aloitteen idea 
on, että kunta ryhtyy yhdessä operaattoreiden kanssa asentamaan AVOINTA kuitua, 
johon mikä tahansa operaattori voi liittyä palvelun tarjoajaksi. EHDOTAN 
neuvottelujen aloittamista valokuituyhteyksien saamiseksi myös vanhoille haja-asutus 
alueille.

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.
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§ 149
Teiden, katujen tai julkisten rakennusten. nimeäminen Tuusulaan haudattujen 
Mannerheim-risti ritareiden mukaan, aloite

TUUDno-2020-2966

Ilmari Sjöblom esitti seuraavan seuraavan hänen ja usean muun valtuutetun aloitteen:

"Tuusulan kunnan, esim nimistötoimikunnan, tulisi huomioida sekä 
selvittää saadaanko ja halutaanko Tuusulaan haudattujen Mannerheim-risti ritareiden 
Ilmari Juutilaisen,Väinö Hämäläisen, Rolf Winqvistin, Feeli Isosompin mukaan nimetä 
kunnassamme esim teitä, katuja ja julkisia rakennuksia."

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.
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Kunnallisvalitus
§129, §130, §133, §134, §136, §137, §138

Kunnallisvalitusohje
VALITUSOSOITUS

Valitusoikeus ja valituksen perusteet
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, 
velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan 
jäsen.
Valituksen saa tehdä sillä perusteella, että päätös on syntynyt virheellisessä 
järjestyksessä, päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai päätös on 
muuten lainvastainen.
Oikaisuvaatimuksen johdosta annettuun päätökseen saa hakea muutosta 
kunnallisvalituksin vain se, joka on tehnyt oikaisuvaatimuksen. Jos päätös on 
oikaisuvaatimuksen johdosta muuttunut, saa päätökseen hakea muutosta 
kunnallisvalituksin myös se, jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun muutettu 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan jäsen.

Valitusviranomainen
Päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella Helsingin hallinto-oikeudelta.
Valitusviranomaisen yhteystiedot
Helsingin hallinto-oikeus
Radanrakentajantie 5
00520 Helsinki
Puhelin 029 56 42000
Faksi 029 56 42079
sähköposti helsinki.hao@oikeus.fi

Valitusaika
Valitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Tiedoksisaanti
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 

MRL 188 §:n 3 momentin mukaan kaavan tai rakennusjärjestyksen hyväksymistä 
koskevan päätöksen katsotaan tulleen asianosaisten tietoon samaan aikaan, kun 
päätöksen katsotaan kuntalain 140 §:n mukaisesti tulleen kunnan jäsenen tietoon.

Muista kuin em. päätöksistä asianosaisen katsotaan saaneen tiedon, jollei muuta 
näytetä, 7 päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä, 3 päivän kuluttua sähköpostin 
lähettämisestä, saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen 
tiedoksisaantitodistukseen merkittynä aikana. Tiedoksisaantipäivää tai sitä päivää, 
jona päätös on asetettu nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon, ei lueta määräaikaan.

Valituksen muoto ja sisältö 
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta. Valituksessa, joka on osoitettava valitusviranomaiselle, on 
ilmoitettava
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1) päätös, johon haetaan muutosta ;(valituksen kohteena oleva päätös)
2) miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi ;(vaatimukset)
3) vaatimusten perustelut;
4) mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää . Mikäli valittaja on (prosessiosoite)
ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.

Oikaisuvaatimuksen tekijä saa valittaessaan oikaisuvaatimuspäätöksestä esittää 
vaatimuksilleen uusia perusteluja. Hän saa esittää uuden vaatimuksen vain, jos se 
perustuu olosuhteiden muutokseen tai oikaisuvaatimuksen tekemisen määräajan 
päättymisen jälkeen valittajan tietoon tulleeseen seikkaan.
Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.
 

Valitusasiakirjojen toimittaminen
Valitusasiakirjat on toimitettava valitusviranomaisille ennen valitusajan päättymistä. 
Jos määräajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai 
juhannusaatto tai arkilauantai, saa valitusasiakirjat toimittaa valitusviranomaiselle 
ensimmäisenä sen jälkeisenä arkipäivänä.
Asiakirjat toimitetaan viranomaisen asiointiosoitteeseen lähettäjän omalla vastuulla. 
Tämä voidaan tehdä myös postitse, sähköisesti tai lähetin välityksellä. Postiin 
valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen viraston aukioloajan päättymistä.

Lisätietoja
Tuomioistuinmaksulain (1455/2015) 2 §:n nojalla muutoksenhakijalta peritään 
oikeudenkäyntimaksua, joka on hallinto-oikeudessa 260 euroa. Saman lain 5 §:ssä on 
määräys niistä asioista, joista ei peritä oikeudenkäyntimaksua. Maksua ei myöskään 
peritä, jos hallinto-oikeus muuttaa valituksenalaista päätöstä muutoksenhakijan 
eduksi.
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Muutoksenhakukielto
§126, §127, §128, §131, §132, §135, §139, §140, §141, §142, §143, §144, §145, §146, 
§147, §148, §149

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei saa tehdä kuntalain 136 §:n mukaan oikaisuvaatimusta eikä 
kunnallisvalitusta, koska päätös koskee vain valmistelua tai täytäntöönpanoa.


